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 و واکسیناسیون  19کووید 

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران در برنامه طبیبتوصیه های 

دکتر سعید ناطقی: تقویت سیستم ایمنی بدن با خواب کافی، ورزش و تغذیه مناسب از نکات مهم پیشگیری از 

 ابتلا و فوت در مواجهه با امیکرون است

یب شبکه سه سیما حضور یافت و درمورد کرونا  در برنامه طب  1400دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه یکشنبه هفدهم بهمن  

 .و پیک ششم )امیکرون(، دلایل سکته قلبی و بیماری های قلبی عروقی به عموم مردم آموزش داد

 

  تعداد   از  نیمی  تقریبا  ها  بیمارستان  کرونا،  ششم  پیک  در:  گفت   ناطقی   دکتر به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان،

  از   یکی  دلتا  به   نسبت  امیکرون  کمتر  تهاجم.  است  سابق  پیک  از  کمتر  فوتی   و  بستری  نسبت،  همان  به  اما  دارند  را  دلتا  پیک  در  کنندگان  مراجعه

اب دلایل این کاهش بستری و فوت است. ولی با توجه به سرعت بیشتر انتقال امیکرون نسبت به دلتا، مردم باید سیستم ایمنی بدن خود را با خو

 کافی، ورزش و تغذیه مناسب تقویت کنند، این موارد در پیشگیری از فوت و ابتلا بسیار موثر است، اما نافی زدن واکسن نیست.

انشگاه در خصوص واکسن کرونا افزود: واکسیناسیون پوشش بسیار خوبی در ایران دارد. بیشتر از هفتاد درصد از مردم دو دوز واکسن معاون درمان د

مال را زدند و مراکز آماده زدن دوز سوم واکسن هستند. بعد از تزریق واکسن درصد احتمال ابتلا به کرونا کاهش پیدا می کند و باعث کاهش احت

  ها   ویروس  بقیه   همچون  تواند  می  کرونا:  گفت  قلبی  سکته  بر  کرونا  تاثیر  مورد  در  وی  اری و فوت در صورت مبتلا شدن به کرونا میشود.تشدید بیم

   .شود  قلبی سکته  به منجر افراد از  بعضی در است  ممکن و برده بالا  را بدن در التهاب میزان

 ی و مواقع ضروری مراجعه به پزشک قلب و عروق صحبت کرد.قلب های درد دلایل از بعضی مورد در ناطقی دکتر همچنین
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رئیس جمهور از وزیر بهداشت و فعالان جهاد مقدس  در پی برگزاری جشنواره فیلم مستند سلیمان سلامت

 مبارزه با کرونا تقدیر کرد 

از مشاهده گزارش جشنواره فیلم مستند سلیمان سلامت در نامه ای به و از تلاش های او و آیت الله رئیسی پس  زیر بهداشت 

 .رشادت ها و جهاد مقدس جامعه پزشکی و پرستاری کشور تقدیر کرد

 

به گزارش وبدا، با توجه به اهمیت موضوع طرح سراسری سردار شهید سلیمانی درمدیریت بیماری کرونا و تاکیدات مقام معظم رهبری )مد ظله  

  دانش   به  دسترسی  و  علمی  جهاد  صحرایی،  های  بیمارستان  و  ها  قرنطینه  برپایی)   ودرمانی  بهداشتی  خدمات  ارائه  سازی  مستند  ضرورت  در   العالی(،

تولید ملزومات تشخیصی، دارو و واکسن، کمک های مومنانه به آسیب دیدگان اقتصادی معیشتی( مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت    فنی

خاطرات کنشگران این عرصه را در دستور کار خود قرار داد و همزمان با سالروز شهادت سردار   بهداشت حسب دستور وزیر بهداشت ثبت وقایع و

 "سلامت  سلیمان"  مستند  آثار  جشنواره  برگزاری  با  را   حاج قاسم سلیمانی و در زادگاه این شهید والامقام، سرآغاز فرآیند ثبت و نشر این وقایع ارزنده

 .اند شده معرفی نهایی برگزیده عنوان به  اثر 15 و یافته راه داوری حوزه به  اثر 52 شده، تولید اثرمستند 91 بر  بالغ  بین از که  زد رقم

رئیس جمهور پس از مشاهده گزارش جشنواره فیلم مستند سلیمان سلامت جشنواره در نامه ای به وزیر بهداشت از تلاش های دکتر عین اللهی  

 .باشد می ذیل شرح به رئیسی الله ایت حضرت نامه متن کرد تقدیر  شکی و پرستاری کشورو رشادت ها و جهاد مقدس جامعه پز

 جناب آقای دکتر عین اللهی 

 وزیر محترم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

درمانی و کمک  بی شک مهار ویروس منحوس کرونا نتیجه رشادت ها و جهاد مقدس جامعه پزشکی و پرستاری کشور و ارائه خدمات بهداشتی و 

های مومنانه مجموعه های نظامی و انتظامی و بسیج سرافراز و جامعه خیرّین و نیکوکاران کشور است که با پذیرش مسئولیت و انجام فعالیت 

جترم و عموم  بدینوسیله از زحمات و تلاش های جناب عالی و همکاران م   .های ارزشمند همانند طرح سردار سلیمانی با تمام توان به میدان آمدند

 .دوام توفیق جنابعالی و همکاران و همراهان شما را از درگاه خداوند متعال خواستارم .فعالان این جهاد مقدس تقدیر و تشکر می نمایم
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 19پادکست مستند مسیرنمای پیشرفت مدیریت کووید 

 الیاپیزود سیزدهم؛ رهیافت دانشگاه علوم پزشکی تهران در بین المللی سازی آموزش ع

در اپیزود سیزدهم، راهکارهای دانشگاه علوم پزشکی تهران در بین المللی سازی آموزش عالی مورد بررسی قرار می گیرد. دانشگاه  

شد به طوری که    19المللی سازی در همه گیری کووید  علوم پزشکی تهران با راهکارهایی که در پیش گرفت مانع توقف فرایند بین 

دانشگاه در مقابله با کرونا، به عنوان مرکز علمی شناخته شده در عرصه بین الملل، توجه محافل علمی را به خود جلب  تبادل تجارب  

 .کرد و مهر تأییدی بر مرجعیت علمی دانشگاه در سطح منطقه شد 
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 مدیریت جهادی 

 نمایشگاه دهه فجر بازدید وزیر بهداشت از غرفه دانشگاه علوم پزشکی تهران در 

اللهی با حضور در غرفه دانشگاه علوم پزشکی تهران در نمایشگاه دهه فجر از نزدیک با دستاوردهای دانشگاه در  دکتر بهرام عین 

 .حوزه فناوری و دارو دیدن کرد

 

دکتر رضا فریدی مجیدی، مدیر توسعه فناوری و    1400بهمن    21به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در بازدید روز پنجشنبه  

  مرکز  7 در وگو با وزیر بهداشت درباره آخرین دستاوردهای دارویی شرکت های دانش بنیان  ارتباط با صنعت دانشگاه علوم پزشکی تهران در گفت 

 . داد توضیح دانشگاه رشد

هی که به  نمایشگا در را دانشگاه علمیهیئت اعضای محصولات: گفت  عمومی روابط با وگوگفت در نمایشگاه این حاشیه در مجیدی فریدی دکتر

به این محصولات  ارائه کردیم.  برگزار شده  ایران  علوم پزشکی  دانشگاه  رازی  تولیدات  مناسبت دهه فجر در سالن  مرکز رشد   7صورت عمده 

 صورت متنوع از دارو تا محصولات بهداشتی و آرایشی را دربرمی گیرد.زیرمجموعه دانشگاه علوم پزشکی تهران است که به 

توجهی هم در شود و تعداد قابلمحصول در بازار تجاری شده و در حجم انبوه عرضه می  200وی افزود: خوشبختانه تا الآن در دانشگاه بالغ بر  

میلیون   ۳00رود و حدود هزار میلیارد تومان از این محصولات در کشور به فروش می 2توانم بگویم هر سال بالغ بر است. به جرات می حال تولید 

 جویی ارزی ایجاد کرده است.دلار صرفه

های آموزشی، پژوهشی  لاش میلیون دلاراست گفت: این دستاوردها حاصل ت  20دکتر فریدی مجیدی با بیان اینکه صادرات این محصولات در سال  

و فناوری استادان محترم دانشگاه علوم پزشکی تهران است. خوشبختانه دانشگاه علوم پزشکی تهران در حوزه فناوری رتبه اول وزارت بهداشت  

کنم  کی تهران قدردانی می علمی دانشگاه علوم پزشوی افزود: از مسئولان و اعضای هیئت   های بعدی ایستاده است.دارد و با اختلاف زیادی از رتبه 

های دکتر فریدی مجیدی درباره برنامه آینده حوزه تحت نظرش گفت: برخی شرکت   که در فکر این هستند اتمسفر فناوری در کشور بهبود پیدا کند.

شاءالله  ارک فناوری هستیم و ان اندازی پشوند و حالت پویا دارند به همین دلیل در حال راه شوند و برخی خارج می بنیان وارد مراکز رشد می دانش 

 کند.درصد این آمار بهبود پیدا می 40تا  ۳0در سال بعد 

یدی  توضیح اینکه دکتر ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه صبح پنجشنبه با حضور در غرفه دانشگاه ضمن بازدید از دستاوردها با دکتر فریدی مج

 شگاه خداقوت گفت. دیدار و گفت و گو کرد و به برگزارکنندگان نمای
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 درحاشیه بازدید وزیر بهداشت از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 بنیان در کاهش مهاجرت نخبگان مؤثر استهای دانش دکتر سرکار: ایجاد فرصت اشتغال در شرکت

بنیان، منجر به فروش  اقتصاد دانش ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، اعلام کرد، فعالیت دانشگاه در زمینه  رئیس پژوهشکده فناوری 

 .جویی ارزی شده است هزار میلیارد تومان، صرفه   8هزار میلیارد تومان محصولات پیشرفته پزشکی و حدود  2

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از بخشی از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران در  

ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی بابیان اینکه  ، دکتر سعید سرکار رئیس پژوهشکده فناوری1400بهمن    19های پزشکی و دارویی در  حوزه فناوری

ایران در  برنامه  مقام معظم رهبری در مرجعیت علمی  راستای مطالبات  دانشگاه، در  و دستاوردهای  اقتصاد   ۳ها  ایشان  افزود:  است  آینده  دهه 

نظیری که بنیان را یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی بیان کردند و در این راستا دانشگاه علوم پزشکی تهران، کارنامه درخشانی را باکارهای بیدانش 

دکتر سرکار ادامه این مسیر را نیازمند همت و حمایت بیشتری دانست و گفت: در زمینه ارتباط با صنعت نیز،    .شده، به دست آورده استانجام

بنیان زایشی با خلاقیت در حوزه طراحی و ساخت داروها، تجهیزات و ملزومات پزشکی و های دانشدانشگاه دستاوردهای بسیاری دارد و شرکت

 .های حیوانی و بالینی در کنار صنعت سلامت، فعالیت چشمگیری دارندآزمون

با اشاره به گست رئیس پژوهشکده فناوری اقتصاد ره دستاوردهای دانشگاه گفت: فعالیتها و تجهیزات پیشرفته پزشکی،  های دانشگاه در زمینه 

 .جویی ارزی شده استهزار میلیارد تومان( صرفه  8میلیون دلار )حدود    ۳00هزار میلیارد تومان محصول و    2بنیان، منجر به فروش حدود  دانش 

که این دانشگاه، معادل  میلیارد تومان است؛ درحالی 800هزار و  2د وی بابیان اینکه بودجه آموزشی و پژوهشی دانشگاه علوم پزشکی تهران، حدو

  جایبه  و است  محور جامع تهران  پزشکی علوم دانشگاه  دهد کهکند سودآوری دارد، گفت: این عملکرد نشان می ای که دریافت میبرابر بودجه  ۳

 .داردبرمی  جامعه دوش از باری  باشد؛  جامعه دوش بر  باری اینکه

آموختگان دانا و توانا و ایجاد ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی با اشاره به دغدغه مهاجرت نخبگان گفت: باتربیت دانشپژوهشکده فناوریرئیس  

بنیان ایجاد و از  بنیان، هزار اشتغال دانش های دانشباید. براین اساس، باوجود شرکت زمینه اشتغال تخصصی آنان، مهاجرت نخبگان کاهش می 

 .افراد خبره و نخبه به خارج از کشور جلوگیری شده است مهاجرت
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 مهندس محمد هاشمی: دانشگاه علوم پزشکی تهران نقش زیادی در رشد و بالندگی علمی کشور دارد

توانیم« را سرلوحه قرار دهیم. امیدوارم  سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت گفت: ما باید شعار »ما می 

 .ها ادامه پیدا کند آغاز شود و تا دانشگاه  شعار از کودکستاناین 

 

بهمن   19شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مهندس محمد هاشمی، سرپرست روابط عمومی وزارت بهداشت روز سه 

ها، دانشگاه : با توجه به تأکید امیرکبیر به تربیت انسان در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از نمایشگاه دستاوردهای نوین پزشکی دانشگاه گفت  1400

  .پزشکی دارد حق زیادی در رشد و بالندگی کشور دارد و دانشمندان زیادی در این دانشگاه منشأ اثر و خدمت شدند  تهران با قدمتی که در حوزه 

های جهان وخمی که با دشمنی دی باشیم و این مسیر پرپیچهای زیاوی ابراز امیدواری کرد که شاهد ظهور و بروز اتفاقات خوب و جذب نخبه

 .استکبار ایجادشده مرتفع و شاهد شوکت و افتخار روزافزون جمهوری اسلامی باشیم

هایی های مختلف علمی ما سرآمد هستیم و به همت دانشمندان ایرانی پیشرفتسرپرست روابط عمومی وزارت بهداشت افزود: الحمدالله در حوزه  

درصد از داروهای ما تولید داخل هستند و در حوزه پزشکی بسیاری از پزشکان به دلیل سرآمدی از کشورهای   97که  طوریینه دارویی داشتیم به درزم

مانند و  هایی که توسط جهان غرب ایجادشده در کشور میها و دشواری شوند و باوجود سختی مختلف با امکانات و شرایط مالی بالا دعوت می 

 .کنندمیخدمت 

ها آغاز شود و تا دانشگاه   توانیم« را سرلوحه قرار دهیم گفت: امیدوارم این شعار از کودکستانمهندس هاشمی بابیان اینکه ما باید شعار »ما می

اصالت  وی در خصوص نقش دانشگاه علوم پزشکی تهران در حوزه سلامت گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران از یک تمدن و    .ادامه پیدا کند

ای که افتتاح شد دانشمندان و اساتید برجسته   1۳16کشور است، دانشگاه علوم پزشکی تهران از سال    علمی برخوردار است که باعث افتخار همه

ف کنیم علم و دانش این مملکت و جهان ایستادند و اگر بخواهیم اصالت و تمدن را در مورد دانشگاه تهران تعری  تربیت کرد که هرکدام بر اریکه 

 .خود تمجیدش کردیم و جایگاهش را مشخص کردیمخودبه 
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دکتر قناعتی: کار فرهنگی کردن، کار انبیاست؛ ، اندیشی شورای فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهرانهم

 رفاقت مبنای کار باشد 

هم  معاون  نشست  دانشگاه،  رئیس  با حضور  تهران  پزشکی  دانشگاه علوم  فرهنگی  وزارت  اندیشی شورای  دانشجویی فرهنگی 

رئیسه دانشگاه، مسئول دفتر نهاد نمایندگی  بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، دبیر شورای فرهنگ عمومی کشور، اعضای هیئت 

ها و سایر مسئولان و مدیران  ها، معاونان آموزشی بیمارستانمقام معظم رهبری در دانشگاه، روسا و معاونان دانشجویی دانشکده 

 .ستادی دانشگاه برگزار شدفرهنگی و 

 

در آستانه چهل و سومین    1400بهمن    21به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این نشست پنجشنبه  

 در تالار دارالفنون برگزار شد.  12:۳0تا  7:۳0سالروز پیروزی انقلاب اسلامی ایران از ساعت 

ها و استعمار کشورها توسط آمریکا  قناعتی رئیس دانشگاه در ابتدا به مداخلات و فسادهای اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، نابودی ملت دکتر حسین 

داری آمریکا بعد  المللی پول، بانک جهانی و خزانه المللی مانند سازمان تجارت جهانی، صندوق بینهای بین و سود هنگفتی که با همکاری سازمان

ها برای هرکدام از کشورها برنامه  وی گفت: آمریکایی  جهانی دوم به دست آورد و فلج کردن اقتصاد بولیوی و جنگ ویتنام، اشاره کرد.   از جنگ 

های مستقل برای خرد کردنشان های غیرمنطقی، چوب حراج زدن به اموال دولتسازیوسیله جنگ مستقیم، خصوصیخاصی داشتند، در یکی به 

خوریم مانند بحث کرونا و اسراف  ها که متأسفانه در کشور ما نیز بعد از انقلاب همچنان از این دشمن باهوش ضربه می به یارانه   و بحث ضربه زدن

 میلیون دلار کرونا. 700در هزینه کردن بودجه 

شورها است و متأسفانه در همین  دکتر قناعتی با انتقاد از روند فرهنگی حاضر گفت: دشمن درحال برهم زدن ساختارهای فرهنگی و اجتماعی ک

 کنند. سازی میپزشکی، بعضی از رفتارهای حرام را عادیجمهوری اسلامی برخی از اساتید در تدریس کتب روان 

کننده است رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران مقررات زدایی را دیگر سلاح دشمن برشمرد و گفت: مقررات زدایی در عرصه اجتماعی بسیار نگران 

 اند.عنوان هسته اصلی خانواده را هدف قرار داده وابط خانواده و »مادر« به و ر

 اگر بخواهیم کار فرهنگی کنیم، باید ببینیم چقدر با خدا هستیم؟ 

ایران    دکتر قناعتی در پایان مقدمات سخنرانی خود با تبریک فرارسیدن سالروز پیروزی انقلاب اسلامی، تصریح کرد: به عقیده بنده انقلاب اسلامی 

ها و استکبار را به هم زد، »ضدحمله خدا به شیطان« بود که توسط عبد  میلادی رخ داد و همه معادلات و محاسبات آمریکایی  1979که در سال  

بود« و    صالحی به نام امام خمینی )ره( رهبری و به سرانجام رسید. امام خمینی به ما نشان داد که »اگر کسی با خدا باشد، خدا هم با او خواهد
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ن، کار همینجا اولین درسی که باید بگیریم این است که اگر بخواهیم کار فرهنگی کنیم، باید ببینیم چقدر با خدا هستیم؟ درواقع کار فرهنگی کرد

 انبیاست. 

 های زیادی داشتیم ما بعد از انقلاب دستاوردها و پیشرفت

ها تمام سال، چنین گفت: دشمنان ما در این سال  4۳رائیل و سایر وابستگانشان در این  های آمریکا، اسرئیس دانشگاه در ادامه سخنان خود از نقشه

های پیچیده چندوجهی و ...، صدها نفر در اسرائیل، اروپا و آمریکا درحال ها را پیش گرفتند، از جنگ مستقیم گرفته تا تهاجم فرهنگی، جنگ راه

های  وی افزود: این در حالی است که ما بعد از انقلاب دستاوردها و پیشرفت  ا به جهانیان نشان ندادند.پر لیوان ما روقت نیمهتولید محتوا هستند و هیچ

سال شده، ما پیوند عضو نداشتیم اما الآن تمام پیوندهای مهم ازجمله  74سال بود ولی الآن    54زیادی داشتیم، در قبل از انقلاب امید به زندگی  

 المللی در کشور و توسط پزشکان ایرانی درحال انجام است. های بالای بینکبد، قلب، کلیه و ... با شاخص 

هایی که داشتیم، در مباحثی هم عقب افتادیم مانند »عدالت در سلامت« و ریشه تمام  دکتر قناعتی این نکته را هم اضافه کرد: ما ضمن پیشرفت

های  ور نداشتند: »ان تنصرالله ینصرکم« و این افراد با باورهای اشتباه خودشان، ارزش بینم که بامحتوا میاین مسائل را در لیبرالیسم کاذب و افراد بی 

 دار کردند.ما را لکه 

 دانشگاه واقعی، صحنه جبهه و جنگ بود

ست خالی و  کشور به ما حمله کرده بود و ما با د  4۳درستی مدیریت کردیم، گفت:  دکتر قناعتی با بیان اینکه ما جنگ تحمیلی را تا حد زیادی به

بدون پشتیبانی نظامی و تسلیحاتی توانستیم این جنگ خیلی سخت را با پیروزی پشت سر بگذاریم؛ چرا ما درست عمل کردیم؟ زیرا دانشگاه 

و    واقعی، آنجا بود! فرماندهان شهید ما مانند حسن باقری و مهدی باکری با کمترین تجربه وارد جبهه شدند و در حال شهادت بالاترین تجربه 

هایی که به دست آمده است را  گیرد و ما این ارزشژنرال برتر قرن قرار می   5تبحر را در رزم داشتند. شهید سردار سلیمانی در عرصه نظامی جزو  

و اینکه    وی افزود: با نگاه دقیق به آنچه در جنگ گذشت مانند ایثار، ازخودگذشتگی، عدم توقع، عدم نگاه به پهلو  توانیم به آن توجه کنیم.می

 هرکسی کار خودش را درست انجام دهد، مطمئن باشید کار به جلو پیش خواهد رفت. 

های فرهنگی را، »رفاقت« عنوان کرد و گفت: رفاقت مبنای کار باشد،  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران اولین راهکار برای پیشرفت و فعالیت

ها هم آمدند و کنم و دنبالشان رفتم، آنبنده الآن با هنرمندها و ورزشکارها رفاقت می  باید جذب حداکثری داشته باشیم و دافعه در حد ضرورت.

 های بسیاری در واکسیناسیون داشتند. های بهداشت جمع شد و همچنین کمکهای بهداشتی میلیاردها تومان پول برای خانه در زمینه

 قانون را رعایت و اجرا کنید 

رئیس دانشگاه بود و گفت: بنده تاکنون در قانون تعارف نکردم، قانون را رعایت و اجرا کنید و اگر متخلف    مسئله رعایت قانون، دومین راهکار

 بینید، برخورد کنید. می

 کار مداوم و اجرای وظیفه اصلی 

  4۳بسیار بزرگی است که در این  چیز فرهنگی باشد و این امانت دکتر قناعتی درباره اصل کار فرهنگی گفت: اصل کار ما فرهنگ است، باید همه 

 سال حفظ و به دست ما رسیده است. 
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 جریان سازی معکوس 

ها طور که آن های دشمنان بود و تصریح کرد: همانچهارمین راهکاری که دکتر قناعتی بیان داشت، مسئله جریان سازی در مقابل جریان سازی

ها باید خجالت بکشند. از حجاب و  دیناز اینکه حزب الهی هستید خجالت بکشید؛ بلکه بی طور نباشد  سازند، شما هم جریان بسازید. اینجریان می

 عقاید خودتان محکم دفاع کنید.

 داشتن برنامه

های فعالیتوی با تأکید بر مقابله با    های کاری بود.های مختلف و ایجاد گروهپنجمین و آخرین راهکاری که دکتر قناعتی ارائه داد، داشتن برنامه 

 آید، ببینید و ضدحمله داشته باشید و نیز برنامه حمله داشته باشید. عنوان هجمه می دشمنان گفت: آنچه در فضای مجازی به 

 چهره ایمانی خودتان را به دنیا نشان دادید 

هاست که هرچه در توان  دشمنان سال   رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در پایان سخنان خود با تأکید بر اهمیت انقلاب اسلامی ایران، گفت: 

ها از برکت این  بینم که اینهای بسیار روشنی را بعد از دولت جدید میاند تا ما از این گردنه عبور نکنیم؛ البته شواهد و افق داشتند به میدان آورده

با تلاش شما عزیزان این کار و رسالت بزرگ را انجام    است که چهره ایمانی خودتان را به دنیا نشان دادید و ضعف و زبونی گذشته را رها کردید.

بیت بدانید و دین خودتان را به خون شهدا ادا کنید و خدا هم های فرهنگی را جهاد بدانید و جزو خدمت به خدا و رضای اهلدهیم، این فعالیتمی

 راهگشاست. 

 

ه علوم پزشکی تهران در مناطق محروم حضور رئیس دانشگا، بهمن، سالروز پیروزی انقلاب اسلامی 22همزمان با 

 حاشیه شهر تهران و اهدای سبد معیشتی و ویزیت نیازمندان

کاره مرکز  بهمن ضمن بازدید از ساختمان نیمه   22دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران صبح روز  

های ر جاده نظامی شهرری، کوره پز خانه آباد شهرستان ری با حضور در مناطق کم برخوردار دخدمات جامع سلامت اسلام 

 .آباد و خلازیر در جنوب تهران چند سبد معیشتی را به نیازمندان اهدا و بیماران را ویزیت کرداسماعیل 

 

با همراهی دکتر علی تاجدار سرپرست    1400بهمن    22به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی، روز جمعه  

شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون اجرایی، دکتر عباس مزینانی مشاور و دبیر مجمع خیرین سلامت معاونت  
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چراغی، کارشناس مسئول بهبود تغذیه مرکز بهداشت جنوب تهران و مونا غلامرضا مراقب سلامت شبکه ری ابتدا از ساختمان   بهداشت، آرزو 

 .آباد جاده نظامی شهرستان ری بازدید کردکاره مرکز خدمات جامع سلامت اسلام نیمه

زدایی های محرومیتدت و ویزیت نیازمندان منطقه بر اجرای برنامه رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در ادامه با اهدای چندین سبد معیشتی و عیا

وی   .زدایی دانستها ازجمله شهرداری را ازجمله عوامل مؤثر در محرومیتدر کل دانشگاه تأکید کرد و ایجاد ارتباط برون بخشی با سایر سازمان

های  مناطق در ایجاد روحیه مسئولیت اجتماعی و برطرف کردن چالشعلمی به مردم این  افزود: بازدید و ارائه خدمت مسئولان و اعضای هیئت

 .این مناطق تأثیرگذار خواهد بود

 جشن روپوش سفید

دکتر قناعتی: بزرگ  ، برگزار شد 9۷با حضور رئیس دانشگاه جشن روپوش سفید دانشجویان پزشکی ورودی 

 فروشیدباشید و بزرگ بیندیشید؛ آزادگی و انسانیت خود را به هیچ بهایی ن

از دانشجویان خواست افزون بر ارتقای    9۷رئیس دانشگاه با حضور در جشن روپوش سفید دانشجویان پزشکی ورودی  

 .دانش پزشکی خود، در ارتباط با جامعه نیز پیشگام باشند

 

 

 

 

 

 

 

 

 



18 
 

 

  رئیس  قناعتی حسین  تالار ابن سینا برگزار شد، دکتردر   1400بهمن  2۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،در این مراسم که 

داست و خداوند گوشه ای  خ آن از  شفا:  گفت  است ارزشمند و طولانی کردید طی که مسیری اینکه بیان با پزشکی دانشجویان به خطاب دانشگاه،

 .از توانایی خود را به پزشکان داده که باید قدر آن را بدانند

اشاره به سرنوشت هم دوره ای های خود که گروهی راه طبابت و خدمت به وطن را پیش گرفتند و برخی شهید شدند و شماری دکتر قناعتی با  

ی را  مهاجرت کردند و عده ای هم راه تجارت غیر اخلاقی را در پیش گرفتند گفت: همه انسان ها در انتخاب مسیر زندگی خود ازادند و اما هر راه

 .د عواقب و مصائب آن را نیز بپذیرندکه انتخاب کردند بای

دهید    ادامه  را   راهی  چه   خواهید  می  آینده  در  که   بگیرید  تصمیم  باید  شما   رئیس دانشگاه با بیان اینکه خوب بودن و خوب ماندن سخت است افزود:

 کارهای   انجام  از  و  خورید  می  تاسف   سالگی من رسیدید از کارهای خوب نکرده خود  60و پای تصمیم خود بمانید؛ با این تصمیم زمانی که به سن  

 .شوید می خوشحال کردید که موثری

مانند فرزندان من هستید. درب اتاقم همیشه بروی دکتر قناعتی با تاکید براینکه ازادگی، پاکی و انسانیت خود را به هیچ بهایی نفروشید افزود: شما  

 .شما باز است و هر زمان که نیاز به راهنمایی و مشورت داشتید می توانید وقت بگیرید و مراجعه کنید

ای  ه  جبهه  در   رئیس دانشگاه با اشاره به خاطرات دوران دانشجویی خود که در جنگ گذشت گفت: در آن زمان ما هم درس می خواندیم و هم

وی با بیان دیگر تحولات دوران دانشجویی خود گفت: در مورد شیوه درس خواندن تمرکز صرف بروی حفظیات    .جنگ خدمت رسانی میکردیم

 گروه  علمی  های  فعالیت  توسعه  برای   ای  پایه  اقدام،  این  و   را تاب نیاوردیم و ایده راه اندازی مرکز تحقیقاتی را در انجمن اسلامی مطرح کردیم

 آرام   و   زیادی شد. زمانی هم که رزیدنت بودم پیشنهاد ارتباط دانشگاه با صنعت را به مرحوم دکتر کابلی رئیس وقت دانشگاه مطرح کردم  های

  شد. آغاز داروها از درصد 97 تولید  و پیشرفته پزشکی تجهیزات  تولید در دانشگاه رشد آرام

نوآوری داریم. به عنوان نمونه برای    28شگاه علوم پزشکی تهران گفت: در زمینه اینترونشن حدود  وی با اشاره به دستاوردهای گروه رادیولوژی دان

رشته رادیولوژی را از   cum lude جایزه  شدیم  موفق  و   گرفت  قرار  استفاده  مورد  آنوریسمال  درمان  در  که   نخستین بار چسبی را تولید کردیم

 .امریکا دریافت کنیم

در   قناعتی  می  دکتر  باشید  داشته  متفاوتی  نگاه  اگر  افزود:  باشید  پیشگام  توانید  می  هم  شما  اینکه  بیان  با  خود  سخنان  از  بخش  این  تکمیل 

  دانشگاه   دانید  می  که  همانطور.  باشید  پیشگام  بیماران  و  همکاران  با  ارتباط  در  و  اجتماعی  اخلاقی،  فرهنگی،  های  زمینه  در  و  افرین  تحول   توانید
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  نظام   که  است  اجتماعی  تعاملات  به  مربوط  آن  مابقی  و  کنند  می  تامین  را  جامعه  سلامت  درصد  ۳0  تا   20   بهداشت   وزارت  و  یپزشک  علوم  های

: گفت  و  دانست  حیات  کیفیت  و  عمر  طول  افزایش  را  سلامت  نظام  هدف   وی  کنید.  می  برقرار  جامعه  با  آینده  پزشکان  عنوان  به  شما  و  سلامت

شور مواجه بودیم و اکنون در زمینه درمان های پیشرفته پزشکی مانند پیوند کبد و کلیه در دنیا و خاورمیانه  ک  در   پزشک  کمبود  با   انقلاب   از  پیش

 .رسانده ایم که همه اینها با تلاش بسیار به دست امده است 74سال به  54سرآمدیم و شاخص امید به زندگی را از 

این اقدامات انجام شده کافی است؟ افزود: در زمینه پیشرفت پزشکی و نوآوری هایی که انجام شده   دکتر قناعتی با طرح این پرسش که ایا همه

ریزی  در دنیا جایگاه خوبی داریم اما در زمینه شاخص عدالت در سلامت هنوز جای کار بسیاری داریم و باید در زمینه اجتماعی سازی علم برنامه  

 .و تلاش بیشتری کنیم

اکید بر تحول برنامه های اموزشی دانشگاه گفت: روش های تدریس باید متناسب با تکنولوژی های روز متحول شود. براین  رئیس دانشگاه با ت

 .اساس از گروه های علوم پایه خواستیم برنامه های تحولی خود را در این زمینه ارایه دهند

 کنید  سعی   علمی را تمرین کنند و افزود: بزرگ باشید و بزرگ بیندیشید.رئیس دانشگاه در پایان سخنان خود از دانشجویان خواست از همین حالا م

  و   اخلاقیت   علم،  بربلندای  آینده  در  امیدوارم.  بگذارید  اشتراک  به  هم  با  را  علمی  مطالب  و   بگیرید  را  خود  پایینی  های  سال  دست   و  باشید  معلم

 .مداد انجام توانستم  می را انچه   بگویید پاستور لویی مانند و  بدرخشید انسانیت

 بیماران، ولی نعمت پزشکان

:  گفت  و  شد  یادآور  را   نکاتی  پزشکان   در  ایحرفه  رفتار  اصول  درمورد   در ادامه دکتر علیرضا استقامتی رئیس بخش غدد بیمارستان امام خمینی،

 .ول پروفشنالیسم را رعایت کننداص راستا این در باید دارند  برعهده را...و لیدرشیپ  و مدیریت همچون دیگری هاینقش   طبابت بر  علاوه پزشکان

ها دکتر استقامتی تقدس حرفه پزشکی را به دلیل ارتباط آن با سلامت مردم دانست و گفت: سلامت گوهر ارزشمندی است که خداوند به انسان 

 .کند باید تقدس این حرفه حفظ شودعنایت کرده و جشن روپوش سفید نمادی است که یادآوری می

شناسی، شرافتمندی، احترام به دیگران، همدردی و  های ارتباطی با بیماران و همراهان، پاسخگو بودن، وظیفه این استاد دانشگاه، برقراری مهارت

نعمت پزشکان  بیماران ولیای دانست که پزشکان باید در درمان بیماران خود به آن توجه کنند افزود: مهربانی، رازداری و... را از اصول رفتار حرفه

 .هستند و باید در هر شرایطی احترام آنان حفظ شود

  پزشکی   دانشکده  رئیس  محمدی  بیگ  محمدتقی  دکتر  و صورت نمادین بر قامت دانشجویان پزشکی پوشانده شد  در ادامه مراسم روپوش سفید به 

 .کرد قرائت را پزشکی عهدنامه
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امیرحسین برزگر: با ترس و اشتیاق وارد دوره  ،9۷دانشجویان پزشکی ورودی  مراسم جشن روپوش سفید 

 بالین می شوم

 .، از اشتیاق برای ورود به دوره بالین و مواجهه با بیمار خبر داد9۷امیر حسین برزگر، دانشجوی پزشکی ورودی 

:  گفت   سفید   روپوش   جشن  حاشیه  در   ، 97دانشجوی پزشکی ورودی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، امیرحسین برزگر،  

 تیم اما به نظرم اصل حرفه پزشکی از این به بعد خواهد بود. هس راه میانه در و گذراندیم را پزشکی دوره ترم  14 از ترم  هفت اکنون

دوگانه ای توام با ترس و اشتیاق دارم. چرا که از یکسو نگران  وی با اشاره به آغاز دوره بالین و مواجهه با بیمار گفت: برای شروع این دوره، حس 

 آسیب رساندن به بیمار و رنجش آنها هستم و از سوی دیگر برای کمک و نجات جان آنها مشتاقم. 

ی و اخلاق  برزگر، آموزش های مجازی را موجب دور ماندن از احساسات انسانی خواند و گفت: در آموزش ها شاید تصور درستی از اخلاق پزشک 

 حرفه ای نداشته باشیم اما قطعا از این پس در بالین باید سعی کنیم که موجب رنجش بیماران و آسیب دیدن احساسات آنها نشویم.

 

 

 

 

 

 

 

 

امیررضا صدریکتا: اخلاق و تعهد حرفه پزشکی ،9۷مراسم جشن روپوش سفید دانشجویان پزشکی ورودی  

 کند میمسئولیت در برابر بیماران را بیشتر 

بالینی احساس مسئولیت و تعهد اخلاق حرفه   9۷امیررضا صدریکتا، دانشجوی ورودی   ای را در من  گفت: ورود به عرصه جدید 

 .تر کرده استپررنگ

، در حاشیه مراسم جشن روپوش سفید با  97عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، امیررضا صدریکتا، دانشجوی پزشکی ورودیبه گزارش روابط 

پس اشاره به اینکه نیمی از دوره پزشکی را پشت سر گذاشته است گفت: حس استرسی که الان دارم به دلیل احساس مسئولیتی است که ازاین 

گذرد و شاید آن سه سال قبل که وارد دوره پزشکی  کنم که زمان بیش از حد زود می وی ادامه داد: حس می  .باید در ارتباط با بیماران داشته باشم

 .ازپیش شده استهای ورود به دانشگاه برایم بیش قدر سریع به میانه راه برسم و امروز دلتنگی خاطرات لحظه کردم که آنشدم گمان نمی می
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معین شریعت نیا: دانشگاه علوم پزشکی تهران  ، 9۷مراسم جشن روپوش سفید دانشجویان پزشکی ورودی  

 گیردهرگز فرصت رشد را از افراد نمی 

، دوره بالین را دوره جذابی برای آموزش عملی و دستیابی به فرصت های بیشتر  9۷معین شریعت نیا، دانشجوی پزشکی ورودی  

 .خواند 

روپوش سفید گفت: شاید    جشن  حاشیه  در   ،97، معین شریعت نیا، دانشجوی پزشکی ورودی  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

ین بسیار بسیاری از ما با علاقه وارد این دوره نشدیم و تصمیم های بزرگ را زمانی گرفتیم که اطلاعات کافی از آن نداشتیم اما به نظرم دوره بال

 جذاب است و از اینکه قرار است وارد بخش شویم بسیار خوشحالم.

گاهم نسبت به پزشکی تغییر کرد و اکنون امید دارم که در دوره استاجری و پس از آن به اصل دروس پزشکی  وی افزود: در این دو سال بسیار دید

 که در این دوران اتفاق می افتد برسیم.

ور ما در این  شریعت نیا، ابراز امیدواری کرد که دوره بالین بتواند تاثیر بیشتری بر دانشجویان بگذارد و آنها را علاقمندتر کند و افزود: قطعا حض

 دانشگاه صرفا برای خودمان نیست بلکه برای این است که بتوانیم خیری را به جمعیت بیشتری برسانیم. 

وی، حضور در دانشگاه علوم پزشکی تهران را موجب دستیابی به فرصت های بیشتر خواند و گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران به لحاظ حضور  

بیشتری برخوردار است و مسیرها و فرصت هایی دارد که افراد بتوانند در آن رشد کنند. این دانشگاه هرگز فرصت  اساتید و افراد خاص، از اهمیت  

 رشد را از افراد نمی گیرد و این خاص ترین ویژگی دانشگاه علوم پزشکی تهران است. 

 

https://pr.tums.ac.ir/
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رستمیان: احترام به منزلت و دکتر عبدالرحمن ، 9۷مراسم جشن روپوش سفید دانشجویان پزشکی ورودی  

 شان بیمار از ضروریات حرفه پزشکی است

اطلاعات علمی و مهارت  باید  دانشگاه گفت: یک پزشک  با معاون فرهنگی  بیمار  معاینه  تا زمان  کند  را کامل  و یادگیری خود  ها 

 .گیری از دانش روز دنیا خدمات مطلوبی را به وی ارائه دهدبهره

عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر عبدالرحمن رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه در حاشیه مراسم جشن روپوش سفید به  روابط به گزارش   

حال از بیمار باید با احترام  کرد که در زمان گرفتن شرح بیان خاطرات و نصایح ارزنده از اساتید خود اشاره کرد و گفت: استاد انارکی توصیه می 

کرد نیم و برای معاینه حتماً از بیمار اجازه بگیریم که این درس بسیار خوبی بود که من یاد گرفتم همچنین استاد نفیسی نیز سفارش می برخورد ک

که  وی با اشاره به این .تر نتیجه حاصل شود و بیمار بهبودی خود را زودتر به دست بیاوردکه با دلسوزی روند درمان بیمار را پیگیری کنیم تا سریع

گیری  ها و یادگیری خود را کامل کند تا زمان معاینه بیمار با بهرهحرفه پزشکی بسیار مهم است گفت: یک پزشک باید اطلاعات علمی و مهارت

ید کرد ها و گویش زبانی بیماران تاکوی بر برخورد شایسته شأن و منزلت و احترام به ارزش  .از دانش روز دنیا خدمات مطلوبی را به وی ارائه دهد

 .و افزود: دلسوز بیماران باشیم و مشکل آنها را درک کنیم و خدماتمان را به نحوی انجام دهیم که خداوند متعال از ما راضی و خشنود باشد
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 رونمایی از تابلوی شهدای بیمارستان بهرامی با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران 

روز پدر و با حضور دکتر حسین قناعتی از تابلوی شهدای بیمارستان بهرامی رونمایی  به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و  

 .شد

 

به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و    1400بهمن    2۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، روز شنبه  

تر سید فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه، سید رضا رئیس کرمی مدیر گروه بیماری روز پدر، با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دک

های کودکان، دکتر سید یوسف مجتهدی رئیس بیمارستان، دکتر اکبر احمدی مدیر بیمارستان، مریم ملایجردی مدیر پرستاری و سایر اساتید و 

طراحی این تابلو را یوسف فلاح پناه از کارکنان تلفنخانه انجام داده و هزینه ساخت   کارکنان از تابلوی شهدای بیمارستان بهرامی رونمایی شد. کار

 تابلو با همت بسیج دانشگاه تأمین شده است. 

صبح، بیمارستان کودکان بهرامی مورد اصابت حمله موشکی رژیم بعث عراق قرار گرفت. موشک    9:15ساعت   1۳67فروردین    17روز چهارشنبه  

نفر از    4کودک یکساله و    2کودک زیر آوار ماندند که در نهایت    25د کودک اصابت کرد و بخشی از ساختمان تخریب شد.  به آشپزخانه و مه 

رستان کارکنان آشپزخانه شهید شدند. هرچند همگان گمانشان توقف فعالیت بیمارستان تا بعد از تعمیر آن بود. ولی با همت تیم مدیریتی وقت بیما

 ساعت بعد از حمله موشکی، پذیرش بیماران از سر گرفته شد.  48خدوم آن، تنها و تلاش های کارکنان 
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 افتتاح مرکز مهارت های بالینی بیمارستان بهرامی

به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و روز پدر، مرکز مهارت های بالینی بیمارستان بهرامی با حضور دکتر حسین قناعتی  

 .رئیس دانشگاه افتتاح شد

 

به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و    1400بهمن    2۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، روز شنبه  

 روز پدر، با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر سید فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه، سید رضا رئیس کرمی مدیر گروه بیماری

دکان، دکتر سید یوسف مجتهدی رئیس بیمارستان، دکتر اکبر احمدی مدیر بیمارستان، محسن نیک طره نماینده واقف بیمارستان، مریم  های کو

 ملایجردی مدیر پرستاری و سایر اساتید و کارکنان مرکز مهارت های بالینی بیمارستان بهرامی افتتاح شد. 

درصد آن را    50میلیون تومان برآورد شده بود که قرار بود    700لی هزینه ساخت این ساختمان  نیک طره در این رابطه گفت: در زمان مدیریت قب

میلیون به حساب بیمارستان واریز شد. پس از ساخت بخشی از    ۳50درصد آن از دانشگاه تأمین اعتبار شود. به این منظور    50واقف بیمارستان و  

حضور الهه بهرامی و موکل آنها به عنوان نماینده واقف و ریاست جدید بیمارستان دکتر مجتهدی جلسه ای با    99ساختمان، کار متوقف شد. در سال  

 برگزار، و مقرر شد مابقی بودجه مورد نیاز برای تکمیل ساختمان را نیز واقف تأمین کند.

ی مالی معاونت آموزشی دانشگاه تأمین و  ، تجهیزات مورد نیاز این مرکز با حمایت ها۳دکتر احمدی گفت: پس از پایان ساخت ساختمان شماره  

 مورد بهره برداری قرار گرفت. 
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 بیمارستان بهرامی با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران  3افتتاح ساختمان شماره 

بیمارستان بهرامی با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس    3به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و روز پدر، ساختمان شماره 

 .دانشگاه افتتاح شد

 

به مناسبت میلاد حضرت علی )ع( و    1400بهمن    2۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، روز شنبه  

یر گروه بیماری روز پدر، با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر سید فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه، سید رضا رئیس کرمی مد

های کودکان، دکتر سید یوسف مجتهدی رئیس بیمارستان، دکتر اکبر احمدی مدیر بیمارستان، محسن نیک طره نماینده واقف بیمارستان، مریم  

 بیمارستان بهرامی افتتاح شد.  ۳ملایجردی مدیر پرستاری و سایر اساتید و کارکنان ساختمان شماره 

ن بیمارستان بهرامی، و وجود واحدهای مختلف مربوط به معاونت آموزشی، همه فعالیت های مربوط به معاونت  با توجه به آموزشی درمانی بود

آموزشی در این ساختمان تجمیع شده است. واحدها و فعالیت های این ساختمان عبارتند از: واحدهای آموزش، پژوهش، کلاس های درس، مرکز  

پژوهش، اتاق جلسه، واحد امور دستیاری، واحد امور هیئت علمی، کارورزان و کارآموزان، کارگزینی مهارت های بالینی، اتاق رابطین آموزش و  

 هیئت علمی، اعتباربخشی آموزشی. 

اساتید در سالن همایش و   به دانشجویان و  به دلیل کمبود فضای آموزشی، کلاس ها و جلسات مربوط  این ساختمان،  از  برداری  از بهره  قبل 

 تان برگزار می شد. کتابخانه بیمارس
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 تبریک رئیس دانشگاه به مناسبت ولادت حضرت علی )ع( و روز پدر 

 .رجب، ولادت حضرت علی )ع( و روز پدر را تبریک گفت 13دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه در پیامی فرارسیدن 

 :در متن این پیام آمده است

 م. کنخدمت دوستداران ایشان، شیعیان امیرالمؤمنین و همه آزادگان عالم تبریک عرض می رجب روز تولد مولا علی )ع( را  1۳فرارسیدن 

کس دیگری قابل تجلی نیست. مجموع صفات کمالیه در  بینیم که در هیچای را در ایشان میبا نگاه به زندگی امیرالمؤمنین )ع( صفات برجسته

فیلسو و  حاکم  جنگجو،  مهربانی،  عین  در  و  است  جمع  بی ایشان    با   مواجهه   در   افراد  تمامی.  هستند  بکماله«  العلی  »بلغ   مصداق   و    نظیرفی 

 نامم چه  متحیرم  /گفت  توانمش بشر  نه  خواند  توانمش خدا  »نه  کندمی  توصیف  گونه این را  آن  شهریار که  شوندمی  حیرتی دچار  ،(ع) امیرالمؤمنین

که حتی خسرو گلسرخی، کمونیستی که در  طوریهمگان در همه ادوار تاریخ است؛ به امیرالمؤمنین )ع( الگوی بزرگی برای    تی رالاف  ملک  شه

کند یا جورج سمعان جرداق اندیشمند  عنوان اولین سوسیالیست عدالت جوی عالم یاد میجلسه محاکمه خود در بیدادگاه شاه، از امیرالمؤمنین به

نویسد. بسیاری از بزرگان وقتی به امام علی )ع( رسیدند دچار  عدالة الانسانیة« را می مسیحی، در وصف امیرالمؤمنین )ع( کتاب »الامام علی صوت ال

 .چنین حیرتی شدند و لذا این گنجینه ارزشمند را باید حفظ کنیم و مبنای خود به لحاظ الگویی و رفتاری قرار دهیم

پاکی و اخلاص و هر صفت خوب دیگری را در حد اعلا داشتند و وقتی  ایشان صفاتی همچون جوان مردی، ایثار، بزرگواری، شجاعت، دیانت، تقوا،  

 .کننددانند و با شادابی از لحظه مرگ استقبال میدهند و این دنیا را محل گذر میرسند ندای »فزت و رب الکعبه« سر می به مقام شهادت می 

 .تر، سرشار از مهربانی، علم و دانش فراهم آوریمباتر و عادلانه توسل و پیروی از این مرد بزرگ، جهانی زی  شاءالله همه ما بتوانیم باان 
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دکتر قناعتی: دانشگاه باید در خدمت مردم، درون مردم و با ، بازدید رئیس دانشگاه از دانشکده پیراپزشکی

 مردم باشد

رئیسه و مدیران گروه های آموزشی این دانشکده  دکتر قناعتی ضمن بازدید از فضای فیزیکی دانشکده پیراپزشکی با اعضای هیئت  

 .دانشکده دیدن کرد  3و  2گفت و گو و از ساختمان های شماره 

 

با    1400بهمن    25به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پیراپزشکی، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، صبح دوشنبه  

 پیراپزشکی ا اعضای هیئت رئیسه و مدیران گروه های آموزشی این دانشکده دیدار و گفت و گو کرد.حضور در دانشکده 

 دانشکده پیراپزشکی جزء مهمی از مجموعه دانشگاه است 

من را    رئیس دانشگاه با بیان این جمله که دانشکده پیراپزشکی جزء مهمی از مجموعه دانشگاه است گفت: در گزارش ارائه شده چند نکته توجه

  جلب کرد، عملکرد دانشکده پیراپزشکی در حوزه بین الملل خیلی خوب بوده است. فعالیت خود را در این حوزه افزایش دهید و هم به لحاظ جذب 

 دانشجویان بین الملل و هم به لحاظ ارتباط با دانشگاه های مختلف، بیشتر فعال باشید.

  و  تکراری های پروژه زه پژوهش در کشور با چاه های کم عمق زیادی مواجه هستیم که آبی ندارد.دکتر قناعتی در ادامه گفت: ما متاسفانه در حو

 حرکت  علم  حقیقت  سمت  به   که  است   این  اساتید  از  من  درخواست:  افزود  وی  .است  پژوهش  چالشهای  از  دیگران  شده  انجام  های  ایده  از  شده  کپی

عد از انقلاب ضمن اینکه رشد بسیاری در حوزه  ب  .نیست آن  در نفعی  هیچ که  علمی از  تو به میبرم پناه خدایا  که است  آمده هم  ما ادعیه در  کنیم؛

 امروز  دنیای  در  تنها  نه  اینها  که  شدیم  مواجه   محتوی  بی  مقالات  کسرت  و   های پژوهش و فناوری داشتیم با مسائلی مانند انحصار در پژوهش

یزات توسط برخی اساتید بسیار نکوهیده تجه   و  ها  دستگاه  در  انحصارگری  و  دانشجویان  استثمار.  است  ارزش  ضد  بلکه  شود  نمی  محسوب  ارزش  یک

 است که از این موارد باید جلوگیری کرد و اگر موارد اینچنینی رصد کنیم، شخصا وارد عمل خواهم شد. 

 دانشگاه جای انسان های فرهیخته، عالم، باتقوا و علاقه مند به علم است

لش اشتراک دکتر قناعتی افزود: دانشگاه جای انسان های فرهیخته، عالم، باتقوا و علاقه مند به علم است. در دنیای امروز هر جا علم رشد کرده، دلی 

افراد   گذاری و هماهنگی بین افراد است. باید باهم همکاری کرد و دست یکدیگر را گرفت. از این زمان کوتاهی که به نام عمر کاری در اختیار

  هست باید استفاده کنند تا ان شاءلله در زمینه پژوهشی نیز موثر و موفق باشند.

ت کنیم و از سال آینده هیچ  حرک  جلو  به  رو  و  محور  برنامه  داریم  بنا:  افزود  آن  تابعه  واحدهای  و  دانشگاه  عملیاتی  برنامه  تدوین  به  اشاره  با  وی

 فعالیتی بدون برنامه انجام نخواهد شد.
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قناعتی گفت: خبر خوبی که برای خانواده پیراپزشکی دارم این است که قصد داریم تا ساختمان های پراکنده اطراف دانشگاه را تجمیع کنیم   دکتر

شود.  جلوگیری  انسانی  نیروی  و  پول  انرژی،  اتلاف  از  منابع  بهینه  مصرف  ضمن  تا  نماییم  مستقر  دانشگاه  نزدیکی  در  ساختمانی  در   و 

ر ادامه گفت: محتوای آموزشی را بازبینی کنید و سعی کنید آموزش هایتان مطابق با استاندارد های روز جهانی باشد. ما به این  رئیس دانشگاه د

 کنند. نتیجه رسیده ایم که آموزش بر مبنای حفظیات و تئوری ها مناسب نیست و باید به نحوی باشد که افراد بتوانند از منابع به درستی استفاده

بر   دهیم. باید  پرورش  اثرگذار  و  کارا  آموختگانی  دانش  تا  کرد  تاکید  شود  می  افزاد  کارایی  افزایش  باعث  که  کلیدی  نکات  و  ها   مهارت 

اشند و  دکتر قناعتی بیان کرد: باید به ساعت کار و حضور موثر اساتید در دانشگاه دقت و توجه شود. اساتید باید در محیط دانشگاه حضور داشته ب

ی برخورد خواهد شد و دانشگاه از افراد بی تعهد پاک خوهد شد. فردی که در دانشگاه علوم پزشکی تهران وارد می شود با افتخار می  با افراد خاط

، نمی  آید و کار می کند و ما منت دار دانشگاه هستیم که ما را به عنوان هیئت علمی قبول کرده است. این موارد باید از ساحت دانشگاه پاک شود

 کسی حرمت دانشگاه را بشکند. گذاریم

گفت: آن بخش از رشته های تخصصی خود  4رئیس دانشگاه با اشاره به اهمیت فعالیت های اجتماعی و ارتباط با جامعه در نیل به دانشگاه نسل 

  اگر   که  باشید   داشته   ریزی  برنامه  آن   برای  و  دهید   قرار  مدنظر   را   است   اثرگذار   عمومی  آموزش  در   و   که در ارتباط با جامعه و امور اجتماعی است

 درک  آنرا   بتوانند  مردم  تا  باشد  مردم  با  و  مردم  درون  مردم،  خدمت  در  باید  دانشگاه.  کنیممی  پیدا  ارتقا  چهارم  سطح  به  باشیم  داشته  اجتماعی  دانشگاه

نید، این مهم است که راهنمایی های شما ادامه پیدا  ده کنند. با فارغ التحصیلان خود ارتباط داشته باشید و آنها را رصد کاستفا خدماتش  از   و  کنند

 کند و در راه اصلاح جامعه بسیار مفید خواهد بود. 

د  دکتر قناعتی در پایان صحبت های خود ضمن تشکر از تمام اساتید دانشکده پیراپزشکی بیان کرد: معلمی شغل مقدسی است، شغل انبیا است، بای

شاءلله بتوانیم از اجر بی نظیری که خداوند بابت این کار به انسان خواهد داد استفاده کنیم. ما باید در انجام کار خیر و  حرمت آنرا حفظ کنیم تا ان  

 د. خوب مانند مرحوم استاد یلدا باشیم که هنوز هم اگر کسی بخواهد از یک انسان با اخلاق بزرگوار مثال بزند نام ایشان را بر زبان می آور

زاده رئیس دانشکده پیراپزشکی نیز در این نشست، ضمن خیرمقدم به رئیس دانشگاه و تبریک فرارسیدن سالروز ولادت امام علی دکتر شعبان علی

نیک )ع( گفت: همزمانی حضور رئیس دانشگاه در دانشکده پیراپزشکی را با سالروز میلاد فخر شیعیان جهان، حضرت امیرالمومنین علی )ع( به فال  

 واریم این حضور و ارشاداتی که دکتر قناعتی به ما خواهند داد، سرآغاز برکات و منشا اقدامات عالی در حوزه پیراپزشکی باشد. می گیریم و امید

پرداخت. حضور   دانشکده  فعالیت های صورت گرفته در  از  گزارشی  ارائه  به  ادامه  پیراپزشکی در  دانشکده  الملل در   125رئیس  بین  دانشجوی 

بازسازی ساختمان شماره  19و پایگاه تجمیعی واکسیناسیون کووید    19فعالیت های آزمایشگاه تشخیصی کووید  دانشکده پیراپزشکی،   2، روند 

بود.  گزارش  این  در  شده  مطرح  موارد  مهمترین  از  زئونوز  تحقیقات  مرکز  و  سلامت  فناوری  رشد  مرکز  در  شده  انجام  اقدامات  و   دانشکده، 

ادامه مطا علیزاده در  آزمایشگاه همچنین دکتر  اندازی  راه  و  داد  نزدیک خبر  آینده  دارالفنون در  آزمایشگاه جامع سلامت  اندازی  راه  از  لب خود 

وی صحبت های خود را با اشاره به محدودیت های موجود در دانشکده پیراپزشکی    را از گام های نخست این اقدام دانست.  19تشخیصی کووید  

 انسانی به پایان رساند.  و تاکید بر کمبود فضای فیزیکی و نیروی

گذاشتند.  اشتراک  به  دانشگاه  رئیس  با  را  خود  نظرات  و  مسائل  و  پرداختند  خود  معرفی  به  حاضر  اعضای  نشست،  این  ادامه   در 

 دانشکده پیراپزشکی بازدید کرد. ۳و  2دکتر قناعتی در پایان از ساختمان های شماره 
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 یی فرهنگی، جلسه هیئت رئیسه دانشکده پزشکی برگزار شدبا تودیع و معارفه معاونان پژوهشی و دانشجو

در حاشیه نشست هیئت رئیسه دانشکده پزشکی مراسم تکریم دکتر شاهین آخوندزاده و دکتر سید روح اله میری معاونین پیشین  

 .د فرهنگی دانشکده برگزار ش -و معارفه دکتر نیما رضایی و سعید پور حسن معاونان جدید پژوهشی و دانشجویی

 

در سالن   1400بهمن    ۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پزشکی، جلسه هیئت رئیسه دانشکده پزشکی صبح روز  

 .شورای دانشکده برگزار شد

ارائه داد و گفت: گزارش  در ابتدای این جلسه دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی گزارشی از جلسه هفته گذشته هیات رئیسه دانشگاه  

 .ارزشیابی گروه رادیوتراپی توسط دکتر لباف و افیلیشن دوگانه توسط دکتر رضایی ارائه و آئین نامه پیشنهادی دانشکده ارائه شد

ور  بهمن با حض  2۳اشاره کرد و گفت: این مراسم    97رئیس دانشکده پزشکی به برگزاری جشن روپوش سفید ویژه دانشجویان پزشکی ورودی  

 .دکتر قناعتی و جمعی از اعضای هیات رئیسه دانشگاه و دانشکده با استقبال دانشجویان برگزار شد

در ادامه دکتر ایرج کاشانی معاون تحصیلات تکمیلی بحث نظام نامه پرداخت شهریه دانشجویان دکترای تخصصی را مطرح کرد و گفت: با توجه  

وی همچنین    .نجام نیستند و افزایش سالانه به شهریه ثابت تعیین شده عادلانه نیست و باید بازبینی شودبه این که پایان نامه ها در یک ترم قابل ا

به ملاک های انتخاب دانشجویان برتر در جشنواره دانشجویی ابن سینا اشاره کرد و گفت: بهتر است دست اندرکاران جشنواره پیش از انتخاب  

 .کنند کاندیداها از گروه های آموزشی استعلام

، آرا فراگیران،  در ادامه دکتر نیما رضایی آئین نامه جشن قدر استاد را مطرح کرد و توضیحات مبسوطی از نحوه انتخاب اساتید، محورهای جشنواره

صورت  به    1401کمیته اجرایی مراسم و... ارائه کرد و مقرر شد در صورت مساعد بودن شرایط، چهارمین جشن قدر استاد در اردیبهشت سال  

 . حضوری برگزار شود

معاون    ثابت   حسین  علی  دکتر  توسط  مربوطه،   های  رشته   پیشکسوتان  به   فلوشیپ   مدرک  واعطای در ادامه موضوع تشکیل کمیته ارتقاء علوم پایه

 .مطرح و توسط اعضا به بحث گذاشته شد امور هیات علمی دانشکده

ن پژوهشی و دانشجویی فرهنگی دانشکده برگزار شد و دکتر بیگ محمدی با اعطای لوح  در پایان جلسه هیات رئیسه مراسم تودیع و معارفه معاونی

ساله دکتر آخوندزاده معاون پیشین پژوهشی دانشکده پزشکی و دکتر سید روح ا... میری معاون دانشجویی فرهنگی دانشکده   16تقدیر از زحمات  

ن جدید پژوهشی دانشکده پزشکی و حکم انتصاب دکتر سعید پور حسن به عنوان  قدر دانی کرد و حکم انتصاب دکتر نیما رضایی به عنوان معاو

 .معاون جدید دانشجویی فرهنگی دانشکده پزشکی را اعطا کرد
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امنا در دکتر قناعتی: حمایت هیئت ، امنای دانشگاهپیشنهاد اختصاصی و مشترک در نشست هیئت 3۵ررسی ب

 کندمیتسهیل فرایندها، به پیشرفت دانشگاه کمک 

پیشنهاد موسسه ملی تحقیقات سلامت    2پیشنهاد اختصاصی،    2۵امنا در دوره جدید مدیریتی دانشگاه،  در نخستین نشست هیئت 

 .پیشنهاد مشترک وزارت بهداشت موردبحث و بررسی قرار گرفت 8و 

 

ابراهیم    1400امنا که یکم اسفند  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست هیئت  برگزار شد، دکتر  در تالار دارالفنون 

امنا در پذیرش مسئولیت دانشگاه  امنا، مجامع و شوراها با تبریک به دکتر قناعتی و اعضای جدید هیئتگلمکانی، نماینده وزیر بهداشت و دبیر هیئت

 .امنا در این دوره جدید مدیریتی استن جلسه هیئتامنا گفت: این نخستیهای دکتر کریمی رییس و اعضای پیشین هیئتو قدردانی از تلاش 

های مشترک و اختصاصی وی افزود: در این نشست گزارش حسابرسی دانشگاه و مرکز قلب و مرکز ملی تحقیقات سلامت و همچنین پیشنهاد

 .شوددانشگاه بررسی می 

 درخشش روزافزون دانشگاه با حمایت هیئت امنا

رئیس دانشگاه، رسالت اصلی خود در پذیرش این مسئولیت را حفظ دستاوردهای جمهوری اسلامی دانست و گفت: در  سپس دکتر حسین قناعتی  

  80  از  بیش  و   درصد جمعیت دوز اول  100طقه تحت پوشش دانشگاه گذاشتیم که  من  واکسیناسیون  تکمیل  بر  را  خود  تمرکز   ابتدای مسئولیت،

 .درصد دوز دوم را دریافت کردند

شده بیان کرد و گفت: انتصاب اعتی تعیین و تثبیت جایگاه نیروهای عملیاتی در واحدهای زیرمجموعه دانشگاه را از دیگر اقدامات انجامدکتر قن

ماندگی نظام جمهوری اسلامی صورت گرفته است. آنچه باعث عقب علمی و اجرایی آنان با رویکرد جهادی و پایبندی به   همکاران براساس توانمندی

توان، تمامی مشکلات را حل کرد و باعث پیشرفت که با تغییر این نگرش و توکل به خدا می توانیم« است درحالیشود نداشتن باور »ما می می  کشور

 .کشور شد

  برخوردار   مناطق   در  درمانی،  و  بهداشتی  امکانات  اغلب   های عمرانی گفت: ازآنجاکههای دانشگاه در زمینه پروژهرئیس دانشگاه با اشاره به برنامه 

وی بابیان    .تخت در اسلامشهر است  450  بیمارستان  ساخت  تکمیل  عدالتی،  بی   این  رفع   برای  دانشگاه  هایبرنامه  از   یکی  است  متمرکز  تهران  شهر

از   بیش  دانشگاه،   یک    :گفت  و  کرد  تأکید  بهداشت  مقوله  به   توجه   اهمیت  بر  هستند؛  استیجاری  اغلب  که  دارد  بهداشتی   مرکز100اینکه 

 دانشگاه  بهداشت  حوزه  در  دقیقی  ریزیبرنامه   اساس  براین  است  درمان  حوزه   در  هزینه  دلار  هزار  تا  صد  معادل  بهداشت  حوزه  در  گذاریسرمایه   دلار

 .است گرفته صورت
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دانشجویان، پروژه های بزرگ خوابگاهی را در دستور  منظور رفع مشکلات  دکتر قناعتی با اشاره به اقدامات دانشگاه در حوزه دانشجویی گفت: به 

 .دانشجو است 500هزار   2 ظرفیت با  خوابگاهی ساخت هاپروژه این  از یکی که  کار خود قراردادیم

رکار، جلسات های پیشرفته پزشکی بیان کرد و گفت:در این زمینه با تیم دکتر سهای اصلی دانشگاه را توسعه فناوری رئیس دانشگاه، یکی از اولویت 

 .دستگاه ربات جراحی را به اندونزی صادر کردیم 2 تازگیبه  و  کنیممنظمی را هر هفته برگزار می 

المللی است در این های مهم دانشگاه حفظ و ارتقا جایگاه بین الملل گفت: یکی از مأموریت های دانشگاه در حوزه بین دکتر قناعتی با تشریح فعالیت

با ظرفیت هزار دانشجو و قابل راستا شعبه دانشگاه   به  در سبطین عراق  را آغاز کرده است   4گسترش   مهرماه   از  و   هزار دانشجو فعالیت خود 

مجاور درحال مذاکره هستیم که بتوانیم ظرفیت دانشگاه را توسعه    کشورهای  هایدانشگاه    با  این  بر   افزون.  شودمی   پذیرش  پزشکی   دانشجویان

 .دهیم

امنا در تسهیل فرایندها شد و گفت: پرداخت پلکانی کارانه، افزایش مالیات و نحوه  رئیس دانشگاه، در پایان سخنان خود خواستار حمایت هیئت

شود که این های غیرقانونی از مردم گرفته میی صورت نگیرد، دریافتعلمی شده و اگر اقدام مناسبپرداخت کارانه باعث تضعیف روحیه هیئت

های کنیم دانشگاه در قلهعلمی تلاش می امنا و با کمک همکاران و اعضای هیئتزیبنده وجه جمهوری اسلامی نیست و درصورت حمایت هیئت

 .موفقیت بدرخشد

 سازی و توسعه علمی نگاه متعالی دانشگاه در انسان 

  نگاهشان   امنای دانشگاه، با اشاره به سه رویکرد متفاوت در اداره دانشگاه گفت: برخی از مسئولان، ضا زاکانی شهردار تهران و عضو هیئتدکتر علیر

  حل   فکر   به  باید  علمی  ارتقا  ضمن   کهدرحالی.  شوند می  دانشگاه  علمی  ارتقا  بر  متمرکز  دیگر  گروهی   و  شودمی  جاری  مشکلات   حل  به   معطوف

 .ت نیز بودمشکلا

سازی دانست و گفت: باوجوداینکه نباید نسبت به ارتقا علمی و  امنا دانشگاه، نگاه متعالی به رشد دانشگاه را توجه به مقوله انساناین عضو هیئت

سرعت بخشید و این  خدمت شایسته به مردم را    های عالم و شریف، جهش علمی و توان باتربیت انسان تفاوت بود؛ میرفع مسائل دانشگاه بی 

 .رویکردی است که موردتوجه دکتر قناعتی قرار دارد

 حمایت سازمان برنامه بودجه در پرداخت عادلانه 

های عادلانه تأکید کرد و وبودجه بر پرداختوبودجه کشور بر حمایت دولت و سازمان برنامه ممبینی معاون کل سازمان برنامه   سپس دکتر رحیم

ها و توجه به عوامل انگیزشی در کارکنان صورت محدود انجام شود آزاردهنده است لذا عدالت در پرداختها حتی اگر بهگفت: تساوی در پرداخت

 .وبودجه قرار داردویژه قشر پزشکی و پیراپزشکی موردحمایت دولت و سازمان برنامه به 

 دانشگاه   علمی پشتوانه  های کلی سلامت بهتحقق سیاست

 معظم مقام سوی  از  که سلامت  نظام کلی هایسیاست   به  اشاره با  سرطان، پژوهشکده رییس   و امناهیئت عضو  محققی محمدعلی  در ادامه دکتر

وی بابیان اینکه    .ها را فراهم آوردتواند امکان تحقق این سیاست شده گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران با پشتوانه علمی خود میبری ابلاغره

  است   اسلامی  اخلاق  و  معنویت  رشد  برای  خوبی  ظرفیت  این  که   کنندبسیاری از کشور به مراکز زیرمجموعه دانشگاه مراجعه می سالانه جمعیت  

  رشد    تواند به تحقق های دانشگاه میامنا با حمایت از برنامهمیلیون نفر به مجتمع بیمارستانی امام خمینی رفت و آمد دارند و هیئت   20: سالانه  گفت

 .کند  کمک جامعه اخلاقیات و معنویت
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های ارزشمند کشور تأکید کرد و گفت: جمع بزرگی از نخبگان کشور در این دانشگاه  عنوان سرمایهامنا، بر حمایت از دانشجویان به این عضو هیئت 

امنا ه تلاش جدی و رهیافت هیئت کنند که تربیت صحیح، هدایت و حمایت و جلوگیری از مهاجرت آنان موضوع مهمی است که نیاز ب تحصیل می

 .دارد

 .گرفت قرار  در ادامه هریک از پیشنهادهای دانشگاه مورد بررسی اعضای هیئت امنا

 

تاکید مدیر روابط عمومی  ، فرد سه دوره برگزاری جام جهانی کوچک در دانشگاهتجربه شیرین و منحصربه

 ای شدن علمدانشگاه بر اجتماعی شدن دانشگاه و رسانه

تر ترابی در نشست مشورتی چهارمین دوره مسابقات جام جهانی کوچک، ایجاد نشاط عمومی در دل کودکان و انعکاس آن را در  دک

 .جامعه ضروری دانست

 

چهارمین ریزی برای  قطر، نشست مشورتی و برنامه   2022به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در آستانه برگزاری جام جهانی  

دوره مسابقات جام جهانی کوچک با حضور مدیر روابط عمومی، مسئول برگزاری جام جهانی کوچک، رئیس و مدیر مرکز طبی کودکان، معاون 

کسوت فوتبال، اول اسفند  رئیسه سازمان لیگ فوتبال و ناصری پیشبدنی دانشگاه، صادق درودگر عضو هیئتدانشجویی فرهنگی و مدیر تربیت 

ر سالن شورای حکیم سازمان مرکزی برگزار شد؛ در ابتدا دکتر نیما رضایی مسئول برگزاری مسابقات جام جهانی کوچک با اشاره به اینکه  د  1400

هدف از برگزاری دوره چهارم این مسابقات »ارتقا سلامت روان کودکان بیمار« است؛ گفت: در سه دوره قبلی این مسابقات حضور و همراهی  

.  کردند و اذهان داشتند که حال خوبی هم خودشان پیداکردندکسوتان فوتبال و هنرمندان نقش کلیدی داشتند و خالصانه کمک میاساتید، پیش 

 ی در ادامه به مبحث کلی مسابقات جام جهانی کوچک و تاریخچه آن در مرکز طبی کودکان پرداخت و ادامه داد: با توکل به خدا چهارمین دورهو

 . برگزار خواهد شد 1401یمه دوم خرداد این مسابقات در ن

لوم پزشکی تهران( است؛  ع  دانشگاه  عمومی   روابط )  کوچک  جهانی    دکتر رضایی با ابراز خرسندی از اینکه میزبان چهارمین دوره مسابقات جام

کنم و و همراهی را دارند، تشکر می   ریزی و فرایندهای پیشروی نهایت مشارکتتصریح کرد: از جناب آقای دکتر ترابی و تیم ایشان که در برنامه 

 . های دکتر ترابی که در بحث برندآفرینی و نشاط در دانشگاه پیشرو هستند استقبال خواهیم کرداز ایده

 های مختلفدر ادامه دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه، ضمن خوش آمد گویی به مدعوین و تشکر از آقای دکتر رضایی که در حوزه

وی در ادامه از کامل کردن اسم    .پرنشاط و نوآور هستند؛ گفت: یکی از ابتکارات خیلی عالی ایشان برگزاری و تدارک جام جهانی کوچک است
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ی این دوره از مسابقات صحبت کرد و گفت: بهتر است نام این مسابقات به »جام جهانی کوچک سلامت« تغییر کند چرا که به ماهیت ما در حوزه

توانند در این ی نهادهایی که میتوانیم یک سازماندهی منسجم و پایدارتری را برای آن ایجاد کنیم و بقیهشود و ما میتر میمان نزدیکتیفعالی

 .حوزه حضور و کمکی داشته باشند را به مشارکت بگیریم

توان گفت که هر نهاد پزشکی که  است؛ ادامه داد: تقریباً می   ترین دانشگاه کشوردکتر ترابی با اشاره به اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران قدیمی 

ی کار این بوده است.  ای که در علوم پزشکی اتفاق افتاده قاعدههای تخصصی و توسعه ی رشته جا ریشه گرفته است و همه در کشور است از همین

ی )ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران اولین مرکزی بود که توانست  ،گروه عفونی مجتمع بیمارستانی امام خمین  19به طور نمونه؛ در اپیدمی کووید  

در کشور است    19ن سالگرد رسمی شروع بیماری کووید  دومی  نوعی به   امروز .  کند  طراحی   19ی مراقبتی را برای بیماران کووید  پروتکل اولیه 

م به کمک همکاران بیمارستان نکویی قم رفتند که با این  همکاران بخش عفونی بیمارستان امام در همان روزهای ابتدایی شروع این پاندمی ه

 .مشکل حاد مواجهه شده بودند

  برگزاری جام جهانی کوچک، نمادی از فعالیت اجتماعی دانشگاه 

توان گفت  های مختلفی که نظام سلامت و نظام اجتماعی نیاز به حمایت علمی داشته تقریباً می دانشگاه تصریح کرد: در عرصه     مدیر روابط عموی

  .صورت علمی تغییر دهندهای مختلف دانشگاه در این حوزه پیشتاز بوده و توانستند شرایط را متناسب با شأن علمی دانشگاه به بخش 

هایی که دکتر رضایی به دنبال آن هستند؛  ای کردن علم« عنوان و خاطرنشان کرد: فعالیته را اجتماعی شدن و رسانه دکتر ترابی »سیاست دانشگا

های  تری پیدا کند و رسالت خودش را بهتر پیگیری کند. به جهت اینکه رفرنس کند که دانشگاه بتواند با جامعه ارتباط کاملبه این نگاه کمک می

تواند برای سلامت عمومی انجام  این است که در سلامت جامعه، بخش پزشکی کار حداکثر تا بیست و پنج درصد کار را می   المللی هم بیانگربین

شود؛ اگر بخواهیم سلامت حسمی و روحی های مختلف انجام میها هستند تمام خدمات درمانی که در بخشدهد یعنی بخشی که در بیمارستان

 .درستی میسر شود دست هم بدهند تا این امر به به ها باید دستباشیم همه بخش  صورت کامل و جامع داشتهرا به 

دکتر ترابی از نقش اثرگذار خیرین در شرایط فعلی کشور و دانشگاه صحبت کرد و گفت: خیر محترم جناب آقای مطهری مرکز طبی دو را در  

یافتمنطقه این خودش یک ری  است که  نیم ساخته  و  بیمارستان سازی کشور محسوب میآباد حدود دو سال  تاریخ  شود. همچنین کورد در 

شود  برداری و ارائه خدمت به بیماران میزودی آماده بهرهبیمارستان مهدی کلینیک با هزار تخت در ضلع شمال غربی بیمارستان امام خمینی به

 .یمکه باید از این فرصت استفاده و توجه را به مبحث کلی )سلامت اجتماعی( جلب کن

علمی    مدیر روابط عمومی دانشگاه تاکید کرد: باید بتوانیم شرایط خوبی را در این دوره از مسابقات مهیا کنیم و در این فضا از یک مرجع مطمئن

 هااطلاعات »سبک زندگی سالم« هم منتشر شود در واقع اتفاق خیلی بزرگی در کشور خواهد افتاد ضمن این که بحث نشاط عمومی در دل بچه 

 .است که انعکاس آن هم در جامعه ضروری است

رئیسه  ریزی برای برگزاری چهارمین دوره از مسابقات جام جهانی کوچک، صادق درودگر عضو هیئتتوضیح اینکه در ادامه نشست مشورتی و برنامه 

و ناصری پیش فوتبال  لیگ  و دکتر کاظم رهنما مدیر مرسازمان  رئیس  بدو  فوتبال، دکتر شروین  کز طبی کودکان، دکتر محمدحسین  کسوت 

بدنی دانشگاه پیرامون موارد مطرح شده نظرات سازنده و ارزشمند خود را  صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی، دکتر حامد شفا رودی مدیر تربیت 

در تالار دارالفنون    1400اسفند    17بیان کردند. در پایان مقرر شد گردهمایی کمیته سیاستگذاری و عوامل اجرایی چهارمین دوره جام جهانی کوچک  

 .سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شود
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 مسابقات جام جهانی کوچک 

 قی: از طریقناعت دکتر، کوچک، با حضور هنرمندان و ورزشکاران یدوره جام جهان نیچهارم ینشست هماهنگ 

 د یده جیرا ترو اتیاخلاق ،یورزش پهلوان

و    ییرونما  با جام  واره  طرح  جهان  نیچهارم   ادمانیاز  جام  هماهنگ  یدوره  نشست  و    یکوچک،  هنرمندان  حضور  با 

 .ورزشکاران برگزار شد

 

  

کوچک   یدوره جام جهان  نیچهارم  یدانشگاه، در نشست هماهنگ  سیرئ  ،یقناعت  نیتهران، دکتر حس  ی دانشگاه علوم پزشک  یگزارش روابط عموم  به

ابراز خرسند  1400اسفند    17که روز سه شنبه   برگزار شد، ضمن   ار یاز حضور در جمع هنرمندان و ورزشکاران گفت: بس  یدر سالن دارالفنون 

  یبرا ییبشر نتوانسته به الگو  کی تکنولوژ  یها و دستاوردها  شرفتیکه پ  ییایو موثر هستم. در دن یدوست داشت  ن،یجمع وز  نیا  درخوشحالم که  

  ی را در ادعا  سمی تالیو کاپ   سمیکمون  یو  .کرد  یآن فکر  یبرا  دیدارد و با  یها برسد که نشان از نقصان جد  یو همه خوب  یاقت، گذشت، پاکرف

برد؛ قطعا   نیو خانواده را هدف قرار داد و از ب  اتیاخلاق  زین  سمیتالیحکومت را زد و کاپ  شهیر  سمینجات بشر شکست خورده خواند و گفت: کمون

 .کرد یآن فکر یبرا  دیگمشده بشر است و با اتیاخلاق

  ق یتوان از طر  یاست که م  یمسئله اتفاق نظر دارند که علم و دانش تنها راه  نیها بر ا  یرمذهبیها و غ  یهمه مذهب"  نکهیا  انیدانشگاه با ب  سیرئ

. قطعا میکن  یرا در آن متجل  اتیاخلاق   میتوان  یم  م، یفهم جامعه را بالا ببر  میخاطر نشان کرد: اگر بتوان  "افتیدست    اتیو معنو  اتیآن به اخلاق

  نه یزم  نیهنرمندان و ورزشکاران در ا  فهی است که در قالب ورزش و هنر ظهور کرد لذا وظ  ییدانش افزا  یبایکوچک، مصداق امر ز  یجام جهان

  ر ب  نه یزم  نیدر ا  ینیبار سنگ  ز یدرصد جهان هستند، ن  کیما هستند و از دانشمندان    ی که افتخار علم  ییرضا  مایر ناست. قطعا دکت  ن یسنگ  اریبس

 .عهده دارند

بوسم و از آنها   یخواند و گفت: دست تک تک ورزشکاران و هنرمندان را م  ریامکان پذ  یفرهنگ ساز  قیرا از طر  اتیاخلاق  جیترو  ،یقناعت  دکتر

 یکسب درآمد نباشد، م  یباشد و تنها برا  یافزود: اگر ورزش پهلوان  یو .کند یم  دادیدر جامعه ب  ادیچرا که متاسفانه اعت  ندیایب  دانیخواهم به م  یم

  ی برا  ییمسابقه بتواند مبدا  نیا  دوارمیکنند و ام  ج ین و دور بودن از فساد را تروسلامت، پاک بود  ،یتواند کمک کند که ورزشکاران راه جوانمرد

 .کارها را انجام داد نیبا کمک شما بتوان بهتر دوارمیدر جامعه باشد و ام اتیاخلاق جیترو
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کوچک   یجام جهان  دهیا  یریشکل گ  یاز چگونگ  یبه ارائه گزارش   ،یالملل دانشکده پزشک  نیمعاون ب  ،ییرضا  مایدکتر ن  نینشست همچن  نیا  در

ورود هنرمندان،    یرا برا  مارستانیب  یتا درها  میگرفت  میکودکان را بر عهده داشتم، تصم  یمرکز طب  تیکه مسئول  یپرداخت و گفت: در دوره ا

  ماران یب   ی برا  یبهتر  یشود و فضا  یکودکان بازساز  ی دوستان داوطلب کمک کردند تا بخش ها  ق یطر  نیو از ا  میباز کن  رزشکاران و و  نیریخ

مقرر شد که جام    ،یمسابقات جام جهان  یکیافتتاح بخش آمدند و با توجه به نزد  هیها در حاش  ستیاز جمع فوتبال  یافزود: دوستان  یو  .شود  جادیا

شدند و   ران یا یمل میما نماد ت یخالصانه به کمک آمدند. بچه ها  اریرمندان و ورزشکاران بساساس هن  نی. بر امیکن یساز ه یرا شب ی کوچک یجهان

 .کردند یبا کودکان باز  سهیرئ ئتیه یها، هنرمندان و اعضا ستیم از فوتبالیبعد سه ت

  م یکرد: بنا داشت  حیخوشحال بودند و تصر  ی خواند که همگ  یاز معدود موارد  ی کیجام، آن را    نیدور اول ا  یاز برگزار  یبا ابراز خرسند  ،ییرضا  کترد

اگر درست انجام شود قطعا حس    یاجتماع  یها  تیمسابقات برگزار شود. مسئول  نیکه در بازه دوساله ا  میگرفت  میکه چهارساله باشد اما بعد تصم

  نیدر زم  یمسابقات با تدارکات بهتر  ی بعد  یشد: دوره ها ادآوریخبر داد و    یبعد  یاز بهبود امکانات در دوره ها  یو  .دینما جادیتواند ا  ی م  یخوب

مسابقات    نیگذشته همانطور که ا  یسال ها  ن یدارم چرا که در ح  زیدارم و متاسفانه خاطرات تلخ ن   یادیچمن برگزار شد. من خاطرات خوب ز

 .میرا هم از دست داد مین خوب و دوتا از کودکان تدوتا از همکارا رد،یشکل بگ ودکانکمک کرد تا سلامت روان در دل ک

  یرگذاریکار تاث میلحظات بتوان نیاما مهم است که حال دلمان خوب باشد و تا آخر میکه چقدر زنده ا ستین  نیمهم ا" نکهیا انیبا ب ییرضا دکتر

دوره چهارم    میبتوان 1401در خرداد ماه    دوارمیکردند و ام  یباز  زین  ماری و دختران ب  ی پزشکان مرکز طب  یکرد: در دوره قبل حت  دیتاک  "میانجام ده

 .میبرگزار کن یآن را به خوب 

  یاجتماع  ی برا  یاز هنرمندان گفت: دانشگاه رسالت  یتهران، ضمن قدردان  ی دانشگاه علوم پزشک  یروابط عموم  ریمد  ، یادامه دکتر ماشاءاله تراب   در

که فرد در درون    یو انرژ  یروان   ی مسائل روح  لیافرد به دل  یاز بهبود  ی . بخشستیمختص درمان ن  زیکردن علم بر عهده دارد و سلامت تنها ن

توانستند    شانیهستند، خاطر نشان کرد: ا شتازیپ ز یدر علم ن ،یکوکاری در ن یشتازیعلاوه بر پ ییدکتر رضا نکه یا ان یبا ب ی و .دهد یدارد رخ م دخو

 .ندیاستفاده نما زین یالملل   نیب یها تیرا گردهم آورند و از ظرف یگروه  ز،یالملل ن نیدر سطح ب

از    شیاست اما ب  ادیو گفت: قطعا مشکلات در جامعه ز  ندیمشارکت نما  زین  ییمایاز هنرمندان و ورزشکاران خواست تا در برنامه راهپ  ، یتراب  دکتر

کرد:   دیآن خواند و تاک  ادیرا موجب ازد  ی کیو ن  یتمرکز بر خوب  یو  .تواند ما را زنده نگاه دارد  ی م  دی. نور اممیدر جامعه هست  دیام  ازمندین  زیهر چ

 .میکن ادیز دیشود لذا توجه را به افراد موثر و با ام یم ادیز میبر هر چه توجه کن

 .خواند ی رانیدختران ا یرا برا یفوتبال دختران شعر میت  کنانیادامه حلما، از باز در

 کردند.  انیو نقطه نظرات خود را ب شنهادهایهنرمندان و ورزشکاران پ سپس
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عنوان یک سرباز کوچک در  صادق درودگر: به، چهارمین دوره مسابقات جام جهانی کوچک برگزار می شود

 خدمت کودکان بیمار دانشگاه هستم

برگزارکنندگان چهارمین دوره مسابقات جام جهانی کوچک کمک می کنم  رئیسه سازمان لیگ فوتبال گفت: به مجموعه  عضو هیئت 

 .که پربارتر گام بردارد و امید دارم بتوانیم در راستای این مسابقات نشاط و آرامش بیشتری را برای کودکان بیمار کشور ایجاد کنیم 

 

ریزی برای چهارمین دوره مسابقات جام جهانی کوچک، مشورتی و برنامه عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در حاشیه نشست به گزارش روابط 

های گذشته با بیان اینکه خداوند را شاکرم که  رئیسه سازمان لیگ فوتبال در خصوص ارزیابی و تجربیات خود از دوره صادق درودگر عضو هیئت 

های مختلف این امکان  کنند افزود: در برگزاری مسابقات دورهمت میاین فرصت را به من داد که در حضور اساتیدی باشم که به کودکان بیمار خد

 هایشان و مرکز بزرگ علمی پزشکی کشور در ارتباط باشیم که منشأ اثرات خیری بود.وجود داشت که با کودکان و خانواده

کرد: خدمات دکتر نیما رضایی و سعید ناصری   صورت مستمر و مکرر قبل از جام جهانی اشاره و تاکیددرودگر به برگزاری مسابقات تدارکاتی به 

 عنوان یک سرباز کوچک در خدمت آنها هستم.تقدیر است و من هم به قابل

دهد که جامعه به کودکان حساس است و اینها فرزندان خود ما هستند رئیسه سازمان لیگ فوتبال گفت: برگزاری این مسابقات نشان میعضو هیئت

 شان به دست آورند. هیم کرد و باید کمک کنیم که این کودکان انرژی بیشتری برای بهبودی و سلامتیو از هیچ کمکی دریغ نخوا

کنم به این مجموعه که پربارتر گام بردارد و امیدوارم بتوانیم در راستای این مسابقات نشاط و آرامش بیشتری را برای  وی ادامه داد: کمک می

 کودکان بیمار کشور ایجاد کنیم. 

  ابتدای   از در پایان با اشاره به اینکه در این جلسه بیشتر به ساماندهی، سازماندهی و ایجاد ساختار مداوم و مستمر تاکید شد، افزود: به نظرم  درودگر

 . کنیم تنومند  درختی به تبدیل  را آن  که بود نیاز شد کاشته آن نهال که مسابقات شروع
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 یادمان چهارمین دوره جهانی کوچک واره و در حاشیه رونمایی از طرح

 درخواست رضا بابک از هنرمندان برای حمایت از مسابقات جام جهانی کوچک کودکان بیمار 

های دانشگاه علوم پزشکی تهران در توجه به ابعاد مختلف سلامت، از هنرمندان  هنرمند حامی سلامت، با قدردانی از تلاش

 .کان بیمار حمایت کنندخواست از مسابقات جام جهانی کوچک و کود

 

واره جام و یادمان چهارمین  ، رضا بابک هنرمند حامی سلامت که در مراسم رونمایی از طرحروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

های برگزارکنندگان این جام در دانشگاه علوم پزشکی تهران  تلاش   در تالار دارالفنون برگزار شد، از   1400اسفند    17دوره جام جهانی کوچک  

 .های مختلف فعالیت دارید کار بسیار خوبی استکنید و در زمینهقدردانی کرد و گفت: اینکه به ابعاد مختلف سلامت توجه می 

سالان رگذار و راهگشا برای کودکان بیمار و بزرگوی جام جهانی کوچک را در ترویج فرهنگ ورزش مؤثر دانست و گفت: ورزش و هنر دو مقوله تاثی

 .شده که امیدوارم تداوم داشته باشدهای خوبی برداشته ها کمک کند. در این دانشگاه قدمتواند ازنظر روحی و جسمی به آن است و می 

گذار این طرح، مسابقات عنوان بنیان کان بهصورت جهانی برگزار شود و گفت: مرکز طبی کودرضا بابک، پیشنهاد داد مسابقات جام جهانی کوچک به

 .جهانی کودکان بیمار را در حد توانایی جسمی آنان برگزار کند

از هنرمندان عرصه کودک در زمینه از جام جهانی کوچک حمایت کنند و گفت:  از هنرمندان خواست  های مختلف  این هنرمند حامی سلامت 

کنم با دانشگاه علوم پزشکی تهران  تر از خودم دعوت میتر و جوان کسوتای، پیشدورهنرمندان همموسیقی، تئاتر، فیلم، نقاشی و همچنین از ه

 .های خوبی برداشته همکاری کنندکه در زمینه سلامت قدم 

 

 شوندپور: کودکان با دیدن هنرمندان و ورزشکاران بانشاط میجمشید هاشم

 .کندهنرمندان نامی کشور در کنار کودکان به تقویت روحیه آنان کمک میهنرمند حامی سلامت گفت: حضور ورزشکاران و  

پور، هنرمند حامی سلامت، در حاشیه نشست هماهنگی چهارمین دوره جام  ، جمشید هاشمروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

در سالن دارالفنون برگزار شد، ضمن تشکر از دانشگاه علوم پزشکی تهران و دکتر نیما رضایی به   1400سفند ا 17شنبه جهانی کوچک که روز سه

کند  دلیل برگزاری مسابقات جام جهانی کوچک گفت: حضور ورزشکاران و هنرمندان نامی کشور در کنار کودکان به تقویت روحیه آنان کمک می

 .ضور دارمو بسیار خوشحالم که اکنون کنار آنان ح
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کنم در این مراسم حضورداشته باشند و آن را حمایت کنند زیرا شورونشاطی در کودکان  وی ادامه داد: من از همه همکاران و هنرمند درخواست می 

 .شود و این کار خیر آنان از دیدگاه حضرت حق پنهان نخواهد ماندبا دیدن هنرمندان و ورزشکاران ایجاد می

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 درودگر: ایجاد امید و آرامش در نتیجه درمان کودکان مؤثر استمحمدصادق 

ما دست در دست برگزارکنندگان این مسابقات تمام تلاشمان را   محمدصادق درودگر، ورزشکار حامی سلامت گفت: 

 .خواهیم کرد تا مشکلات کودکان بیمار را کاهش دهیم 

، محمدصادق درودگر، ورزشکار حامی سلامت، در حاشیه نشست هماهنگی چهارمین دوره  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  روابط به گزارش

گذاران مسابقات جام جهانی کوچک گفت:  در سالن دارالفنون برگزار شد، ضمن تشکر از پایه  1400اسفند   17شنبه جام جهانی کوچک که روز سه 

 .دوره از این مسابقات برگزار شد و امسال شاهد برگزاری چهارمین دوره آن باقدرت و وسعت بیشتری خواهیم بودبا کمک دکتر نیما رضایی سه 

دست در دست برگزارکنندگان این مسابقات تمام تلاشمان را خواهیم کرد تا مشکلات کودکان بیمار را کاهش دهیم و به آنان  درودگر افزود: ما هم 

 .ویت روحیه بیماران شاهد تسریع درمانشان باشیمانرژی و نشاط دهیم تا با تق

ان وی ادامه داد: در این مدتی که مسابقات برگزار شد متأسفانه دو کودک را از دست دادیم ولی بحمدالله شاهد پیشرفت روند درمان سایر کودک

یت روحیه و نشاط کودکان است و اینکه آنان این  کند و این متأثر از تقوهای باشگاهی بازی میبودیم بطوریکه اکنون یکی از کودکان در تیم 

 .شوندعنوان عضوی از آن موردحمایت واقع میشود و به احساس را داشته باشند که در جامعه به چشم بیمار دیده نمی

ندگی کودکان و در نتیجه درمان  درودگر با ابراز خرسندی از اینکه در کنار تیم برگزارکننده این مسابقات حضور دارد گفت: ایجاد امید و آرامش در ز  

 .کرد نخواهم دریغ دارم توان  در  که آنچه از  بسیار مؤثر است و من
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گذاری، رشد امنا در سیاستهای هیئت دکتر قناعتی: حمایت ، امنای دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست هیئت

 دهددانشگاه را شتاب می

 .امنا در شتاب رشد دانشگاه، مصوبات این نشست را تشریح کردهیئت رئیس دانشگاه، با تأکید بر اهمیت نقش  

در   1400امنا که اول اسفند  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، در حاشیه نشست هیئت

امنا همکاری بسیار خوبی با دانشگاه دارند و در این جلسه اکثر یئتامنا گفت: اعضای هتالار دارالفنون برگزار شد، با اشاره به نتایج نشست هیئت

 امنا هیئت کمک با امیدوارم. گیرد قرار بیشتر  کارشناسی و موردبررسی  شد  قرار  پیشنهادهایی که مطرح شد به تصویب رسید؛ فقط یکی دو مصوبه

 .ودش  حل دانشگاه مشکلات از بسیاری

امنا، وجه قانونی دارد و مبنای نهادهای حسابرسی و نظارتی  امنا در دانشگاه، گفت: مصوبات هیئتجایگاه قانونی هیئت رئیس دانشگاه، در توضیح  

وی با اشاره به مصوبات این جلسه گفت:    .دهدگذاری، رشد دانشگاه را شتاب می امنا در سیاستهای هیئتگیرد. درواقع حمایتکشور قرار می

الزحمه آنان در قانون دیده نشده؛ در نظر گرفته شد. با  و دیگر فراگیران که حق  PhD دستیاران، انترن ها، دانشجویان تمهیدات خوبی در پرداخت

 .توانند درس بخوانند و این امر در ارتقا کیفیت آموزش نیز تأثیر بسزایی دارداین اقدام فراگیران با فراغ بال و دست بازی مالی بیشتری می

گذاری بخش خصوصی و  ای، قوانین استخدامی، نحوه سرمایههای توسعه گر مصوبات این جلسه، به خریدهای ملکی، برنامه دکتر قناعتی از دی

به تصویب رسید و با این مصوبات بسیاری از مسائلی که با آن روبرو    1۳99های مالی دانشگاه در سال  مسائل ارزی اشاره کرد و گفت: فعالیت

 .بودیم برطرف شد
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 انتصاب دکتر سیدفرشاد علامه به سمت سرپرست دانشکده مجازی 

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر سیدفرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه را با حفظ سمت  

 .به عنوان سرپرست دانشکده مجازی منصوب کرد

 متن حکم به شرح زیر است: به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، 

 جناب آقای دکتر سیدفرشاد علامه

 دانشیار محترم دانشگاه 

  با سلام و احترام

ست. این  ا  گذاشته انسانی زندگی  مختلف  های جنبه بر ای برجسته تاثیر پیوسته و داشته چشمگیری گسترش اخیر های سال در اطلاعات فناوری

نمود مضاعف داشته و منشاء تحولات عظیمی در این حوزه بوده است. امروزه بخش عمده ای از تبادل تاثیر بر ماموریتهای اصلی دانشگاه ها،  

اطلاعات در حیطه های مختلف علوم و فنون، خدمات، آموزش و پژوهش در دنیای مجازی صورت می گیرد، لذا ارتقاء عملکرد، بهره گیری موثر  

 جازی از ضروریات دوران ماست. و کارآمد از این ابزار و حضور اثربخش در فضای م

  منصوب   مجازی  دانشکده  سرپرست  عنوان   به   وظایف،  کلیه  و   سِمَت  حفظ  با  وسیله  بدین  جنابعالی،  ارزشمند  تجارب   و  علمی  سوابق  تعهد،  به  نظر 

مقاطع، ضمن پیشبرد امور جاری ، کارکنان دلسوز و دانشجویان عزیز در همه  علمی  هیأت  محترم  اعضای  مشارکت  جلب  با  رودمی  انتظار.  شوید  می

 دانشکده، در جهت تحقق آرمانها و اهداف دانشگاه تلاش نمائید. 

  و  موفق اوست، رضای  مورد چنان  آن محوله امور انجام در  )عج(عصر ولی حضرت توجهات سایه در  و متعال خداوند درگاه از استعانت با است امید 

 وید باشید. م

 دکتر حسین قناعتی 

 دانشگاهرئیس 
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 علوم پزشکی تهران اهدا شد  رئیس دانشگاه نشان خادمی افتخاری حرم حضرت امام حسین )ع( به

نشان خادمی افتخاری حرم حضرت امام حسین )ع( توسط آستان مقدس این امام بزرگوار به دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه  

 .پزشکی تهران تقدیم شدعلوم 

 

  پزشکی   علوم  دانشگاه  نمایندگان  سفر   در  1400اسفند    2الملل، این نشان دوشنبه  معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

 حسین  امام  مقدس  آستان   پزشکی  آموزش  و  سلامت بخش رئیس  و  عراق  بهداشت  اسبق  وزیر  الساعدی،  ستار  پروفسور  با دیدار  و  عراق به  تهران

 .به نمایندگی از رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران اهدا شد دانشگاه المللبین معاون آیتی، محمدحسین دکتر به( ع)

شکده پرستاری و مامایی نیز حضور داشتند،  در این دیدار که دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی و دکتر هومن شهسواری رئیس و معاون آموزشی دان

داری شده بود نیز به دانشگاه علوم پزشکی تهران تقدیم روز در ضریح مطهر سیدالشهدا )ع( نگهپرچم ارزشمند یا حسین )ع( که به مدت سه شبانه 

 .شد که حال و هوای معنوی خاصی به حاضران بخشید

 .کی تهران را به رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( اهدا کردهمچنین دکتر آیتی نیز نشان دانشگاه علوم پزش

الملل دانشگاه در کربلا  ضمن سفر به کشور عراق و بازدید از شعبه بین  1400توضیح اینکه هیأت دانشگاه علوم پزشکی تهران دوم و سوم اسفند  

ی در این دانشگاه با مسئولان بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( اندازی رشته پرستار)دانشگاه سبطین(، با رویکرد راه 

 .دیدار کردند

هکتار شامل   ۳6شعبه بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران در کربلا با همکاری و مشارکت آستان مقدس امام حسین )ع( در زمینی به مساحت  

ها، سالن غذاخوری و دیگر اماکن دانشگاهی  های کنفرانس، آزمایشگاهتید و دانشجویان، مسجد، سالنهای اسکان اساها، خوابگاه ساختمان دانشکده 

 .رسدبرداری می طـــبقه در آینده نزدیک به بهره 5هـــزار مترمربع در  ۳0در حال ساخت است و دانـــشکده پـــزشـــکی آن بـــا زیربنای 
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 های علوم پزشکی استان تهران برگزار شدهمایش استانی هیئت های اجرایی جذب دانشگاه

علمی باید همگرایی، تقارن، همبستگی و هماهنگی را مدنظر قرار دکتر حسین قناعتی: برای جذب اعضای هیئت 

 دهیم

استان تهران و البرز به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی تهران  های علوم پزشکی  های اجرایی جذب دانشگاه همایش استانی هیئت 

ها« تشکیل  علمی در دانشگاه های جذب اعضای هیئتصورت حضوری و مجازی با محوریت »بازبینی، بررسی ویژگی و شاخص به

 .شد

 
 

در سالن شورای حکیم برگزار شد؛ در ابتدای    1400اسفند    ۳شنبه  ، در این همایش که سه تهران روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی   به گزارش

علمی و نیروی  علوم پزشکی تهران ضمن خیرمقدم به مدعوین؛ با اشاره به اینکه بحث »جذب هیئت رئیس دانشگاه همایش دکتر حسین قناعتی

  به   متقابلاً  هم  ما   و  بشناسیم  درستیبه    گونه است که ما باید خصوصیات داوطلب رانی« مسئله بسیار مهمی است؛ گفت: تعریف جذب این انسا

  و   همبستگی  تقارن،   همگرایی،  یک  باید  اینکه   نهایت  در  دهیم؛  ارائه  را   سازمان  درباره  مناسب   اطلاعات   واهد جذب سازمان شودخمی  که  فردی

های مختلفی وی با بیان اینکه در مدل علمی جذب، در دنیا مدل.  شود  ایجاد  سازمان  آن  و   شوند   جذب  خواهندمی   که  افرادی   بین  دوطرفه  هماهنگی

ترکیب توانند با هم  ها میارائه شده است؛ ادامه داد: بر اساس این مدل افراد به چهار گروه اصلی تقسیم میشوند و این گروه disc از جمله مدل

ها جویی، اثرگذاری، ثبات و مسئولیت گرایی )وجدانی( شاخصه فرد مشخص خواهد شد و بر اساس این شاخص های برتری شوند و بر اساس شاخص

 . شودفرد مناسب برای آن جایگاه انتخاب می

آن فرد متصور شده باشد برای مثال معیار  شویم، اهداف علمی که داریم باید در  علمی میدکتر قناعتی تصریح کرد: وقتی وارد بحث جذب هیئت 

این موردتوجه می  به  اول بودن شاخص مهمی شده است و امروزه  نیستند ولی خاصه نمره و شاگرد  افرادی که شاگرداول  ؛ بسیار دیدیم  شود 

  ندارد   توانمندی  حتی  اما  بوده  شاگرداول  که  باشیم  داشته  را  فردی   وجودشان معلمی است و برای تدریس و آموزش تبحر زیادی دارند. همچنین

 . باشد  نظر مد علمیهیئت  درست  انتخاب برای جامعی های»شاخص  که دهیم قرار مدنظر باید  بنابراین کند اداره  را درسی کلاس

خواهد در کشور میرئیس دانشگاه با تاکید بر اینکه مطلب مهم دیگر »سلامت اخلاقی و سلامت اجتماعی فرد« است؛ یادآور شد: فردی که  

هایی را تربیت کنیم که پایبند و  جمهوری اسلامی ایران بعنوان استاد فعالیت کند باید به قانون اساسی معتقد و ملزم به اجرای آن باشد. باید انسان

 سازی  انسان  و شود مرتفع کندمی  نرم  وپنجهدست  آن  با بشر  که مشکلاتی  از بسیاری  با  تا باشند اخلاقیات و  قرآن  اسلام،   معتقد به قانون اساسی

 .شود حاصل
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 .علمی مشکلات موجود را حل کنیمتوانیم در بحث جذب هیئت ریزی صحیح علمی و متدولوژی درست میدکتر قناعتی متذکر شد؛ با برنامه

دانشگاه علوم پزشکی تهران با    والمسلمین میر مجید سید قریشی مسئول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری درالاسلام در ادامه نیز حجت 

دانشگاه اصلاحات خوبی در حال رخ اینکه در دوره جدید مدیریتی  بر  و  تاکید  به »معرفت  توجه ویژه  این دوره  امیدوارم در  است؛ گفت:  دادن 

 .افزایی اساتید« شوددانش 

ویت ایرانی و ... نظرات و پیشنهاداتی مطرح شد و در  های اعتقادی، اخلاقی، انقلابی، جهاد تبیین، معنویات، هتوضیح اینکه؛ در خصوص بحث 

 .بندی صورت گرفتوپاسخ و جمعپایان در خصوص مطالب مطرح شده پرسش

 

در امور   رئیس دانشگاه قدردانی از خدمات ارزشمند دکتر پروین پاسالار و انتصاب او به عنوان مشاور

 استعدادهای درخشان 

انتصاب دکتر بهادر مکّی آبادی به سمت رئیس مرکز استعدادهای درخشان دانشگاه و سرپرست مرکز پژوهش های  

 علمی دانشجویان 

بهادر مکیّ آبادی را به سمت رئیس مرکز استعدادهای  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر  

درخشان دانشگاه و سرپرست مرکز پژوهش های علمی دانشجویان و دکتر پروین پاسالار، رئیس پیشین این مرکز را به سمت  

 .مشاور خود در امور استعدادهای درخشان دانشگاه منصوب کرد 

 

 ، در متن این حکم آمده است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 دانشیار محترم دانشگاه جناب آقای دکتر بهادر مکیّ آبادی 

 با سلام واحترام 

جمعی از نخبه ترین و مستعدترین جوانان این مرز دانشگاه علوم پزشکی تهران، به عنوان دانشگاه مادر و نماد آموزش عالی کشور، هرساله میزبان  

و بوم بوده و بیش از هشتاد درصد نفرات نخست کنکور سراسری، رتبه های برتر آزمون های دستیاری پزشکی و مدال آوران المپیادهای علمی، 

ایشان و تلاش جهت کمک به شکوفایی  این دانشگاه را به عنوان اولین گزینه محل تحصیل خود انتخاب می کنند. بر همین اساس توجه به  

 . استعدادها و توانمندی های این گروه، می تواند در اعتلای نظام سلامت کشور و ترسیم آینده ای درخشان برای دانشگاه، بسیار اثربخش باشد
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عدادهای درخشان دانشگاه و سرپرست با عنایت به سوابق علمی، تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس مرکز است

 مرکز پژوهش های علمی دانشجویان منصوب می شوید تا دانشگاه را در انجام این رسالت خطیر یاری فرمایید. 

 شگاه، به ویژه معاونین محترم تحقیقات و فناوری، آموزشی و دانشجویی فرهنگی و همچنین همکاری دان  های  معاونت  با  تعامل  ضمن  رودمی   انتظار 

 با دانشکده ها، در گسترش و ارتقاء برنامه های راهبردی و فعالیتهای آموزشی و پژوهشی دانشگاه کوشا باشید. 

 پاز خداوند متعال توفیق جنابعالی را در انجام وظایف محوله خواهانم. 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 در متن نامه قدردانی آمده است: 

 پاسالار سرکارخانم دکتر پروین  

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

ی اداء دین به سازمانی مانند دانشگاه علوم پزشکی تهران که با سابقه طولانی و درخشان خود دارای جایگاهی ممتاز در کشور است، برای اعضا

 باشد. تواند منشأ برکات بسیار هیأت علمی دانشگاه ما نعمتی بزرگ و فرصتی مغتنم است و می 

  امور  در  اینجانب  مشاور عنوان  به   وسیله بدین سرکارعالی،  شخـصیتی ابعاد به   توجه با  و  اجـرایی  تجـربیات  علـمی، ارزشـمند سوابق  تعهد،  به  نظر  

 تکیه بر تجارب بالا و ارزنده مدیریتی خود انجام وظیفه نمائید. با تا  شوید می منصوب دانشگاه درخشان استعدادهای

 . باشید  موفق محوله،  امور انجام در( ع) عصرولی حضرت عنایات و تعالیباری درگاه از  استعانت با امیدوارم 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

 المللی کودکان علوم پزشکی تهران برای افتتاحیه کنگره بین رئیس دانشگاه پیام

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: افتخاری برای دانشگاه است که این کنگره توسط مسئولان محترم این دانشگاه برگزار  

 .شودمی 

 ، در پیام تصویری دکتر حسین قناعتی آمده است:روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

  کنگره   این  که  است   دانشگاه  برای  افتخاری   .آمدید  خوش  خیلی  کنممی  عرض  سلام  کودکان  المللیبین   ی  کنندگان عزیز در کنگره خدمت شرکت

  زحمات   که  اطفال  طبی   مرکز ئیس محترمر  همچنین   و  کودکان  مدیرگروه  از   دارم   ویژه  تشکر .  شودمی   برگزار  دانشگاه   این   محترم  مسئولین  توسط 

 . کشیدند زمینه این در زیادی

  ماه اردیبهشت  از  کنگره  ریزیبرنامه.  داشت   را  درخشانی  بسیار  نتایج  و  شد  برگزار   کنگره  این  قاره  پنج  از  سخنران  زیادی  تعداد   شرکت  با   1۳99  سال 

ای که بتوانید شما  گونه ل اجرا خواهد شد و سیستم کوهاستین طراحی شده به مستق  کامل  طور  به  فارسی  از  انگلیسی  برنامه  امسال.  شد  شروع  1400

 جذابیت و مخاطب بیشتری را برای کنگره داشته باشید. 
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بر اما  است  علوم پزشکی تهران  دانشگاه  اصلی  اصلی و محیط مجازی  است که  ای هر کس که کردیناتور)هماهنگمیزبان  است مجاز  کننده( 

 ها را خود انتخاب کند. سخنرانی 

 خواهند  مشارکت  برنامه   این  دوم  روز   در  عراق   دیگر   دانشگاه  پنج   و  شد  خواهد  مدیریت  عراق   سلیمانیه  دانشگاه  توسط   دوم   روزبرای مثال برنامه  

 . داشت

 . است شده  گذاشته اردن و مصر و عربی  متحده امارات عهده به  دان  سندرم محوریت با ایبرنامه   سوم روز

 امارات عربی و مصر گذاشته شده است.  ت سندرم دان نیز به عهدهمحوری با ایبرنامه 

 که  هاییبرنامه  این  در  کرد  خواهند  مشارکت  و  داشت  خواهند  خودشان  برای  را  دیگری  مستقل  هایبرنامه   نیز  هندوستان  و  آمریکا  ایتالیا،  اسپانیا، 

 . شد  اشاره بالا سبک  به

  بزرگ  هدف  این  کم  ٔ  هزینه  با  بتواند   و  باشند  داشته  بیشتری  توان  ما  المللی بین  هایبرنامه  تا مکنی   ایجاد  را  محوریتی  یک  که  بوده  این  ما  هدف

 .دهد انجام را کنگره کردن المللیبین

  من  که  طورهمان  کند،  پیدا  ادامه  شاءاللهان  کار  سیاق  و  سبک  این  که  امیدواریم   و  کنممی  تشکر  آنها  همه  از  من و  کشیدند  زحمت  خیلی  تیم  این

  جدی   خیلی دارم  عهده  به  را   تیم  مسئولیت  حقیر   که  مدیریتی  دوره   در  المللیبین  ٔ  خواهد که در عرصهرض کردم دانشگاه علوم پزشکی تهران می ع

 . شود وارد

ارستان دانشگاه بیم  که  این  در  بود  شده  کشیده  قبل  از  که  زحماتی  شدیم  موفق  بالاخره  و  دادیم  انجام  ماه  4  همین  تا  زمینه  این  در  زیادی  کارهای  ما

  بزرگ   تحول  یک  این  و  کرد  آغاز  پیش   هفته   چند  از   را   خود   کار  رسماً  و   شد   محقق   بالاخره  شود  تهران   پزشکی   علوم   دانشگاه  شعبه سبطین در کربلا

 . داد خواهیم ادامه همچنان را کار این شاءاللهان  اما است

 یق بیشتر همه شما را از خدای متعال خواستارم. توف آرزوی و کنممی  تشکر  عزیز کنندگانشرکت در پایان از همه
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استقرار، ها و سازمان ها در دکتر قناعتی: دانشگاه، پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات سلامت

 ای نقش مهمی دارند پایش و گسترش تعهد حرفه

در پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات سلامت بر حفظ قداست پزشکی با انجام تعهدات پزشکی،   رئیس دانشگاه

 .در جامعه تاکید کرد رعایت شان استادی، حفظ سلامتی و استقرار عدالت در سلامت

 

گزارش  تهران  به  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  خدمات روابط  در  ای  تعهدحرفه  سمینار)مجازی(  پنجمین  آموختگان،  دانش  با  ارتباط  دفتر   ،

  بکار   آغاز  بهادری  استاد  فرهنگی  علمی  بنیاد  و  پزشکی  نظام  سازمان  همکاری  با  و  آموختگان   دانش  با  ارتباط  دفتر  در  1400  اسفند  4  امروز   سلامت

 .کرد

دکتر قناعتی رئیس دانشگاه ضمن تشکر از از زحمات استاد بهادری و همکاران ایشان گفت: از زحمات استاد ارجمند و پیشکسوت دانشگاه دکتر  

برگزاری سمینار تعهدحرفه ای بهادری بسیار سپاسگزارم که مسئولیت  اند  مسلم  به دعهده گرفته  به نحو احسن  ادامه داد: بحث تعهد    .را  وی 

ای است. البته که تمامی حرفه ها باید تعهد  ای امر مهمی است که اگر به آن توجه نکنیم غفلت کرده ایم چون پزشکی ممزوج با تعهد حرفهحرفه

 .داشته باشند اما تعهد در پزشکی بسیار مضاعف است

ر یک طبیب به مسایلی که در این سمینار هم در موردش بحث و گفتگو خواهد شد، متعهد نباشد ممکن است فاجعه های دکتر قناعتی افزود: اگ

 .تواند به حل مشکلات جامعه کمک کندای میبسیاری در جامعه رخ دهد. در حالیکه انجام تعهد حرفه 

لیت دارد تکلیفش دوگانه خواهد بود تعهدحرفه ای با بیمار یک جنبه و  رئیس دانشگاه گفت: وقتی یک پزشک علاوه بر طبابت، در دانشگاه هم فعا

ه بر  تعهد او به عنوان استاد و معلم درمقابل دانشجویان تعهدی مضاعف است. چون دانشجویان از استادان خود الگو می گیرند و استاد باید علاو

 .گری را هم آموزش دهدایآموختن مسائل علمی، مسئله حرفه

گری امر مجزایی نیست و یک امر ممزوج مستمر با وظایف استادان است، تصریح کرد: به لحاظ سازمانی و  ایعتی با بیان اینکه، حرفه دکتر قنا

ای نقش مهمی دارند و باید به این  ها و هم سایر سازمان ها مانند سازمان نظام پزشکی در استقرار، پایش و گسترش تعهد حرفه اداری، هم دانشگاه 

وی بر تعهد یک پزشک نسبت به بیمار و راز او تاکید کرد و گفت: یک پزشک متعهد برای ارتقا سلامت جامعه باید علم خود را  .وجه کنندنقش ت

ت کند  به روز کند، خارج از تعرفه پزشکی هزینه ای دریافت نکند، شان خود را حفظ کند و به پزشکی نگاه معنوی و انسانی داشته باشد که اگر غفل

 .خسارت بزرگی برای جامعه به بار خواهد آورد
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ای در باطن افراد یا به بیان دیگر استقرار تعهد حرفه  ایی تعهد حرفهی ما خلا آموزش در زمینهدکتر قناعتی ادامه داد: متاسفانه امروز در جامعه

گرفته و شاید متخلق نبوده ایم که اگر متخلق بودیم  احساس می شود که بخشی از آن به استادان برمی گردد. شاید آموزش به درستی انجام ن

  متاسفانه :  گفت  و  دانست  تاسف  باعث  را  زیرمیزی  گرفتن  و  بیماران  از  اضافی  وجه  دریافت  خود،  سخنان  ادامه  در وی  .امروز این نگرانی وجود نداشت

  به   دهد  اهمیت   سلامت   نظام  مسایل  به   و   باشد   مناسب   رفتار   و  کامل  علم  با  بیمار  جان   حفظ   اش   وظیفه  باید  که   طبیبی  شاهدیم،  اوقات   بعضی

 .است  نگرانی موجب نیز  شان یک پزشک نیست. هر چند تعداد این افراد بسیار اندک است ولی همین در که پردازد می کارهایی

جامعه نیز فعالیت داشته باشد و سلامت  ی آموزشی یا درمانی در حفظ بهداشت  رئیس دانشگاه تاکید کرد: یک پزشک متعهد می تواند غیر از وظیفه 

را    مردم را ارتقا دهد به طور مثال، در کاهش وزن افراد و جلوگیری از مبتلا شدن به فشار خون یا دیابت یا سایر مسایل مهمی که نظام سلامت

 .کند خدمات ارزنده ای ارائه دهدتهدید می

مشاغل دیگر فرق دارد و باید این قداست حفظ شود. امیدوارم در این سمینار به این مطالب دکتر قناعتی گفت: نظام سلامت نظام مقدسی است و با  

وی همچنین بر حفظ سلامتی پزشکان و کادر درمان برای ارائه خدمات   .بیشتر توجه شود و راهکارهای عملی برای حل این معضلات ارائه شود

ای است ورزش کردن، خواب مناسب و برنامه ریزی برای تمامی شی از تعهد حرفهبهتر تاکید کرد و گفت: محافظت از سلامت جسم و روان بخ

 .فعالیت های روزمره، برای یک پزشک لازم و ضروری است

  دکتر قناعتی شبه علم را یکی دیگر از مسائل مهمی خواند که موجب آزار جامعه پزشکی گردیده و توجه به این مهم را ضروری دانست و افزود:

راد با ادعای کذب طب اسلامی )مبنایی برای طب اسلامی وجود ندارد( از مردم سواستفاده می کنند ما باید راه کاری برای اصلاح این  بعضی از اف

وی با اشاره به سخنی از پیامبر اکرم)ص( که فرموده اند، من آمده ام تا انسان ها   .روند پیدا کنیم چون سلامت جامعه اولویت کادر پزشکی است

ه  نهایت اخلاق و انسانیت برسانم، اظهار کرد: به تبعیت از پیامبر اعظم )ص( امیدوارم بتوانیم به عنوان یک پزشک وظیفه و رسالت خود را کرا به  

 .حفظ سلامت جامعه است به انجام برسانیم

ی علمی  نقلاب اسلامی ما در زمینه وی در بخش پایانی سخنان خود، بر استقرار عدالت در سلامت جامعه تاکید کرد و گفت: پس از پیروزی ا

ی قلب، تاوی، اینترونشن  های پیشرفتهی پیوند کبد، پیوند کلیه و سایر پیوندها، جراحی پیشرفت های چشمگیری داشته ایم به عنوان مثال در زمینه 

ی سرطان، داروهای در زمینه،  ((Cerebral aneurysm مغزی   های عروقی مغز، انواع استنتینگ های داخل مغزی، درمان مدرن آنوریسم

 .سرطان و تکنولوژی پزشکی، اما هنوز در توزیع عادلانه سلامت در کشور دچار مشکل هستیم

  پزشکان   ما  همه.  نیست   رئیس دانشگاه خاطر نشان کرد: استقرار عدالت هم جزیی از وظایف پزشک است و وظیفه یک پزشک فقط درس خواندن

پزشک یک حکیم    بهتر  بیانی   به  و   استدانش   و  فداکاری  گذشت،  اخلاقی،  و  اجتماعی  رسالت  آن   از  نیمی  از   بیش  و  داریم  اجتماعی  رسالت  یک

 .است
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 برگزار شد رئیس دانشگاه نود و سومین نشست شورای بورس با حضور

های موردنیاز  علمی، دورههای خارج از کشور اعضای هیأت ارائه گزارشی از اعزام نود و سومین نشست شورای بورس دانشگاه با  

 .واحدهای زیرمجموعه برای اعزام به خارج از کشور و دستاوردهای حاصل از این سفرها برگزار شد

 

با حضور دکتر حسین قناعتی، رئیس   1400اسفند    4الملل، این نشست چهارشنبه  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

الملل، تحقیقات و فناوری و دانشجویی فرهنگی  دانشگاه، دکتر محمدحسین آیتی، دکتر اکبر فتوحی و دکتر محمدحسین صادقیان، معاونان بین 

ندافی، دکتر احمدرضا خاتوندانشگاه، دکتر محمدتقی بیگ محمدی، دکتر زینب کدخدا، دک آبادی، دکتر شعبان علیزاده، دکتر حسین  تر کاظم 

های  های پزشکی، دندانپزشکی، بهداشت، توانبخشی، پیراپزشکی، فناوریقنبری، دکتر محمدجواد حسین زاده و دکتر روجا رحیمی روسای دانشکده

الملل و رویا  المللی نیروی انسانی معاونت بینیغمایی، مدیر توانمندسازی بین  شناسی و طب ایرانی، دکتر مرجاننوین پزشکی، علوم تغذیه و رژیم

 .الملل در ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شدالملل معاونت بینانصاری پور، کارشناس مسئول روابط دانشگاهی و امور بین

نتیجه  اهمیت  بر  دانشگاه  رئیس  قناعتی،  آغاز، دکتر  بودن دستاودر  و عملیاتی  و اعضای بخش  اساتید  از کشور  به خارج  اعزام  ردهای سفرهای 

 .علمی برای دانشگاه تأکید کردهیأت

الملل با اشاره به نقطه نظرات ریاست دانشگاه و اعضای شورای بورس  المللی نیروی انسانی معاونت بینسپس دکتر یغمایی، مدیر توانمندسازی بین

ام به خارج از کشور دانشگاه ارائه کرد و گفت: طی دو نشست قبلی شورای بورس، مجموعاً با  در نشست پیشین، گزارشی از وضعیت سفرهای اعز

عضو    21اکنون  مأموریت آموزشی داخل کشور موافقت شد که هم   1۳مأموریت آموزشی خارج از کشور و    8دوره فرصت مطالعاتی،    6گذراندن  

علمی دانشگاه نفر از اعضای هیأت   17۳تا کنون    1۳79وی تصریح کرد: از سال    .ها هستندعلمی دانشگاه در حال سپری کردن این دورههیأت

 .اندنفر دانشیار و مابقی از اساتید بوده  40ها استادیار، بیش از نفر از آن  51اند که موفق به گذراندن دوره فرصت مطالعاتی شده 

اتی خود را در کشورهای آمریکا، کانادا، بریتانیا و استرالیا و البته در  دکتر یغمایی افزود: اغلب اساتید دانشگاه طی این مدت دوره فرصت مطالع

 .اندبهترین مراکز علمی و دانشگاهی آنها چون هاروارد، کالیفرنیا، استنفورد، بوستون، لندن و سیدنی گذرانده 

ها خواسته  ها و مراکز تحقیقاتی از آن کاتباتی با دانشکدهالملل با بیان اینکه به تازگی طی مالمللی نیروی انسانی معاونت بینمدیر توانمندسازی بین

گروه   16گروه آموزشی دانشکده پزشکی    ۳8های موردنیاز خود برای اعزام به خارج از کشور را اعلام کنند، اظهار داشت: از مجموع  شده که دوره

علمی ای برای اعضای هیأت وی همچنین از طراحی پرسشنامه  .اندالملل اعلام کردهها را به معاونت بینمرکز تحقیقاتی دانشگاه این دوره  12و  

های اساتید از تجربیات  اند، خبر داد و گفت: این پرسشنامه با رویکرد دریافت نقطه نظرات و دیدگاهدانشگاه که دوره فرصت مطالعاتی را گذرانده

 .ها طراحی شده استها و دغدغه آن کسب شده و چالش
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ها پاسخگوی پرسشنامه مذکور  نفر از آن  10اند که  علمی به دوره فرصت مطالعاتی رفتهعضو هیأت  25داد: طی سه سال اخیر  دکتر یغمایی ادامه  

الملل به اشتراک بگذارند، گفت:  مندند این تجارب و مسائل پیش رو را طی نشستی با معاونت بینوی با تأکید بر اینکه اغلب اساتید علاقه  .اندبوده

درصد اساتید   50حاصل شده در کنار مسائلی چون بوروکراسی سخت اعزام به خارج از کشور و پایین بودن میزان تسهیلات اختصاصی،  طبق نتایج  

 .اندها شرکت کردهبر اساس نیاز فردی و مابقی طبق نیاز محل خدمت خود در دوره

دیدگاه از طرح  این نشست پس  بعدی  بخش  دانشگاه،در  بورس  شورای  اعضای  دو    های  و  از کشور  خارج  مطالعاتی  فرصت  درخواست  هشت 

 .درخواست مأموریت آموزشی داخل و خارج از کشور مطرح شد

 .های لازم با شش درخواست موافقت کردنداعضای شورای بورس دانشگاه پس از انجام بررسی 

 

 روز مهندس 

 مراسم گرامیداشت روز مهندس در دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 .علوم پزشکی تهران در سالن دارالفنون برگزار شد  رئیس دانشگاه گرامیداشت روز مهندس با حضور دکتر حسین قناعتی،مراسم 
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دکتر قناعتی: ریاضیات  ، بزرگداشت زادروز خواجه نصیرطوسی و روز مهندس در دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 همه علوم استمادر 

اسفند، زادروز خواجه نصیرطوسی و روز مهندس، از مهندسین حوزه فناوری اطلاعات، دفتر فنی و تجهیزات پزشکی    ۵در آستانه  

 .دانشگاه قدردانی شد

 

 ریاضی  هرکه"گفته افلاطون  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی، رییس دانشگاه، در این مراسم با اشاره به  

  علوم  همه  مادر نوعی   به  و  داشته  تقدم  چیز  همه بر    ریاضیات علوم، در:  گفت و  کرد تاکید مهندسی  رشته  اهمیت بر  "نشود وارد  داند  نمی  هندسه  و

آن هیچگاه کهنه نمی شوند و همواره مسئله های زیادی برای حل در این رشته وجود دارد. حتی پزشک    رمزهای  و   یک  و  صفر   واقع  در .  است

وی نقطه قوت پزشکی را ادغام درمان و آموزش خواند و گفت: متاسفانه    خوب هم باید ریاضی، منطق و متدولوژی بداند و از آنها استفاده کند.

لذا بزرگانی که در آموزش مهندسی فعالیت می کنند، بهتر است زمینه ای برای فعالیت دانشجویان بخش فنی این فرصت را برای آموزش ندارد و 

 در فیلد فراهم کنند تا پس از فارغ التحصیلی، از توان عملی بالاتری در همان رشته که تحصیل کرده اند برخوردار باشند. 

کرد: امروزه دنیا به طرف علم نافع پیش می رود. تربیت تکنسین، افراد فنی، آچار   را مبنای حرکت امروز خواند و تاکید  "علم نافع"رییس دانشگاه،  

فراد تمرکز به دست و کاربلد مهمتر از تربیت کلی دانشمند بلا استفاده است. ما نیز باید این مسئله را مد نظر قرار دهیم و بر مهارت و توان فنی ا

 کنیم. 

رشته های مختلف در دانشگاه اشاره کرد و افزود: همواره یکی از پنج استراتژی اول من در دانشگاه،  دکتر قناعتی، به حضور متنوع مهندسین از  

  دنیا   در  6  یا  5  سطح  به  سلامت  حوزه  در it فناوری  توسعه  با  دارم  انتظار.  دارم  تاکید  آن  بر  شدت  به  و  است  بوده  اطلاعات  فناوری  و  it توسعه

همانند آنچه در دنیا رخ داده، بسیاری از امور درمانی مردم بدون نیاز به کاغذ و تنها از طریق یک    شود،  می  هوشمند  سلامت  نظام  وقتی .  برسیم

وی فعالیت حوزه تجهیزات پزشکی    .کنند  تلاش  پزشکی   با  شده  ادغام it کارت قابل اجرا خواهد بود. از دکتر رضایی نیز انتظار دارم که برای تقویت 

مهندسین پزشکی انتظار داریم که دقت لازم را در تولیدات داشته باشند و وظیفه ملی و اخلاقی خود را به خوبی انجام  را ارزشمند خواند و گفت: از  

 دهند تا محصولات با کیفیت و مناسبی در دانشگاه تولید شود. 

یدوارم این جابه جایی باعث قدرت  رییس دانشگاه، ضمن اشاره به جابجایی مسئولیت در دفتر فنی از مهندس مکری به مهندس سرپرست، گفت: ام

 و بهبود عملکرد دفتر فنی شود. 

دکتر قناعتی، دانش روز، دقت و سرعت را سرلوحه تمامی امور در دانشگاه دانست و یادآور شد: امروزه مدیریت ریسک، سرعت و حرکت مدل 

وی در پایان بر    خلاق به پیش می روند، حمایت می کنم.مدیریتی غالب در دنیا است. بر این اساس من هم در دانشگاه از افرادی که سریع و  
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ضرورت تهیه بانک اطلاعاتی در زمینه نگهداشت تجهیزات پزشکی تاکید کرد و گفت: تهیه این بانک اطلاعاتی کمک می کند تا بدانیم چه 

 تجهیزاتی در کجای دانشگاه وجود دارد تا از آنها استفاده بهینه شود. 

ابو ادامه دکتر سید  به همکاران مهندس گفت:  در  این روز  برنامه ریزی منابع دانشگاه، ضمن تبریک  الفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و 

 امیدوارم در سال های آینده بتوانیم با خارج شدن از وضعیت کرونا، این مراسم را با شکوه تر برگزار کنیم.

ات دانشگاه نیز حرفه ای گری و پروفشنالیسم را از اصول هر رشته ای دانست و  دکتر سید احمد رضایی، سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاع

گفت: دیگران قطعا فقط نمای بیرونی رشته مهندسی را می بینند و مشکلات و دغدغه های حرفه ای آن فقط برای خود مهندسین قابل درک  

 است. 

شگاه، رشته مهندسی را بسیار با ارزش و مهم توصیف کرد و گفت: از  همچنین مهندس شهریار ارسیلو، مدیر نظارت و توسعه امور عمومی دان

را رقم مهندسین بارها به عنوان ثروت عظیم برای کشور یاد شده است و امیدوارم از این توان در کنار دیگر ظرفیت ها، بتوانیم حرکتی رو به جلو  

امل ترین سامانه در سطح کشور دانست و گفت: داشبورد مدیریتی آن توسط  وی از تهیه سامانه مدیریت تجهیزات پزشکی خبر داد و آن را ک  بزنیم.

 دانشگاه علوم پزشکی تهران برای کل کشور در وزارت بهداشت راه اندازی شده است. 

ندس مکری  در پایان نیز مهندس سرپرست، مدیر فنی و نظارت بر طرح های عمرانی دانشگاه، ضمن قدردانی از اعتماد دکتر ذاکریان و همراهی مه 

خطاب به مهندسین گفت: تفاوت شما با سایر مهندسین این است که انتخاب کرده اید در کنار مدافعین سلامت خدمت کنید و موجب شدید تا  

 تحولات زیادی در حوزه پزشکی رخ دهد.

 

 کنند میدکتر سید احمد رضایی: کارکنان مدیریت فناوری اطلاعات همانند سربازان گمنام خدمت 

های این حوزه خبر داد و تاکید کرد؛ امید داریم که بتوانیم  سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه از متمرکز شدن فعالیت 

 .از پراکندگی که در واحدهای دانشگاه به وجود آمده جلوگیری کنیم و به یک هدف واحدی برسیم

 

، دکتر سید احمد رضایی سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه در آستانه روز  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

رئیسه دانشگاه در حوزه فناوری اطلاعات؛ گفت: اخیراً مقرر شده  مهندس در گفتگو با خبرنگار روابط عمومی و با اشاره به مصوبه جدید هیئت

ها را از حالت محیطی متمرکز کنید مطمئناً با گیرید که این فعالیتهای مدیریت فناوری اطلاعات دانشگاه متمرکز شود؛ وقتی تصمیم میتفعالی

داریم که اگر بخواهیم یک دیتای واحدی را برای  HIS تا  6ها  ای مواجهه خواهید شد. به طور نمونه؛ هم اکنون برای بیمارستانمشکلات عدیده
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آوری کنیم و بتوانیم ها فراهم کنیم باید با آنها مکاتبه کنیم که کار بسیار سختی است، این که ما اطلاعات شش تا بیمارستان را جمعارستانبیم

 .آمار درستی را ارائه دهیم

زاری طراحی کنیم که پاسخگوی  افها را متمرکز و نرماین بیمارستان HIS وی از وظایف مهم این مدیریت سخن گفت و ادامه داد: باید بتوانیم

بر، با حساسیت بالا و در نهایت  نیازهای محیطی باشد، چرا که سیستم یک سیستم زنده و در حال حرکت است؛ تغییر سیستم ها خیلی انرژی 

اینکه در حالی که فعالیت  تواند با تأخیر کار کند یا )خاموش( شود، ضمن  لحظه نمی ملاحظات دیده شود سیستم یک  گیر است. برای اینکه همه وقت

افزار دیگر مهاجرت کنیم این موارد از مشکلاتی است که در حال حاضر با آن روبرو  افزار به یک نرم کند باید تغییرات انجام شود و ما از یک نرم می

 .هستیم و ناشی از مأموریت جدید حوزه فناوری اطلاعات دانشگاه است

مهندسی داریم   هایی را ما در حوزهضعفای نسبت به کارشان هستند؛ تصریح کرد: البته نقطه فراد خیلی حرفهدکتر رضایی با بیان اینکه مهندسان ا

های لازم را در طول زمان کاری شاید فراهم نکرده باشیم، بعضی از این همکاران نیروهای متخصص هستند که ها آموزشاز جمله اینکه برای آن 

های ی فناوری اطلاعات و مهندسی حتماً زمینه آموزشکنند اما باید برای تعدادی از همکاران در حوزهلیت میای فعاصورت خیلی حرفهدارند به 

 .هایی در حال انجام داریمریزیلازم را فراهم کنیم البته برنامه 

کرد: آن چیزی که از همکاران سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه ضمن تبریک روز مهندس به همکاران دانشگاهی؛ خاطرنشان  

شود و همکاران  بینیم آن چیزی که دیده میشود یک پدیده مانند »کوه یخی« است که ما در حقیقت قسمت عمده آن را نمی این حوزه دیده می

ها یک پایداری  پشت این برنامه کنند ولی واقعیت این است که هر روز با آن روبرو هستند به طور مثال برنامه اتوماسیون و ... است که استفاده می

عنوان سربازان  های همکاران متأسفانه قابل رویت نیست همکاران این حوزه به افزار کار کند. این بخش فعالیتو تداومی باید برقرار باشد که این نرم 

 .دهندگمنام دارند فعالیتشان را انجام می 

ای به فناوری اطلاعات«  اطلاعات دانشگاه را »نبود سیاست متمرکز و نگاه غیرحرفهوی دغدغه اصلی در حوزه فعالیت مدیریت آمار و فناوری  

های غیرمتمرکز اتخاذ شود که متأسفانه مشکلاتی را هم برای دانشگاه به وجود  عنوان کرد و افزود: این امرباعث شده که در این واحد سیاست 

  .آورد

بینیم بدون همت  فناوری اطلاعات دانشگاه؛ تاکید کرد: پایداری افقی که در آینده این حوزه میدکتر رضایی با اشاره به افق آینده مدیریت آمار و  

افتد، ان شاءالله همگی دست در دست هم بتوانیم تسهیلات لازم گذاری دانشگاه اتفاق نمی گیر، تأثیرگذار در سیاست ی تصمیممسئولان و مجموعه 

 .فراهم کنیم فناوری اطلاعات های حوزهرا برای فعالیت

های جدید دانشگاه در حوزه فناوری اطلاعات خیلی خوب است؛ گفت: امید داریم که بتوانیم از پراکندگی که در  وی با تاکید بر اینکه سیاست 

 .واحدهای دانشگاه به وجود آمده جلوگیری کنیم و به یک هدف واحدی برسیم

های دانشگاه، برای واحد مدیریت فناوری اطلاعات رئیسه بر اساس مطالعه مرکز توسعه و تحقیق سیاست هیئتدکتر رضایی یادآور شد: اخیراً در  

 .اقداماتی انجام شده است، باید همت کنیم و چارت تشکیلاتی را نهایی کنیم

ی فناوری  اه آینده بتوانیم تشکیلات حوزه م  6باید برای انگیزه همکاران تسهیلاتی را فراهم کنیم؛ امید داریم با تلاش و مساعدت مسئولان تا  

 .اطلاعات را به سرانجام برسانیم و شرایط مناسبی را برای ارتقای شغلی این همکاران میسر کنیم
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تهران و شهرهای  کمبود پزشک داریم؛ اما نه در  :علوم پزشکی تهران در گفت و گو با ایسنا رئیس دانشگاه

 بزرگ؛ علل مهاجرت پزشکان ریشه یابی شود

هایی مانند افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی پزشکی و همچنین بازگرداندن  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به انتقاد از طرح 

 .های پزشکی به وزارت علوم پرداخت و آنها را نسنجیده خواند رشته

 

وگو با ایسنا با بیان اشاره به مباحث مطرح شده پیرامون کمبود : دکتر حسین قناعتی در گفتروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

اعلام کرده که توان افزایش  پزشک در کشور و لزوم افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی پزشکی، با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران قبلا  

  40نفر آدم را در اتوبوسی که   60ظرفیت پذیرش دانشجو را ندارد، گفت: »افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی پزشکی مثل این است که بخواهیم  

 شود آموزش پزشکی کیفیت خود را از دست بدهد.« صندلی دارد، جا دهیم. این اتفاق باعث می

های علمی کشور قرار دارد و آموزش در این  گویم رشته پزشکی در ایران در بالاترین قله ران افزود: »به جرات می رئیس دانشگاه علوم پزشکی ته 

شوند. در صورتی  های پزشکی و وابسته آن، مستقیما در شغل مرتبط خود مشغول به کار می آموخته رشته آید؛ دانش رشته در عمل نیز به اجرا در می

های  های پزشکی و مرتبط آن به دانشگاه کنم، به جای آنکه دنبال بازگرداندن رشته افتد. از وزیر علوم خواهش می اتفاق نمی   های فنی اینکه در رشته 

های فنی هم بتوانند به صورت عملی و همچنین متناسب  آموختههای وزارت علوم را اصلاح کنند که دانش خود باشند، سعی کنند مشکل دانشگاه 

 کند را هم با مشکل مواجه کنند.« آموزش ببینند و در نهایت جایگاه شغلی خود را پیدا کنند، نه اینکه یک جا که درست عمل می با شرایط اجتماعی  

رسد، طرحی را ها مثل افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی پزشکی در کشور ادامه داد: »متاسفانه هرکسی که از راه میوی با اشاره به برخی طرح

ریزی صحیح نیست که یک نماینده بگوید این ایده به ذهنش رسیده و بدون  دنبال عملی کردن آن نیز هست؛ این روش برنامه  کند و بهبیان می 

 آنکه بر روی آن کار مطالعاتی و پایلوت کند بلافاصله بخواهد آن را به اجرا درآورد.«

واهیم شد، گفت: »این حرف بنده را به عنوان یک سند تاریخی ثبت کنید؛ رویه متضرر خدکتر قناعتی با بیان اینکه بعدها از این افزایش ظرفیت بی 

ریزی صحیح، باری  ریزی صحیح بوده است. ما یکباره بدون برنامه ایم کار اشتباه و بدون برنامهیک روز متوجه خواهیم شد که کاری که انجام داده

خواهم قبل از ارائه کردن  انجامد. همچنین از نمایندگان مجلس می کیفیت می کنیم که تحمل آن را ندارد و به افت  به دوش یک سیستم اضافه می 

های زیر مجموعه وزارت علوم، کار درستی  های پزشکی به دانشگاههای خود عواقب اجتماعی و عواقب اجرایی آن را بسنجند؛ بازگرداندن رشته طرح

 دهد یا نه.« پایلوت مدل کوچکی بررسی شود تا ببینیم این طرح جواب می  نیست. برای این کار باید یک مطالعه علمی انجام شود و به صورت

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در پاسخ به اینکه افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی پزشکی با استناد به جمعیت رو به سالمندی و کاهش  

ر تهران یا سایر شهرهای بزرگ، بلکه انتشار و توزیع پزشک ما شود؟، گفت: »بله، ما دچار کمبود پزشک هستیم اما نه دسرانه پزشک انجام می 
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یم، مشکل دارد؛ همانطور که در پزشکی سرآمد هستیم، اما در عدالت در سلامت و توان مردم برای استفاده از خدمات سلامت ناموفق و ناتوان هست

 ای مدیریتی است.« هگردد بلکه ناشی از برنامهکمبود پزشک ما نیز به حوزه آموزش پزشکی برنمی 

ال  دکتر قناعتی با اشاره به آمارهای رسمی مبنی بر مهاجرت سه هزار پزشک در سال گذشته و هزار پزشک در تابستان امسال افزود: »به جای دنب

اید در کارها و های مهاجرت را پیدا کنیم؛ سیاستگذاران در کشور بهایی مثل بالا بردن پذیرش دانشجوی پزشکی، بهتر است ریشهکردن سیاست 

گیری کنند از صاحبان فرآیندها و دانشگاهیان مشاوره بگیرند، اما در  خواهند تصمیمهای خود یک بازبینی انجام دهند و وقتی که می گیریتصمیم

 اند.« این خصوص نه با دانشگاهیان، نه با فرهنگستان و نه با وزارت بهداشت مشورت کافی نداشته 

های های مختلف مرتبا برنامه ها دانست و گفت: »ما در سالی تهران، علت اصلی مهاجرت پزشکان را نبود ثبات در برنامه رئیس دانشگاه علوم پزشک

تواند کار امروز خود را انجام دهد یا نه. همین مساله تواند اعتماد داشته باشد که آیا فردا هم میایم. با این تغییرات هیچ کس نمی خود را تغییر داده 

گذاری خارجی هم محقق نخواهد  هایمان ثبات نباشد، سرمایه گذار خارجی هم نتواند وارد ایران شود. تا زمانی که در برنامه شود سرمایه می باعث  

 شد.« 

کنند  درصد افرادی که مهاجرت می  90خواهد یک زندگی توام با اعتماد داشته باشد، گفت: »مطمئن هستم  دکتر قناعتی با بیان اینکه فرد، تنها می

کنند. باید کاری دانم که به خوشی زندگی نمی ام و می دچار دردسر هستند. من در تجربه سفرهای خارجی خود از نزدیک زندگی مهاجرین را دیده

درآمدی در حد  ای وجود ندارد و  بیند برای شغل او آیندهها این است که فرد می های ناامیدی در آنها از بین برود. یکی از این ریشه کنیم که ریشه

 یک آدم عادی وجود ندارد.«

ای بسیار سخت است و زحمت و مسئولیت فراوانی دارد. پزشکان در همه دنیا نیز  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: »پزشکی رشته 

کند و نباید آن دو را به اشتباه یکی  ق می عدالتی نیست. مفهوم عدالت و مساوات با هم فراحترام و درآمد متفاوتی دارند؛ این تفاوت به معنای بی 

دهد باید نسبت به سایر افراد درآمد بالاتری داشته تری انجام میکشد و کار بیشتر و کار خطرناکتلقی کنیم. طبیعتا هرکس که زحمت بیشتری می

ها این  ها و سیاستگذاریریزیاسفانه در برنامهوی افزود: »مت  باشد. آیا یک سرمهندس نسبت به یک کارگر ساده باید حقوق یکسان داشته باشد؟«

کنند. به جز اندکی از پزشکان، اکثریت آنها  شوند که همه چیز را از ریشه خراب می شوند و نهایتاً تصمیماتی گرفته می مسائل در نظر گرفته نمی 

شود همه جوانی او در التحصیل میوقتی پزشک فارغها در زندگی هستند. ترین آدمترین کادر پزشکی هستند و پرریسکترین و زحمت کشخادم

سال دارد و جوانی خود را از دست داده است. آیا برای    ۳5بیند  کند، میفقر، مصیبت و درس خواندن از دست رفته است؛ یعنی وقتی چشم باز می

 توان قیمت تعیین کرد؟«این عمر رفته نیز می 

ای ترین قشر کشور به گونه ترین و خادمها و افراد علیه جامعه پزشکی گفت: »نباید شریف برخی سلبریتی  دکتر قناعتی در پایان با اشاره به اظهارات

ها دار با استفاده از رسانه خرد و تریبون دهد. برخی افراد بی معرفی شوند که مردم با آنها احساس دشمنی پیدا کنند؛ اما متاسفانه چنین اتفاقی رخ می

آید اما این از  کنند که واقعا شایسته نیست. حتی برخی از این اظهارات مصداق جرم به حساب میدر پزشکی سخنرانی می و فضای عمومی علیه کا

 شریف بودن کادر پزشکی است که تا کنون علیه این قبیل افراد اعلام جرم نکرده است.« 
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 به مناسبت درگذشت دکتر فریبا تباری  رئیس دانشگاه پیام تسلیت

 .جراحی دانشکده پرستاری و مامایی را تسلیت گفت  -دکتر حسین قناعتی، در پیامی درگذشت دانشیار گروه آموزشی داخلی 

 

 ، متن پیام به شرح زیر است: مومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانروابط ع به گزارش

 راجعون  الیه انا  و لله انا 

 تأسف  موجب  مامایی  و  پرستاری  دانشکده  جراحی  -داخلی  آموزشی  گروه  محترم  دانشیار   تباری  فریبا  دکتر  خانم  سرکار   ارجمند  همکار  درگذشت  خبر

 .گردید تألم و

اند را به خانواده محترم،  ت در امر آموزش، پژوهش و مراقبت از بیماران فعالیت داشته حیا  لحظات  آخرین  تا   که  متعهد  و پرتلاش  استاد این  فقدان  

مت  دانشجویان و دانشگاهیان و خانواده مکرمه ایشان و خصوصاً فرزند فرهیخته آن مرحوم تسلیت عرض نموده و از خداوند منان برای آن فقید رح

 نمایم. واده گرامی آن مرحوم و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی و طول عمر همراه با سلامتی و عزت و سربلندی مسئلت میواسعه الهی و برای خان

 قناعتی   حسین  دکتر 

 رئیس دانشگاه
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 المپیادهای علمی دانشجویان علوم پزشکی تهران با مدال آوران  رئیس دانشگاه دیدار

المپیادهای علمی دانشجویی در سالن حکیم ستاد    1400اسفند    ۷دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه روز شنبه   با برگزیدگان 

 .مرکزی دیدار کرد
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سریع، دکتر قناعتی: مدیریت جدید، محصول محور، ، اولین جلسه دوره ششم شورای دانشگاه برگزار شد

 ریسک پذیر و بر اساس اثربخشی است

مرکز تحقیقاتی جدید، یک مرکز تحقیقات خصوصی و ارتقای یازده عضو   3در اولین جلسه دوره ششم شورای دانشگاه، با تاسیس 

 .هیات علمی دانشگاه موافقت شد

 

در سالن دارالفنون دانشگاه   1400اسفند    8، در این دوره از جلسه شورای دانشگاه که یکشنبه  ی تهران روابط عمومی دانشگاه علوم پزشک به گزارش 

ت برگزار شد، پیشنهاد تاسیس مراکز تحقیقاتی جدید و تغییر نام مرکز تحقیقات خواب، اعطای پایه تشویقی بر اساس امتیاز ارتقای جلسات هیا

 استفاده  تحصیلی  بورس  از  که  دانشگاه  علمی  هیات  اعضای  از  برخی  به  پایه اعطای  و  ها  جشنواره  زیدگانبرگ   ممیزه دانشگاه، اعطای پایه تشویقی

ر گرفت و گزارشی از برنامه استاد مدعو خارجی و رتبه بین المللی دانشگاه، وضعیت موجود و افق های آینده قرا  شورا  اعضای  موردبررسی اند کرده

 .ارائه شد

دکتر حسین قناعتی، رییس دانشگاه، شان دانشگاه را منتوری کشوری برای سایر دانشگاه ها خواند و گفت: دانشگاه در پیچی قرار در ابتدای جلسه،  

رای گرفته که مجبور است فعالیت های چند ماموریتی و ماموریت های ملی و بین المللی داشته باشد. در همین راستا از فعالیت های دکتر آیتی ب

وی سبک و   .ماتیک بین المللی قدردانی می کنم و ایشان اقدامات خوبی در دانشگاه سبطین داشتند که تجربه بسیار مناسبی استاقدامات سیست

را و سیاق آموزش در علوم پایه را نیازمند اصلاحات دانست و گفت: برای اصلاح علوم پایه نیازمند تحقیقات هستیم چرا که لازم است هم نحوه اج

 .های آموزشی تغییر کنند. اساسا کوریکولوم های آموزشی به روز نیست و باید چابک سازی و به روز رسانی شوندهم کوریکولوم 

روهای  رییس دانشگاه، کارایی و اثربخشی آموزش را بسیار مهم خواند و تصریح کرد: باید بدانیم که چه پزشک و دانشجویی تربیت می کنیم و آیا نی

هستند یا خیر. به جای آنکه به دانشجویان فرصت خلاقیت و اندیشیدن بدهیم از آنها می خواهیم که هفت سال بی  تربیت شده افرادی توانمند  

وقفه فقط درس بخوانند در حالی که آموزش باید بگونه ای باشد که دانشجویان مسائل اجتماعی را درک کنند. حضور در فیلد و مناطق محروم  

از نزدیک می تواند جنبه های آموزشی بیشتری برای آنها داشته باشد. البته خدا را شاکریم که دکتر علامه  مانند اسلامشهر و لمس زندگی مردم  

 .در زمینه آموزش و دکتر فتوحی در پژوهش توفیقات زیادی تا کنون داشتند اما باید در حوزه آموزش و پژوهش بهتر شویم

ور اسمی آنها را جای تاسف دانست و افزود: دانشگاه باید برای حل مشکلات، سریع و  دکتر قناعتی، عدم فعالیت برخی از مراکز تحقیقاتی و حض

میت چابک باشد. مراکز تحقیقاتی که بودجه از دانشگاه می گیرند، باید از کیفیت مقالات و اثربخشی کافی برخوردار باشند. اینکه فقط دنبال ک

 .نیست و بزرگواران باید در این زمینه فکر کنند تا بتوانیم عدالت را برقرار کنیم  باشیم و اثربخشی لازم را نداشته باشد، اصلا قابل قبول
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شیم. وی بر ضرورت رفع بی عدالتی تاکید کرد و یادآور شد: بی عدالتی منشا بسیاری از مشکلات در همه زمینه هاست و باید برای آن چاره بیاندی

  اینکه .  کنند  می  تربیت  تکنسین  جامعه،  نیاز  اساس  بر  ها  کشور  از  بسیاری  در   ا در نظر بگیریم.در زمینه پژوهش و آموزش نیز باید مسئله علم نافع ر

 .نیست خوبی  مسئله ندارد مناسبی جایگاه بخشی اثر در اما  است  اول مقاله تولید در ایران

جهان برسانیم. مدیریت جدید، مدیریت فرآیند محور رییس دانشگاه، دنیای امروز را دنیایی با سرعت و ریسکی توصیف کرد و گفت: باید خود را به  

 .نیست بلکه محصول محور و بر اساس اثربخشی است. مدیریت اکنون سریع و ریسک پذیر است

دکتر قناعتی سپس خواستار تسریع در اتمام پروژه های عمرانی دانشگاه شد و خاطر نشان کرد: آنچه افق ها نشان می دهد، گشایش مالی در  

ینده است و امیدوارم بتوانیم پروژه های عقب مانده را پیش ببریم. از اوایل اردیبهشت نیز عملیات ساخت پروژه علوم واعصاب مجددا آغاز روزهای آ

هزار واحد خوابگاه در بلوار فردوس بزودی بر زمین خواهد خورد، پروژه مهدی کلینیک و انستیتیو کانسر نیز به سرعت    2می شود. همچنین کلنگ  

وی افزود: در زمینه علوم پایه نیز در تلاشیم تا نقصان و خوابی که در این حوزه ایجاد شده جبران شود. همچنین به همت دکتر  .یل می شوندتکم

آن  ابع  ناطقی، در زمینه حضور و غیاب اساتید، در نظر داریم مقررات و قوانین به درستی رعایت شود. افرادی که در دانشگاه حضور ندارند و از من

 .استفاده می کنند، تعیین تکلیف خواهند شد

مرکز تحقیقاتی جدید و تغییر نام مرکز تحقیقات خواب را مطرح   8در ادامه دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه، پیشنهاد تاسیس 

  برنامه   که  شود  مشخص  باید:  گفت  و  کرد  عنوان  تحقیقاتی  مرکز  111  و  پژوهشکده  16  پژوهشگاه،  یک وی تعداد مراکز موجود در دانشگاه را    .کرد

نظر رییس دانشگاه، مراکزی که عملکرد قابل قبول    اساس   بر .  دهیم  ادامه   را   مسیر  این   خواهیم  می   چگونه   و  چیست   مراکز  برای   دانشگاه  آینده

وی برای تصویب مراکز    عالیت های آنها نیز توجه شود. ندارند باید تعطیل شوند تا فضا برای مراکز تحقیقاتی جدید آزاد شود همچنین به کیفیت ف

 جدید پیشنهاد داد تا افراد توجیه مناسبی برای راه اندازی مراکز جدید بیاورند.

ارتقا و   11سپس، دکتر سید فرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه، پیشنهاد شرایط دریافت پایه تشویقی   امتیاز  برمبنای  را  عضو هیات علمی 

 .ان جشنواره ها را مطرح کرد که مورد بحث و بررسی اعضای شورا قرار گرفتبرگزیدگ

ا  سپس دکتر محمد حسین آیتی، معاون بین الملل دانشگاه، انواع مختلف امکان استفاده از اساتید خارجی در امور آموزشی و پژوهشی دانشگاه ر

بین المللی را موجب ارتقاء رتبه دانشگاه، ارائه آموزش تخصصی در گروه های وی فراهم آوردن فرصت همکاری با اساتید صاحب نام  مطرح کرد.

آموزشی جهت شبکه سازی بین المللی و تبادل دانش، تقویت کیفیت آموزش، انجام تحقیقات و پایان نامه های مشترک و دستیابی به راهکارهای 

 درمانی روز دنیا دانست. 

تاد مدعو به دانشگاه از کشور آمریکا بوده است، از گروه های آموزشی خواست تا از همکاری اساتید خارجی  دکتر آیتی با اشاره به اینکه بیشترین اس

وی در پایان   بیشتری استفاده کنند و افزود: تا کنون دانشکده دندان پزشکی، پزشکی و بهداشت بیشترین استاد مدعو را از خارج از کشور داشتند.

 .شد المللی بین های رتبه بهبود  برای اساتید همکاری خواستار و داد خبر دانشگاه رتبه افت دم ع برای منسجم، ریزی برنامه  از

دی بین در ادامه دکتر محمد حسین نکوفر، مدیر روابط بین الملل معاونت بین الملل دانشگاه، بهره وری پژوهشی را مسئله ای مهم در نظام رتبه بن

  اعضای هیات علمی جذب شده در دانشکده ها و تعداد مقالات منتشر شده از آنها تاکید کرد. المللی دانست و بر ضرورت هماهنگی میان 
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آموختگان التحصیلی دانشجشن فارغ، الملل و اساتید دانشجویان خارجیا تقدیر از دانشجویان برتر بینب

 الملل دانشگاه برگزار شد بین

الملل  الملل با حضور دکتر حسین قناعتی و دکتر محمدحسین آیتی، رئیس و معاون بین بین آموختگان  التحصیلی دانش جشن فارغ 

 .دانشگاه برگزار شد 

 

 

حضوری و آنلاین در  به صورت    1400اسفند    9الملل، در این مراسم که دوشنبه  معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

ی سالن دارالفنون برگزار شد، دکتر سید فرشاد علامه و دکتر محمدحسین صادقیان، معاونان آموزشی و دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر محمدتق

ان پردیس و معاونت بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی، دکتر ماشاءالله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه و جمعی از مسئولان، معاونان و مدیر

 .علمی دانشگاه نیز حضور داشتندالملل و اساتید و اعضای هیأتبین

 ارتباط با فارغ التحصیلان دانشگاه، سرمایه ای ارزشمند است 

فرارسیدن مبعث حضرت رسول اکرم )ص( و ابراز خرسندی از حضور در جمع  در آغاز، با تبریک برگزاری این رویداد،   رئیس دانشگاه دکتر قناعتی

توانیم  الملل دانشگاه، گفت: امروز با همکاری و راهنمایی اساتید و تلاش و پشتکار شما در فضایی افتخارآفرین گردهم آمده و میالتحصیلان بینفارغ

 هایوی کلمه دانشگاه را معادل واژه  .الملل باشیمدانشگاه بزرگ و دانشجویان بینتر برای آینده این  های جدیدتر و پررنگ ریزیبه فکر برنامه 

University شدن رویکردی است  رسانند و افزود: جهانیشدن را می در زبان انگلیسی و جامعه در زبان عربی دانست که همگی مفهوم جهانی

 .که امروز بیش از گذشته باید به آن بیاندیشیم

اند، افزود: امیدوارم  التحصیلی رسیدهالملل امروز به مرحله فارغتوجهی از دانشجویان بین ا بیان اینکه بسیار خوشحالم که جمع قابلرئیس دانشگاه ب

تواند مشکلات بشر را حل کند و انسان  اید، بتوانید به بشریت خدمت کنید هرچند که امروز علم به تنهایی نمی آموخته شدهای که دانش در رشته 

 .های خود استش از هر زمان دیگری نیازمند اخلاق و مسائل ماورایی برای رفع مشکلات و دغدغه بی

های بزرگ ها و سوءاستفاده گروه تر میان ملتهای پیچیدهرویم، شاهد جنگ های بشر هر چه جلوتر می رغم پیشرفتدکتر قناعتی اضافه کرد: علی

اند. در این میان  رین کارها در قرن بیست و یکم مانند آنچه گروه تروریستی داعش انجام داده، بوده تساز وحشیانهاقتصادی جهان هستیم که زمینه

وی سپس با اشاره به اینکه   .بزرگمردی چون شهید سردار سلیمانی و یارانشان همت کرده و تا حد زیادی بر این بحران بزرگ بشریت فائق آمدند

https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
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های نسل چهارم، چهار رسالت آموزش و تربیت نیروی انسانی کارآمد و متخصص، پژوهش بنیادی، انشگاههای پیشرفته امروزی به عنوان ددانشگاه

های اقتصادی، اجتماعی، و فرهنگی جامعه را برعهده دارند، اظهار داشت: ما نیز در  ای و کاربردی، کارآفرینی و ترسیم نقشه راه سیاست توسعه 

یت نیروهای متخصص و متعهد و نه صرفاً تولید مدرک هستیم بنابراین ارتقاء نحوه آموزش، سرفصل  دانشگاه علوم پزشکی تهران به دنبال ترب

 .های دانشگاهی و تقویت روحیه نوآوری و خلاقیت در دانشجویان مورد توجه قرار دارددروس و حتی رشته 

نان، دانشجویان در فرآیند تولید علم است که خود نیازمند وقفه اساتید، کارکرئیس دانشگاه افزود: این هدف ارزشمند مستلزم مشارکت جدی و بی 

 .گرایانه خواهد بود المللی و رویکردهای عملهای بینهای مناسب، مشارکتبرخورداری از محیطی امن، زیرساخت 

های علمی، آموزشی،  حوزه   دکتر قناعتی، دانشگاه علوم پزشکی تهران را به عنوان قطب علمی بزرگ دانشگاهی کشور، دارای جایگاهی درخشان در

ت  پژوهشی، دانشجویی، فرهنگی دانست و بیان داشت: این مجموعه تاکنون شیب نسبتاً مناسبی را در توسعه علمی و پژوهشی به ویژه از جنبه کمی

   .علمی و حتی فضاهای فیزیکی طی کرده استگرایی در رشته و مقاطع تحصیلی، تعداد اعضای هیأت

توان  های بسیار خوبی اجرایی شده که از جمله آن می ام، برنامه ج ماه اخیر که اینجانب رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران شدهوی ادامه داد: در پن

اندازی شهر علم سردار سلیمانی به عنوان محیطی استارتاپی با ظرفیت بالای هزار شرکت با هدف گسترش علم و دانش اشاره  به تلاش برای راه 

   .کرد

ای التحصیلی، به معنای فاصله گرفتن از محیط دانشگاه و دوستان و اساتید نیست بلکه این ارتباط سرمایهادامه با بیان اینکه جشن فارغوی در  

لوحه قرار  های تحقیقاتی را سرارزشمند است، افزود: از دانشجویان انتظار داریم بعد از فراغت از تحصیل، ارتباط خود را با دانشگاه ادامه داده، فعالیت

 .دهند تا بیش از گذشته بتوانند به جامعه و کشور خود خدمت کنند

ها توصیه کرد که هرگز خداوند را فراموش نکنند و الملل دانشگاه به آنالتحصیلان بیندکتر قناعتی در خاتمه ضمن آرزوی موفقیت برای فارغ

 .پیشتاز مردم کشور خود به لحاظ علمی و اخلاقی باشندپیوسته دانش و اطلاعات تخصصی خود را اعتلا دهند تا راهنما و 

الملل دانشگاه ضمن خیرمقدم به ریاست دانشگاه، اساتید و سایر مسئولان، بیان داشت: در وهله نخست  سپس دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین

ترین ها مرتبط است و جزء مهم ترین و حساس انهای علوم پزشکی را که با سلامت و جان انسالملل در رشته التحصیلی دانشجویان بینفارغ

وی با بیان اینکه شما دانشجویان برای گذر از این مسیر، رنج دوری از خانه و خانواده خود    .گویمآید، تبریک میها در تمام جهان شمار می رشته 

تواند  ترین کارهایی است که یک انسان می از بزرگ   های دینی، مهاجرت کردن برای تحصیل علماید، تصریح کرد: مطابق با آموزهرا تحمل کرده

 .انجام بدهد و شما موفق شدید که دوری راه و خانواده را تحمل و در یک کشور غریب تحصیل کنید

ای دکتر آیتی همچنین با تبریک مجدد به دانشجویان حاضر برای تحصیل در دانشگاه علوم پزشکی تهران، اظهار داشت: این مجموعه با پیشینه

ترین مرکز آموزش علوم پزشکی، فعالیت کرده و همواره از مزیت تدریس بهترین  ترین دانشگاه در منطقه و بزرگ ساله، به عنوان قدیمی   170

  .توان نادیده گرفتهای بزرگ آموزشی را نیز نمی هایی چون برخورداری از بیمارستان مند بوده است. در این میان برتری اساتید این حوزه بهره 

الملل دانشگاه افزود: کشور ایران نیز با سابقه تاریخی چند هزار ساله، مهد پزشکی دنیا بوده است. هزار سال پیش دانشمندانی چون  عاون بین م

زندگی می این مرزوبوم  برای  کردهابوعلی سینا در  او  دانشکده  200اند که کتاب طب  تدریس میسال در  اروپا  پزشکی  شد. شما در مهد  های 

المللی دانشگاه برای استفاده از فرصت جوانی به  التحصیلان بینوی به فارغ  .اید که جای تبریک داردکردهها تحصیل  ها و طبترین تمدنهنک

منظور کسب علم و دانش نیز تبریک گفت و بیان داشت: جوانی فرصتی است که انسان از توان جسمی و ذهنی کافی برای یادگیری یک رشته و  

ها بهترین استفاده را گیری به موقع، از این سالرود ولی شما با یک تشخیص درست و هدف رخوردار است. این دوره به سرعت از دست می حرفه ب

 .ایدکرده
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  و   باشد  بوده  شانتحصیلی    دکتر آیتی خاطرنشان کرد: امیدوارم دانشگاه علوم پزشکی تهران میزبان خوبی برای دانشجویان خارجی طی دوران

 .دارم موفقیت و سلامتی آرزوی المللبین آموختگاندانش  شما رایب

الملل پیشین دانشگاه به ویژه دکتر علی عرب خردمند، معاون  های خود از روسا و معاونان بین الملل دانشگاه در بخش پایانی صحبتمعاون بین

الملل، دکتر محمود قاضی خوانساری، ان اسبق آموزشی پردیس بین زاده، معاونالملل، دکتر جبرئیل نسل سراجی و دکتر غلامرضا حسناسبق بین

الملل  الملل و معاونان بینهای پردیس بین الملل دانشگاه، روسای دانشکده مدیر تحصیلات تکمیلی دانشگاه، معاونان و مدیران پردیس و معاونت بین 

وی   .اند، تشکر کردنشگاه و جذب و آموزش دانشجویان خارجی تلاش کردهالملل داها که از حدود یک دهه اخیر برای پیشبرد اهداف بیندانشکده

 .ریزی و برگزاری این جشن نیز قدردانی بعمل آوردالملل برای برنامه همچنین از همکاران معاونت و پردیس بین 

 دانشجو  40۵التحصیلی نفر گذشت/فارغ  300الملل دانشگاه از مرز یک هزار و تعداد دانشجویان بین 

الملل نیز خطاب به دانشجویان گفت: بسیار خوشحال و مفتخرم که در این مراسم  در ادامه، دکتر سید مهدی رضایت، معاون آموزشی پردیس بین 

های های خانواده و زحمات اساتید و همکاران بخش ایم تا شاهد به بار نشستن زحماتتان باشیم. طی چند سال گذشته شما با حمایت گردهم آمده

الملل را نماینــدگان وی دانشجویان بین  .گویماید پس مجدداً تبریــک میف دانشگاه علوم پزشکی تهران موفق به گذراندن این مسیر شده مختل

و سفیران علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران و کشور ایران دانست و تصریح کرد: امــروز روز برداشــت نتیجه تلاش و کوشش شما است امــا 

 .ایدـام نشــده، شما بــه ســطحی بالاتر از علم و آگاهی رسیدهکار تمـ

الملل دانشگاه ارائه کرد و بیان داشت: در حال حاضر یک ای از وضعیت آموزش دانشجویان بینالملل در ادامه خلاصه معاون آموزشی پردیس بین

 .کنندکشور جهان در دانشگاه تحصیل می  48دانشجوی خارجی از  ۳40هزار و 

کشور به صورت    16نفر از این دانشجویان از    117نفر اعلام کرد و بیان داشت: امروز میزبان    405الملل را  التحصیلان بیندکتر رضایت مجموع فارغ

گاه،  های زیرمجموعه دانشالملل در تمامی دانشکدهوی با اشاره به تحصیل دانشجویان بین  .حضوری و آنلاین هستیم که بسیار جای افتخار دارد

هایی چون توانبخشی، پرستاری کنند که روند رو به رشد دانشکدهاکنون بیشترین تعداد دانشجویان خارجی در دانشکده پزشکی تحصیل میافزود: هم

 .دهدو مامایی و پیراپزشکی نوید آمار بالاتری از دانشجویان در آینده نزدیک را می

درصد دانشجویان را    54الملل دانشگاه نیز پرداخت و اظهار داشت:  ک جنسیتی دانشجویان بین الملل همچنین به تفکیمعاون آموزشی پردیس بین 

 .دهندها را دختران تشکیل می درصد آن  45پسران و بیش از 

افتخار    کنیم، به شما همالتحصیل ایرانی افتخار میگونه که به دانشجویان فارغدکتر رضایت در پایان خطاب به دانشجویان حاضر گفت: همان 

 .کنیم و برایتان آرزوی سلامتی و موفقیت روزافزون داریممی

الملل به ایراد سخنرانی  شده و مطرح دانشجویان بینزاده، عضو هیأت علمی دانشگاه به عنوان یکی از اساتید شناختهپس از آن دکتر غلامرضا حسن

الملل، گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران پذیرش دانشجویان خارجی را با  نالتحصیلان بیوی با ابراز خوشحالی از حضور در جمع فارغ  .پرداخت

الملل دانشگاه، شاهد به نتیجه رسیدن این اقدام بزرگ و ارزشمند  تعداد کمی از متقاضیان آغاز کرد و امروز بسیار خرسندیم که تیم توانمند بین

زشکی در سلامت جامعه، تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی تهران ضمن انجام  این عضو هیأت علمی دانشگاه با اشاره به نقش مهم علوم پ  .است

آید پس این فرصت را مغتنم شمرده و از تمام کسانی  الملل نیز در کشور سرآمد به شمار می ای چون آموزش بین موفق این رسالت خود در حیطه 

 .کنماند، قدردانی می شگاه تلاش کردهالمللی سازی دانهای گذشته برای دست یافتن به اهداف بین که طی سال 

الملل، آموزشی و دانشجویی فرهنگی دانشگاه، رئیس دانشکده پزشکی، معاون آموزشی پردیس  در ادامه، با حضور رئیس دانشگاه، معاونان بین

ریوش کمال هدایت، دکتر علیرضا  زاده، دکتر محمود قاضی خوانساری، دکتر داالملل و مدیر روابط عمومی دانشگاه از دکتر غلامرضا حسنبین
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برتر    ایمانی، دکتر فاطمه دیباجی، دکتر مجتبی مجتهدزاده، دکتر خاطره سیلانی، دکتر مینا رنجبران و دکتر احمدعلی حنفی بجد به عنوان اساتید 

 .الملل دانشگاه قدردانی شددانشجویان بین 

قوی حیدر محمد علی نصار، ضحی حیدر محمد علی نصار، زینب ابوبکر  همچنین عاکفه فیاض، وصیفت الزهرا، ضحی علی مهدی الخاصکی، ت

عنوان   به  نیز  البوسویلم  عبود  عبدالرزاق  سعد  و  اوچهجه  موسی  اونیوچه  الخفاجی،  عبدالرضا  مهدی  احمد  طالب،  علی  میلاد  عبدالرحمان، 

المللی با حضور التحصیلی دانشجویان بین ن سوگندنامه، کیک فارغدر پایان پس از قرائت مت  .الملل مورد تقدیر قرار گرفتندآموختگان برتر بین دانش 

 د. رئیس دانشگاه، دانشجویان و سایر مسئولان بریده ش

 

 ک یالکترون یچیپو نسخه یسینونسخه ندیدانشگاه در فرآ نیمندترتهران قاعده  یدانشگاه علوم پزشک 

 است  ط یشرا ریی از قدرت اراده انسان در تغ یمصداق کیالکترون یسی نونسخه ی: اجرایقناعت دکتر

  یعرصه قدردان  نیدر ا دهیبرگز ی هامارستانیاز ب  ک،یالکترون یچ یپو نسخه  یسینودانشگاه در جشنواره نسخه  سیحضور رئ با

  .شد

  

 

 

 

 

 

 

در   کیالکترون  یچیپو نسخه  یسی نوموفق طرح  نسخه  یماه از اجرا  2تهران، پس از گذشت    یدانشگاه علوم پزشک  یگزارش روابط عموم  به

 .برگزار شد تئاتریدر سالن آمف 1400اسفند  9 کیالکترون یچیپدانشگاه، جشنواره نسخه نسخه 

  80  شرفتیدانست و گفت: پ  طی شرا  رییاز قدرت اراده انسان در تغ  یمصداق  کیالکترون  یسینونسخه  یدانشگاه، اجرا  سیرئ  یقناعت  نی حس  دکتر

انسان اگر بخواهد    دهدی است که درحال انجام است و نشان م  یموجود، کار دشوار  یهاسخت و با تعدد سامانه   ط یهم در شراطرح، آن   نیا  یرصدد

 .دهد رییرا تغ ط یشرا  تواندیم

  توانی نگرش م  رییو رانت است اما با تغ  ضیتبع  ، یبرنامگ ی از ب  ی سخت ناش  ط ینخبگان به مهاجرت گفت: شرا یبرخ لیدانشگاه، با نقد تما  سیرئ

 یآن را انتخاب کرد.  در دفاع مقدس هم افراد برا  توانی است که م  یراه  نیترمهاجرت راحت  کهیرا اصلاح کرد؛ درحال  طیپابرجا ماند و شرا

 .سخت باهم رقابت داشتند یو انجام کارها اتیدر عمل کتشر

در   کهیهدف خلقت هستند درحال  افتنی  یبخش از سخنان خود با اشاره به فلسفه خلقت گفت: مکاتب مختلف درپ  نیا  لیدر تکم  یقناعت  دکتر

دم تا شما  یرا آفر  ات یشده که ما مرگ و حصراحت اشارهالْغفور« به   زیأحْسن عملاً و هو الْعز  کمْیّأ  بلْوکمْیل  اةیخلق الْموْت و الْح  ی»الّذ  ه یقرآن در آ
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ب بهتر عمل مى  کیکدام  که  میازمایرا  ادیکناز شما  با شرا  هیآ  نی.  انسان  را مواجهه  از خلقت  اجرا  سیرئ  .داندیمختلف م  طیهدف   یدانشگاه 

طرف  مشکلات را به   یتمام  تواندی م  یدانست و گفت: انسان با خداباور  یاله   تیرضا  ریو در مس  دوارکنندهیدر دانشگاه را ام  کیالکترون  یسینونسخه

  یاز تلاش واحدها  ی سخنان خود با قدردان  انیدر پا  یو  .میکنیم  جادیرا ا  یاریباشد تحولات بس  یو اله   یاخلاق  تمانیاگر ن  یکند.  در انجام هر کار

باتقوا همراه باشد    کهیدانشگاه خوشحال شدم. رشد علم درصورت  شرفتیآمار پ  دنیگفت: از د  کیالکترون  یسینونسخه   یمختلف دانشگاه در اجرا

 . است آوریشاد

 ک یالکترون یسینونسخه یدانشگاه در اجرا  نیمندترتهران قاعده  یعلوم پزشک  دانشگاه

وزارت بهداشت   دییکرد و گفت: براساس تأ حیدر دانشگاه را تشر کیالکترون یچیپنسخه یاجرا یندیمعاون درمان دانشگاه، فرا یناطق دیسع دکتر

سازمان پزشک  گر،مهیب  یهاو  علوم  قاعده  یدانشگاه  نسخه  نیمندترتهران،  در   یاجرا  زیتما  لیدل  انیباب  یو  .است  کیالکترون  یسینودانشگاه 

به وزارت    تاس« یسامانه »د  قیاز  طر  ستمیس  ن یثبت  و ا  هامارستانیب  HIS در   مارانیدر دانشگاه گفت: ابتدا اطلاعات ب  کیالکترون  یسینونسخه

 انبری تر و مساده یهااز راه هااهدانشگ ریسا کهیاست. درحال یادهیچیسخت و پ ندیفرا نیکه ا شودیمتصل م  مهیبه پنل ب  قیطر نیبهداشت و از ا

است و جا دارد از   یدرست  ندیاست اما فرا  بیکرده، پرفرازونش  یکه دانشگاه ط  یندیمتصل شدند. اگرچه فرا  مهیبه پنل ب  میاستفاده کرده و مستق

 .طرح تشکر کنم نیا یدر اجرا هامارستانیدانشگاه و ب IT حوزه

 کیالکترون  یچیپو نسخه   یسینونسخه  ندیکرد و گفت: شروع فرا  انیب  1۳99را از اسفند    مهیدرمان دانشگاه، ابلاغ دستورالعمل حذف دفترچه ب  معاون

مستمر   شیبر پا  دیبا تأک  یو  .انجام شد  تاسیاز بستر  د  1400  ماهید   1آذر و آغاز جامع برنامه از    27ها از  درمانگاه   یدر برخ  لوتیصورت پابه 

د اما  نبو  ی که در دانشگاه وجود دارد، کار آسان HIS ستمیس  6طرح باوجود    نیا  ی براساس بازخوردها گفت: اجرا  ندهایبرنامه و اصلاح فرا  یاجرا

به اکنون به هم  یبررس  رودیانتظار م  شود،یروز ثبت مکه اطلاعات  اسناد هم  ب  ردیسرعت صورت گ  نیو پرداخت   یایاز مزا  زین  هامارستانیتا 

 .مند شوندبهره کیالکترون یسینونسخه

 ک یالکترون  یسینوفراتر از انتظار دانشگاه در نسخه  شرفتیپ

  ی شدن تمام  کیاستاندارد و تعرفه سلامت وزارت بهداشت، الکترون  نی تدو  ،یفناور  ی ابیسرپرست دفتر ارز  ،یلطف  ییطباطبا  یدکتر موس  سپس

را مهم  یندهایفرا ا  نیترنظام سلامت  دانست و گفت: س  ن یتحول  نسخه   یستمیدوران  با موفق  کیالکترون  یسینوکه  م  تیرا   ی عنی  کندی اجرا 

با    یو  .میگوی م  کیطرح تبر  نی موفق ا  ی تهران در اجرا  ی به دانشگاه علوم پزشک  لیدل  نیبه هم.  کنندیکار م  یدرستمختلف آن به   یهابخش 

و به  اجرا  یشگامی پ  یهای ژگیاشاره  در  نسخه   یدانشگاه  غ  کیالکترون  یسینوطرح  اتصال  ب  میرمستقیگفت:  پنل  ب  تیرعا  مه،یبه  و    ماریحقوق 

 .طرح در دانشگاه است نیا یگذاراستیو س یتیریمد یهای ژگیکار از و ی کپارچگیو  هیاز معطل شدن آنان، حفظ وحدت رو یریجلوگ

کرد و    انیرا فراتر از حدانتظار وزارت بهداشت ب  کیالکترون  یسینونسخه   شبردیوزارت بهداشت سرعت دانشگاه در پ  یفناور  یابیدفتر ارز  سرپرست

را   اتبرق و استثنائ یمانند قطع ی نیبشیپرقابلیعوارض غ رودیشده انتظار مطرح  نیا ی موفق به اجرا یزمان کوتاهگفت: از دانشگاه که  در مدت 

  ران یق فکر، مداتا ل یاست را تحت پوشش قرار دهد و با تشک کیها نزدکه به آن  ییهادانشگاه نیمعطل نماند؛ همچن مارانیتا کار ب رد یدر نظر بگ

 .مند کندرا از دانش خود بهره یستاد

 نو، باوجود وسعت خدمات دانشگاه  یهابرنامه  یاجرا  یدگ یچ یپ

در دانشگاه، با توجه به وسعت خدمات    کیالکترون  یسینونسخه   نکهیا  انیاطلاعات دانشگاه، باب  یآمار و فناور  ریمد  ییاحمد رضا  دیادامه، دکتر س  در

 ک یروزانه نزد  نیانگیطور مخدمات اشاره کرد و گفت: به   نیداشت، به گستره ا  ازین  یاریبس  یو هماهنگ  یآن به انرژ  یو فوق تخصص  یتخصص

هزار مراجعه به    750ماه به حدود     6رقم در    نی. اشودیم  یمارستانیب  یها هزار مراجعه  به درمانگاه   4و    هامارستانیهزار مراجعه به اورژانس ب  ۳  به

 .رسدیم یمارستانیب یهاهزار مراجعه به  اورژانس  550و   یتخصص یهادرمانگاه
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 رد،یگیصورت م  یتخصص  یهادر درمانگاه  ت یزیهزار و  120تا    100در اورژانس و    تیزیهزار و  80تا    70در ماه حدود    نکه یا  انیباب  ییرضا  دکتر

  شودی که در دانشگاه انجام م  یدی جد  تیهر فعال  ع، یگستره وس  نیکرد و گفت: با ا  هیتشب  یورزشگاه آزاد  ینفر   کصدهزار ی  تیجمعرقم را به    نیا

شروع برنامه، در   یطرح گفت: در ابتدا نیا یاجرا یلازم برا یهارساختیز جادیبا اشاره به ا یو .است یاریبس یو هماهنگ یازمند صرف انرژین

 .میدار  شرفتیدرصد پ  75حدود    گذردی آن  م  ی از اجرا  میماه ون  2درصد و درحال حاضر که حدود    5۳  ید  20برنامه، در    یدرصد در اجرا  ۳0آذرماه  

تلاش   یسینوفرهنگ نسخه یسازنهیدانشگاه که در نهاد یروابط عموم  ریبرنامه و مد نیا یمختلف در اجرا یاز واحدها یبا قدردان ییرضا دکتر

آن    لبود اما حاص  ی سخت  ریانجام شد که  اگرچه مس  تاسیدر دانشگاه در بستر د  یسینونسخه   ندیفرا  ،یبالادست  نیکردند گفت: با توجه به الزام قوان

 .آمده استدستاست که اکنون به  یشرفتیپ

هر   یصادرشده، تعداد کدها  کیبراساس درصد نسخه الکترون   هامارستانیدر ب  کیالکترون  یچیپو نسخه   یسینونسخه   دگانیادامه مراسم از برگز  در

 .شد  یشده قدردانکه انجام یشیو پا IT یروهایو نسبت ن مارستانیب

 ییطلا دهیبرگز یهامارستان یب 

 مقدم یدکتر جمال   انیائیض مارستانیب سیرئ

 یدکتر مجتهد   یبهرام  مارستانیب سیرئ

 بهارلو   دکتر حکمت  مارستانیب سیرئ

 دکتر دهقان  ینیامام خم  یمارستانیمجتمع ب سیرئ

 ی نقره ا دهیبرگز یهامارستانیب

 انیآرش  دکتر طهران مارستانیب سیرئ

 یدیدکتر جمش  یعتیشر  مارستانیب سیرئ

 دکتر زنده دل  یراز مارستانیب سیرئ

 ی برنز دهیبرگز یهامارستانیب

 دکتر طالب پور  نایس مارستانیب   سیرئ

 ه یدکتر جعفر  اسی مارستانیب   سیرئ

 روزبه  دکتر آخوندزاده  مارستانیب   سیرئ
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 رئیس دانشگاه  برگزاری جلسه مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی و پدافند غیرعامل با حضور

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه به همراه دکتر سعید ناطقی، معاون درمان ضمن بازدید از محل مدیریت حوادث و فوریت های  

 .پزشکی و پدافند غیر عامل دانشگاه در جلسه ای که بدین منظور برگزار شده بود، شرکت کرد

 

دکتر قناعتی با تاکید بر شرایط بحرانی منطقه،    1400اسفند    12، در جلسه روز چهارشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 آمبولانس های خصوصی تاکید کرد.  ضرورت ایمن سازی عناصر سازه ای و غیر سازه ای دانشگاه را تبیین و بر ضرورت بیش از پیش نظارت بر 

 نصب   وی بر اولویت تجهیز کامل واحدها به دیتکتور اعلان حریق و تامین بهینه سیستم اطفای حریق، اطمینان از کارآمدی خروج اضطراری،

( ICS )  حادثه  فرماندهی   نهساما  ارتقای  به  همچنین  و  ژنراتورها  عملکرد صحت  و  انرژی  منابع  کمبودهای   رفع   گاز،  زلزله  ضد  اتوماتیک  کن  قطع

 . داشت تاکید  CBRNE در پاسخ به حوادث

 همچنین مقرر شد فضای فیزیکی مجزا و کافی برای ستاد فرماندهی پدافند غیرعامل در نظر گرفته شود. 

های اوژانس بیمارستانی، ستاد در این جلسه دکتر خورشید وسکویی مدیر ستاد هدایت دانشگاه گزارش تحلیلی از وضعیت موجود دانشگاه در حوزه  

 ، پدافند غیرعامل، آمبولانس خصوصی و امور داوطلبان درمان ارائه کرد.MCMC هدایت،
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دکتر حسین قناعتی: همگرایی باعث افزایش  ، علمی گروه ژنتیکبا اعضای هیئت  رئیس دانشگاه نشست

 شودعلمی و توانمندی بیشتر گروه ژنتیک میقدرت 

های  علمی گروه ژنتیک بر حمایت دانشگاه از گروه ژنتیک و لزوم همگرایی بیشتر فعالیت در نشست رئیس دانشگاه با اعضای هیئت 

 .این گروه تأکید شد 

 

در سالن شورای حکیم برگزار شد،    1400اسفند    11در این نشست که بعدازظهر چهارشنبه    ،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 .های گروه ژنتیک دانشگاه، موردبحث و بررسی قرار گرفتها و چالشظرفیت

  بیان   دانشگاه  ژنتیک  گروه  در  موردنیاز  اصلاحات  ایجاد  منظوربه   ریزیبرنامه    تشکیل این نشست را   دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه هدف از 

گیریم اما لازم است جامعیتی را ایجاد  انشگاه در زمینه ژنتیک فعالیت دارند؛ گستره این خدمات را به فال نیک می د  مختلف  مراکز:  گفت  و  کرد

فعالیت تمامی  که  فعالیتبه ها،  کنیم  تمامی  بر  گروه  این  و  گیرد  صورت  ژنتیک  گروه  نظر  زیر  متمرکز  باشدصورت  داشته  اشراف   .ها 

افزایی گروه ژنتیک تأکید کرد و گفت: این همگرایی باعث افزایش قدرت علمی و توانمندی بیشتر گروه ژنتیک  رئیس دانشگاه بر همگرایی و هم

 .شودمی

ها های بسیاری که در تشخیص و درمان زودرس بیماریپرشتاب علم ژنتیک در دنیا افزود: باتوجه به پیشرفت  دکتر قناعتی با تأکید بر پیشرفت

شده و لازم در  ها و نحوه درمان آن در دنیا عوض بادی و... در دنیا صورت گرفته؛ سیر بیماریمونوکلونال آنتی  و  تراپی  ژن  زمینه  در  همچنین   و

 .ریزی کنیم ها برنامهتدانشگاه متناسب با این پیشرف

وزه تقویت  رئیس دانشگاه بر تقویت علوم پایه در دانشگاه تأکید کرد و گفت: دانشگاه بدون علوم پایه معنا ندارد و لازم است انگیزه همکاران این ح

 .شود و علوم پایه متناسب با سایر علوم در دانشگاه رشد کند

مانند افزود: قصد برهم زدن ساختار گروه را نداریم ولی لازم  ژنتیک در محل خدمت خود باقی می دکتر قناعتی با تأکید براینکه همکاران گروه  

های جدید دانشگاه استفاده وی به گروه ژنتیک پیشنهاد داد از ظرفیت  .صورت یکسان توزیع شودکار مشترک صورت گیرد و امکانات به است تقسیم

 .توانید در این مراکز برای بخش خود جانمایی کنیدشود که می به مجموعه دانشگاه اضافه می زودیتخت جدید به   500کنند و افزود: هزار و 

 .های تحولی این حوزه را پیشنهاد و پیگیری کنند رئیس دانشگاه در پایان سخنان خود از گروه ژنتیک خواست کارگروهی تشکیل دهند تا برنامه 
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 مندی از امکانات مراکز لزوم بهره 

هایی محمدحسین مدرسی عضو گروه ژنتیک دانشکده پزشکی نیز با قدردانی از حمایت های رئیس دانشگاه از گروه ژنتیک، همگرایی فعالیتدکتر  

صورت جداگانه در ژنتیک دانشگاه را در راستای کمک به حوزه بالین و فرآیند درمان بیماران دانست و گفت: تاکنون همکاران گروه ژنتیک به

 .مند شوندها به اطلاع مدیر گروه رسانده شود و همه مراکز بتوانند از امکانات هم بهره کردند که لازم این فعالیتتلف دانشگاه کار می واحدهای مخ

 

دکتر قناعتی: کمونیسم و کاپیتالیسم در  ، ئین گشایش نهمین همایش ملی قرآن، عترت و سلامت برگزار شدآ

 ه اندارایه طریق برای تعالی بشر شکست خورد

به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی تهران و با تاکید بر نقش آموزش، تعلیم و تعلم، آیین افتتاحیه نهمین همایش ملی قرآن، عترت و  

 .سلامت با رونمایی از پرده متبرک بارگاه امیرالمومنین و تجلیل از خانواده شهدای مدافع سلامت برگزار شد

 

در سالن آمفی تئاتر برگزار شد، دکتر   1400اسفند    12، در ابتدای این مراسم که روز پنجشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

، انقلاب اسلامی را معجزه قرن حاضر خواند و گفت: در عصری زندگی می کنیم که کمونیست با ادعای عدالت،  رئیس دانشگاه حسین قناعتی،

ی مهلک بر پیکره اخلاق و  بدون ذکری از خدا وارد عرصه شد و سپس کاپیتالیست با رهبری امریکا با بهره گیری از نام خدا وارد شد و ضربه ا

نست با حمله  خانواده وارد کرد. در این عصر، عبد صالح، امام خمینی )ره( مردی که خود ساخته بود و مانند همه انبیا با غربت و تنهایی وارد شد، توا 

یم و معجزات بزرگی در انقلاب  بر شیطان و مادی گری، موفقیت و پیروزی به دست آورد. امام حرکت بزرگی انجام داد که همه مدیون آن هست

 .رقم خورد

امام    وی با اشاره به اهمیت خود سازی و پیام دعوت امام خمینی )ره( به خود سازی گفت: بودند افرادی که حتی عضو سپاه پاسداران بودند واکنون

 معظم  مقام  "بسازید  توانید  نمی   را   دیگران   ازیدنس  را   خود   تا  و  بسازید  را   خود"زمان و خدا را منکر شدند. امام در اغلب سخنرانی ها می فرمود  

 .باشید موفق بیرونی مبارزه عرصه در نمیتوانید  نشوید رد خود نفس  خاردار سیم  از  تا  فرمودند خود سخنرانی در نیز رهبری

 خون  وارث ما: کرد نشان خاطر "کند  می لعنت را آنها قران و خوانند می قرآن که نشویم قومی مصداق"رئیس دانشگاه با ابراز امیدواری از اینکه 

م و  اسلا  دار  داعیه  که  کسانی  عنوان  به  ما  و  است  قرآن   و  اسلام  اصلی  سنگر  ایران  امروزه.  هستیم  امیرالمومنین  و  سلیمانی  شهید  باکری،  همت،

 .قرآن هستیم وظیفه بسیار سنگینی در این حوزه بر دوش داریم
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تجربه و معجزه دانست و تاکید کرد: اگر به قران نگاه کنیم، معجزات را می بینیم. حرکت کوه ها که در قران دکتر قناعتی، آیات قرآنی را مملو از 

خداوند در قرآن به اندازه فهم ما و به اندازه فهم بشر   .به آن اشاره شده )کوه ها نیز مانند ابرها در حال حرکت هستند( اکنون ثابت شده است

وی سپس امکان تحصیل در پزشکی و درمان بیماران را موهبت الهی خواند و    .انیم که الف، لام و میم چیستصحبت کرده است و ما چه می د

در آن را  افزود: خداوند عالم، حیات را به ما هدیه کرده و اجازه داده که این معجزه )حیات دوباره به بیماران( به دست کادر پزشکی انجام شود. ق

 .یوی آلوده نکنیم. نگذاریم که هوای نفس و توجهات مادی بر ما غلبه کندبدانیم و آن را با توجهات دن

وز به  رئیس دانشگاه گفت: از خدامی خواهم که قدردان باشیم و بتوانیم توفیق خدمت یابیم و در گناه ضربه به اسلام شریک نباشیم. قطعا اگر امر

 .ری داده خواهد شداسلام و قرآن توجه نکنیم این لیاقت از ما گرفته و به قوم دیگ

 نهال انقلاب را سبز نگاهداریم 

سپس دکتر علیرضا مرندی، رییس فرهنگستان علوم پزشکی کشور گفت: خدا را به خاطر نعمت بزرگ انقلاب شاکریم که البته قدر آن را نمی  

گوناگون، توجه به آنها را موجب بهبود امور دانست و وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در سخنرانی های    دانیم و قدر ناشناس هستیم.

گفت: وقتی مقام رهبری در توصیه های خود مکررا در مورد دانشگاه ها و سیاست های کلی وزارت بهداشت صحبت می کنند، می بینیم که چقدر 

 دام بررسی کنیم که ما چه کرده ایم.ما کوتاهی و غفلت می کنیم و چقدر باید تلاش کنیم تا حسرت نخوریم. باید در مسائل ارزشی م

دکتر مرندی یکی از مسئولیت های مهم فرهنگستان را رصد امور سلامت در سطح کلان خواند و گفت: انسان باید بیشتر بر نفس خود کار کند و  

کنیم. در سیاست های کلی کشور بر علم مادام خود را رصد کند. همانگونه که در کارها نیز باید ببینیم که اگر کوتاهی هایی هست حتما آن را رفع  

  و فناوری، حاکمیت ارزش ها و تحقق دانشگاه اسلامی تاکید شده است. آیا ما تلاشی برای اسلامی شدن دانشگاه می کنیم؟ مقام رهبری فرموده 

ویژگی ها هستند یا خیر و اگر نه، قطعا اند که دانشگاه سه چیز لازم دارد، دین، اخلاق و تهذیب. آیا دانشجویانی که تربیت می کنیم دارای این  

وی در ادامه بر ضرورت توجه به فرمایشات رهبری تاکید کرد و گفت: عزیزانی که امکانی برایشان   این تجلی روح ما در دانشجویان بوده است.

ان باید با همکاری هم این نهال را  هست به توصیه های مقام رهبری توجه کنند چرا که این سخنان نیازمند عمل است و همه اساتید و دانشجوی

تا آن  سبز نگاه دارند. به هر حال خدارا شاکریم به خاطر انقلابی که خداوند به ما هدیه کرده اما شکر تنها کافی نیست و تلاش مضاعفی می برد  

 را به نقاط دیگر جهان منتقل کنیم.

لذا برای حفظ آن باید تلاش عملی کنیم. شورای انقلاب فرهنگی مصوبه ای دارد    دکتر مرندی افزود: خیلی ها به این نظام انقلابی دل بسته اند و

در مورد اسلامی شدن دانشگاه ها که اکنون در حال خاک خوردن است. مجموع ما )اساتید، کاکنان و دانشجویان( باید تلاش کنیم که در این 

 مسئولیت سنگین سهمی ایفا کنیم.

 هستند  علم، تعلیم و معلم واژگانی مقدس 

ها گفت: از نگاه وحی آنچه مقام معلمی را از  حجت الاسلام و المسلمین نیکزاد عیسی زاده، معاون آموزشی نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه

د تکامل و  جایگاه رفیع برخوردار ساخته، توجه به نقش تربیتی است که معلم را از دایره انتقال دانش صرف خارج و روح و روان شاگرد را در امتدا

ترقی به آموزه های تربیتی استاد گره می زند. زیرا در پرتو تزکیه و تهذیب نفس، معرفت حاصل می شود. آنچنان که قرآن کریم خود سازی و 

م را تعلیم تزکیه نفوس را از مهم ترین برنامه های پیامبر اسلام دانسته است. همچنین مهم ترین هدف رسالت پیامبران به ویژه پیامبر گرامی اسلا

و تربیت انسان ها عنوان کرده است. وی دین اسلام را دارای مکتب خاصی در تعلیم و تربیت انسان ها عنوان کرد و گفت: براساس آموزه های 

امل ترین و  قرآن کریم، اولین رسالت انبیای عظام تزکیه و تربیت انسان ها جهت نیل به اهداف بلند خلقت بوده است. دین اسلام با دارا بودن ک

نموده پویا ترین اصول تعلیم و تربیت، با نگرشی الهی گونه به انسان و فلسفه حیات، هندسه تعلیم و تربیت خویش را بر اساس نظامی کارآمد بنا  

سمانی توجه نموده و و تمام ابعاد وجودی انسان را مبتنی بر آموزه های وحیانی به رشد و بلوغ می رساند. در مقابل برخی از مکاتب تنها بر بعد ج
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رمند  جنبه های مهم انسانیت را رها کرده اند. در این راستا پرورش الگوهای شاخص و مربیانی نستوه، که خود محور هدایت و تربیت راهپویان باو

 باشند، در درجه بالای اولویت قرار دارد.

ان مقدسی خواند و تصریح کرد: این واژگان همواره ارزش و بهای خود  حجت الاسلام والمسلمین عیسی زاده، علم، عالم، تعلیم، معلم و متعلم واژگ

وانمندی  را حفظ کرده و حاملان آن پیوسته بر تارک تاریخ جای داشته اند. دانشجویان و استادان اصلی ترین زیربنای علم و دانش بوده و تهذیب و ت

ی زنند. دانشجویان به عنوان بدنه جوان و خلاق با هدایت استادان کوشا  آنهاست که سعادت و شکوه معنوی، اخلاقی و علمی یک جامعه را رقم م

وی افزود: بر کسی پوشیده نیست که نقش دانشگاه های علوم پزشکی در آموزش جوانان مستعد    و متدین می توانند پا بر راه های نرفته بگذارند.

یدار کشور است. بکارگیری مفهوم تعلیم و تربیت در قلمرو طب خود  و تربیت متخصصین برای نظام سلامت یک جامعه، مقدمه ضروری توسعه پا

 بیانگر معنای ژرفی است که با توجه به موضوع و مقصد طب، دست یابی به ان جز به توفیق الهی میسر نمی شود.

 اسفندماه با ارائه مقالات مختلف ادامه خواهد داشت.  1۳و  12توضیح اینکه این همایش دو روزه 

 

انتصاب دکتر جلال غفارزاده به سمت   ،از خدمات ارزشمند دکتر محمدرضا روئینی رئیس دانشگاه قدردانی

 رئیس مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه

تهران در حکمی دکتر جلال غفارزاده را به سمت رئیس مجموعه داروخانه های  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی  

دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر محمدرضا روئینی قدردانی  

 .کرد

 

 ، متن حکم به شرح زیر است: ه علوم پزشکی تهرانروابط عمومی دانشگا به گزارش

 جناب آقای دکتر جلال غفارزاده 

 با سلام و احترام 

 های  زمینه  در  را  خود  رسالت  قوت،  با  که  داند  می  خود  وظیفه  پزشکی  علوم  حیطه  در  عالی  آموزش  نماد  عنوان  به  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه 

  اساس   همین  بر. نماید  محقق   و  پیگیری  روزآمد  صورت  به  و  مطلوب  کیفیت  با   سلامت  خدمات  ارائه  و   بهداشت درمان،  فناوری،  و   تحقیق  آموزش،

ت اداره داروخانه های مبتنی بر روش های کارآمد و نوین مدیریتی در زنجیره ارائه خدمات سلامت صورت بگیرد. سرعت، دقت و  اس  ضروری
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دارد.  سلامت  خدمات  کیفیت  ارتقای  در  ای  برجسته  نقش  علمی،  و  روزآمد  مدیریت  بر  مبتنی  داروئی  خدمات  ارائه  عرصه  در   سلامت 

سوابق ارزشمند علمی و اجرایی جنابعالی، بدین وسیله به عنوان رئیس مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی   و  توانمندی  تجربه،  تعهد،  به  نظر 

 شوید. و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه منصوب می

انشکده ها و بیمارستانها، بهره د  محترم  روسای   دانشگاه،   داروی  و   غذا   محترم  معاونت   ویژه   به  معاونین   با  سازنده  تعامل  و   هماهنگی  با   رودمی   انتظار 

ها و   مندی از توان مدیران و کارشناسان آن حوزه و جلب مشارکت اساتید محترم دانشگاه، علاوه بر تدبیر امور جاری، بر اساس ضوابط، آئین نامه

 مقررات موجود، نسبت به برنامه ریزی جهت امور ذیل تا حصول نتیجه اهتمام ویژه مبذول فرمائید: 

 تعیین اولویت های آن حوزه با توجه به اسناد بالادستی، به ویژه نقشه علمی و همچنین تجارب برنامه های پیشین دانشگاه -

استفاده از ظرفیت هر دو مجموعه در جهت ارائه خدمات جامه دارویی و تجهیزات پزشکی مورد نیاز بیمارستان ها در راستای اهداف  -

 خدمات مورد نیاز بیماران بستری نظام سلامت و با اولویت 

 ارتقای کیفیت خدمات داروخانه های دانشکده داروسازی در سطح شهر تهران  -

 تکمیل و گسترش خدمات شبکه های داروخانه های بیمارستانی در سطح دانشگاه -

 کمک به ارتقای فعالیت های آموزشی، پژوهشی با هماهنگی دانشکده داروسازی -

 بع فیزیکی و مالی، خلق منابع جدید مالی و مدیریت هزینه هاصیانت از منا -

 توجه خاص به ارتقای کرامت نیروی انسانی همراه با افزایش بهره وری و مهارت های ارتباطی کارکنان -

را در دستیابی به اهداف  دون تردید تمام عوامل ذیربط مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی و دانشگاه، شما  ب

فوق یاری خواهند نمود. امید می رود آن حوزه با به کار گرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در جهت اهداف  

 تعیین شده ادامه دهد. 

 از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم. 

 دکتر حسین قناعتی 

 نشگاهرئیس دا

 در متن نامه قدردانی آمده است: 

 جناب آقای دکتر محمدرضا روئینی

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

 پیشرفت  عوامل  مهمترین  از   یکی  تردید   بدون  تهران،   پزشکی  علوم  دانشگاه  اجرایی  امور  اداره   در  علمی  هیأت  اعضای  همکاری  و  پذیری  مسئولیت 

 . است بوده دانشگاه پربرکت حیات دوره در آن

دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی    های  داروخانه  مجموعه   ریاست   تصدی  زمان   در  جنابعالی  ارزشمند  خدمات  و  هاتلاش   از  دانممی   لازم 

که با روحیه ایثارگری و جهادی شما، نتایج پرباری در پی داشته است سپاسگزاری نمایم و برایتان    19دانشگاه، به ویژه در ایام همه گیری کووید  

 از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزون مسئلت کنم.

 مند گردد.های ارزنده شما بهرهنظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی هعرص  و دانشگاه امیدوارم 
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 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

انتصاب دکتر محمد شریف زاده به سمت  ،از خدمات ارزشمند دکتر محمد عبداللهی رئیس دانشگاه دردانیق

 رئیس پژوهشکده علوم دارویی

دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر محمد شریف زاده را به سمت رئیس پژوهشکده علوم  

 .دارویی منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر محمد عبداللهی قدردانی کرد 

 

 ، در متن این حکم آمده است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر محمد شریف زاده

 استاد محترم دانشگاه

 با سلام و احترام، 

مختلف اجـرایی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس  با عنایت به تعهد، سوابق ارزشـمند علـمی و تجـربیات گرانقدر جنابعالی در عرصه های  

 شوید تا دانشگاه را در انجام این رسالت خطیر یاری فرمایید. پژوهشکده علوم دارویی منصوب می

شور، تدوین  المللی و با توجه به نقشه علمی دانشگاه و نقشه علمی سلامت کای و بین رود ضمن تعامل با سازمانهای ذیربط داخلی، منطقه انتظار می 

دانشگاه کوشا    برنامه استراتژیک پژوهشکده را مدنظر قرار داده و در زمانی کوتاه ساختار اجرایی آن را عملیاتی نمائید و در ارتقاء فعالیتهای پژوهشی

 باشد. 

 از خداوند متعال توفیق جنابعالی و تمامی همکاران را خواهانم.

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 ه قدردانی آمده است: در متن نام

 جناب آقای دکتر محمّد عبداللهی 
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 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل پیشرفت 

 آن در دوره حیات پربرکت دانشگاه بوده است. 

 ها و خدمات ارزشمند جنابعالی در زمان تصدی ریاست پژوهشکده علوم دارویی که نتایج پرباری در پی داشته است،  دانم از تلاش م میلاز

 پاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزون مسئلت کنم. 

 مند گردد.های ارزنده شما بهرهاز تجارب و توانمندیامیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

دکتر قناعتی: هیچ دوراندیشی بالاتر از توجه به رضای  ، رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهرانشست هیئتن 

 خدا نیست

ها را یادآور شد نگری ها و آیندهریزی مدت و بلندمدت در برنامهدر جلسه این هفته هیئت رئیسه توجه به اثرات کوتاه  رئیس دانشگاه

 .ها رضای خدا را در نظر بگیریم مهم نیست چه اتفاقی برایمان بیفتدریزی و گفت: اگر در برنامه

 

در سالن مدافعان سلامت ضمن تبریک    1400اسفند    15، دکتر قناعتی در جلسه روز یکشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

مدت« و اثرات  نگر، اثرات »کوتاهریزی آیندهمهنگر اشاره کرد و گفت: در هر برناهای آیندهریزیفرارسیدن اعیاد شعبانیه به نوآوری ها و برنامه 

مدت، مثبت و در بلندمدت  کنید که اثرات آن در کوتاهای را تعریف می»بلندمدت« وجود دارد که سه حالت برای آن است؛ درحالت اول شما پروژه

ها، منفی  ریزیمدت برنامه است که اثرات کوتاهوی افزود: حالت دوم این    .ترین حالتی است که ممکن است پیش بیایدهم مثبت است که بهینه

خواهد و معمولاً درکشور ما که طول دوره مدیریت کوتاه است افراد این کار را است اما در درازمدت مثبت است که انجام آن شجاعت بسیاری می

 .مدت داشته باشندخواهند آثار مثبت کوتاهکنند و فقط می نمی
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نامند ریزی را »تصمیمات ویروسی« می مدت و اثرات بلندمدت بد عنوان کرد و گفت: این نوع برنامهرات مثبت کوتاهدکتر قناعتی حالت سوم را اث

ها بر روی رودخانه کارون در خوزستان که در ابتدا باعث رونق  وی با اشاره به سدسازی  .که متأسفانه تشخیص عوارض آن بسیار سخت است

زار و بیابان تبدیل کرد و اقتصاد آن منطقه را برهم زد گفت: خواهش من این  اً همه دشت خوزستان به شورهکشاورزی شد اما در بلندمدت تقریب

مدت اثرات منفی داشته ها توجه کنیم و از اینکه ممکن است در کوتاهریزیها و برنامههای خودمان به اثرات بلندمدت تصمیماست در مدیریت

 .یم به علت حفظ پست مدیریتی خودمان و درخشان کردن کارنامه فردی خودمان از حق و حقیقت بگذریمباشد شجاعت داشته باشیم که نخواه

ها مادی است افزود: آنچه در عملکرد  های مدیریتی نوین مغفول مانده است و نگاه مدیریتدکتر قناعتی با بیان اینکه مسائل معنوی در کتاب 

دیدند. انسان باید به عاقبت کار و دوراندیشی توجه کند و هیچ دوراندیشی بالاتر از  کار و آخرت را می حضرت علی )ع( بارز است این است که آخر 

فرماید من هیچ کاری را انجام ندادم مگر اینکه قبل، حین و بعد  که حضرت میطوریدوراندیشی با نگاه الهی و نگاه توجه به رضای خدا نیست به 

 .ها رضای خدا را در نظر بگیریم مهم نیست چه اتفاقی برایمان بیفتدریزین اگر در برنامه آن خدا را در نظر گرفتم؛ بنابرای

های گذشته هایی از نامه حضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته والمسلمین میر مجید سیدقریشی بخشالاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

کردند  های مهم حکومتی از وزیران و مسئولانی که برای اشرار کار میبرای مسئولیتکند که  بررسی کرد و گفت: حضرت به مالک تأکید می 

کند که اگر دوروبر خود  اند و به مالک تأکید می کار ظلم و گناه بودهحال و کمکاند و یا اینکه کمکاستفاده نکن چون افرادی هستند که ظلم کرده

 .کنندها ظلم و گناه نمی ایده و صاحب نفوذ هستند اما مثل آن رأی،را نگاه کند افرادی را خواهد یافت که صاحب

هزینه و پرکار هستند و شرط  های خوبی که کمکنند که آدممسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه گفت: حضرت علی )ع( تأکید می 

هربانی که با تو هستند و با جریان مخالف تو، خط و فاصله دارند این  های مهای آنچنانی ندارند بهترین افراد برای کمک به تو هستند؛ آدمو شروط 

جلسه این هفته  در    .توانند جزو رفقای تو بشوندکه میطوریافراد را پیدا کن و جزو خواص خلوت خودت قرار بده و از نظراتشان استفاده کن به

گزهیئت سینا  بیمارستان  رئیس  پور،  طالب  محمد  دکتر  دانشگاه،  کردرئیسه  تشریح  را  بیمارستان  این  چهارساله  برنامه   .ارش 

 .رئیسه پخش شدتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به بیمارستان بهارلو داشت برای اعضای هیئت

 

انتصاب دکتر افشین استوار به سمت رئیس  ، دکتر باقر لاریجانی از خدمات ارزشمند رئیس دانشگاه قدردانی

 پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم 

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر افشین استوار را به سمت رئیس پژوهشگاه علوم غدد و  

 .یجانی، رئیس پیشین قدردانی کردمتابولیسم منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر باقر لار
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 ، متن حکم به شرح زیر است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر افشین استوار 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

تجـربیات گرانقدر جنابعالی در عرصه های مختلف اجـرایی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس  با عنایت به تعهد، سوابق ارزشـمند علـمی و  

 شوید تا دانشگاه را در انجام این رسالت خطیر یاری فرمایید. پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم منصوب می

ا توجه به نقشه علمی دانشگاه و نقشه علمی سلامت کشور، تدوین  المللی و بای و بین رود ضمن تعامل با سازمانهای ذیربط داخلی، منطقه انتظار می 

دانشگاه کوشا    برنامه استراتژیک پژوهشکده را مدنظر قرار داده و در زمانی کوتاه ساختار اجرایی آن را عملیاتی نمائید و در ارتقاء فعالیتهای پژوهشی

 باشد. 

 هانم.از خداوند متعال توفیق جنابعالی و تمامی همکاران را خوا

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 متن نامه قدردانی به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر باقر لاریجانی 

 استاد ممتاز محترم دانشگاه

 

 با سلام و احترام 

مهمترین عوامل پیشرفت مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بدون تردید یکی از 

ها و خدمات ارزشمند جنابعالی در زمان تصدی ریاست پژوهشگاه علوم غدد و  دانم از تلاشآن در دوره حیات پربرکت دانشگاه بوده است.لازم می

ر متعال سلامتی و سعادت  از درگاه خداوند  برایتان  و  نمایم  است، سپاسگزاری  داشته  پرباری در پی  نتایج   وزافزون مسئلت کنم.متابولیسم که 

 مند گردد.های ارزنده شما بهرهامیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه
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 1400عضو هیئت علمی دانشگاه در آخرین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه در سال  3۷ارتقای مرتبه علمی 

اسفند ماه در سالن مدافعان سلامت با حضور اعضای    18که روز چهارشنبه    1400آخرین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه در سال  در  

 .عضو هیئت علمی دانشگاه موافقت شد 3۷این هیئت برگزار شد با ارتقای 

 
  : است زیر شرح  به علمی هیئت اعضای ارتقای  :روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 ارتقاء به مرتبه استادی:

 محمد شریعتی از گروه آموزشی پزشکی اجتماعی دانشکده پزشکی  دکتر .1

 دکتر زهرا خزاعی پور از پژوهشکده بازتوانی عصبی .2

 های داخلی دانشکده پزشکی گوهری مقدم از گروه بیماری دکتر کیوان .3

 کتر غلامرضا اندجی گرمارودی از گروه آموزشی آموزش و ارتقاء سلامت دانشکده بهداشت د .4

 دکتر عفت السادات مرقاتی خویی از مرکز مطالعات اعتیاد  .5

 کتر رضا شیرکوهی از مرکز تحقیقات سرطان د .6

 ارماسیوتیکس دانشکده داروسازیدکتر کامبیز گیلانی از گروه آموزشی ف .7

 دکتر وحید سلیمی از گروه آموزشی پاتوبیولوژی دانشکده بهداشت  .8

 ارتقاء به مرتبه دانشیاری: 

 کتر محمدمهدی امیری از گروه آموزشی پاتوبیولوژی دانشکده بهداشت د .1

 دکتر بهرنگ شادلو از گروه آموزشی روانپزشکی دانشکده پزشکی  .2

 گروه آموزشی طب سالمندی دانشکده پزشکی دکتر زهرا وهابی از  .3

 های قلب و عروق دانشکده پزشکی دکتر شاهرخ کربلایی صالح از گروه آموزشی بیماری .4

 پزشکی  دانشکده عروق  های قلب ودکتر فرنوش لارتی از گروه آموزشی بیماری .5

 دکتر مهدی هادی از پژوهشکده محیط زیست .6

 مدیریت و اقتصاد بهداشت دانشکده بهداشت دکتر رجبعلی درودی از گروه آموزشی علوم  .7

 دکتر حسینعلی عبدالرزاقی از گروه آموزشی جراحی عمومی دانشکده پزشکی .8

 دکتر شهریار حدادی ابیانه از گروه آموزشی جراحی عمومی دانشکده پزشکی .9

 دکتر اردوان تاج دینی از گروه آموزشی گوش و حلق و بینی دانشکده پزشکی  .10

 های زنان و زایمان دانشکده پزشکی گروه آموزشی بیماری دکتر مریم نورزاده از .11
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 دکتر حمید دالوند از گروه آموزشی کاردرمانی دانشکده توانبخشی .12

 دکتر خاطره سیلانی از گروه آموزشی مدیریت پرستاری دانشکده پرستاری و مامایی  .13

 زشکی دکتر فاطمه شیخ شعاعی از گروه آموزشی کتابداری و اطلاع رسانی دانشکده پیراپ .14

 های داخلی دانشکده پزشکی دکتر محسن اسفندبد از گروه آموزشی بیماری .15

  دکتر شهره نادری مقام از پژوشگاه غدد .16

 دکتر شهرام باقری حریری از گروه آموزشی طب اورژانس دانشکده پزشکی  .17

 الدین صفوی از گروه آموزشی پاتولوژی دانشکده پزشکی دکتر معین  .18

 گروه آموزشی کودکان دکتر محمود خدابنده از  .19

 دکتر ابراهیم مولایی آقایی از گروه آموزشی مهندسی بهداشت محیط دانشکده بهداشت  .20

 دکتر عباس استاد تقی زاده از گروه آموزشی سلامت در بلایا دانشکده بهداشت  .21

 دکتر شهیده امینی از گروه آموزشی داروسازی بالینی دانشکده داروسازی .22

 ه آموزشی فیزیک پزشکی دانشکده پزشکی دکتر علیرضا میرباقری از گرو .23

 های چشم دانشکده پزشکیدکتر فاطمه بازوند از گروه آموزشی بیماری .24

 دکتر نگار امیدی از گروه آموزشی بیماری های قلب و عروق دانشکده پزشکی .25

 الله میری از گروه آموزشی جراحی عمومی دانشکده پزشکی دکتر سیدروح .26

 ی نانوتکنولوژی پزشکی دانشکده فناوری های نوین پزشکی دکتر مهدی آدابی از گروه آموزش .27

 دکتر کاظم مالمیر از گروه آموزشی فیزیوتراپی دانشکده توانبخشی  .28

 دکتر علی اکبر فضائلی از گروه آموزشی اقتصاد سلامت دانشکده بهداشت  .29

 

 

 دانشجویان شاهد و ایثارگرانتصاب دکتر منصور کشاورز به سمت مشاور امور ایثارگران و دبیر ستاد 

در حکمی دکتر منصور کشاورز را به سمت مشاور امور ایثارگران و دبیر ستاد   رئیس دانشگاه  دکتر حسین قناعتی،

 دانشجویان شاهد و ایثارگر منصوب کرد 

 
 :، متن حکم به شرح زیر است روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 کشاورز منصور   جناب آقای دکتر
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 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

عینی عرصه ایثار در همه نهادها از جمله ترویج و نهادینه نمودن فرهنگ جهاد، ایثار و شهادت و حفظ و تقویت شان و جایگاه الگوهای  

به عنوان  بدین وسیله  اجرایی جنابعالی،  ارزشمند علمی و  توانمندی و سوابق  به تعهد، تجربه،  مشاور امور   دانشگاه، ضروری است. نظر 

 .نماییدشوید تا با رعایت ضوابط قانونی انجام وظیفه  منصوب می  ایثارگران و دبیر ستاد دانشجویان شاهد و ایثارگر

رود با تعامل سازنده با معاونین و روسای دانشکده ها، بهره مندی از توان مدیران و کارشناسان آن حوزه و جلب همکاری اعضای  انتظار می

یزی محترم هیات علمی و دانشجویان دانشگاه، علاوه بر تدبیر امور جاری، بر اساس ضوابط، آئین نامه ها و مقررات موجود، نسبت به برنامه ر

 .جهت ارتقاء علمی و فرهنگی این عزیزان، تا حصول نتیجه اهتمام ویژه مبذول فرمائید

قلاب  امید می رود با تائیدات الهی و به کار گرفتن تمام توان و ظرفیت، در خدمت به دانشجویان عزیز شاهد و ایثارگر که یادگاران ارزشمند ان

 .اسلامی و دفاع مقدس هستند، موفق باشید

 .اه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارماز درگ

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

 

 بازدید دکتر حسین قناعتی از باشگاه رفاهی کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران 

سیدابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه و دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه از باشگاه  ، با همراهی دکتر  رئیس دانشگاه

رفاهی دانشگاه، واقع در بلوار کشاورز، بازدید و اعلام کرد این مجموعه در آینده نزدیک، پذیرای مراسم مختلف کارکنان دانشگاه  

 .خواهد بود

، در حاشیه این بازدید، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، تأمین امور رفاهی را از اهداف و  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

انند با  توهای دانشگاه برشمرد و گفت: اقدامات رفاهی دانشگاه، در تقویت روحیه کارکنان مؤثر است و کارکنانی که روحیه خوبی دارند می اولویت

 .رسانی کنندآرامش بیشتری خدمت

مانده این پروژه در دستور کار قرارگرفته و  سازی این مجموعه گفت: تکمیل بخش باقیوی با قدردانی از تلاش مدیران پیشین دانشگاه، در آماده

 .ماه آینده این مجموعه بزرگ در اختیار کارکنان قرار گیرد  ۳-2امیدوارم در 

شاپ، محل خوبی برای برگزاری مراسم مختلف  های باشگاه کارکنان گفت: این مرکز، با مجموعه رستوران و کافیاره به ظرفیت دکتر قناعتی با اش

 .تواند به بهبود شاخص رفاهی دانشگاه کمک کندکارکنان است و می
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تحقیقاتی عمومی مراکز عمومی دانشگاه با معاون پشتیبانی و مسئولان روابطنشست مشترک مدیر روابط

 مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(

دکتر ترابی: مرجعیت رسانه ای متناظر با مرجعیت علمی در هر حوزه بر اساس ارتقای شاخص های دانشگاه در  

 رتبه بندی وبومتری ایجاد می شود

عمومی مراکز تحقیقاتی مستقر در  روابط عمومی دانشگاه با معاون پشتیبانی و مسئولان  در نشست مشترک دکتر ترابی مدیر روابط 

مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بر ضرورت » یکپارچه سازی وب برندینگ و جهش رتبه بندی دانشگاه در سطح ملی و بین  

 .المللی « تاکید ویژه شد 

 

در سالن   1400اسفند    21انشگاه در نشست شنبه  عمومی دعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط به گزارش روابط 

مدافعان سلامت سازمان مرکزی دانشگاه با اشاره به بحث »مرجعیت رسانه ای شدن علم در دانشگاه« گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران متناسب  

 .ها ایجاد کندای هم برای تمامی این حوزه ه هایی که به عنوان مرجعیت علمی در کشور دارد؛ باید متناظر با آن، مرجعیت رسانبا خدمات و تخصص 

نگاری برند و وب  وی با بیان اینکه روابط عمومی می بایست این فعالیت ها را به صورت همزمان انجام دهد؛ تصریح کرد: باید »بحث روزنامه

همکاران در سطح دانشگاه را رقم بزنیم تا   یسازی همهسازی و همگام برندینگ« را توسعه دهیم. در این جلسات منظم و مکرر قصد داریم همراه
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با    (Webometrics) بندی و وبومتریکبتوانیم این یکپارچه سازی را در سطوح مختلف داشته باشیم تا در نهایت جایگاه دانشگاه را در رتبه

 .جهش روبه رو کنیم

داشته باشند و تمام فعالیت های آنها   account اکانت   google Scholar دکتر ترابی در ادامه افزود: تمامی اساتید مراکز تحقیقاتی باید در 

 .در آن ثبت می شود؛ در رتبه بندی دانشگاه این مهم اثرگذار است

مدیر روابط عمومی دانشگاه خاطرنشان کرد: محتوای علمی تولید شده و بارگذاری آن در وب سایت دانشگاه جذابیت ایجاد می کند و باعث می 

 .ری با ما ارتباط داشته باشندشود مخاطبان بیشت

در ادامه مهندس سارا نعیمی رئیس اداره اطلاع رسانی الکترونیک )فناوری اطلاعات(روابط عمومی در خصوص مدل وب برندینگ بیمارستانی  

استانداردهایی در دنیا لحاظ شده است و مهندس حمیده   Hospital Web Branding )آموزش، پژوهش و درمانی( حمیدی و اینکه چه 

 .کارشناس فناوری اطلاعات درباره فعالیت در شبکه های اجتماعی مطالبی را بیان کردند

  در پایان نشست مهندس محمد علی سورکی معاون پشتیبانی مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( با اشاره به ارزیابی خود از حضور در این جلسه

های کل دانشگاه را شنیدم. دانشگاه علوم پزشکی تهران حتما باید بنی بر یکپارچگی وب سایتیادآور شد: خوشبختانه امروز خبرهای خیلی خوبی م

 از   باید   وی با اشاره به اینکه در عصر تکنولوژی برتر هستیم؛ خاطرنشان کرد:  .یک سایت یکپارچه داشته باشد و نباید موازی کاری داشته باشیم

  شبانه   های  مساعدت  با.  باشیم  شاهد  را  ها  سایت  وب   یکپارچگی  سریعتر  چه   هر  تا  بگیریم  کمک  اطلاعات  فناوری   فرآیند  صاحبان  و  متخصصان

ترابی و قول های مساعدی که مبنی بر این بحث به عنوان معاون پشتیبانی مجتمع برای مشارکت همکاران دادم، امید دارم با    دکتر  تیم  روزی

 .توکل به خدا به زودی این امر محقق شود

 .توضیح اینکه افراد شرکت کننده در نشست با توجه به مباحث مطرح شده نقطه نظرات خود را بیان کردند

 

 دکتر قناعتی: متخلق به اخلاق باشیم، 1400آخرین نشست هیئت رئیسه دانشگاه در سال 

ارائه راهکارهای عملی در حوزه  ، بر ضرورت آسیب شناسی حوزه فرهنگی و  1400در آخرین جلسه هیئت رئیسه دانشگاه در سال  

 .اخلاق تاکید شد 
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، در سالن مدافعین سلامت 1400اسفند   21، روز شنبه رئیس دانشگاه ، دکتر حسین قناعتی،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

ای ضمن خیر مقدم به دکتر غفارزاده، رییس داروخانه های بیمارستانی دانشگاه، ایشان را فردی مدیر خواند و گفت: خدا کمک کرده که بهترین ه 

وی ابراز امیدواری کرد که سال آینده، سال گشایش مالی برای   دانشگاه از نظر اخلاقی با دلسوزی گرد هم آمده اند و مشغول خدمت هستند.

نشگاه باشد و بر ضرورت موضوعات فرهنگی تاکید کرد و گفت: قطعا به جزمعلمی، وظیفه منتوری را نیز بر عهده داریم وباید کاری کنیم که دا

  موضوعات فرهنگی میان همه دانشگاهیان به اشتراک گذاشته شود و همه درگیر اشاعه اخلاق نیکو باشند. مهم این است که مسئولین برای مسائل 

 به گونه ای برنامه ریزی کنند که مشکلات فرهنگی دانشگاه حل شود و پیوست فرهنگی امور مشخص شود.  فرهنگی

رهنگی  دکتر قناعتی، با بیان اینکه باید متخلق به اخلاق باشیم، تصریح کرد: موضوعات فرهنگی باید از دل بلند شوند. مگر در زمان طاغوت کار ف

ر آن زمان بدون اینکه تشکیلاتی وجود داشته باشد کارهای فرهنگی بزرگی انجام شد؟ چرا اکنون این  دولتی خاصی انجام می شد. چرا زمان د

 همه تشکیلات مختلف فرهنگی داریم که کارایی لازم ندارند؟ 

ست و گفت:  رییس دانشگاه، دکتر یلدا را به عنوان یکی از الگوهای عملی اخلاق معرفی کرد و عامل بودن ایشان را موجب تسری اخلاق دان

مشکلات فرهنگی با پول و مدیریت حل شدنی نیست و باید راهی دیگر برای آن در نظر گرفت. باید آسیب شناسی کنیم و از دل آن برنامه خارج  

 کنیم. 

های گذشته هایی از نامه حضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته والمسلمین میرمجید سیدقریشی بخشالاسلامدر ابتدای این جلسه حجت

یا به    بررسی کرد و گفت: امیر در این نامه توصیه می کنند که نیروهایی را بر سرکار بیاورید که کم توقع هستند و اگر به زیر دستان ظلم کردند

مسند باشد، یادآور شد:  وی با بیان اینکه فردی که خود متخلف است و بد عمل می کند، نمی تواند بر    ظالمین کمک کردند از آنها استفاده نکنید.

داشته  ایشان توصیه می کند که کسی را به بالاترین مسئولیت بگذار که قدرت انتقاد از شما را داشته باشد. گاهی انسان باید کسی را همراه خود  

 باشد که او توان انتقاد را داشته و تو را در راه خلاف همراهی نکند. 

هزار خوابگاه   2ریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، از انعقاد قرارداد برای ساخت در جلسه این هفته دکتر سید ابوالفضل ذاک

 در سال جدید خبر داد.

وی ضمن قدردانی   در ادامه دکتر محمد حسین صادقیان، معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه، گزارش برنامه چهارساله این معاونت را تشریح کرد.

گان در ساختار جدید معاونت گفت: معاونت فرهنگی و دانشجویی تقریبا، کل دانشگاه را تحت پوشش و حمایت دارد و باید به انها  از همراهی هم

 خدمت رسانی کند، لذا نیازمند کمک همگان نیز هست. 

اوت دانشگاه علوم پزشکی تهران با سایر  دکتر صادقیان، رسالت اصلی دانشگاه را پرورش و تولید نیروی انسانی برای کشور خواند و تصریح کرد: تف

 مراکز در این است که در نهایت از تولیدات خود استفاده می کند و اگر محصولات خوبی تولید کند سطح بهتری از خدمات را در آینده دریافت 

 شجویی پرداخت.وی سپس به بیان چشم انداز، اهداف، برنامه ها، چالش ها و فرصت های معاونت فرهنگی و دان خواهد کرد.

 سپس دکتر مسعود میرمعینی، مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی دانشگاه، به ارائه مدل تصمیم گیری در مورد بازنشستگی اعضای هیات علمی

 پرداخت.

رئیسه هیئتتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به مجتمع بیمارستانی یاس داشت برای اعضای  

 پخش شد. 
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 نشست مشترک هیئت رئیسه دانشگاه با روسا و مدیران پرستاری بیمارستان ها

 .نشست مشترک هیئت رئیسه دانشگاه با روسا و مدیران پرستاری بیمارستان ها در سالن دارالفنون برگزار شد

ها و  دکتر حسین قناعتی: دانشگاه از ایده، رئیس دانشگاه آوران المپیادهای علمی دانشجویان بادیدار مدال

 کندهای سازنده استقبال میتوانمندی

 .آوران تاکید کرد محور بودن دانشگاه بر ارتباط مؤثر مدال رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به مسئله 
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گزارش   مدالروابط به  از  دیدار جمعی  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  قناعتی  دکتر حسین  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  آوران  عمومی 

  بر   دانشجویان  شده  مطرح  مسائل  به   اشاره  با  شد  برگزار   دانشگاه  مرکزی  ستاد  حکیم  سالن  در  1400   اسفندماه  7المپیادهای علمی که شنبه  

 .شودمی رصد دنیا جای همه اکنون که است  علمی نافع علم:  گفت و کرد تاکید دانشگاه بودن محورمسئله

آوران المپیادهای علمی تصریح کرد: قدر جایگاهی که در آن قراردادید را بدانید و خود را بالاتر از دیگران نبینید زیرا تجربه  رئیس دانشگاه به مدال  

وی منتورینگ و    .نظیر بودر هیچ کاری توانمندی ندارند استعدادهایی از خود نشان دادند که بی کردیم دنشان داده که افرادی که احساس می

 .توانید این کار را به عهده بگیرید و انجام دهیدآوران می لیدرشیپ را از ضروریات دانشگاه خواند و گفت: شما مدال

و افزود: از شروع دوران مدیریت اینجانب در این مسیر اقدامات خوبی انجام    سازی عنوان کردالمللیدکتر قناعتی یکی از اهداف دانشگاه را بین 

 .عراق و دیگری صادرات ربات جراحی از راه دور سینا به کشور اندونزی است سبطین دانشگاه اندازیراه  جمله از  شده

بتوانید خوب مدیریت کنید و آن را یک فرصت برای خود تلقی کنید. رئیس دانشگاه به مدال آوران توصیه کرد: در برابر مشکلات قوی باشید تا  

عمومی دانشگاه در  وی گفت: با دفتر روابط   .پذیر باشید. معنویات را سرلوحه زندگی خود قرار دهید و اسیر تبلیغات کشورهای بیگانه نشویدریسک

 .کندای استقبال می ما در هر زمینههای شها و توانمندیخصوص رسانه سینا همکاری کنید و دانشگاه از ایده
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 ایثارگران و مدافعان سلامت 

 اسفند، روز شهدا  22گفت وگوی صمیمانه با دکتر سعید ناطقی در آستانه 

گاهی  هایی که برایمان مهم بودند، هستند و خواهند بود.  گردیم؛ آدمها میهای گذشته دنبال ردپای آدمها مثل دوره کودکی، روی برف گاهی وقت

را یادمان نمیآن آلبوم عکس   خطکشیم روی دستآید؛ دست میها  را لمس و  شان. وقتی هم که خودکار، میز، دوربین و دفترچه خاطراتشان 

 .کنندخوانند، درک میبینند، می ها اعضای مهمی هستند؛ میگردیم. اصلا انگشتهایشان میکنیم، دنبال رد انگشتمی

 

  سابق   رئیس  ناطقی  سعید  دکتر  با  شهدا  معزز  فرزندان  با  مصاحبه  ادامه  در  ایثارگران،  امور   دفتر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .کردیم گو  و گفت دانشگاه درمان معاون و بهارلو بیمارستان

 هاتابلوهای پدر، نشانی 

مان هست. نامش اش در خانهکرد. هنوز هم یکی، دوتا از تابلوهای نقاشینیروی هوایی ارتش و همافر بود؛ خطاط بود، نقاشی هم میپدرم عضو  

 آورم.کردند. تنها تصاویری محو و مبهم از او به خاطر می ها او را امیر صدا میعلی بود، ولی خیلی وقت 

 خانه پدری 

پدری من درگیر مبارزات انقلابی بودند؛ خانواده مادری هم، اما خانواده پدری بیشتر. از طرفی عموهای من نظامی نبودند. از قبل از انقلاب خانواده  

 یکی از عموهایم احمد ناطقی، از عکاسان معروف است، جزء کسانی است که بعد از بمباران شیمیایی از حلبچه عکاسی کرده است. خانواده پدری 

 طورند. کرد برای این کارها. هنوز هم همینرهنگی و انقلاب خیلی فعال بودند. سرشان درد می من در زمینه مسائل ف

کردند، گرفت و جوانان را تهییج و اهداف انقلاب را تبیین می هایی در میها و بحث دادند، صحبتهایی را در مساجد تشکیل می در آن دوران هسته 

طور کامل وجود ندارد. در تمام  شرایط موجود قابل تحمل نیست و راهی و گریزی جز یک انقلاب به کردند؛ اینکه  درباره شخصیت امام صحبت می

 کردند.ها و تجمعات ضد حکومتی هم شرکت میراهپیمایی

 سلام نظامی همافر نقاش 

یی بود که پیش امام رفتند و  رفت و جزو همان همافرهادانم که پدرم همیشه پای درس دکتر شریعتی یا آقای مطهری در حسینیه ارشاد می می

 گفت: »به منم نگفت می خواد بره و چه برنامه ای داره«. سلام نظامی دادند. مادرم می
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با لباس شخصی می  برمی های نظامیرود، ولی لباسآن روز پدرم  با خودش  برای مادر تعریف میاش را هم  بعد  کند که جایی در کوچه دارد. 

 روند. پوشند، بعد خدمت حضرت امام میفرم می کنند و لباسهایشان را عوض میی، با همکارانش لباسهای نزدیک مدرسه علوکوچهپس

 ترور

گفت: »اون روز پدرت خونه  آیند. مادر میمان میبار برای ترور پدرم تا خانه کند؛ حتی یکهای خانواده پدری بعد از انقلاب هم ادامه پیدا میفعالیت

زد، با خودشان  شود. اگر کسی در می شد که برای چه کاری اومده بودن«. تا مدتی بعد اضطراب و دلهره در خانه ماندگار می نبود، ولی بعد معلوم  

ها هم گفتند نکند باز هم برای ترور آمده باشند. آن زمان در مناطق مختلف تهران، برای ترور چند نفر دیگر هم رفته و موفق شده بودند. آن می

 وف نبودند. مثل پدر من معر

 جا باهم بودیم همه

داد؛ از قرآن گرفته تا خطاطی.  های مختلف ترتیب میهای محل خیلی محبوب بود. برایشان کلاس اند، پدرم بین بچه طور که برایم تعریف کردهاین

های دکتر شریعتی و شهید مطهری  گذاشت و مسائل اعتقادی را برایشان تبیین می کرد. همه دوستش داشتند. پدرم چاپ اول کتاببرنامه کوه می 

کند، برای اینکه از  ای دارند. حتی بعد از اینکه با مادرم ازدواج میمان هست؛ جلدهای قدیمی و فرسودههایش در خانه را خریده بود. هنوز هم کتاب

ری این نوارها رو گوش کن«. چون مادرم گفت: »حالا که توی خونه فرصت داآورد و می نظر ایدئولوژی تقویت شود، برایش نوارهای سخنرانی می 

ها را مادر مطالعه کرده است. مادر هم مثل  خواهد بخواند. خیلی از آن گذاشته که هر وقت میهایی در اختیارش میهم خیلی اهل مطالعه بود، کتاب

به جز هفده  ها رو رفتیم،  فت: »ما همه راهپیماییگهای انقلابی هر دو نفر باهم بودند. مادر می پدرم در این حال و هواها بود. در تمام فعالیت

 کند. شان می شان بوده یا کسی دعوت دانم. گویا مهمانی داشتند. شاید هم نامزدیشهریور«. دلیلش را درست نمی 

 چهره سعید، نگاه تو 

می  داوطلب میوقتی جنگ شروع  به جبهه میشود،  زمینی  نیروی  با  و  این جبههشود  ارتبارود.  تکنسین رفتن  پدرم  نداشت.  با تخصصش  طی 

آید. در یکی از این بار مرخصی میماه هم دو یا سهرود. در این سهماه به جبهه میطور که مادر برایم گفت، حدود سه هواپیماهای جنگی بود. این

کنم همین  چشمم میاد. احساس میهایی که خیلی خطر احساس میشه، همش چهره تو و سعید جلوی  گوید: »من توی بزنگاهدفعات به مادر می

به این چیزا  مانع از این میشه که شهید بشم یا اتفاقی برام بیفته«. مادرم به او می گوید: »نه، تو اصلا فکر ما نباش. حتما به اون هدفت نگاه کن. 

 توجه نکن«. 

 های شکسته اندوه نیزه 

شود، چون او تکنسین هواپیمای جنگی و کنند نفربری خراب می تانش تعریف میطور که عمو و دوسرود. اینبار آخر عمویم با پدرم به جبهه می

دهد،کنار  کند یا نه. اذان که میگذارند ببینند کار میکنند و روشن میروند تا آن را تعمیر کنند. نفربر را تعمیر مینفر دیگر می فنی بوده همراه دو، سه

شود که صدای سوت خمپاره را بشنوند و پناه آید نفربر را بزند، صدای نفربر روشن مانع از آن می می  ایستند. وقتی خمپارهنفربر به نمازخواندن می 

ماه  کنند. شهادتش آبان شود بدن پدرم متلاشی و سرش قطع شود. سر پدرم را بعد از یک روز در جای دیگری پیدا می بگیرند. موج انفجار باعث می 

 د عراق »در حال خواندن نماز« بود. در عملیات رمضان، پاسگاه زی 61سال 

 2۶قرار ما قطعه 

کند. بعد از شهادت شود؛ هم در محله پدری، هم در محله مادری، یعنی در محله غیاثی تهران خبر شهادتش خیلی سروصدا میوقتی پدرم شهید می

گی می کردیم به نام او می شود؛ خیابان خانه پدریشان  ها عزادار شدند و سیاه پوشیدند. کل محل سیاه پوش شد. خیابانی که در آن زندپدر خیلی

 در محله خراسان هم همینطور. خانه خودمان آن زمان در محله رسالت بود. 
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سپاری و با هماهنگی ارتش بود. چون  ترینش برای خاکتایی مراسم گرفتند که اصلیبرایش دو، سه   61بهشت زهراست. سال    26مزار پدرم قطعه  

شود. جدای از اینها دو مراسم یکی در خانه خودمان در  ای هم انجام می شود. رژه بود، با مراسم ویژه ارتش به خاک سپرده می   نیروی رسمی ارتش

 شود، دیگری هم در محله غیاثی که محله پدری خودش بود. محله مادری ام رسالت )محله بروجردی( برگزار می 

 گویا  خاطرات صامت، هایفیلم  

هایی که پدرم برایش نوشته یا زمانی که عمو از جبهه برای پدرم نوشته بود. عمو  کند؛ نامهخطی و عکسی رو می چندگاهی دستعمویم هر از  

آورد. یک آلبوم عکس کامل از پدر داریم که برای ایام جنگ است، آلبوم دیگری هم هست که برای هایی که نداشتیم برایمان میگاهی هم عکس

آپارات صامت هم از پدر هست که خانوادگی است. مادر، مادربزرگ و پدرم در فیلم هستند و من هم هستم، شاید   د فیلمقبل از جنگ است. چن

فرستادند  های آپارات را میماهه بودم. آن زمان آپارات خیلی کم بود. چون فیلمبردار خیلی کم بود، اما ما داشتیم. از طرفی هم باید فیلمشش یا هفت 

 فرستادند. آمد، دوباره برایمان میرفت. وقتی به صورت فیلم درمیظاهر شود،بیشترشان برای ظهور به آلمان می  خارج از کشور

 دهداولین دوربین را پدرم به او می

عد هم عمو  کنند. اول پدرم بنام میروند، کلاس عکاسی ثبت شود؛ باهم میاش به عکاسی را از پدرم دارد. پدر مشوق عمویم میعمویم اصل علاقه

اش را به عمو  خواست دوربین بخرد، دوربین قدیمیدهد؛ پدر که میآید. اولین دوربینش را هم پدرم به او میرود و خوشش میرود. عمو میمی

 دهد.می

اس  اچنیست. به وی  دقیقه بیشترای که ما داریم دو یا سه هایی که رفته فیلم گرفته و نسخه گرفت. از تظاهراتپدرم هر از گاهی فیلم هم می 

 ها هم چندتایی عکس داریم. دی تبدیل کردیم. فیلم انگار روی دور تند است. از تظاهرات تبدیلش کرده بود، بعدها ما به نسخه سی 

 رفته یادهای از دست 

داشته، ولی  ضروریات نگه   ها را هم رویهای خودش که هست. عکس و فیلمکند. عکس دارد. همه را معدوم می مادر خیلی وسایل قدیمی نگه نمی 

ها عکس داشتیم؛ حتی به صورت اسلاید داشتیم. آنها را هم اخیرا ندیدم. احتمالا اینها هم جزء همان خدابیامرزهایی من یادم هست که از تظاهرات

ا ضد نور عکس بگیریم. از این اند. پدرم گفته غروب آفتاب است بیهایی که هست بیشتر خانوادگی است؛ مثلا شمال رفتهاند. عکس است که رفته 

 هایی که پدرم گرفته، خانوادگی است. هایی هنری، ولی اغلب عکس ها چندتایی دارد. عکس عکس 

 …  رفته پدر اگر 

کردم کمی متفاوت هستم و وظایف بیشتری دارم. البته بعضی  فرزند شهید بودن تأثیرات خودش را بر زندگی من داشت. در هر حال احساس می 

شود بعضی از فرزندان شهداء طلبکار شوند. برای من احساس طلبکار بودن ایجاد نکرد؛ چون  کند و باعث  مکن است برعکس عمل میمواقع م

حال خودش، به ما که ربطی ندارد! ما باید تلاش کنیم و دین به پیش خودم گفتم: »از فضل پدر تو را چه حاصل! پدرت رفته و شهید شده. خوش

د ه خودمان به دوام انقلاب ادا کنیم«. حالا که پدرم رفته، اگر قرار است راه او را بروم، باید از آن حالت طلبکارانه فاصله بگیرم. بایخودمان را به نوب

با نگاه بدهکار بودن به انقلاب نگاه کنم و این حالت به صورت روتین وجود دارد. یعنی وقتی فرزند شهید هستی، احساس مسئولیت بیشتری 

تفاوت باشی؛ چون با یک جریانی پدرکشتگی داری. پدر شما را جریانی فکری  توانی نسبت به بعضی مسائل بی کنی نمی. احساس میکنیمی

شود. اما اگر حقیقتش را بخواهید شاید من هم مدتی همین ذهنیت را داشتم. تا زمانی که از خودم اندیشه و خیال پدرکشتگی نمیکشته، آدم بی

ها را انجام داد. ارثی تم، مثل همان عده طلبکار بودم، ولی بعدا به صورت ایدئولوژیک به این نتیجه رسیدم که باید خیلی از فعالیتایدئولوژی نداش

 طور نباشد که چون فرزند شهید هستم باید وارد جریاناتی بشوم. نباشد، این 
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 من مخالفم! 

آمد. از اول هم رابطه خوبی با بنیاد نداشتیم و راهمان آن طرف  کلا از بنیاد شهید بدم می اواخر دوره دبیرستان بودم. از نظام وحکومت دلخور بودم.  

گیری همه  تأثیر نبود. دوستان، رفقا و فضایی که در آن قرار می افتاد. کلا برخوردهایشان خوب نبود، شاید همین موضوع در طرز فکر من بی نمی

 ای نبود. صورت مخالفت من، مخالفت عالمانه وجود آمدن آن احساس دخیل هستند، در هردر به 

ها هم آمده  کردیم و کرج جزئی از استان تهران بود. از تمام شهرستان وقتی کنکورم را دادم، به اردو در اصفهان رفتیم. آن زمان کرج زندگی می

آزمون می آنجا  بودند. در  فرزندان شهدا  برگزار  بودند و همه  و جایزه میمیگرفتند، مسابقه  را خیلی سبک کردند  این مسابقات  دادند. من هم 

دونم  مان آمد و گفت: »شما مثلا مال تهرانید! یه کم به خودتون بجنبید! زشته! من میکردم. تا اینکه ناظم مدرسه دانستم. اصلا شرکت نمیمی

ما هم آبرومون حفظ بشه«. من هم چشم گفتم، در مسابقات شرکت  ها براتون مهم نیست، ولی به هر حال یه تکونی به خودتون بدید،  این جایزه

اش هم خوب بود؛ ضبط دو کاسته دادند. آن زمان ضبط دوکاسته  بردیم. تا اینکه مسابقه رسید به غول مرحله آخر! جایزهکردیم و تمام جوایز را هم  

ای ده، پانزده  داشتم. با این وجود شرکت کردم. موضوع مسابقه جزوه   ای ویژه بود ولی من خیلی علاقه نداشتم چون خودم یکی مثل همان راجایزه

های عاشورا بود. کنکور داده بودم و یاد گرفته بودم همه چیز را کنکوری بخوانم. شروع به خواندن  ای از سخنرانی رهبر انقلاب درباره عبرت صفحه

های گروه ما نفرات  کند. و بدین ترتیب بچه آرام آرام دید آدم تغییر میهای دقیق و عمیقی است. بالاخره  هایش، صحبتکردم، دیدم که صحبت

 اول و دوم شدند. 

یر بعد از آن بیشتر مطالعه کردم و بعد که به دانشگاه آمدم باز هم بیشتر مطالعه کردم. اینها همه باعث شد کلا دید من عوض شود. همین تغی

 ها همکاری کردم.فرهنگی کنم و وقتی دانشگاه قبول شدم، دفتر نهاد رهبری رفتم و با آنایدئولوژیک باعث شد که بیشتر کارهای 

 شنیدم  را هاکتاب  بلعید، را فراغتم  کرونا 

ر  ام کمتر شد؛ تقریبا به صفر رسید. قبل از آن بیشتاین روزها در مقایسه با قبل، اوقات فراغت ندارم. از وقتی رئیس بیمارستان بهارلو شدم مطالعه

ام را ادامه بدهم. در سال گذشته هفت یا ده  کردم به صورت صوتی مطالعهشد مطالعه کنم، سعی می کردم؛ چون در خانه کمتر وقت میمطالعه می

اش  شدم نسخه صوتی هایی که خیلی وقت بود در لیست گذاشته بودم تا بخوانم، ولی فرصت نداشتم. متوجه جلد کتاب خیلی خوب خواندم؛ کتاب

طر  . از سایت نوار دانلود کردم و شنیدم. تعدادی را هم دانشگاه روز معلم هدیه داد. آنها هم خوب بودند. دو، سه جلدش را گوش دادم. به خاهست

عت کمبود وقت مطالعه را از حالت خواندنی به حالت شنیداری بردم. خانه با بیمارستان فاصله زیادی داشت، هر روز چهل دقیقه در رفت و یک سا

های صوتی خیلی خوب از این فرصت استفاده کردم. بعد از شیوع کرونا آنقدر ذهنم درگیر دادم. با گوش دادن به کتابدر برگشت کتاب گوش می

  وباره شد که در این چهارماه اخیر واقعا فرصت مطالعه نداشتم، حتی مطالعه درسی هم نکردم. با این حال، از یکی دو روز پیش مطالعات درسی را د

ها شکست نامه آقا را خواندم »چرا ملتکنم. سال گذشته زندگیشروع کردم، وقتی این مطالعه روی روال بیفتد، مطالعات غیردرسی را هم شروع می

بود.    1۳۳2وهشت مرداد  های سیاسی و هم اقتصادی داشت. کتاب »تمام مردم شاه«، درباره کودتای بیستخورند«کتاب جالبی بود؛ هم بارقهمی

امریکایی است و  درباره این اتفاق مقاله زیاد خوانده بودم، اما کتابی نخوانده بودم که قضیه را از ابتدا تا انتها بررسی کند. از طرفی نویسنده کتاب  

نوشته  با سوگیری  انقلاب و  از  بعد  ما  نویسندگان  بگوییم  نیست که  تفکراتش طوری  دارد.  داخلی  به  ترجمه  نوشتار  سمت ملی  اند. تمایلش در 

 هاست؛ کتاب بدی نیست. مذهبی

اد بیمار سه، چهار روزی هست که دوباره مراجعات مردم بخاطر کرونا زیاد شد. از اواسط اردیبهشت واقعا کم شده بود. بیمارستان بهارلو از نظر تعد

 ۳۳0ت را به کرونا اختصاص داده بود. ما با  تخ  ۳00تخت حدود    1250کرونایی دومین بیمارستان دانشگاه تهران بود. بیمارستان امام خمینی با  

این  200تخت   بودیم.  داده  اختصاص  کرونا  به  را  است.   200تخت  شده  اضافه  تعداد  این  به  تخت  ده  حالا  اما  تخت،  سی  به  رسید   تخت 

جموع با کسانی که در دوره شیوع کرونا  ها و معاونانشان و در مای برگزار کرد و با معاونان دانشگاه، رؤسای بیمارستانروابط عمومی دانشگاه برنامه 

های  ای گردآوری شود. صحبتها پیاده شد، با این هدف که به صورت مجموعهبرداری و همه صحبتفعال بودند، مصاحبه کرد. از مصاحبه ها فیلم
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ر این زمینه منتقل شود و در این برهه دفن شان دها و تجربیات های آنباره، تاریخ شفاهی دانشگاه است. این کار را کردند تا صحبت ها دراینآن

 شود.های بعد بحرانی این چنینی اتفاق بیفتد از این تجربیات استفاده مینشود. اگر سال

 دو قطبی کاذب

ت بگیرید  بعد از انقلاب در کشور اتفاقات متفاوتی افتاد؛ در راه سازی و علوم فضایی، در مهندسی، پزشکی و هر زمینه دیگری. از مکانیک و صنع

ها بسیار متفاوت است؛ یکی  شان از سایر رشته های علوم تجربی و علوم انسانی. در این میان دو رشته هستند که پیشرفت و تعالیتا انواع رشته 

 است. طور  کنیم و در صنعت نظامی هم تقریبا همینای و دیگری رشته پزشکی است. ما در پزشکی بر لبه علم حرکت میصنایع نظامی و هسته

آورد؛ منتهی های ادوات نظامی و جنگی هستیم. اینها امنیت را برای ما به ارمغان می ها و صادرکنندهیعنی یکی از بزرگترین و بهترین تولیدکننده

تر و مؤثرتر  ای که پررنگ ریزی کند تا نقاط قوت ما را تضعیف کند. طبیعتا نقاط قوتی مثل قوای نظامی و هستهخواهد برنامه طرف مقابل ما می 

کند. دو قطبی نان؛ یعنی اقتصاد با امنیت. نشان خواهد این صنایع را بکوبد، دو قطبی ایجاد میهستند، جزء اولین اهدافشان است. دشمن وقتی می

خواهی وشک میکار؟! مخواهی چه ای میزده نباشی. هسته روی جلوی زن و فرزندت خجالتدهد که امنیت شما این است؛ شب که به خانه می می

آید. چرا؟ چون اولین کالایی که برای خورد؟ اگر کسی عالم نباشد، مطالعه نکرده باشد، این حرف به نظرش منطقی می کار؟! به چه درد تو میچه

شناسان  مام جامعه شود. این حرف من نیست؛ تشود امنیت است. وقتی امنیت فراهم شد، در بستر امنیت اقتصاد پر رونق می جوامع در نظر گرفته می 

های اجتماعی داشته باشی؛ حال ممکن است آزادی از نظر هر شخصی مفهوم متفاوتی  توانی آزادی گویند. وقتی اقتصاد داشته باشی، می همین را می

نم استادیوم بروم. حال گوید آزادی برای من این است که حجاب نداشته باشم یا بتواداشته باشد. مثلا اگر کسی به مسائل دینی پایبند نباشد، می 

شود یا خیر، بحث ثانویه است، ولی فرض کنیم که اینها به معنی آزادی است. اگر امنیتی در اقتصاد کشور این که آیا واقعا اینها آزادی محسوب می

های جامعه  کنند؛ چون اولویت میکنند، خیانت  ای. مسئولینی که این کار را میهای اجتماعی متمرکز شوی، درواقع خیانت کرده نباشد، روی آزادی 

خواهم بگویم اولویت کشور اول امنیت است، بعد اقتصاد. اگر امنیت نباشد، اقتصاد محلی از  زنند. کاری به این مباحث ندارم، اما می هم میرا بر 

وی اینها باید در جامعه وجود داشته باشد.  گویند نان داشته باشیم یا موشک، دو قطبی کاذبی است. هرداعراب ندارد؛ بنابراین این دو قطبی که می

آید. باید از بدی نهی کنی، نه از معروف. به هر حال  شما نباید با نهی از معروف، امر به معروف کنی. امر به معروف، با نهی از منکر به دست می 

خوریم. کردیم و چوبش را خوردیم و داریم می نشینی  ها عقب این دوقطبی در این مملکت جواب داده است. همین باعث شده که در بعضی زمینه

 انشالله بیشتر از این نشود. 

روی توانی بگویی که سلامت فرزندت را رها کن، شب که به خانه میدر حوزه سلامت دیگر نتوانستند این دو قطبی را علم کنند؛ چون شما نمی

ام مریض شد او را پیش بهترین دکتر ببرم«. چون  م نان نبرم، اما اگر بچه خواهگویند: »نه آقا! می نان برای خوردن داشته باشی؛ چون مردم می

دهد. دهد، در بحث سلامت جواب نمیای و اقتصاد جواب میاصل جان اوست. آن دو قطبی و آن ترفند و آن نقشه که در بحث نظامی و هسته

شان را هم در جامعه روحانیت کم نداریم. در نظامیان کرده، امثالانت میهمین آقایی که در رومانی کشته شد، روحانی است. او آدم سالمی نبوده، خی

گذارد. یعنی در  نفر سرت را کلاه می روی، ممکن است از هر دو نفر مکانیکی، یک و قضات هم چنین کسانی کم نداریم. شما وقتی به تعمیرگاه می

میان پزشکان هم قطعا چنین کسانی هستند، در این شکی نیست. حالا اگر  همه اقشار ممکن است آدم پست، کثیف و رذل وجود داشته باشد. در  

می  پیدا  ناباب  آدم  هم  پزشکان  در  بالاخره  ولی  هستند،  پزشکان  همین  رسته  بهترین  بگویم  باید  بگیریم،  نسبت   شود. بخواهیم 

الهی ما هم این باب شده است. کسی  . در جامعه حزبکنندکنند این است که اشتباهات و خطاها این جماعت را پررنگ می ها میحالا کاری که آن

خواه نیست؛ چون پزشکان را جزو طبقه  خواهد اتیکت حزب الهی داشته باشد، باید چهارتا لگد به جامعه پزشکی زده باشد. نزده باشد عدالت که می 

 افتد. اینها هم بازی خوردند.ودن برایش جا نمی بالهیکنند. تا این چوب را به این جماعت نزند، انگار تصور حزببندی می اشراف طبقه 
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 دورزدن تحریم با گردشگری سلامت

آید، با پول نقد هم راحتی دور بزنیم؛ چون بیمار با دلار میها را بهتوانیم با استفاده از آن تحریمهایی است که می گردشگری سلامت یکی از روش 

مان را تقویت کنیم و برایش تبلیغ کنیم، تضعیفش  دهد، ولی ما به جای اینکه بخش پزشکی جام می آید. کاری که ترکیه در همسایگی ما دارد انمی

کنند؛ در کنند اگر این کار را بکنند از خواست مردم مظلوم دفاع میکند. فکر میکنیم. صدا و سیمای ما شروع به کوبیدن جامعه پزشکی می می

خوان ندارند، ولو اندک باشند پر رنگ  گیرند و یا افرادی که کارتواقع افرادی را که زیرمیزی می  هاست. درکه این موضوع، نقشه آن طرفی حالی

کم ذهنیت مردم از پزشکان و رشته پزشکی تخریب و منفی شود. در نتیجه مردم به جامعه پزشکی بدبین  شود کمکنند. این موضوع باعث میمی

شود؛ بدون اینکه نیاز به آن دو قطبی باشد.  کم تخریب میکنید، طبیعتا خود رشته کمتخریب می شوند. وقتی شما عاملین پیشرفت پزشکی را  می

 کند.اند با رشته نظامی و اقتصاد فرق میای که برای کوبیدن رشته پزشکی پیچیدهنسخه

 کاری که کرونا کرد، صدا و سیما نکرد! 

ها مثبت شد. این فرصت پزشکی وارد آمده بود، تا حدی برطرف کرد. دید مردم اندکی به پزشکماجرای کرونا آسیبی را که از این جهت به جامعه  

گیرد، باید کمی حیا داشته باشد.  کند، زیرمیزی میخوبی است. حرف آخرم این است که من پزشک یا آن کسی که در بیمارستان خصوصی کار می

شوند،  برای ما این دستاوردها را داشته و دارد. بعضی از عزیزانی که مرتکب این خطاها میباید سعی کند این زحمات را پایمال نکند؛ زحماتی که  

های نظارتی باید بیشتر دقت کنند که این دسته افراد، دست  باید کمی به درآمد حلال معتقد باشند. این افراد وهن جامعه پزشکی هستند. سازمان

 شود.امعه پزشکی نوشته می از پا خطا نکنند؛ چون خطای آنها به پای همه ج

احتی در این جریان بازی بخورند. به راحتی بازی خوردیم. آقای سلامی که بیست و چهار  ربه   که  نباشند  لوحساده  قدراین  ما  هایرسانه   طرفی  از 

رفت که جامعه پزشکی را تخریب  گهایی میدهیم، پیش از این گزارش گفت کرونا را شکست می کرد و میساعته در تلویزیون با دکترا مصاحبه می

کارتمی عملش  اتاق  در  یا  بود  گرفته  زیرمیزی  ابرقو کسی  در  اگر  که  هستی  همان کسی  تو  حسابی!  مرد  خبر  کرد.  در  را  آن  نداشت،  خوان 

اس بدهم، ولی افتد. من مجبورم این موضوع را انعککردی! گاهی اتفاقی در سی یا چهل درصد جامعه پزشکی اتفاق میپخش می  "وسیبیست"

طور انعکاس داده شود. آیا این انصاف است که آن را به کل جامعه  افتد، نباید اینوقتی موضوعی در کمتر از ده درصد در بین قشری اتفاق می 

ز این فرصت به  پزشکی تعمیم بدهید؟! آنها هم باید حواسشان را جمع کنند که بیش از این بازی نخورند و بیش از این صدمه نزنند.ان شاءالله ا

 م.دست آمده بیشترین بهره را ببریم و دستاوردهای نظام سلامت را تخریب نکنیم. والسلا
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 دانشجویان 

 حضور و پیگیری مداوم معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه از وضعیت خوابگاه های دانشجویان 

به   دانشگاه  فرهنگی  دانشجویی  معاون  محمدحسین صادقیان  آخرین  دکتر  از  ها،  خوابگاه  امور  مدیریت  جدید  همراه سرپرست 

 .و دستیاری، بازدید کرد PhD اقدامات مربوط به بهسازی تأسیسات و فضاهای مجموعه خوابگاه های انقلاب دانشجویان

 

در   16:۳0تا  15از ساعت  1400بهمن  17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این بازدید یکشنبه 

انقلاب   این مجموعه خوابگاهی بیشتر ویژه    6تا    1مجموعه خوابگاهی  اینکه  بیان  با  برگزار شد و دکتر صادقیان  دانشگاه علوم پزشکی تهران 

  تجهیزات   در   هک  مشکلاتی   درخصوص  دستیاری  صنفی   شورای  اعضای  درخواست  پیرو:  گفت  شده،   گرفته  نظر  در  ها  رزیدنت   و  PhD دانشجویان

ی با سرپرست جدید مدیریت امور خوابگاه ها ترتیب دادیم و از تأسیسات، تجهیزات، امکانات رفاهی، ایمنی،  بازدید  دارد،  وجود  اسکان  شرایط  و

 امنیت و شرایط کلی زندگی دانشجوها دیدن کردیم. 

گفت و گویی که با برخی دانشجوها داشتیم، یک سری از مشکلاتی معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه افزود: با بررسی ساختمان ها و اتاق ها و 

تمام  که در بازدیدهای قبل وجود داشت، برطرف شده بود و دانشجویان نکات دیگری هم بیان کردند که در دستور کار قرار گرفت و به امید خدا با  

 رفع آن انجام خواهیم داد. توان و استفاده از ظرفیت های معاونت و دانشگاه، پیگیری های لازم را برای

یبا  همچنین، دکتر روح الهی سرپرست جدید مدیریت امور خوابگاه ها پس از این بازدید، گفت: با صحبت هایی که با برخی دانشجویان داشتیم، تقر

قدمت بالایی که دارند، نیاز به   هیچکدام مشکل خاصی که زندگی آنان را تحت تأثیر قرار داده باشد، بیان نکردند و فقط این ساختمان ها به دلیل

وی افزود: یکی از نیازهای دانشجویان ساکن این خوابگاه ها، کمبود پارکینگ است که پیگیری های    یک سری تعمیرات و بازسازی هایی دارند.

 لازم انجام شده و قرار است تعدادی پارکینگ به این مجموعه اضافه شود. 

ن با اذعان به اینکه امکانات رفاهی، تأسیسات و امنیت مجموعه نسبت به چهار ماه قبل تغییر چشمگیری توضیح اینکه، در این دیدار دانشجویا 

 داشته است، سایر مطالبات خود را با معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه در میان گذاشتند و خواستار مرتفع شدن این مسایل شدند.
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شکی و پیراپزشکی از مجتمع کوی دانشگاه علوم  بازدید معاونان دانشجویی فرهنگی دانشکده های پز

 پزشکی تهران 

 .دکتر محمدحسین صادقیان و هیئت همراه از امکانات رفاهی دانشجویان در مجتمع کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران بازدید کردند

 

، دکتر محمدحسین صادقیان  1400  اسفند 3 معاونت دانشجویی فرهنگی، روز سه شنبه  تهرانروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی   به گزارش

معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر سعید پورحسن معاون دانشجویی فرهنگی دانشکده پزشکی، دکتر فاطمه شیخ شعاعی معاون دانشجویی  

شیمی و مشاوران و مدیران معاونت دانشجویی فرهنگی از اماکن اقامتی و   فرهنگی دانشکده پیراپزشکی، دکتر محمود دوستی استاد گروه بیو

رفاهی دانشجویان در مجتمع کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران بازدید کردند و از آخرین دستاوردها و خدمات کوی و وضعیت رفاهی دانشجویان  

 مطلع شدند. 

و در ادامه بازدیدهای دوره ای قبلی، در راستای آشنایی بیش از پیش معاونان و    در این بازدید که به دعوت معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه

انه  اساتید دانشکده ها با زندگی دانشجویان مستقر در خوابگاه ها ترتیب داده شده بود، حاضران از خوابگاه های دانشجویی پسران و دختران، خ

ی، مراکز ارائه غذا، کتابخانه های کوی و ... دیدن کردند و بصورت مستقیم و  فرهنگ، سالن چندمنظوره ورزشی شهید فتحی، زمین چمن مصنوع

گرفتند. قرار  دانشجویان  نظرات  نقطه  جریان  در  و  پرداختند  موجود  های  چالش  مورد  در  گفتگو  و  بحث  به  دانشجویان  با  واسطه   بدون 

 اماکن اشتراکی برخی موضوعات اشاره شده از سوی دانشجویان بود. کیفیت غذا، امکانات رفاهی خوابگاه ها، فضای اتاق ها و فرهنگ استفاده از  

دانشگاه   دکتر صادقیان، مطالبه گری و ارائه راهکار را به مثابه چراغ راه پیشرفت کشور دانست و گفت: منشأ بسیاری از پیشرفت های بوجود آمده در

توسط خدمات گیرندگان نهایی بوده است که در بسیاری از موارد و کشور در عرصه های مختلف، مطالبه گری و بررسی تهدیدها و فرصت ها  

منجر به اصلاح و بهبود خدمات شده است. وی در ادامه با ابراز امیدواری درخصوص استانداردسازی خدمات که می تواند باعث پوشش حداکثری  

دانشجویی را برای هدف گذاری و تصمیمات آینده، ارشاد کند   مطالبات دانشجویان شود و گفت: ارتباط مستقیم با دانشجویان می تواند تیم معاونت

 و سطح رضایت مندی دانشجویان را افزایش دهد.

ی  در پایان بازدید ضمن تبادل نظر، برای بهبود وضعیت اسکان و تامین امکانات رفاهی خوابگاه های دانشجویان و بهسازی و بهبود شرایط زندگ 

تا در جلسات تخصصی و با حضور کارشناسان مرتبط به مشورت گذاشته و به فهرست برنامه های اجرایی معاونت  دانشجویان پیشنهاداتی ارائه شد  

 در ماه های آینده اضافه شود.
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 همکاری و مشارکت 

دکتر بیگلر: پارک علم و فناوری  ، درحاشیه بازدید وزیر بهداشت از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران

 راستای مرزهای دانش و حضور فعال در عرصه های بین المللی حرکت می کند دانشگاه در 

مشاور رئیس دانشگاه در امور مالی و برنامه ریزی بودجه با تاکید بر پیشرفت پروژه پارک علم و فناوری دانشگاه علوم پزشکی  

بنیان در حال  های دانش ی بیشتر شرکتافزایتهران »شهر دانش شهید سلیمانی« گفت؛ این پارک باهدف ایجاد محیطی پویا وهم 

 .اندازی آن منافع خوبی را برای کشور و نظام سلامت به همراه خواهد داشتریزی و اجراست، راه برنامه

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از بخشی از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران در  

، دکتر محمود بیگلر، مشاور رئیس دانشگاه در امور مالی و برنامه ریزی بودجه با اشاره به  1400بهمن    19های پزشکی و دارویی در  حوزه فناوری

ه ااینکه فرصتی در اختیار مجموعه دانشگاه قرار داده شد که در حضور وزیر محترم بهداشت، درمان وآموزش پزشکی بتوانیم نیازهای اصلی دانشگ

کند را ارائه دهیم؛ گفت: یکی از نیازهای واقعی وجود یک مجموعه ای است  های برتر کشوراست و در مرزهای دانش حرکت می که جزو دانشگاه

وی یادآور شد: در شهردانش کلیه   .برای ارائه خدمات جامع و هوشمند که در قالب » شهردانش شهید سلیمانی« بزرگوار نام گذاری شده است

 .هداشتی، درمانی، آموزشی و پژوهشی قابل ارائه است و بخشی از این شهر به پارک علم و فناوری اختصاص داده شده استخدمات ب

هایی که وارد این  دکتر بیگلر با اشاره به »مزیت پارک علم و فناوری«، تصریح کرد: مراکز رشد سطح دانشگاه به حالت اشباع رسیده اند و شرکت 

های متعددی شده اند، بعد از اینکه در پارک به بلوغ اولیه رسیده اند باید از پارک خارج شوند؛  ز نظر تعداد نیز دچارمحدودیتمراکز رشد می شوند ا

وی ازعملیاتی شدن فرآیندهای احداث و تکمیل    .در آن زمان می توانند به پارک علم و فناوری وارد شوند و از امتیازات این پارک استفاده کنند

های گذشته هم به بلوغ نهایی رسیده اند و همچنین  خبر داد و تاکید کرد: امید داریم از مراکز رشد که در سال 1401و فناوری در سال پارک علم 

ی های کشوری از جنبهها را در اختیارشان قرار دهیم تا در ماموریتهایی که آمادگی دارند جهت انتقال به این پارک، امکانات و زیرساختشرکت

 .نیتی، اجتماعی، محصولات سلامت محور و ... « کنار دانشگاه قرار گیرند»ام

)پارک علم و فناوری( وجود دارد بتوانیم تعداد شرکت های موجود در    18دکتر بیگلر ابراز امیدواری کرد که با فرصت و امکاناتی که در منطقه  

المللی حضور بیشتری داشته باشیم که این امر  های بینتوانیم در عرصه دهیم، می پارک را ارتقا دهیم؛ هر چقدر وسعت این پارک را بتوانیم افزایش  

 .یکی از مقدمات حضور در مرزهای دانش است که به دنبالش هستیم، ان شاالله در پارک علم و فناوری دانشگاه آن را عملیاتی خواهیم کرد
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شدن به قطب آموزشی  هانی: هدف ما تبدیل دکتر علی واشقانی فرا، بیستمین سالگرد افتتاح مرکز قلب تهران

 تخصصی و فوق تخصصی قلب عروق در منطقه است 

رئیس مرکز قلب تهران در حاشیه مراسم بیستمین سالگرد افتتاح مرکز قلب تهران گفت: امیدواریم در آینده بتوانیم در رهبری  

های محصول محور تأثیرگذاری مهمی داشته باشیم  های قلب و عروق در شهر تهران و کشور و پژوهش علمی پیشگیری از بیماری 

 .و به قطب آموزش تخصصی و فوق تخصصی قلب و عروق در منطقه تبدیل شویم 

 

به مناسبت بیستمین سالگرد افتتاح مرکز   1400بهمن    14به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز قلب تهران، روز پنجشنبه  

کنندگان حوزه قلب و عروق در سالن آمفی تئأتر مرکز قلب  ه علمی سالیانه مرکز، همایشی با حضور استادان و شرکت قلب تهران و نهمین کنگر

 تهران برگزار شد. 

ای با خبرنگار روابط عمومی در پاسخ به ارزیابی این مراسم گفت:  به همین مناسبت دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران در مصاحبه

م که در بیستمین سالگرد افتتاح مرکز، این توفیق را پیدا کردیم که بزرگداشتی از خدماتی که دکتر عارفی و استاد عزیزم دکتر کریمی در  خوشحال

برای  شود خداوند بهره و نصیبی  این مرکز انجام دادند داشته باشیم و از این استادان قدردانی کنیم البته هر خدمتی که در این بیمارستان ارائه می 

هزار عمل   5هزار بیمار در سال است و نزدیک به  250وی افزود: اگر در حال حاضر مرکز قلب تهران پذیرای بیش از  دهد.این بزرگواران قرار می 

ان  شود و این مرکز مرجعی است برای همه متخصصان در سراسر کشور و بیمارانی که در محل خدمتشاینترونشن در سال انجام می  25قلب باز و 

هایی راحتی به ما ارجاع دهند، همه ثمره تلاشتوانند به امکانات فوق تخصصی و یا مهارت و دانش لازم برای درمان آنها وجود ندارد و اگر می

ها و  یتاست که سالیان زیاد دکتر عارفی برای بنای این مرکز انجام دادند و سالیان زیادی هم استاد کریمی و استاد پورحسینی برای توسعه فعال

 روز کردن خدمات انجام دادند. امروز هم ما امیدواریم که با رویکردهای جدیدی که در مرکز داریم بتوانیم بر افتخارات قبلی بیفزاییم. اندازی و به راه

است و مرکز قلب این توان  دکتر واشقانی فراهانی گفت: رویکرد رهبری علمی مداخلات پیشگیرانه در شهر تهران و در کشور یکی از آرزوهای ما 

طور قابل  های محصول محور است که بتواند به گیری برای انجام پژوهش را دارد که این رهبری علمی را انجام دهد. دومین رویکرد جدی ما جهت

 قبولی نیازهای ما را در حوزه قلب و عروق در داخل کشور تأمین کند و نهایتاً در داخل کشور تولید ثروت کنیم. 

کنم که اگر ما بتوانیم در دهه آینده علاوه بر اینکه جایگاه خودمان را در درمان بیماران و در آموزش تخصصی و فوق تخصصی  افزود: فکر می وی  

ز  ایم. یکی اهای این مرکز برداشتهدر داخل کشور حفظ کنیم و ارتقا دهیم و بتوانیم به این دو رویکرد هم بپردازیم، گام بلندی به سمت رسالت

شدن به قطب آموزشی تخصصی و فوق تخصصی قلب عروق در  های آینده به آن بپردازیم تبدیلرویکردهای دیگری که امیدواریم بتوانیم در سال

های مختلف قلب و عروق از کشورهای همسایه خودمان داریم و امیدواریم که توجهی دستیار و فلو در رشتهمنطقه است، در حال حاضر تعداد قابل
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خواهند در این حوزه تحصیل کنند. این رویکرد باعث افزایش عزت ملی ما خواهد  تعداد افزایش پیدا کند و مرجعی شویم برای کسانی که می   این

 شاءالله قدم برداریم.شد و برای ما یک ارزش ویژه دارد و در این راستا باید ان 

کنیم صورت انسانی به آن باور داریم و فکر مییک از آن چیزهایی است که به رئیس مرکز قلب تهران تصریح کرد: سرویس بیماران خارجی هم  

توانیم باکیفیت خیلی  اگر در منطقه افرادی هستند که به خدمات قلب و عروقی نیازمند هستند که در کشور خودشان برایشان فراهم نیست می 

ها را  کنند سرویسصورت معمول مراجعه میتایلند و جاهایی که الآن بهخوب و حتی هزینه کمتر از کشورهای اروپایی و کشورهایی مثل هند یا  

علمی،   بدهیم و درنهایت امیدوارم خداوند این توفیق را به همه ما و همکاران عزیز من در مرکز قلب تهران بدهد که بتوانیم جایگاه ارائه خدمات

 پژوهشی و آموزشی مرکز قلب را ارتقا دهیم.

 

دکتر خویی: امکانات  ، زیر بهداشت از دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهرانر حاشیه بازدید ود 

 کنندگان داروهای ایرانی در سطح جهانی داریم ای برای گسترش قلمرو مصرفالعادهفوق

های دارویی دانشگاه علوم پزشکی تهران، با تاکید بر اینکه در کشور ظرفیت صادرات  رئیس مرکز رشد فناوری فراورده

 .ها بهینه استفاده کنیمویی بسیار عظیمی داریم؛ گفت: باید از این ظرفیت دار

های دارویی دانشگاه علوم پزشکی به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید حمید خوئی، رئیس مرکز رشد فناوری فراورده

، با اشاره به اینکه مرکز رشد  1400بهمن    19شگاه علوم پزشکی تهران در  تهران در حاشیه بازدید وزیر بهداشت از آزمایشگاه پیش بالینی دان

قلم دارو تولید و به بازار دارویی   70سال گذشته  20ترین مرکز رشد دارویی کشور طی ترین و پربازدهعنوان قدیمیهای دارویی دانشگاه به فناوری

توجهی از داروهای ضدسرطان کشور در  ی بالا بوده است و در حال حاضر بخش قابلهایی با فناورها با فراوردهعرضه کرده است؛ گفت: غالب این

های مستقر در  های پای دیابتی »دیابتیک« یکی از شرکتای را برای درمان زخموی ادامه داد: در سال جاری فراورده  .شوداین مرکز ساخته می

 .اشت و سازمان غذا و دارو، »مجوز اتحادیه اروپا« را گرفته استاند که قبل از گرفتن مجوز از وزارت بهدمرکز ما تولید کرده

ها تاکنون درصد این ظرفیت   5کنم کمتر از  دکتر خویی با بیان اینکه در کشور ظرفیت صادرات دارویی بسیار عظیمی داریم؛ تصریح کرد: فکر می 

جانبه وزارت بهداشت، وزارت امور خارجه،  ه اگر حمایت همه شده است، با وزیر محترم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی صحبت شد کاستفاده

 .کنندگان داروهای ایرانی خواهیم داشتای برای گسترش قلمرو مصرف العادهوزارت اقتصاد و دارویی و نهادهای مرتبط داشته باشیم امکانات فوق 
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 کمکی به کنترل دارویی قند خونهمراهی مواد غذایی فراسودمند در رژیم غذایی بیماران دیابتی، 

در وبینار مواد غذایی فراسودمند در کنترل دیابت و عوارض ناشی از آن که توسط مرکز تحقیقات دیابت دانشگاه علوم پزشکی  

برگزار شد، نقش مواد غذایی عملگرا و گیاهان دارویی موثر در کاهش خطر ابتلا و کنترل دیابت    1400بهمن    21تهران پنجشنبه  

قرار  توس مورد بررسی  ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران  متابولیسم و دانشکده طب  و  از پژوهشگاه علوم غدد  ط سخنرانانی 

 .گرفت

 

 و  دیابت  کنترل  در   فراسودمند  غذایی  مواد  وبینار  در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم،

  1400  بهمن  21   تاریخ  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  متابولیسم  و  غدد   علوم  پژوهشگاه  دیابت  تحقیقات  مرکز  توسط  که  آن  از  ناشی  عوارض

د، نقش مواد غذایی عملگرا و گیاهان دارویی موثر در پیشگیری و کنترل دیابت توسط سخنرانانی از پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم و ش  برگزار

 .شگاه علوم پزشکی تهران مورد بررسی قرار گرفتدانشکده طب ایرانی دان

مصرفی در  دکتر نازلی نمازی دبیر علمی وبینار مواد غذایی فراسودمند در کنترل دیابت و عوارض ناشی از آن با اشاره به بالا بودن تعداد داروهای 

ای داروها و مکملهای غذایی که در شکل دارویی ارائه می  اکثر بیماران مبتلا به دیابت گفت: گنجاندن مواد غذایی فراسودمند در رژیم غذایی بج

ائه شده  شوند، میتواند تا حدی از بار منفی روانی که در نتیجه تعدد داروهای مصرفی ایجاد میشود بکاهد و بیمار با انگیزه بیشتری توصیه های ار

  را رعایت نماید.

دامه الگوهای غذایی غنی از مواد غذایی فراسودمند و اثرات آن بر بروز دیابت، وضعیت  استادیار علوم تغذیه پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم در ا

وی همچنین مکانیسم های احتمالی مواد غذایی فراسودمند همچون غلات   .کرد  تشریح  را  متابولیک و سلامت روان در بیماران مبتلا به دیابت  

 کنترل دیابت را برای شرکت کنندگان در این برنامه علمی تبیین کرد. کامل، ماهی، دانه چیا، عسل، مغزهای آجیلی و جو دوسر در

د  در بخش دیگری از این وبینار، دکتر محمد حسین آیتی دانشیار طب سنتی از دانشکده طب ایرانی علوم پزشکی تهران ضمن معرفی مواد فراسودمن

دست از مواد در کشورهای مختلف، به شرح اهمیت این دست از مواد  ، کاربردهای آنها و روند افزایش تولید و توجه به این Nutraceuticalو 

 بر ارتقای سلامتی و پیشگیری از بروز عوارض دیابت در کنار تامین مواد مغذی مورد نیاز بدن پرداخت. 

نیز به بررسی نقش مواد غذایی  در ادامه این وبینار، دکتر هانیه السادات اجتهد استادیار زیست فناوری پزشکی پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم  

ای موثر باکتریایی در کنترل دیابت و شواهد اخیر  ه گونه  ها، پروبیوتیک غذایی منابع  وی در سخنرانی خود  پروبیوتیکی در کنترل دیابت پرداخت.

 کرد.و دیابت بارداری را تشریح  2بالینی به دست آمده در زمینه اثرات مفید پروبیوتیک ها در دیابت نوع 
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ابزار مناسب جهت تشخیص زود هنگام به عنوان  باکتریایی میتواند  تنوع گونه  تغییر در ترکیب میکروبیوم و  این که  اشاره به  با  و    دکتر اجتهد 

سین  پیشگیری از دیابت در نظر گرفته شود، مکانیسم های احتمالی دخیل در کنترل قند و چربی به دنبال تغییر مصرف مواد غذایی پروبیوتیک و  

 بیوتیک و اثرات آنها بر میکروبیوم روده را تببین کرد.

سخنران پایانی این وبینار نیز دکتر نرگس ساداتی لمردی دانشیار فارماکوگنوزی دانشکده طب ایرانی علوم پزشکی تهران بود که در خصوص  

گیاهی و مکانیسم های احتمالی در بهبود وضعیت گلیسمی صحبت گیاهان دارویی موثر بر دیابت و اختلالات متابولیکی ناشی از آن، داروهای  

انند  وی گفت: بر اساس شواهد علمی، آلوئه ورا، فیبر پسیلیوم، دانه شنبلیله و سیاهدانه در مقایسه با سایر گیاهان دارویی اثر بیشتری می تو  کرد.

 در کنترل قند خون داشته باشند. 

 

کده بهداشت با رئیس و همکاران دبیرخانه شورای عالی  برگزاری نشست مشترک اعضای شورای دانش

 سلامت و امنیت غذایی وزارت بهداشت 

وزارت   غذایی  امنیت  و  عالی سلامت  دبیرخانه شورای  همکاران  و  رئیس  با  بهداشت  دانشکده  اعضای شورای  مشترک  نشست 

 .بهداشت برگزار شد

 

بهداشت، یکشنبه  گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکد  به ، نشست مشترک اعضای شورای دانشکده 1400بهمن    24ه 

 .بهداشت با رئیس و همکاران دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی برگزار شد

طلق  در این نشست دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت به همراه معاونان و مدیران گروه های آموزشی دانشکده، دکتر محمد اسماعیل م

رئیس دبیرخانه امنیت و سلامت غذایی، دکتر نرگس رستمی گوران، دکتر شیدا ملک افضلی، دکتر مریم قیاسی پور، مهندس نوشین عقیلی و  

 .مهندس مژگان عین اللهی حضور داشتند

بر اساس قانون برنامه    1۳84سال    در ابتدا دکتر ندافی با مرور تاریخچه مختصری از این دبیرخانه گفت: شورای عالی سلامت و امنیت غذایی در

کارگروه سلامت   1۳90چهارم توسعه تشکیل شد هر چند قبل از آن هم با نام های دیگری فعالیت هایی در این زمینه صورت می گرفت. در سال 

شورای عالی  1۳95در سال و امنیت غذایی استان ذیل شورای برنامه ریزی و توسعه استان تشکیل شد و نهایتا با پی گیری های وزارت بهداشت 

وی اضافه کرد دانشکده    .قانون احکام دایمی برنامه های توسعه گنجانده شد  7سلامت و امنیت غذایی و وظایف و ترکیب اعضای آن در ماده  
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اهد  شو  تولید  و  تدوین  زمینه  در  سلامت  عالی  شورای   بهداشت با توجه به ظرفیت علمی بالا و در اختیار داشتن اساتید مجرب می تواند به دبیرخانه 

 .برای تهیه اسناد ملی و راهبردی کمک کند

را در دانشکده بهداشت برگزار شده است که هدف آن تربیت مدیران توانمند برای حوزه  MPH سال پیش دوره های  55وی افزود: از حدود  

زمینه های مختلف سلامت عمومی می تواند در حوزه های  عضو هیات علمی در    115اجرایی بهداشت کشور بوده است و این دانشکده اکنون با  

 .مختلف در کنار دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی باشد

ستقیم در ادامه دکتر مطلق با اظهار خرسندی از فرصت به وجود آمده برای تعامل با دانشکده بهداشت بیان داشت: این شورا و دبیرخانه زیر نظر م

وی گفت: سیاست    .که جلسات آن با حضور نمایندگان چهارده وزارتخانه و دو معاون ریاست جمهوری تصویب می شود  ریاست جمهوری است 

در صد آن به وزارتخانه و واحدهای درونی مرتبط می    25درصدش در خارج از وزارت بهداشت و    75های سلامت و برنامه های مرتبط با آن حدود  

تی هماهنگی های لازم و ارتباطات برون و درون سازمانی را انجام دهد تا بتواند در زمینه ارتقا کمی و کیفی سلامت  باشد بنابراین این دبیرخانه بایس

ام گام بردارد. ما باید بر اساس درخواست وزیر بهداشت اتاق های فکری راه اندازی کنیم و با توجه به آینده نگری بر اساس سلامت و پایش نظ

 .را انجام دهیم که مردم و جامعه این کارها را لمس کنندسلامت بتوانیم کارهایی 

صوص  دکتر مطلق افزود: برای آینده نگری در رابطه با سلامت که مغفول مانده است، نیاز به نظرات مشورتی از اساتید مجرب، دانشگاهیان و به خ

 .نداساتید دانشکده بهداشت داریم که می توانند نقش بسزایی در این زمینه داشته باش

ی مثل ارتقا کمی و کیفی جامعه در رابطه با سلامت جسم، روان، اجتماعی و معنوی در دستور کار این دبیرخانه قرار دارد و باید موضوعات متفاوت

آن ها   تغییر اقلیم، خشکسالی، فرونشست زمین، جمعیت و ... با همکاری های بین بخشی و با وزارتخانه ها و دستگاه های متولی و هماهنگی بین

 .منجر به تدوین سند راهبردی و برنامه عملیاتی شود

  سند   تدوین  و  اقلیم  تغییر  خصوص  در   سپس دکتر عباس استاد تقی زاده معاون اداری و مالی و مدیر گروه سلامت در حوادث و بلایا دانشکده

یم با رویکرد آینده نگری دارد تا غافلگیر دا  کار  و  شواهد  تولید  به  نیاز  ها  حوزه  از  بعضی  در  شواهد  تهیه:  گفت  و  کرد  ارائه  را  توضیحاتی  آن  با  مرتبط

لان  نشویم. البته در دانشگاه و دانشکده بسیاری از این شواهد تولید شده وجود دارند که باید تبدیل به سیاست و سیاست تبدیل به عمل شود. ا

ل را کاهش دهیم که امیدوارم این دبیرخانه بتواند در این زمینه گام های مناسبی  فاصله بین سیاستگذاری و عمل زیاد است و ما نیاز داریم این فاص

 . را بردارد

در ادامه دکتر امیرحسین تکیان معاون بین الملل دانشکده، مدیر گروه سلامت جهانی و استاد سیاستگذاری سلامت دانشکده گفت: شورای عالی 

ان جایگاه بین بخشی می تواند به اهداف نظام سلامت کمک کند. در این حیطه بایستی سعی سلامت و امنیت غذایی جایگاه مهمی دارد و به عنو

 .شود نقش و اهمیت این دبیرخانه و شورا در دستگاه تصمیم گیری کشور بهتر و بیشتر شناخته شود

فارغ التحصیلان آن در تعامل بین انسان   سپس دکتر امیراحمد اخوان استاد گروه حشره شاسی و مدیر گروه اکولوژی انسانی بر نقش این رشته و

ید، و محیط تاکید کرد و گفت: این تعامل می تواند در شناسایی و رفع مشکلات نظام سلامت بسیار کمک کننده باشد و در زمینه بیماری های نوپد

 .بازپدید و اقلیم شواهد مناسبی را در اختیار قرار دهد

ه حشره شناسی پزشکی، دکتر علی جعفری پویان معاون آموزشی دانشکده، دکتر مهدی ناطق پور  در ادامه دکتر محمدمهدی صداقت مدیر گرو

معاون دانشجویی دانشکده، دکتر رستمی کارشناس دبیرخانه، دکتر ملک افضلی کارشناس دبیرخانه، دکتر فریده گل بابایی مدیر گروه مهندسی  

اسی و قارچ شناسی، دکتر الهام شکیبازاده استاد گروه آموزش و ارتقا سلامت؛ به  بهداشت حرفه ای، دکتر مهدی محبعلی مدیر گروه انگل شن

 .تفصیل نظرات خود را با توجه به حیطه های تخصصی اشان بیان کردند
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ند  در انتها دکتر ندافی گفت: دانشکده می تواند با توجه به تخصص هایی که در آن وجود دارد به نظام سلامت کمک کند و کمک به تدوین س

واند در  تغییر اقلیم که سندی ارزشمند است می تواند گام نخست در این زمینه باشد. البته دانشگاه و دانشکده بهداشت با توجه به رسالت خود می ت

   .زمینه ارتقا دانش سلامت جامعه از ظرفیت های صدا و سیما استفاده کند و این نکته ای ارزشمند است که باید مورد توجه قرار گیرد

اقلیم؛ اسنادی است که ما با توجه به تخصص   تغییر  افزود: تدوین سند تهدیدات سلامت در آینده، سند تاب آوری، سند  در پایان دکتر مطلق 

 .دانشکده بهداشت، کمک و همیاری آن را در این زمینه ها خواستاریم

 

 بهداشت جنوب تهران بازدید معاون بهداشت وزارت بهداشت از اجرای طرح سراج در مرکز 

معاون بهداشت و مدیر سلامت روان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از مرکز سلامت روان جامعه نگر مهرگان بازدید  

 .کردند

 

مدیر به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر کمال حیدری معاون بهداشت، دکتر احمد حاجبی  

کل دفتر سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت، دکتر محمدرضا سلمانی، رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر عباس وثوق مقدم، 

  کارشناس  رجایی  فرحناز  دکتر  و  گروه   مدیر  مزینانی،  عباس  دکتر  بهداشت، معاونت  فنی  معاون  تاملی،  سعید  دکتر   مشاور معاون بهداشت دانشگاه،

نگر  با عنوان مرکز سلامت روان جامع  17از مرکز تخصصی سراج منطقه    1400بهمن    24وز یکشنبه  ر  بهداشت،  معاونت  روان  سلامت  گروه  مسئول

 .مهرگان بازدید کردند

تهران که تحت پوشش مرکز بهداشت جنوب تهران است    17دکتر حیدری از نزدیک از اجرای طرح سلامت روانی و اجتماعی سراج در منطقه  

نظرات و مشکلات اجرای طرح را از نزدیک موردبررسی قرارداد و هدف از این باردید را مشاهده روند بازدید کرد و ضمن آشنایی با این طرح نقطه 

 .در دانشگاه علوم پزشکی تهران عنوان کرد اجرای طرح

طرح  در این بازدید دکتر حاجبی توضیحات لازم درباره مزایای اجرای این طرح و خدمات سلامت روان به مردم منطقه را تشریح کرد و افزود: این 

کلی پیشگیری اولیه، ساماندهی خدمات طوروی بیان کرد: طرح سراج به   .تهران را تحت پوشش خود دارد  17هزار نفر از جمعیت مناطق    ۳00

 .های اجتماعی سلامت را بر عهده داردبهداشتی، درمانی و ایجاد ارتباط منطقی بین سطوح سلامت و پرداختن به مؤلفه
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. مطالعات توضیح اینکه در این طرح شناسایی و مراقبت مشارکتی و خدمات پس از ترخیص برای بیماران مبتلا به اختلالات روان انجام می شود

تهران، شهر ری و اسلامشهر گسترش پیدا کرد این   10نیز به منطقه  99شروع شد و سال   17در منطقه  98و اجرا از سال   9۳طرح سراج از سال 

 .مناطق تحت پوشش غربالگری سلامت روان هستند

 

 قدردانی از کارکنان ورزشکار حائز رتبه برتر بیمارستان شریعتی 

ان شریعتی در آستانه عید ولادت، از همکاران ورزشکار حائز رتبه برتر در مسابقات ورزشی دانشگاه قدردانی  رئیس و مدیر بیمارست

 .کردند

 

 

 

 

 

 

 

 

برگزار شد بانوان ورزشکار    1400بهمن    25به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، در این مراسم که دوشنبه  

 حائز رتبه برتر در مسابقات ورزشی دانشگاه موردتقدیر قرار گرفتند.

روز ولادت حضرت علی )ع( ضمن تبریک عید، از همکاران ورزشکار در این مراسم دکتر احمدرضا جمشیدی رئیس بیمارستان شریعتی در آستانه سال

قدر پیش کنید، کار بسیاربارارزشی است و کسانی که آنکه در این شرایط، نشاط و سلامت خود را با ورزش حفظ می قدر دانی کرد و گفت: این

طور موفق  هایی که داشتید، اینیام سخت کرونا و درگیریبروند که کسب مقام کنند، ارزششان خیلی بالاتر است و باعث افتخار هست که در ا

 بودید.

رئیس بیمارستان شریعتی افزود: خوشحالم در چنین روزی که آستانه ولادت و شادی دل همه شیعیان هست به شما تبریک بگویم. قدردان زحمات 

تان داشته باشید. برای شما همواره آرزوی سربلندی  زندگیهای بیشتری در  شما هستیم چه در محیط کار و چه در ورزش و امیدواریم موفقیت 

 کنم. می

  ورزش  و  است  من  علایق  ازجمله  همکاران،   شادابی   و   نشاط  افزایش :  گفت  همکاران   از   قدردانی   با نیز  شریعتی  بیمارستان مدیر  برکتی  حسن  دکتر 

 . کنیم ایجاد را نشاط  توانیممی  که است هاییحوزه  از یکی

نست و افزود: ما برای فراهم آوردن حداقل امکانات ورزشی دا   بحران  شرایط  در  آوریتاب  افزایش  های  ه  را  از  یکی  را  ورزش  همچنین  برکتی  دکتر 

 که  هست  افتخار  باعث   برای پرسنل مشکلی نداریم و امیدواریم بتوانیم نشاط و سلامت همکاران را ارتقا دهیم. مدیر بیمارستان شریعتی افزود:
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که برخی افراد  که درحالیشی ایستادگی کردند و خوشحالیم از اینورز  حوزه   در  هم  و  بیماران  از   مراقبت  و  کرونا  با  مبارزه  حوزه  دو  در  ما  رانهمکا

 پردازید.کنند، شما به پشتیبانی می ها حضور پیدا نمیدر این شرایط در بیمارستان 

گذار حتماً برای آموزش  این جلسه گفت: مطمئناً فردی که برای سلامتی خودش وقت میمهین سعید مدیر پرستاری بیمارستان شریعتی نیز در  

که همکاران پرستار ما در حوزه ورزشی مقام کسب کردند. نشاط و سرزندگی در  سلامت به بیمارانش هم وقت خواهد گذاشت. خوشحالم از این

  کیفیت  باشند  ترسالم  ما همکاران هرچه   کاران پرستاری ما بسیار اهمیت دارد. پرستاری بسیار مهم است و در دوران کرونا ایستادگی و صلابت هم

 دهند بهتر خواهد بود. طور کیفیت خدماتی که مردم ارائه می زندگی و همین 

ریزی برای اجرای های ریاست و مدیریت بیمارستان، برنامه  در این جلسه همچنین دکتر داود نوروزی با قدردانی از بانوان ورزشکار گفت: با حمایت

 های همگانی در بیمارستان را انجام دادیم که با کاهش بیماری کرونا آن را اجرا خواهیم کرد.ورزش

 اسامی همکاران بدین قرار است: 

 حمیرا سلگی مقام اول مسابقات شطرنج بانوان دانشگاه 

 شادی امیدیان نسب مقام دوم مسابقات شطرنج بانوان دانشگاه 

 اول مسابقات آمادگی جسمانی بانوان دانشگاه سارا احمری مقام 

  دانشگاه بانوان   لیلا شریفی مقام اول مسابقات آمادگی جسمانی )اسکات(

 .گرفتند قرار تقدیر مورد و کردند کسب را قهرمانی عنوان دانشگاه مسابقات در شریعتی بیمارستان مردان فوتسال تیم نیز  ترپیش 
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حکمرانی  ،با موضوع عوامل اجتماعی مؤثر بر سلامت (TUMS' TALKS) های پیام دارالفنونسخنرانیمجموعه 

 خوب برای سلامت بهتر

استاد و رئیس گروه سلامت جهانی و سیاست تکیان،  امیرحسین  دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی  دکتر  گذاری عمومی 

مت در سخنرانی خود با عنوان »حکمرانی خوب برای سلامت بهتر«، عوامل  تهران و معاون پژوهشی مرکز تحقیقات عدالت در سلا

 .تواند بر سلامت جامعه تأثیرگذار باشد، تبیین کردمتعددی را که می 

ای قطعنامهگوید: ... سلامت درواقع شاخص اصلی برای خوب بودن جوامع انسانی است؛ به همین دلیل در  در بخشی از این سخنرانی دکتر تکیان می

شرط، هم نتیجه  گذاریِ اجتماعی است که در آن، هم پیشکه بزرگان عالم حدود هشت سال پیش تدوین کردند؛ گفتند »سلامت، تنها جزءِ سیاست 

کنند و در آن، های خودشان رو برآورده  توانند در آن پتانسیلای است که افراد میی پایدار جامعهی پایدار است« و جامعهو هم شاخص برای جامعه

ریزی برای  شده؛ یعنی اینکه اگر منِ مسئول الآن در سال هزار و چهارصد در حال برنامه  عنوان یک اصل پذیرفتهی عدالت بین نسلی به مسئله

نکنم بچه  نوه افزایش محصولات کشاورزی هستم؛ کاری  و  پرورش محصولاتها  برای  آبی  بیست دیگر  و    های من در سال هزار و چهارصد 

ی هوایی کار  ونقل و شبکه ریلی، یا افزایش شبکه کشاورزی خود و نداشته باشند؛ یا اگر الآن برای دسترسی منابع انرژی یا افزایش قدرت حمل 

ان  عنوخواهم از خودرو بههایمان نابود شود و اکسیژن نداشته باشیم و مردم در شهرها خفه شوند؛ یا اگر الآن میکنم، کاری نکنم که جنگلمی

هایم استفاده کنم؛ کاری نکنم که سالیانه چهار هزار و پانصد نفر فقط در تهران از آلودگی هوا فوت کنند؛ پس یک  یک مشوق برای سیاست

 ی پایدار، هم عدالت بین نسلی و هم عدالت بین سیاستی دارد. جامعه
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انشکده پزشکی و تقدیر از خدمات دکتر شاهین  انتصاب دکتر نیما رضایی به عنوان معاون جدید پژوهشی د

 آخوندزاده

دکتر بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی در حکمی دکتر نیما رضایی را به سمت معاون پژوهشی دانشکده پزشکی منصوب و 

 .درنامه ای از خدمات ارزشمند دکتر شاهین آخوندزاده قدردانی کرد 

 

ی تهران دانشکده پزشکی، دکتر نیما رضایی استاد گروه ایمونولوژی طی حکمی از سوی دکتر بیگ  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشک

 .محمدی به عنوان معاون پژوهشی دانشکده پزشکی منصوب شد

 :در متن این حکم آمده است

 ناب آقای دکتر نیما رضایی ج 

 پزشکی   دانشکده ایمنولوژی  آموزشی گروه  استاد محترم 

 احترام با سلام و 

های ارزشمند و سالها فعالیت موثر در حوزه تحقیقات و همچنین موافقت معاون محترم تحقیقات و  نظر به تعهد، سرآمدی، تجربیات و توانمندی 

ود و سایر  نمایم. انتظار می رود با بهره مندی از تجارب خوسیله جنابعالی را به عنوان معاون پژوهشی دانشکده منصوب میفناوری دانشگاه، بدین

 :ریزی جهت امور زیر تا حصول نتیجه، اهتمام ویژه مبذول فرمائیدهمکاران و صاحبنظران این حوزه و علاوه بر تدبیر امور جاری، نسبت به برنامه

o سکانداری معاونت پژوهشی دانشکده پزشکی در راستای نیل و تحقق نقشه جامع علمی دانشگاه  

o به اسناد بالادستی به ویژه نقشه علمی دانشگاه، با تکیه بر ارتقای کیفی پژوهش های آن حوزه با توجه تعیین اولویت 

o  ها و پایان نامه های محصول محور، کاربردی و با هدف حل مسایل حوزه ریزی با هدف حمایت بیشتر از پژوهش برنامه

  سلامت کشور و توسعه ارتباط با صنعت

o در پژوهش  لزوم توجه ویژه به ارتقای استانداردهای اخلاق 

o  تقویت و توسعه ارتباط میان گروه های آموزشی علوم پایه و بالینی 

o  هموارسازی و تسهیل فرایند انجام پژوهش و تحقیقات و حمایت از پژوهشگران جوان 

o وریتوجه خاص به ارتقای کرامت نیروی انسانی همراه با افزایش بهره 

o  بویژه استفاده از توان علمی ایرانیان خارج از کشورللی الم بین ارتباطات به  خاص  توسعه و توجه 
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o هاصیانت از منابع فیزیکی و مالی، خلق منابع جدید و مدیریت هزینه 

امید است با استعانت از خداوند متعال و مشارکت و مساعی کلیه همکاران محترم و تدوین یک برنامه عملیاتی منسجم و هدفمند، تلاش خویش     

 .یف محوله و پیشبرد اهداف دانشگاه و دانشکده پزشکی به کار گیرید. توفیق روزافزون شما را از درگاه حضرت باریتعالی خواستارمرا برای انجام وظا

 دکتر محمد تقی بیگ محمدی   

 رئیس دانشکده پزشکی 

 :در متن نامه قدردانی از دکتر آخوندزاده آمده است 

 استاد ارجمند  

   جناب آقای دکترشاهین آخوندزاده 

  بی     موهبتی  پژوهش،   و  تحقیقات  حوزه  در  موثر  فعالیت  سالها  و   دانش   توفیق خدمت صادقانه و خالصانه در صحن مقدس دانشگاه در مسیر اعتلای

 .شود می حضرتعالی چون شایستگانی  نصیب که است  بدیل

را در   ارزشمند خدمات خویش  از مقاطع  الطاف خداوند سبحان یکی  با  اکنون که در پرتو  دوران مسئولیت خطیر»معاونت پژوهشی دانشکده « 

 و  دقت  از  صمیمانه  هستید،  کشور  عالی  آموزش  نماد   سربلندی به پایان رسانده و آماده خدمت در سنگری دیگر از دانشگاه علوم پزشکی تهران

  از    کده بوده تقدیر و تشکر نموده و به پاس تجلیلدانش  علمی  هیات  اعضای  و  دانشجویان  به  مطلوب  خدمات  ارائه  راهگشای  که  جنابعالی  دلسوزی

 .دارم می تقدیم را سپاس لوح این حضرتعالی خالصانه زحمات

 .ازدرگاه ایزد منان موفقیت و سرافرازی بیش از پیش برای شما مسئلت دارم 

 دکتر محمد تقی بیگ محمدی 

 رئیس دانشکده پزشکی 
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دکتر علیرضا زاکانی: دانشگاه علوم پزشکی تهران باید  ، پزشکی تهرانامنای دانشگاه علوم نشست هیئت

 موردتوجه ویژه قرار گیرد 

شهردار تهران و عضو هیئت امنای دانشگاه علوم پزشکی تهران، باتوجه به نقش و جایگاه این دانشگاه در نظام سلامت، بر لزوم  

 .ها نیستتوجهی به سایر دانشگاه ین دانشگاه به معنای بی توجه ویژه به این دانشگاه تأکید کرد و گفت: توجه خاص به ا

 

در تالار    1400امنا که اول اسفند  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر علیرضا زاکانی شهردار تهران در حاشیه نشست هیئت

های خود را بیان  امنا، بخشی از اعضا، ایدهت: در نخستین جلسه هیئتامنا گفدارالفنون برگزار شد، در ارزیابی خود از این دوره از مصوبات هیئت

حوزه پیشنهادهای  سپس  و  داشتکردند  همراه  به  خوبی  مصوبات  و  شد  مطرح  و...  زیرساختی  انسانی،  منابع  مالی،   .های 

نست و گفت: وقتی درباره دانشگاه علوم پزشکی شهردار تهران، دانشگاه علوم پزشکی تهران را باتوجه به پشتوانه علمی آن، نیازمند توجه ویژه دا

کنیم. این دانشگاه به لحاظ ابعاد تخصصی و کارکردی که های علوم پزشکی کشور صحبت می کنیم، درواقع درباره مادر دانشگاهتهران صحبت می 

 .ردای قرار گینظام سلامت کشور دارد؛ طبیعی است که باید موردتوجه ویژهدر ارائه خدمات ممتاز به 

ها نیست گفت: دانشگاه علوم پزشکی  توجهی به سایر دانشگاهدکتر زاکانی بابیان اینکه توجه خاص به دانشگاه علوم پزشکی تهران به معنای بی

  کند که نگاه دقیقی به های علمی و ارائه خدمت، عدالت حکم می ها پیشتاز است و برای پیشتاز ماندن و رقابت در عرصهتهران در همه عرصه 

سال در برخی ابنیه، اجزا و عناصر دچار فرسودگی است که اگر به آن توجه    87های آن شود. این دانشگاه با قدمت حدود  ها و توانمندیقابلیت

است ویژه  توجه  نیازمند  دانشگاه  این  دیگر  ابعاد  و  تخصصی  کارکردهای  و  انسانی  نیروی  حوزه  در  همچنین  افتد.  می  انتفاع  حیز  از   .نشود 

توجه  الزحمه دستیاران گفت: ضریب ارائه خدمت دستیاران تخصصی و فوق تخصصی در دانشگاه قابلر تهران با اشاره به مصوبه افزایش حق شهردا

م  گیرند. لذا لازبیند و هم فراگیران و آینده آنان دستخوش آثار سوء قرار میاست و اگر به جایگاه آنان توجه نشود؛ هم فرایند ارائه خدمت آسیب می

 .ای شوداست مطابق با نقش دستیاران تخصصی و فوق تخصصی در ارائه خدمت به آنان توجه ویژه
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 علمی غیرپزشکی دانشگاه کاهش نمی یابد دکتر سید ابوالفضل ذاکریان: ضرایب حقوق اعضای هیئت 

ای مبنی بر کاهش ضرایب حقوق  حاضر هیچ برنامهریزی منابع دانشگاه با تاکید بر اینکه در حال  معاون توسعه مدیریت و برنامه

علمی غیرپزشکی وجود ندارد گفت: همکاران با پشتکار همچون گذشته به مسیر خود در حوزه تحقیقات و آموزش  اعضای هیئت 

 .ادامه دهند 

ریزی منابع دانشگاه با اشاره به  برنامه عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت وبه گزارش روابط 

 آنان  حقوق  در  ضرایبی  تغییر  همچنین  و  مطب  از  محرومیت  یا  و  وقتتمام  دریافتی علمی در خصوصابهامات مطرح شده برای برخی اعضای هیئت

بخشنامه  پیرو  و گفت:  ارائه کرد  را  ابلاغیه توضیحاتی  و  از همکارها  تعدادی  اعلام شد،  ما  به  فارغهایی که  دانشگاه که  های التحصیل رشته ان 

و    محدود بسیار  تعدادشان  تهران  پزشکی   علوم  دانشگاه  در  که  شود  برخورد  آنها  با  باید  علوم  وزارت  جدید  قوانین  طبق  اساس   بر  غیرپزشکی هستند

  متفاوت   پزشکی   علوم  هایرشته   با کاملاً  که  هاییرشته   و  معارف   زبان،   های رشته   مانند  هستند  غیرپزشکی   هایرشته   از  التحصیلفارغ   ۳0کمتر از  

 . است

نین وجود ندارد  قوا  در  تغییر یا  و  کاهش  بر   مبنی  ایبرنامه   هیچ  حاضر  حال  در:  کرد  خاطرنشان   دانشگاه  منابع  ریزیبرنامه  و  مدیریت   توسعه  معاون 

 تحقیقات و آموزش خود بپردازند. و همکاران با طیب خاطر مسیرشان را ادامه دهند و به فعالیت در حوزه 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

مخلوط  ، با موضوع عوامل اجتماعی مؤثر بر سلامت (TUMS' TALKS) های پیام دارالفنونمجموعه سخنرانی

 سمی سلامت

سلامت  علمی جهاد دانشگاهی در سخنرانی خود با عنوان »مخلوط سمی سلامت«، وجود نابرابری در  دکتر علی منتظری، عضو هیئت 

 .های اجتماعی برشمردافراد را حاصل یک مخلوط سمی از عوامل و مؤلفه 

توجهی  ی بسیار خوب و با تعداد قابلکه یک مطالعه  -ای که توسط آکادمی ملی پزشکی  گوید: مطالعهدر بخشی از این سخنرانی دکتر منتظری می

  درصد   نود  تا  هشتاد  بین  و  است   پزشکی  هایمراقبت   و  عوامل  تأثیر  تحت  افراد  سلامت   از  درصد  بیست  تا  ده  تنها  کندمی   بیان  –هاست  از نمونه 

کند این نابرابری که در سلامت افراد  این مطالعه همچنین بیان می  .است   سلامت  نظام  غیر  و  غیرپزشکی  عوامل  به  مربوط  سلامت،  پیامدهای

 صورتبه چه -خدمات و کالا قدرت، ثروت، که است این در آن اصلی ریشه  –ها ها و چه درون ملتچه نابرابری در بین ملت -شود مشاهده می

های اجتماعی سلامت  بینید و ناشی از مؤلفه .. این وضعیتی در سلامت مردم می است   نشده توزیع عادلانه  صورتبه  –  ملی  صورتبه   چه   و  جهانی
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های اجتماعی که در یک کشور یا مجموعه کشورهای های اجتماعی نامناسب« به معنای سیاست است؛ محصول یک مخلوط سمی است که »برنامه 

اتخاذ می  اقتصادی غیرعادلانه و غیرمنصفانه«، »سیاجهان  ست ورزی بیمارگونه یا سیاست ورزی غیر مطلوب«، »ساختارهای شود، »مناسبات 

دهنده این ی مردم« اجزای تشکیلناکارآمد و بیمار« مثل نهاد آموزش، نهاد اقتصاد، نهاد قضاوت و حتی نهاد خانواده و »شرایط زندگی روزمره 

 مخلوط سمی هستند.

  

 

 

 

 

 

 

 ویژه جامعه پزشکی آیین نهمین همایش ملی قرآن، عترت و سلامت 

پزشکی، بعد از انقلاب اسلامی در کنار وحی، خودش را بازیابی    والمسلمین سیدقریشی: جامعهالاسلامحجت

 های زانوزده در کنار وحی با چنین دیدگاهی، هم طبیب شدند، هم حکیمکرد و این انسان

به همت گروه قرآن، عترت و سلامت فرهنگستان علوم پزشکی و با همکاری مرکز قرآن و عترت وزارت بهداشت، نهمین همایش  

معنوی در جامعه پزشکی، روز  قرآن و عترت مدار تحول  با موضوع و محوریت  قرآن، عترت و سلامت ویژه جامعه پزشکی  ملی 

ها و نهادهای نظام سلامت، قاریان ممتاز جامعه پزشکی و  سئولان دستگاه با حضور م   1400اسفند    13و    12پنجشنبه و جمعه  

تئاتر ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران با رونمایی از پرده متبرک  سخنرانی کارشناسان برجسته قرآنی کشور در سالن آمفی 

 .بارگاه امیرالمؤمنین و تجلیل از خانواده شهدای مدافع سلامت برگزار شد
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نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، مراسم نهمین همایش ملی قرآن عترت و   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  زارشبه گ

  1400اسفند    1۳و    12جمعه    سلامت ویژه جامعه پزشکی با موضوع و محوریت، قرآن و عترت مدار تحول معنوی در جامعه پزشکی، روز پنجشنبه و

والمسلمین سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در  الاسلام، حجت رئیس دانشگاه صبح با حضور دکتر حسین قناعتی،  8از ساعت  

سیم   دکتر  پزشکی،  علوم  فرهنگستان  رئیس  مرندی،  دکتر  پزشکی،  دانشگاه،  علوم  فرهنگستان  سلامت  و  عترت  قرآن،  رئیس  فروش، 

عیسیالاسلام حجت دکتر  دانشگاهوالمسلمین  در  رهبری  معظم  مقام  نمایندگی  نهاد  پژوهش  و  آموزش  معاون  و  همایش  اجرایی  دبیر  ها، زاده، 

قدر های معزز شهدای گران ه قرآنی کشور و خانوادهها و نهادهای نظام سلامت، قاریان ممتاز جامعه پزشکی، کارشناسان برجستمسئولان دستگاه

تئاتر ستاد مرکزی دانشگاه با رونمایی از پرده متبرک بارگاه امیرالمؤمنین و تقدیر از خانواده شهدای مدافع سلامت  مدافع سلامت، در سالن آمفی 

 .برگزار شد

کنیم که  را معجزه قرن حاضر خواند و گفت: در عصری زندگی می   در ابتدای این مراسم دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، انقلاب اسلامی

ای  گیری از نام خدا وارد شد و ضربه کمونیست با ادعای عدالت، بدون ذکری از خدا وارد عرصه شد و سپس کاپیتالیست با رهبری امریکا با بهره

نی )ره( مردی که خودساخته بود و مانند همه انبیا با غربت و تنهایی مهلک بر پیکره اخلاق و خانواده وارد کرد. در این عصر، عبد صالح، امام خمی

گری، موفقیت و پیروزی به دست آورد. امام حرکت بزرگی انجام داد که همه مدیون آن هستیم و  بر شیطان و مادیوارد شد، توانست با حمله

دعوت امام خمینی )ره( به خودسازی گفت: بودند افرادی که حتی   وی با اشاره به اهمیت خودسازی و پیام  .معجزات بزرگی در انقلاب رقم خورد

فرمود »خود را بسازید و تا خود را نسازید دیگران  ها میعضو سپاه پاسداران بودند و اکنون امام زمان و خدا را منکر شدند. امام در اغلب سخنرانی 

توانید در عرصه مبارزه بیرونی  خاردار نفس خود رد نشوید نمیند تا از سیم توانید بسازید« مقام معظم رهبری نیز در سخنرانی خود فرمودرا نمی 

 .موفق باشید

اً اگر  رئیس دانشگاه در خاتمه گفت: از خدامی خواهم که قدردان باشیم و بتوانیم توفیق خدمت یابیم و در گناه ضربه به اسلام شریک نباشیم. قطع

از ما گرفته و به قوم دیگری داده خواهد شد. خداوند عالم، حیات را به ما هدیه کرده و اجازه داده که   امروز به اسلام و قرآن توجه نکنیم این لیاقت

که هوای   این معجزه )حیات دوباره به بیماران( به دست کادر پزشکی انجام شود. قدر آن را بدانیم و آن را با توجهات دنیوی آلوده نکنیم. نگذاریم

 .به کندنفس و توجهات مادی بر ما غل

های گوناگون،  ی مراسم دکتر علیرضا مرندی، رئیس فرهنگستان علوم پزشکی کشور با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در سخنرانی در ادامه

زارت  های کلی وها و سیاست های خود مکرراً در مورد دانشگاهها را موجب بهبود امور دانست و گفت: وقتی مقام رهبری در توصیهتوجه به آن 

کنیم و چقدر باید تلاش کنیم تا حسرت نخوریم. باید در مسائل ارزشی مدام بینیم که چقدر ما کوتاهی و غفلت می کنند، میبهداشت صحبت می 

 .ایمبررسی کنیم که ما چه کرده

ید بیشتر بر نفس خودکار کند و های مهم فرهنگستان را رصد امور سلامت در سطح کلان خواند و گفت: انسان بادکتر مرندی یکی از مسئولیت

های کلی کشور بر علم  هایی هست حتماً آن را رفع کنیم. در سیاست گونه که در کارها نیز باید ببینیم که اگر کوتاهیمادام خود را رصد کند. همان 

اند  کنیم؟ مقام رهبری فرمودهنشگاه میها و تحقق دانشگاه اسلامی تأکید شده است. آیا ما تلاشی برای اسلامی شدن داو فناوری، حاکمیت ارزش

ها هستند یا خیر و اگرنه، قطعاً این  کنیم دارای این ویژگیکه دانشگاه سه چیز لازم دارد، دین، اخلاق و تهذیب. آیا دانشجویانی که تربیت می 

رد و گفت: عزیزانی که امکانی برایشان هست  وی در خاتمه، بر ضرورت توجه به فرمایشات رهبری تأکید ک  .تجلی روح ما در دانشجویان بوده است 

های مقام رهبری توجه کنند چراکه این سخنان نیازمند عمل است و همه اساتید و دانشجویان باید با همکاری هم این نهال را سبز به توصیه 

برد تا آن را به  افی نیست و تلاش مضاعفی می هرحال خدا را شاکریم به خاطر انقلابی که خداوند به ما هدیه کرده اما شکر تنها کدارند. به نگاه

 .نقاط دیگر جهان منتقل کنیم
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ها گفت: از نگاه وحی آنچه مقام  والمسلمین نیکزاد عیسی زاده، معاون آموزشی نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه الاسلامدر ادامه مراسم، حجت 

ی است که معلم را از دایره انتقال دانش صرف خارج و روح و روان شاگرد را در امتداد  معلمی را از جایگاه رفیع برخوردار ساخته، توجه به نقش تربیت

که قرآن کریم خودسازی چنانشود. آنزند. زیرا در پرتو تزکیه و تهذیب نفس، معرفت حاصل میهای تربیتی استاد گره میتکامل و ترقی به آموزه

ویژه پیامبر گرامی اسلام را تعلیم ترین هدف رسالت پیامبران به اسلام دانسته است. همچنین مهمهای پیامبر  ترین برنامه و تزکیه نفوس را از مهم

های ها عنوان کرد و گفت: بر اساس آموزه وی دین اسلام را دارای مکتب خاصی در تعلیم و تربیت انسان   .ها عنوان کرده استو تربیت انسان 

ترین و  ها جهت نیل به اهداف بلند خلقت بوده است. دین اسلام با دارا بودن کاملو تربیت انسان قرآن کریم، اولین رسالت انبیای عظام تزکیه  

موده و  پویاترین اصول تعلیم و تربیت، با نگرشی الهی گونه به انسان و فلسفه حیات، هندسه تعلیم و تربیت خویش را بر اساس نظامی کارآمد بنا ن

رساند. در مقابل برخی از مکاتب تنها بر بعد جسمانی توجه نموده و های وحیانی به رشد و بلوغ میآموزهتمام ابعاد وجودی انسان را مبتنی بر  

اند. در این راستا پرورش الگوهای شاخص و مربیانی نستوه، که خودمحور هدایت و تربیت راه پویان باورمند  های مهم انسانیت را رها کردهجنبه

 .ار داردباشند، در درجه بالای اولویت قر

و  ایشان در خاتمه، علم، عالم، تعلیم، معلم و متعلم واژگان مقدسی خواند و تصریح کرد: این واژگان همواره ارزش و بهای خود را حفظ کرده  

هاست که نترین زیربنای علم و دانش بوده و تهذیب و توانمندی آاند. دانشجویان و استادان اصلیحاملان آن پیوسته بر تارک تاریخ جای داشته

عنوان بدنه جوان و خلاق با هدایت استادان کوشا و متدین زنند. دانشجویان به سعادت و شکوه معنوی، اخلاقی و علمی یک جامعه را رقم می

 .های نرفته بگذارندتوانند پا بر راه می

ن خیرمقدم به حضار محترم و تبریک فرا رسیدن  والمسلمین میر مجید سید قریشی مسئول نهاد در دانشگاه، ضمالاسلامدر ادامه مراسم، حجت 

های نوپدید انقلاب ظاهر شد به نام مدیریت جهادی، این نام که ریشه در  ای در میان گفتمان اعیاد شعبانیه گفت: بعد از انقلاب اسلامی ایران، واژه

داده است. ابتدا مصداق روشن آن در انقلابیون اول انقلاب  های اسلامی دارد، در هر برهه و هر مقطع ظهوری نو از خود بروز  تفکرات دینی و ارزش 

های  روزی و با ایثار جان و مال به پیروزی انقلاب کمک کردند رخ نمود و بعد از پیروزی تا به امروز در وسعت یک کشور پهناور در عرصهکه شبانه 

اگر در باورهای مؤمنین ریشه نداشت قاعدتاً باید باگذشت زمان از دایره ای نمایان کرده است. این رفتار و مدیریت  گوناگون هر روز خود را به گونه 

ای تنها رخت کهنگی نپوشیده است بلکه به اقتضای دوران هرروز جلوهآمد، لکن این واژه نه شد و به نسیان و مهجوری گرفتار میتحولات خارج می

شود. در کشورهای خارجی قشر کادر درمان و پزشکان به دلیل اهمیت خاصی  ی دهد که نشانه اصالت و ماندگاری او محسوب منو از خود بروز می 

ی پایهوقرب خاصی برخوردار هستند اما در کشور ما علاوه بر این دلیل، یکها دارند از احترام و ارجکه در مراقبت و حفظ و سلامتی جان انسان

که علم ابدان و ادیان  باشد. وقتی داریم، یکی علم ابدان و دیگری علم ادیان میوع علمطورکلی دو نوقرب بیشتر هم دارند. به اعتقادی و دینی بر ارج 

 .بخشدی پزشکی می گیرد یک ویژگی بسیار خاص و والا به جامعهدر کنار یکدیگر موردبررسی قرار می 

نیاز نخواهد شد،  گاه بیچیز هیچ  ۳یچ علم و بلدی از  ایشان در ادامه با اشاره به روایتی از امام صادق )ع(، افزود: طبق فرمایش امام صادق اهل ه

ی پزشکی و قشر کادر درمان بعد از انقلاب اسلامی  یکی فقیه عالم و دومی امیر حاکم و خیرخواه و سومی هم طبیبی دانا و مورد اطمینان. جامعه

  -ی »اقْرأْ باسمْ ربکّ الّذی خلق  خودش را با پیامبرش با جملهکه خداوند اولین گفتمان  در کشورمان در کنار وحی خودش را بازیابی کرد. ازآنجایی

فهمد که باید از منظر رب به عالم نگاه کند، این وحی به علم پزشکی در این جملات  کند پزشک میبخوان به نام پروردگارت که آفرید« آغاز می

وقت ا من باش و بدان که چگونه تو را خلق کردم و همواره بدان که هیچ ی من، بکند که ای بنده ابتدایی این مفهوم را به جامعه پزشکی منتقل می 

ی من، باخدای چیز نباش چراکه تو ای بنده ای به بودن با من داشته باشی. نگران هیچتنها نیستی و با تو خواهم بود به شرطی که تو هم علاقه 

شود که چگونه خداوند بر روی خون و  بیند و متوجه می پزشک می   وقتی  دهد.راحتی یاد میدانی به کریمی طرف هستی که به تو آنچه را نمی 

شود که ای دهد، متوجه میلحظه در کنار اوست و پرورشش میبه دهد و لحظهچنین مهندسی و طراحی فوق پیشرفته انجام میی بسته، ایننطفه 

بیا با من باش، من تو را تنها نمی ی من به بنده کشم و برایت که خودت مرا رها کنی، من همواره تو را در آغوش می گذارم مگر این سوی من 

 .گیرمها را در نظر می بهترین
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ایشان در ادامه با اشاره به روایتی از امام صادق که در مورد گفتگویی بین حضرت موسی با خداوند بود گفت: آمده است که حضرت موسی از  

بینید، طبیب نیستند بلکه فقط،  ید که من طبیب هستم و این پزشکانی که در این عالم شما میفرماپرسد که طبیب کیست؟ خداوند میخداوند می

ها را به آرامش برسانند. فلذا از همان زمان حضرت موسی )ع( واسطه و مدد من بتوانند درد بیمارانم را درمان کنند و آن رفیق بیماران هستند تا به 

سازی های بسیار والا و تاریخیدا کرد. بسیاری از پزشکان کشور عزیزمان بعد از انقلاب و با این دیدگاه، انسانبود که اسم معالج به پزشک تغییر نام پ 

های وی در خاتمه افزود: این انسان  .شدند. این بزرگواران فهمیده بودند که از خودشان چیزی ندارند و هرآنچه هست از آن خداوند عزوجل است

خاطر همین آگاهی و دردمندی که دچارش شده بودند، نام دیگر طبیب به حکیم نیز تغییر  طبیب شدند، هم حکیم، به زانو زده در کنار وحی هم  

مقایسه با  های علمی خودخوانده بودند، حس دیگری نیز وجود دارد که قابل برآن حسی که در کتابیافت. این حکیمان متوجه شدند که علاوه

کلی دو نوع حس را درک کردند: یک حس دنیایی که نردبان این جهان بوده و دیگر حس دینی که نردبان طورهای قبلی خودشان نبود، به حس

بیند و دائماً به دنبال نردبان آسمان  ی سفر می آسمان است. طبیب حکیم، نوع نگاهش به این عالم خاکی و فانی تغییر پیدا کرده و خودش را آماده

تنها جسم  شوند و نه ها هستند که شاگرد حضرت مسیح میگونه انسان ال گنج هستند نه زرهای ناچیز و اینهستند. این نوع طبیبان حکیم به دنب

 .تواند زنده کنندکنند بلکه انسان را می را درمان می

قدر مدافع  های معزز شهدای گران در پایان، پس از اجرای گروه تواشیح نور و ارائه مقالات، با رونمایی از پرده متبرک بارگاه امیرالمؤمنین، از خانواده 

 .سلامت، با اهدای هدایای متبرک به نام حضرت اباعبدالله الحسین )ع(، قدردانی شد

ها و نهادهای نظام سلامت، قاریان ممتاز جامعه پزشکی توضیح اینکه در پایان روز اول این همایش، محفل انس با قرآن باحضور مسئولان دستگاه

و از  اسفند بعد از نماز مغرب و عشاء در مسجد دانشگاه تهران برگزار گردید    12و رونمایی از پرچم حضرت اباعبدالله الحسین )ع(، روز پنج شنبه  

 .دانشجویان فعال قرآنی دانشگاه، تقدیر شد

 

دکتر دهقان: مددکاران در تیم درمان نقش حیاتی و مهمی  ، در حاشیه همایش قدردانی از مددکاران اجتماعی

 دارند

اجتماعی در کنار   ریزی برای حضور مددکارانهای مادی و معنوی، توجه به کار تیمی و برنامه سرپرست مجتمع بیمارستانی امام خمینی، تشویق 

 .تیم درمان را در ارتقا جایگاه مددکار اجتماعی مؤثر دانست

اسفند    15، در حاشیه همایش قدردانی از مددکاران اجتماعی که به مناسبت روز مددکار  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

سینا برگزار شد، دکتر سیدعلی دهقان منشادی، سرپرست مجتمع بیمارستانی امام خمینی با تبریک روز مددکار به همکاران فعال ابندر تالار  1400

 را  ایگسترده  هایتلاش   اما  نیستند درمان  درصحنه  گاهی   اگرچه.  دارند  برعهده  ایاین عرصه گفت: همکاران مددکار، در حوزه درمان نقش ویژه

وی با اشاره به ابعاد مختلف کار مددکاران اجتماعی گفت: بسیاری از زوایایی که شاید موردتوجه پزشکان و دیگر اعضای کادر   .دهندمی   انجام

 .کنند روند بهبود بیمار تسریع شود و به خانه بازگردددرمان نباشد موردتوجه همکاران مددکار است و این عزیزان کمک می 

منظور ارتقا سطح مددکاری در ینکه مددکاران در تیم درمان نقش حیاتی و مهمی دارند که باید به آن توجه شود افزود: به دکتر دهقان با تأکید برا

  معرفی   بیشتر   نیز   این عزیزان در خدمت به بیماران  دانشگاه، باید اهمیت این حوزه را هرچه بیشتر نشان دهیم. همچنین اقدامات و جایگاه ویژه

 .زایش دهیماف  عزیزان این در را رضایتمندی معنوی و مادی هایتشویق  با  نیز اختاریس ازلحاظ و شود

  سرپرست مجتمع بیمارستانی امام خمینی در پایان سخنان خود، رسیدن به موفقیت را نیازمند کار تیمی دانست و گفت: اگر مددکار اجتماعی در 

ریزی برای حضور مددکاران در کنار تیم درمان و نزدیک کردن فاصله این تیمی، برنامهشود. تشویق کار  کادر درمان نباشد، آن تیم موفق نمی

 .تواند در ارتقا جایگاه مددکاری تأثیر بسزایی داشته باشدعزیزان با بخش درمان، می 
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 دومین جلسه تدوین برنامه استراتژیک مرکز فناوری اطلاعات دانشگاه

های فناوری اطلاعات دانشگاه را در تدوین برنامه استراتژیک دانشگاه مهم دکتر سید احمد رضایی نقش واحد

 خواند

های  منظور ارتقای جایگاه مرکز فناوری اطلاعات دانشگاه، اجرای برنامه سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه گفت: به 

 .شودبلندمدت با جدیت پیگیری می 

 

  1400اسفندماه    16وم پزشکی تهران، دومین جلسه تدوین برنامه استراتژیک مرکز فناوری اطلاعات دانشگاه  عمومی دانشگاه علبه گزارش روابط 

،  در سالن حکیم ستاد مرکزی دانشگاه با حضور دکتر سید احمد رضائی سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه و دکتر ماشاءاله ترابی 

 مسئولان و کارشناسان مراکز تابعه حوزه آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه برگزار شد.  مدیر روابط عمومی دانشگاه و جمعی از

ریزی استراتژیک حوزه فناوری اطلاعات در حاشیه این جلسه دکتر سیداحمد رضایی سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه، گفت: برنامه 

  که   است  ایبرنامه   آن  ماحصل  که  است  شده  تدوین  اطلاعات  فناوری  ٔ  برای ارتقای جایگاه حوزهرئیسه و مصوبه آن دانشگاه، پیرو ابلاغیه هیئت 

 های سامانه  پراکندگی  بحث  مسئله  ترینمهم  اکنون:  افزود  و  کرد  اشاره  جلسه   در  شده  مطرح  مسائل  به  وی  .شود  اجرا  باید  حوزه  این  در  بلندمدت  در
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مدت است که در نهایت منجر به این شده که ما نتوانیم از دیتای فناوری اطلاعات  بلند  انداز چشم  با  مدون  و  جامع  برنامه  یک  فقدان  و  دانشگاه

 ایم.ای مواجه شده رو با مشکلات عدیدهمند شویم و ازاینبهره

و سپس همکاران  دکتر رضایی گفت: هدف از برگزاری جلسه این است که ابتدا شرایط فناوری اطلاعات دانشگاه را برای همکاران تبیین کنیم  

 ساله  4  مثالعنوانبه   بلندمدت  اندازچشم  و  اهداف  آن  اساس  بر  تا  کنند  مطرح  را  دارند  خود  واحد  اطلاعات  فناوری  ٔ  نیازها و مشکلاتی که در حوزه

 . باشند داشته  نقش ریزیبرنامه  این در واحدها ٔ  همه که کنیم ریزیبرنامه  ایگونه به  را

 نظرات ارزشمند خود را عنوان کردند. قطهن حاضرین  از هریک جلسه این در  اینکه، توضیح

 

 رونمایی از ویراست سوم کتاب سلامت در جمهوری اسلامی ایران 

در جلسه مجمع عمومی فرهنگستان علوم    1400اسفند ماه    19ویراست سوم کتاب سلامت در جمهوری اسلامی ایران طی مراسمی روز پنجشنبه  

 .اسلامی ایران با حضور رئیس و اعضای فرهنگستان رونمایی شدپزشکی جمهوری 

 

پزشکی، با بیان این که    ، در این مراسم دکتر سید علیرضا مرندی، رئیس فرهنگستان علومروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

به چاپ رسیده است، افزود: هفت سال پس از چاپ ویراست دوم کتاب، تهیه و تدوین ویرایش سوم این    1۳77ویرایست اول این کتاب در سال  

 های اخیر، اقدامی ضروری و ارزشمند به نظر می رسید. ها و دست آوردهای سالها، برنامه کتاب، به منظور مستندسازی سیاست 

پزشکی، در رویداد رونمایی از این کتاب با اشاره به اهمیت اجرایی سازی بیانیه    علوم   دکتر باقر لاریجانی، رئیس گروه آموزش پزشکی فرهنگستان

ین گام دوم انقلاب به عنوان یکی از اسناد بالادستی و به منظور تبیین نقشه راه کشور، تنظیم کتاب سلامت در جمهوری اسلامی ایران را در ا

پیشینه و وضعیت کنونی نظام سلامت کشور، در زمینه چاره اندیشی مسئولان و سیاست گذاران    زمینه بسیار موثر دانست که به عنوان مرجع با مرور

 برای رفع چالش ها مفید خواهد بود. 

وی افزود: این کتاب دو جلدی فصول موضوعی تولیت، تامین منابع در نظام سلامت، نظام ارائه خدمات سلامت، آموزش و پژوهش، سلامت و  

 و توسعه فن آوری های اطلاعات سلامت را پوشش می دهد.  19-تجربه ایران در همه گیری کووید  اسلامی،-فرهنگ ایرانی

دکتر لاریجانی یکی از مهم ترین اقدامات و اصلاحات کشور برای تأمین سلامت برای همه که در سالهای اولیه ی پس از انقلاب و اندکی پس 

 های اولیه ی سلامت دانست. ی شد را برقراری نظام شبکه ی مراقبت از تشکیل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اجرائ 
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وی از دیگر اقدامات مهم اصلاحی کشور برای ارائه ی بهتر و بیشتر خدمات سلامت را ادغام آموزش پزشکی و نظام ارائه ی خدمات بهداشتی  

 بوده است.  درمانی کشور نام برد که الگویی موفق برای توسعه ی عدالت در سلامت در کل کشور

انسانی علوم  نیروی  بهداشتی درمانی کشور، خودکفایی در تربیت  ارائه ی خدمات  ادغام آموزش پزشکی و نظام  دکتر لاریجانی اظهار کرد که 

شک  ها، طرح پزها مانند سیاست خودگردانی بیمارستان های اولیه ی بهداشتی درمانی در کنار دیگر برنامهپزشکی و توسعه ی شبکه ی مراقبت

 خانواده و طرح تحول نظام سلامت، با هدف حل مشکلات نظام سلامت انجام پذیرفته است. 

های نوپدید و بازپدید، محدودیت توجه  های غیرواگیر و تهدید بروز بیماریپزشکی بار بالای بیماری  رئیس گروه آموزش پزشکی فرهنگستان علوم

های کاربردی نبودن برخی پژوهش   های سلامت از پرداختی خانوارهای ایرانی، توجه هزینه بلبه ابعاد سلامت روانی، اجتماعی و فرهنگی، سهم قا

های ظالمانه علیه ایران در حوزه ی سلامت را از جمله و آثار ناشی از تحریم   19-گیری کووید سلامت، تغییرات اقلیمی، پیامدهای ناشی از همه 

 مه ریزی ها و سیاست گذاری ها مدنظر گرفته شوند. چالش های نظام سلامت دانست که میبایست در برنا

دکتر لاریجانی ضمن تشکر از حمایت های دکتر سعید نمکی، دکتر سید علیرضا مرندی، دکتر فریدون عزیزی و دکتر حمیدرضا جمشیدی، از 

و اظهار امیدواری کرد که ویراست سوم    تمامی اساتید و همکارانی که در تدوین و ویرایش این کتاب همکاری صمیمانه داشته اند، قدردانی کرد

 این کتاب برای دست اندرکاران حوزه سلامت مفید واقع شود. 

توضیح اینکه این کتاب که مشتمل بر هفت فصل میباشد، با مشارکت فرهنگستان علوم پزشکی و پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم تنظیم و با  

شده است و دکتر سید علیرضا مرندی، دکتر فریدون عزیزی، دکتر باقر لاریجانی و دکتر حمیدرضا  حمایت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام ره منتشر  

جمشیدی و جمع کثیری از صاحب نظران و خبرگان حوزه سلامت کشور از نویسندگان این مجموعه می باشند. محتوای این کتاب به همراه 

 . است  در دسترس  اینجا  ویراست های قبلی از طریق وب سایت

 

 نانو« برگزار شدهای فعال در حوزه فناوریآپگذار استارترویداد »ارائه به سرمایه

گذاران در رویداد ها و سرمایهستاد توسعه فناوری نانو در محل سالن دارالفنون دانشگاه علوم پزشکی تهران، میزبان استارتاپ 

 .نانو« بودهای فعال در حوزه فناوری  آپ گذار استارت سرمایه»ارائه به 
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با حضور دکتر سعید سرکار رئیس ستاد نانو   1400اسفند  15، در این رویداد که روز یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

پ نانویی،  آاستارت   7   شد،   برگزار  ستاد  این  مدیران  از   چند  تنی  و  ستاد  این  انسانی  هایسرمایه   توسعه   کارگروه  مدیر  رضایت  مهدی  سید   و دکتر

 گذاران مدعو ارائه کردند. توانمندی و فناوری خود را به سرمایه

 ها است. آپهدف نهایی این رویداد ها جذب سرمایه لازم برای توسعه و رشد این استارت

ین رویداد دکتر سید مهدی رضایت، ضمن خوشامدگویی به شرکت های دانش بنیان و دیگر حضار گفت: »حمایت از متخصصان و  در شروع ا

 جمهوری به مرحله های سعید سرکار دبیر ستاد نانو است و این طرح با حمایت معاونت علمی ریاستها و طرحپژوهشگران ایرانی مقیم خارج، از ایده

 ه است .« و نتایج خوبی رسید

ع در  همچنین در مراسم اختتامیه دکتر سعید سرکار خاطرنشان کرد: هدف از این گونه برنامه ها، معرفی الگوهای مطرح در حوزه نانو است. در واق

 پی ایجاد شرایط مساعد برای توسعه فناوری و ثروت آفرینی توسط متخصصان دارای دانش فنی هستیم. 

نانو به عنوان یکی از پایگاه انتقال داتش، تجربه و ایده های فناورانه به داخل کشور است، ستاد ویژه توسعه فناوریذیل این برنامه که هدف آن  

التحصیل عنوان یکی از خدمات برای حمایت از متخصصان فارغکند و به های همکار، به متخصصان و فناوران مشمول این برنامه، ارائه خدمت می 

 .کندمی  برگزار گذارسرمایه جذب رویداد اند، کرده نانویی  فناورانه کارهای و کسب و  آپاندازی یک استارتبه راه  خارج از کشور که اقدام

ساز جهان)کیت تشخیص سریع پریودونتایت(،  زیهای سوپرآبگریز پلی یورتانی(، فراپایش امین)کول تگ(، به نانو)پوشش شرکت های مارال پوشش

بی  غیرتهاجمی  پوشیدنی  )گلوکومتر  پارت  رویان  آنتی لایه  سریع  تشخیص  )کیت  طب  فرتاک  پودر  وقفه(،  )نانو  نانوایمپلنت  شیر(،  در  بیوتیک 

آپی بودند که دستاوردها و استارت  7شده با فناوری نانو(،  نده نقایص استخوانی( و بسپار سیلیکون ژیکان )پوشش مقره ولتاژ بالا، تقویت کنترمیم

 گذاران ارائه کردند. محصولات نانویی خود را به سرمایه 

 ی خبر دادالتحصیلان مرکز توانمندسازی دانشگاه به رتبه عال معاون توسعه از ارتقای تمام فارغ

برنامه  و  مدیریت  توسعه  معاون  ذاکریان  ابوالفضل  سید  فارغ دکتر  تمام  ارتقای  از  از  منابع  توانمندسازی  ریزی  مرکز  التحصیلان 

 .سال سابقه کار از شروط ارتقا به رتبه عالی است  24دانشگاه به رتبه عالی خبر داد و گفت: داشتن  

 

ریزی منابع با اعلام خبر ارتقای رتبه  ، سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

های توانمندسازی کننده در دورهشرکت   های صورت گرفته همه همکاران های توانمندسازی دانشگاه گفت: با پیگیری کننده در دورهبرای افراد شرکت

 .توانند از مزایای ارتقای رتبه عالی بهرمند شوندها را گذراندن می دانشگاه که در طول سالیان گذشته این دوره
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ی افراد لحاظ  سال سابقه کار از شروط ارتقا به رتبه عالی است که در این صورت این رتبه در احکام اعمال و در بازنشستگ  24وی افزود: داشتن  

   .خواهد شد

  50تا  ۳0هزار تومان به حقوقشان افزوده خواهد شد و بین  500شود حدود دکتر ذاکریان اضافه کرد: افرادی که رتبه عالی در حکمشان اعمال می

دوره را تکمیل کنند به آنان عودت  درصد از مبالغ پرداختی افرادی که در دوره توانمندسازی شرکت کردند و به هر دلیلی انصراف دادند و نتوانستند  

 .شودداده می

 

 گفت و گو با سرپرست مدیریت حقوقی دانشگاه در پی کسب رتبه نخست در ارزیابی وزارت بهداشت 

 های جدید تعریف و برای رسیدن به آن تلاش کردشاهین ساحلی: برای موفقیت باید نوآوری و ایده 

به نخست مدیریت امور حقوقی دانشگاه در ارزیابی وزارت بهداشت  سرپرست مدیریت حقوقی دانشگاه گفت: کسب رت

های وزارت متبوع نتیجه اعتماد مسئولان دانشگاه، اخلاص در کار و زحمات همکاران واحد از زیرمجموعه  110در بین  

 .این مدیریت است

 

:  گفت   مسئولیتش  دوره  حقوقی  حوزه  در   شده  انجام   های  بررسی   به  اشاره  با  ساحلی  شاهین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

پزشکی دانشگاه روند رو به  های علمی و  ت حقوقی همانند موفقیت مدیری  متاسفانه   که   رسیدیم  نتیجه   این  به  شده   انجام   ارزیابی   و   تحقیق   از  پس

 یم.رشدی نداشته است از این رو تصمیم گرفتیم که در ابتدا دلایل این عدم پیشرفت را بررسی کنیم و با آسیب شناسی نسبت به رفع آن اقدام کن

را ترسیم کردیم و در یک برنامه    ساحلی افزود: برای دستیابی به اهدافمان از نظرات همه همکاران، وکلا و مشاورین استفاده و پس از آن نقشه راه 

از مهم بود رسیدیم.ریزی میان مدت به یکی  وی همکاری مناسب واحدهای دانشگاه و همچنین    ترین اهداف مان که همان کسب رتبه اول 

رسیدن به آن تلاش کرد.   های جدید تعریف و برای مسئولان را در این موفقیت بسیار پررنگ اعلام کرد و افزود: برای موفقیت باید نوآوری و ایده

پرسند. این در حالی است که گیرند و دلایل موفقیت مدیریت حقوقی را میدر این مدت دوستان و همکاران جهت عرض تبریک با بنده تماس می 

 از نظر بنده موفقیت هیچ راز پیچیده ای ندارد و تنها راز آن داشتن هدف، برنامه ریزی و تلاش است. 

قی دانشگاه در ادامه گفت: از زمان قبول این سمت همراه مورد حمایت مسئولان دانشگاه بودیم و این موضوع به ما قوت سرپرست مدیریت حقو

 قلب داد و با توجه به اعتمادی که مسئولان به ما داشتند، توانسته است اهداف خود را پیاده کند.
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سنتی و یکنواخت سیستم حقوقی دانشگاه را به روش مدرن و تخصصی    وی اعلام کرد اولین و مهمترین تصمیمی که گرفته این بود که روش

حه را تفکیک کرده و هر موضوعی را به کارشناس و متخصص خود سپرده، به طوری که از  مطرو  موضوعات و  هاپرونده  منظور  بدین.  کنیم   تبدیل

آن این است که شخص مربوطه مسئول تمام اتفاقات ورود تا خروج یک پرونده مسئولیت آن با یک متخصص و کارشناس واحد است و نتیجه  

 حادث در خصوص پرونده خواهد بود. 

ترین اقدامات خود را تغییر دادن نگرش همکارانش در مدیریت حقوقی دانشگاه اعلام کرد و اضافه کرد: متاسفانه یکی از  وی یکی دیگر از مهم

ر این است که در بخش دولتی، کارمندان صرفاً خود را در سود و منفعت  مهمترین دلایل عقب ماندگی بخش دولتی نسبت به بخش خصوصی د

شریک و دخیل می دانند و اگر ضرری حاصل شود هیچ وقت نگران جبران ضرر نیستند برعکس در سیستم خصوصی همه افراد در سود و ضرر  

د. خوشبختانه بنده موفق شدم این ذهنیت را در تیم  شود با دقت بیشتری از انجام وظایف محوله برآینشریک هستند و همین موضوع باعث می

  حقوقی دانشگاه تغییر دهم و اگر نفعی حاصل شده است همه سود بردند و اگر ضرری هم به وجود آمد همه متضرر شدند. در واقع اقدام مهمی که 

کنند و در راه پیشرفت و کسب خود تصور میبنده انجام دادم این بود که کارکنان مدیریت حقوقی، دانشگاه را یک شرکت خصوصی متعلق به  

  منفعت آن تلاش صد چندانی می کنند.

ی جدید، وی در پایان گفت: از مدیران و مسئولان تقاضا دارم که با تغییر نگرش کارمندان و خروج از یک نواختی و روزمرگی و با نوآوری و ایده ها

 اهداف عالی همراهی کنند. دانشگاه را با سرعت بیشتری در راه رسیدن به 
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 بین المللی سازی 

 نخستین نشست شورای مشورتی کرسی زبان فارسی کالج بین الملل دانشگاه برگزار شد

های  نخستین نشست شورای مشورتی کرسی زبان فارسی کالج بین الملل دانشگاه با هدف ارتقای کیفی، اصلاح و بهبود برنامه 

 .ترویج هدفمند زبان فارسی به غیرفارسی زبانان برگزار شدآموزشی و گسترش و 

 

برگزار شد، دکتر عنایت الله    1400بهمن    19به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین الملل، در این نشست که سه شنبه  

علمی دانشگاه علامه طباطبایی، دکتر رضامراد صحرایی، معاون آموزش  شعبانی، رئیس کالج بین الملل دانشگاه، دکتر امیر زند مقدم، عضو هیأت  

و پژوهش بنیاد سعدی، دکتر مسعود عزیزی، عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر، دکتر مهین ناز میردهقان، عضو هیأت علمی دانشگاه 

کننده امور زبان فارسی کالج حضور  قه شاه حسینی، هماهنگ شهید بهشتی، دکتر زینب صیامی، سرپرست معاونت آموزشی پژوهشی کالج و دکتر فائ

 .داشتند

رئیس کالج بین الملل دانشگاه در آغاز ضمن خوش آمدگویی به اعضای شورا، مهمترین رسالت کرسی زبان فارسی را تمرکز بر ترویج و آموزش  

 .ین با اهداف پزشکی به دانشجویان غیرایرانی دانستهای نوباکیفیت و به روز زبان فارسی به عنوان زبان علم و آموزش برمبنای روش 

 .دکتر شعبانی همچنین حمایت همه جانبه خود را از برنامه های مربوط به آموزش و گسترش زبان فارسی اعلام کرد

بان آموزان و  های متعدد، نظارت بر سنجش نهایی زسپس راهکارهای ارتقای کیفیت آموزشی، ضرورت بازنگری منابع درسی برحسب نیازسنجی

 .المللی به بحث گذاشته شد و هریک از حاضران به تبادل تجارب و نظرات و ارائه راهکارهای کاربردی پرداختندهای ملی و بینچشم انداز فعالیت

ف کرسی زبان  در پایان مقرر شد جلسات شورا به صورت ماهانه برای بررسی مسائل مربوط به آموزش هدفمند زبان فارسی و میزان پیشبرد اهدا

 .فارسی برگزار شود
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 پیشبرد مسیر علمی کشور از طریق همگرایی دانش ، برگزاری دومین کنگره همگرایی در علوم غدد

کنگره همگرایی در علوم غدد با ارائه ده ها سخنرانی علمی اساتید مدعو بین المللی و ملی، پنل های تخصصی و همچنین ارائه  

 .ه میزبانی پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد چکیده مقالات پذیرفته شده ب

 

 

 

 

 

 

 

 

دد به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم، دکتر باقر لاریجانی، رئیس کنگره همگرایی در علوم غ

برگزار شد، گفت: تلاش ما در پژوهشگاه این بوده است که از طریق همگرایی    1400بهمن    28پنجشنبه  در مراسم افتتاحیه این کنگره که صبح روز  

وی گردآوری هدفمند   زمینه های مختلف علمی بتوانیم تحقیقاتی را انجام دهیم که منجر به تشخیص، کنترل و ارائه خدمات بهتر به بیماران شود.

سورها، میکروبیوم، متابولومیکس و ژنومیکس، سلول درمانی، پزشکی بازساختی، ژنتیک، مدل حوزه های مختلف همچون پزشکی فردی، بیوسن

 سازی و ... را در پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم به نوعی مثال عملی این همگرایی خواند. 

با تلاش هایی که در مجموعه حوزه های مختلف   این که  بیان  با  متابولیسم  و  علوم غدد  پژوهشگاه    در   که  اقداماتی  و    سلامت کشوررئیس 

  و   شهر  شهرستان،  تفکیک  به  آن  به  منتسب  خطر  عوامل   و  غیرواگیر   های  بیماری  حوزه   در  کشور  سلامت   اطلاعات   است  شده   انجام  پژوهشگاه

وی در این خصوص گفت: یکی از    عیت سلامت کشور را آسان می کند.وض  و  ها  بیماری  روند  شناسایی  مهم  این:  گفت  است،  شده  فراهم  استان

و گردآوری و تحلیل داده های اپیدمیولوژیک این است که با توجه به آنالیز داده ها تخمین درستی از شیوع    STEPSمزیت های انجام مطالعه  

ان را میدهند که برنامه بیماری های غیرواگیر در مناطق مختلف بر حسب سن و جنس داریم که به برنامه ریزان و سیاست گذاران سلامت این امک

 ریزی متناسب با شرایط هر شهر یا استان را انجام دهند این مساله بر روی برنامه ریزی های حوزه حاکمیتی بسیار تاثیر گذار است. 

منتشر می شود، خواند و افزود: خوشبختانه    Peer reviewدکتر لاریجانی مسیر توسعه علمی کشور را تولید دانش منظم که در قالب مقالات  

ال  کشور ایران در مسیر تولید محصولات علمی موفق بوده است و در این زمینه رشد بسیار خوبی داشته است، بطوریکه روند افزایشی را در طول س

 ذشته شاهد بوده ایم.های گ

تر رئیس کنگره همگرایی با اشاره به رتبه علمی قابل قبول کشور در دنیا گفت: در منطقه نیز بر اساس شاخص های تولید علم، وضعیت ما از بیش

با تاکید بر این که نباید از   وی کشورها بهتر و در حوزه غدد درون ریز مقام نخست را در زمینه تولیدات علمی در منطقه خاورمیانه در اختیار داریم.

است تا این قافله علم جا ماند و همیشه باید در مسیر رو به جلو لحظه ای از حرکت باز نایستاد، خاطر نشان کرد: در حوزه نوآوری در کشور نیاز  

ارد اما می بایست تلاش کرد تا این  تلاش هایمان را افزون کنیم. دکتر لاریجانی افزود: کشور ما از نظر شاخص های نوآوری پتانسیل بالایی د

 توانایی های بالقوه به عمل در بیاید تا جایگاه مناسب تری را بین کشورهای دنیا پیدا کنیم. 
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رفع    دکتر لاریجانی ابراز امیدواری کرد: این سمینار بتواند قدمی برای پیشرفت در این زمینه باشد و ذهن های ما را به سمت همگرایی علوم در

 جامعه سوق دهد.  نیازهای

ا  در بخشی دیگر از این مراسم دکتر سید علیرضا مرندی، رئیس فرهنگستان علوم پزشکی کشور نیز همگرایی در علوم را یک راهبرد و تجربه نسبت

را به سمت نوگرایی    جدید در حوزه فناوری خواند و گفت: انسان ها با توانایی بالایی که دارند در پی روش ها و راهبردهای نوینی هستند که آنها

 پیش میبرد.

 

  وی هدف اصلی تحقیقات در علوم پزشکی را تامین، حفظ و ارتقا سلامت عموم جامعه و در نهایت عدالت در سلامت خواند و گفت: حقیقتا آموزش، 

 پژوهش، انواع مراقبت ها و ارائه خدمات سلامت همگی ابزارهایی برای نیل به این اهداف مقدس هستند.

ایی علوم دکتر مرندی در همین زمینه افزود: همگرایی باید به نحوی باشد که علم، اخلاق و معارف دینی را نیز در بر گیرد و در کنار استفاده همگر

 در درمان بیماریها سعی کنیم تا از این مهم، بیشتر برای پیشگیری از بیماری ها مخصوصا بیماری های غیرواگیر استفاده کنیم.

هنگستان علوم پزشکی با تاکید بر اینکه اولویت دادن به پیشگیری تضادی با درمان ندارد، گفت: نباید از سلامت معنوی جامعه غفلت  رئیس فر

 کنیم زیرا که اینکار خسارت های جبران ناپذیری را در پی خواهد داشت. 

 درمان مجلس نیز با تاکید بر اینکه حاکمیت باید از تولید   در بخش دیگری از مراسم افتتاحیه، دکتر حسین شهریاری، رئیس کمیسیون بهداشت و
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و انجام تحقیقات حوزه پزشکی در کشور حمایت کند، افزود: قرن جدید قرن نیروی انسانی سالم است و برای این که این مهم تحقق پیدا  دانش

وی افزایش امید به زندگی در کشور را مدیون پیشرفت های علمی   کند نیاز به همراهی دانشمندان کشور در مراکز تحقیقاتی و مجامع علمی داریم.

 خواند که در سلامت و فناوری های جدید توسط نخبگان عرصه علم و فناوری کشور رقم خورده است.

ال کرده بود دکتر علیرضا منادی سفیدان، رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس نیز در پیامی که برای مراسم افتتاحیه کنگره ارس

وی مدیریت    بیماران می شود.  به  خدمت  ارائه  ارتقای  موجب   که   هماهنگی و همکاری بین رشته های مختلف علوم پزشکی را یک ضرورت خواند

به  بیماری های صعب العلاج و حل مسائل نوپدید پزشکی را نیازمند متخصصانی خواند که در چندین حوزه صاحب نظر بوده و از دیدگاهی بالاتر 

 مسائل نظاره کنند. دکتر منادی تاکید کرد که در این صورت میتوان راه حلی سریعتر و مناسب تر برای درمان بیماران یافت.

مهرماه   28نشست تخصصی در حوزه های مرتبط با علوم غدد درون ریز امروز پنجشنبه    11توضیح اینکه این وبینار با ارائه سخنرانی ها و برگزاری  

 معهدادامه دارد.آغاز و تا ج

 

دانشگاه سبطین برای نخستین ، الملل دانشگاه و رئیس دانشکده پرستاری و مامایی به عراقسفر معاون بین

 کند اندازی میبار رشته مامایی را در عراق راه

الملل  بازدید از شعبه بین الملل دانشگاه، رئیس دانشکده پرستاری و مامایی و هیأت همراه ضمن سفر به کشور عراق و  معاون بین 

راه  با رویکرد  )دانشگاه سبطین(،  آموزش  دانشگاه در کربلا  و  با مسئولان بخش سلامت  دانشگاه  این  پرستاری در  اندازی رشته 

 .پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( دیدار کردند

 

  1400اسفند    2الملل دانشگاه، دوشنبه  الملل، دکتر محمدحسین آیتی، معاون بینمعاونت بین  پزشکی تهران روابط عمومی دانشگاه علوم   به گزارش

الملل دانشگاه مهرماه سال آینده از طریق کنکور سراسری عراق در سه رشته پرستاری، پزشکی و فیزیوتراپی  در حاشیه این سفر گفت: شعبه بین 

 .شدزوم بررسی نزدیک شرایط و امکانات دانشگاه سبطین توسط همکاران دانشکده پرستاری احساس میپذیرد که در همین راستا ل دانشجو می

مقام رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین  وی تصریح کرد: طی نخستین جلسه با حضور پروفسور جواد ابراهیم، قائم 

شهسو هومن  دکتر  و  نصرآبادی  نیکبخت  علیرضا  دکتر  شریعتی،  )ع(،  محمد  دکتر  مامایی،  و  پرستاری  دانشکده  آموزشی  معاون  و  رئیس  اری، 

علمی دانشکده پرستاری و سبطین، دکتر مهدی شفیعی ثابت، معاون علمی این دانشگاه، دکتر زهرا روددهقان، عضو هیأت  رئیس دانشگاه مقامقائم

های بالینی بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع(، برنامه درسی رشته پرستاری که در  ر السیالی، مدیر برنامه مامایی و دکت

 .این شعبه ارائه خواهد شد، مورد بحث و بررسی قرار گرفت

https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
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نظر پرداختند، افزود: با استقبال طرف  ادلهای نوین آموزش پرستاری نیز به تبالملل دانشگاه با بیان اینکه طرفین در خصوص روشمعاون بین

 .های جدید آموزشی ارائه شودعراقی مقرر شد رشته پرستاری در دانشگاه سبطین با مدل

 برنامه آموزشی پرستاری در شهرهای مختلف عراق و عدم وجود آموزش رشته مامایی، گفت: با توجه به   27دکتر آیتی همچنین با اشاره به وجود  

اندازی رشته مامایی در دانشگاه سبطین به عنوان پیشگام و پیشرو یشنهاد شیخ مهدی کربلایی، تولیت آستان مقدس امام حسین )ع(، مبنی بر راه

وی اضافه کرد: در این راستا   .در کل کشور عراق، رئیس دانشکده پرستاری و مامایی و هیأت همراه موافقت اولیه خود را در این زمینه اعلام کردند

استاندارد در رشته مامایی ارائه  قبول و  نظر پرداختند تا یک برنامه آموزشی قابل حاضران با تکیه بر قوانین آموزشی ایران و عراق، به بحث و تبادل

 .شود

الملل دانشگاه از طرح مباحثی در خصوص تجهیزات مورد نیاز دانشکده پرستاری خبر داد و بیان داشت: در این باره نیز طرفین برای  معاون بین 

شبیه  Skill Lab اندازیراه بیمارستانی  اتاق  بهتر  سازییا  آموزش  برای  سبطین  دانشگاه  در  مجهز  اتفاق شده  به  رسیدنددانشجویان   .نظر 

ها و امکانات موردنیاز مطرح کردند وآمد اساتید، اقامت آندکتر آیتی اضافه کرد: همچنین هیأت دانشکده پرستاری و مامایی سؤالاتی در زمینه رفت

اشاره به بازدید نمایندگان دانشگاه    وی با  .مقام رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( پاسخ داده شدکه توسط قائم 

 ۳0بینی شده، اظهار داشت: ساختمان این دانشگاه با زیربنای ها و امکانات پیشاز محل دانشگاه سبطین و اعلام نظر در مورد فضای موجود، اتاق

اندازی شود، یک طبقه از ساختمان مذکور به  هزار مترمربع، در پنج طبقه ساخته شده و قرار است تا زمانی که دانشکده پرستاری مستقل آن را راه

 .آموزش این رشته اختصاص یابد

روز پیش خبر داد و گفت: تیم مذکور متشکل از دکتر   10الملل دانشگاه از استقرار تیم مدیریتی ایران در دانشگاه سبطین از حدود  معاون بین

ه سبطین در تلاش برای آغاز به کار رسمی این دانشگاه با همکاری طرف عراقی  مقام رئیس و دکتر شفیعی ثابت، معاون علمی دانشگاشریعتی، قائم

 .هستند

دکتر آیتی به دیدار انجام شده با پروفسور ستار الساعدی، وزیر اسبق بهداشت عراق و رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام  

انشگاه برای دکتر شریعتی و دکتر شفیعی ثابت، حکمی نیز از سوی پروفسور الساعدی حسین )ع( نیز اشاره کرد و افزود: پیرو احکام ریاست محترم د

وی با بیان اینکه هیأت دانشگاه علوم پزشکی تهران همچنین   .ها فراهم شدبرای این اساتید صادر و به موجب آن، امکان فعالیت قانونی برای آن 

( را نیز به دست آوردند، گفت: با حضور در این بیمارستان که در شهر کربلا واقع شده از  العابدین )عفرصت بازدید از بیمارستان تخصصی امام زین

 .کشور( است، نیز بازدید به عمل آمد 22مرکز آزمون آسکی پزشکی آن که بسیار مجهز و مورد تأیید بورد کشورهای عربی )مشتمل بر 

بین  امام زین معاون  بیمارستان  به صورت کاملاً  العالملل دانشگاه اضافه کرد:  با تجهیز مرکز آسکی  امام حسین )ع(،  ابدین )ع( و آستان مقدس 

را فراهم کرده تأیید مدرک تحصیلی شان توسط بورد کشورهای عربی  بورد و   .انداستاندارد، امکان شرکت متخصصان عراقی در آزمون عرب 

العابدین )ع( همچنین تأیید رویال کالج دانشگاه ادینبرو را نیز طی انعقاد  دکتر آیتی با تأکید بر اینکه مرکز آزمون آسکی پزشکی بیمارستان زین 

های دیجیتال و تجهیزات برگزاری آزمون از راه دور  ای به دست آورده است، خاطرنشان کرد: بازدید از امکانات این مرکز که به سیستمنامهتفاهم

 .بود  مجهز است، برای هیأت دانشگاه جذاب و البته بسیار ارزشمند

الملل دانشگاه علوم  های علوم پزشکی کشور با تأسیس شعبه بینتوضیح اینکه در دویست و هشتاد و چهارمین جلسه شورای گسترش دانشگاه

 .پزشکی تهران )تحت عنوان دانشگاه سبطین( در کشور عراق و شهر کربلای معلی موافقت و مجوز آن صادر شد
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 نامه خود دفاع کرد الملل از پایانداروسازی پردیس بین الملل دانشکدهنخستین دانشجوی بین

 .الملل دانشگاه برگزار شدالملل دانشکده داروسازی پردیس بین نامه ضحی خاصکی، نخستین دانشجوی بین جلسه دفاع پایان

 

اسفند    2الملل، جلسه دفاع این دانشجوی مقطع دکترای داروسازی، دوشنبه  معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

الملل، دکتر تهمینه اکبرزاده، استاد راهنما، دکتر ملیحه  با حضور دکتر سید اسماعیل سادات ابراهیمی، رئیس دانشکده داروسازی پردیس بین  1400

 .ی، مدیر گروه شیمی دارویی دانشکده داروسازی برگزار شدبرازنده تهرانی، استاد مشاور و دکتر علیرضا فرومد

 Design and synthesis of 1-2-3-triazole linked me tothoxy benzy نامه خود با عنوانپس از دفاع این دانشجو از پایان

lidene acetohy drazide derivatives as a glucosidase in hibitorsها نیز مطرح که به آن   داورانؤالاتی از سوی هیأت، س

 .پاسخ داده شد

 .این دانشجوی عراقی موفق به کسب بالاترین نمره توسط اساتید حاضر شد و سپس متن سوگندنامه خود را قرائت کرد

بین  داروسازی پردیس  دانشکده  رئیس  ابراهیمی،  فارغدکتر سادات  از  ابراز خرسندی  این نشست ضمن  نیز در حاشیه  نخسالملل  تین التحصیلی 

دانشجوی خارجی دیگر دانشکده برگزار خواهد    ۳تا    2نامه  الملل این دانشکده، گفت: تا پایان اسفند سال جاری جلسه دفاع از پایاندانشجوی بین

 .شد

یح کرد: با الملل خبر داد و تصرالمللی و اغلب از عراق و کشورهای آفریقایی در دانشکده داروسازی پردیس بیندانشجوی بین  90وی از تحصیل  

 .المللی جدید از دیگر کشورها شویمدانشجوی بین ۳0تا  20افزایش روند پذیرش دانشجویان، امیدواریم در سال آینده موفق به جذب 
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رئیس دانشکده پزشکی و معاون  ، های آموزشی و درمانی دانشگاه در جزیره کیشبا هدف گسترش فعالیت

 معاون اقتصادی سازمان منطقه آزاد کیش دیدار کردند الملل با آموزشی پردیس بین

بین  پردیس  آموزشی  معاون  با رویکرد  دکتر محمدتقی بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی و دکتر سید مهدی رضایت،  الملل 

اد کیش و  های آموزشی و درمانی دانشگاه در جزیره کیش، با دکتر حسین همتی، معاون اقتصادی سازمان منطقه آزگسترش فعالیت 

 .جمعی از مسئولان این مجموعه دیدار کردند

 

برگزار شد، اهمیت ارتقای نقش    1400اسفند    5شنبه  الملل، در این دیدار که پنجمعاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 . المللی سازی در جزیره کیش مورد تأکید قرار گرفتدار بینعنوان پرچمدانشگاه علوم پزشکی تهران به  

های دانشکده پزشکی، گفت: این دانشکده با فعالیت بیش از یک هزار عضو  ها و برنامه در آغاز، دکتر بیگ محمدی ضمن ارائه گزارشی از فعالیت

 .جایگاهی متمایز در کشور است الملل، دارایتوجه دانشجوی ایرانی و بین علمی و تعدادی قابلهیأت

محور  الملل و ارائه خدمات سلامترئیس دانشکده پزشکی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران آمادگی دارد برای توسعه بخش آموزش بین 

پردیس کیش بر حوزه پزشکی    های آموزشیاکنون عمده فعالیتای لازم را داشته باشد، افزود: همای و فرامنطقهدر جزیره کیش همکاری منطقه

 .های خود در این جزیره، به توسعه این اقدامات کمک کنیممتمرکز است و در تلاشیم با تقویت زیرساخت

الملل پیشینه حضور دانشگاه علوم پزشکی تهران در جزیره کیش را تشریح و به تحصیل بیش از هزار و چهارصد سپس معاون آموزشی پردیس بین

 .م پزشگی تهران اشاره کردکشور دنیا در دانشگاه علو 48ملل از دانشجوی بین ال

الملل و اهمیت توسعه هدفمند اقداماتی که تاکنون صورت گرفته، تصریح دکتر رضایت با اشاره به برنامه چهار ساله آتی دانشگاه و معاونت بین

وی همچنین در بخش دیگری از سخنان    .شودفرد منطقه آزاد کیش احساس میمنحصربههای  کرد: لزوم توجه ویژه مسئولان دانشگاه به ظرفیت 

های المللی با واگذاری طرحهای مختلف آموزشی، پژوهشی و بینالملل در حوزهخود به امکان ایفای نقش مؤثر شعبه جزیره کیش پردیس بین

های نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در  ای برای حمایت از سیاست ر ویژه تحقیقاتی و پژوهشی اشاره کرد و از مسئولان سازمان خواست تدابی

 .المللی، در پیش گیرندهای بینگیری پردیسشکل 

های طراز اول کشور در این منطقه گذاری سازمان منطقه آزاد کیش نیز با بیان اینکه حضور ارزشمند دانشگاهپس از آن معاون اقتصادی و سرمایه

المللی های حوزه پزشکی و بین رد توجه بوده است، اضافه کرد: حضور مغتنم دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان سرآمد دانشگاهآزاد همواره مو

 .فرد با این سازمان خواهد بودسازی در جزیره کیش، بدون شک زمینه ساز تعاملات منحصربه 
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گیرند ضمن اینکه  جانبه از رسالت متعالی این دانشگاه را در پیش می همه دکتر همتی افزود: مسئولان سازمان نیز چون گذشته سیاست حمایت  

وی تصریح    .مابین خواهد بودالمللی سازی دانشگاه علوم پزشکی تهران نقطه عطفی در ادامه تعاملات فیهای درمانی، بهداشتی و بین ظرفیت

ت ویژه در قالب زمین با کاربری آموزشی، دانشگاه را در ارائه خدمات کرد: هم اکنون سازمان منطقه آزاد کیش آمادگی دارد ضمن تخصیص تسهیلا

 .پزشکی و سلامت با رویکرد توریسم سلامت یاری کند

الملل، نشستی صمیمی با دانشجویان شعبه کیش پردیس بین الملل نیز برگزار  در ادامه سفر رئیس دانشکده پزشکی و معاون آموزشی پردیس بین

 .دغدغه های خود و تجربه تحصیل در ایران پرداختند و دانشجویان به تشریح

معاون آموزشی پردیس بین الملل نیز طی این دیدار ضمن تبریک به دانشجویان جدیدالورود و اهمیت حضوری شدن هر چه زودتر کلاسهای آنها 

 .پردیس الملل قول مساعد داد با تثبیت شرایط همه گیری کرونا، در خصوص نگاه ویژه دانشگاه به آموزش دانشجویان بین الملل

های آموزشی و دکتر بیگ محمدی و دکتر رضایت همچنین از بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی کیش نیز بازدید کرده و به بررسی زیرساخت 

 .درمانی آن پرداختند

پذیرد  اکنون در تهران صورت می المللی که همرئیس دانشکده پزشکی طی این بازدید از امکان انتقال بخشی از دوره آموزشی بالینی دانشجویان بین 

 .به جزیره کیش خبر داد

 

دکتر حیدر الحکاک: کیفیت آموزش در دانشگاه علوم پزشکی تهران بالا است و برای حضور در این دانشگاه 

 باید تلاش کرد

 .ب احساس غربت نکردم ای بود که در کشور غریگونه الملل از کشور عراق گفت: رفتار استادان به آموخته بیندانش 

بین التحصیلی دانشدر حاشیه جشن فارغ :روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش اسفند    9الملل دانشگاه که دوشنبه  آموختگان 

الحکاک دانشجوی داروسازی از کشور عراق با ابراز خوشحالی از اینکه  صورت حضوری و آنلاین در سالن دارالفنون برگزار شد، دکتر حیدر  به   1400

های داروسازی را آموزش های مختلف بازدید و روشکند گفت: در کارورزی صنعت توانستیم در کارخانهدر دانشگاه علوم پزشکی تهران تحصیل می

وجود نداشت، علاوه بر این با دانشجویان از کشورهای مختلف آشنا    هاییهای متفاوتی آشنا شدیم که در کشور عراق چنین دستگاهو با دستگاه

کردیم در کشور غریب  ای که باور نمی گونه ها با دانشجویان ایرانی در ارتباط بودیم و آنان رفتار بسیار خوبی داشتند به شدیم و در بسیاری از کارگاه

 .بت نکنیماستادان و دانشجویان تا این حد به ما کمک کنند تا احساس غر

 .بخش بودالملل ادامه داد: با توجه به اینکه عراق در همسایگی ایران است یادگیری زبان فارسی برای من بسیار آسان و لذتآموخته بیناین دانش 

کنند گفت: کیفیت    کنم دانشگاه علوم پزشکی تهران را برای ادامه تحصیل انتخابدکتر حیدر الحکاک بابیان اینکه به دوستانم در عراق توصیه می 

است    آموزش در این دانشگاه بالا است بنابراین برای حضور در این دانشگاه باید تلاش کرد و زیاد درس خواند تا به نتیجه مطلوبی رسید و بهتر

نند در انتخاب تخصص هم  توانامه موضوع مناسبی را انتخاب شود زیرا در این دانشگاه اساتید بسیار خوبی فعال هستند و در آینده میبرای پایان

وی در پایان در خصوص ارتباط استادان با دانشجویان گفت: ارتباط استادان با دانشجویان عالی بود و من بسیار خوشحالم که با   .کمک کنند 

 .استادان دانشکده داروسازی که بسیار مسلط و باتجربه درزمینه داروسازی بودند ارتباط داشتم
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الملل  نخستین جلسه شورای راهبردی شعبه بین، راستای آشنایی با دانشگاه سبطین و اقدامات انجام شدهدر 

 دانشگاه در کربلا برگزار شد 

بین  شعبه  راهبردی  جلسه شورای  معاون  نخستین  آیتی،  محمدحسین  دکتر  حضور  با  سبطین(  )دانشگاه  کربلا  در  دانشگاه  الملل 

 .سبطین برگزار شد  رئیس دانشگاه  مقامد شریعتی، قائم الملل دانشگاه و دکتر محمبین 

 

مدافعان سلامت برگزار  در سالن    1400اسفند    14الملل، در این نشست که شنبه  معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

الملل، المللی سازی الکترونیک معاونت بینشد، دکتر مهدی شفیعی ثابت، معاون علمی دانشگاه سبطین، دکتر فاطمه حاجی علی عسگری، مدیر بین

ون دانشگاه، عاتکه  الملل، مهندس جواد رفیع، سرپرست اداره رفاه و تعادکتر سمیرا آل سعیدی، مسئول کارگروه گردشگری سلامت معاونت بین 

ها برای همکاری با شعبه دانشگاه های ستادی و دانشکدهالاختیار معاونتموسوی، مدیر امور آموزشی و پژوهشی دانشکده مجازی و نمایندگان تام

 .در کربلا حضور داشتند

الملل در کربلا با میلاد حضرت امام حسین )ع( را به  اندازی شعبه بینزمانی برپایی نخستین جلسه شورای راهالملل دانشگاه همدر آغاز، معاون بین 

الملل و دانشگاه علوم پزشکی تهران است، مورد توجه خاص  ها تلاش معاونت بین فال نیک گرفت و گفت: امیدوارم این پروژه که حاصل سال

 .گاه و کشور عزیزمان ایران باشدای قوی و موفق برای مجموعه دانشحضرت امام حسین )ع( قرار بگیرد و دانشگاه سبطین نماینده
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 المللاندازی دفتر شعبه در معاونت بین از معرفی تیم مدیریتی ایرانی دانشگاه سبطین تا راه ب

نخستین اقدامات    90-91های  های انجام شده برای تأسیس دانشگاه سبطین، ارائه کرد و گفت: طی سالای از فعالیتدکتر آیتی سپس پیشینه

الملل دانشگاه در عراق انجام و طبق مستندات موجود جلسات متعددی در سطح دانشگاه و وزارت بهداشت برگزار شد.  اندازی شعبه بین راه برای  

 .ای میان دانشگاه و آستان مقدس امام حسین )ع( به امضاء رسیدنامهتفاهم   98تر پیگیری و در سال  به صورت جدی  97این رویکرد از سال  

نامه بر همکاری میان دو مجموعه برای تأسیس شعبه در عراق تأکید و مقرر شد که طرف عراقی امکانات فیزیکی و منابع  در این تفاهموی افزود:  

 .افزاری موردنیاز بپردازدمالی لازم را تأمین کند و دانشگاه نیز به ایفای نقش علمی خود و فراهم کردن امکانات نرم 

الملل تشکیل و سفرهای متعددی به  های دکتر رامین کردی، معاون پیشین بینمان زمان تیمی در دانشگاه با تلاش دکتر آیتی با بیان اینکه از ه

ای خصوصی در عراق با سه  عراق انجام شد، اظهار داشت: طی مذاکرات انجام شده طرفین با آغاز به کار دانشگاه سبطین به عنوان مجموعه 

 .نظر رسیدندبه اتفاق  دانشکده پزشکی، پرستاری و توانبخشی

هکتار در یکی از بهترین نقاط شهر کربلا به این پروژه اختصاص و در   26الملل دانشگاه تصریح کرد: در همین راستا زمینی به وسعت  معاون بین

  ۳0شگاه با زیربنای  های این دانوی به تکمیل مراحل ساخت یکی از ساختمان  .دو سال گذشته بخشی از مراحل ساخت و ساز آن انجام شده است

از کلاس متشکل  سبطین  دانشگاه  اول  فاز  عنوان  به  پروژه  این  داشت:  بیان  و  کرد  اشاره  طبقه  پنج  در  و  مترمربع  متعدد، فضاهای  هزار  های 

رت رسمی  های پزشکی، پرستاری و مامایی و توانبخشی به صوها، دانشکدهآزمایشگاهی و اسکیل لب است و در ادامه با ساخت دیگر ساختمان

 .آغاز به کار خواهند کرد

هایی به استادسرا و خوابگاه دانشجویان در دانشگاه سبطین خبر داد و افزود: همچنین این مجموعه مجهز به  دکتر آیتی از اختصاص ساختمان

 .مسجد، زمین ورزشی و رستوران خواهد بود

بین به جدیدترین همکاریمعاون  ادامه  دانشگاه در  آستالملل  با  ماهها  امام حسین )ع( طی  بر  ان مقدس  تکیه  با  و گفت:  اشاره کرد  اخیر  های 

ای تحت عنوان بخش  های بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در ایران، آستان مقدس امام حسین )ع( نیز به تازگی مجموعهیکپارچگی حیطه 

 .اندازی کرده استسلامت و آموزش پزشکی راه 

اندازی این بخش شده را تشریح کرد و افزود: دانشگاه سبطین  ساز راه لامت آستان امام حسین )ع( که زمینههای آموزشی و س دکتر آیتی فعالیت

  .های الزهرا و وارث الانبیاء، سومین مرکز علمی و آکادمیکی است که توسط این آستان مقدس تأسیس شده استپس از دانشگاه 

العابدین )ع( در ذیل این مجموعه خبر داد و  رمانی و بیمارستانی از جمله بیمارستان امام زین الملل دانشگاه از فعالیت تعدادی مرکز دمعاون بین 

)ع( طی سال امام حسین  مقدس  آستان  داشت:  بودجه اظهار  گذشته  راه های  درصدد  و  کرده  هزینه  بخش سلامت  در  خوبی  اندازی هفت  های 

اندازی  ساز تمرکز بهتر طرفین بر راهش پزشکی در این آستان مقدس را زمینه وی ایجاد بخش سلامت و آموز  .بیمارستان در کشور عراق است

تر شدن این مسیر دانست و اضافه کرد: پروفسور ستار جبار الساعدی، رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس،  شعبه و شفاف و روشن 

 .اندازی شعبه برای طرف عراقی استوضوع حاکی از اهمیت مقوله راه سوابقی چون وزیر اسبق بهداشت عراق را در کارنامه خود دارد که این م

دکتر آیتی تصریح کرد: همچنین در ادامه تعاملات، بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( برای همکاری با دانشگاه در  

های تحقیقاتی ابراز تمایل و اعلام آمادگی عریف گرنت های خدمات بهداشتی و درمانی و امور پژوهشی چون انجام تحقیقات مشترک و تزمینه

اند و افزود: طبق توافقات صورت  وی با بیان اینکه اخیراً رئیس دانشگاه سبطین و دیگر اعضای تیم مدیریتی این مجموعه انتخاب شده   .کرده است

بطین از کشور عراق انتخاب و حکم وی توسط ریاست دانشگاه  ها، رئیس دانشگاه ستر اهداف و مأموریت تر و سریعگرفته و به منظور پیشبرد راحت

 .علوم پزشکی تهران صادر شد
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گذاری مالی آستان مقدس امام حسین )ع( برای تأسیس این شعبه، یک فرد عراقی  الملل دانشگاه ادامه داد: همچنین با توجه به سرمایه معاون بین

 .دشوبه عنوان معاون اداری و مالی دانشگاه تعیین می

از جمله قائم اینکه سایر هسته مدیریتی دانشگاه سبطین  با بیان  انتخاب  دکتر آیتی  از دانشگاه علوم پزشکی تهران  مقام رئیس و معاون علمی 

علمی و برگزاری جلسات مصاحبه، دکتر  اند، گفت: پس از اعلام فراخوان در سطح دانشگاه، اعلام آمادگی جمعی از همکاران و اعضای هیأتشده

مقام رئیس دانشگاه سبطین و دکتر  محمد شریعتی، مدیر گروه پزشکی خانواده دانشگاه و رئیس اسبق دانشگاه علوم پزشکی شاهرود به عنوان قائم 

ها وی اضافه کرد: همچنین تمامی اساتیدی که در این فراخوان و مصاحبه .مهدی شفیعی ثابت نیز به عنوان معاون علمی این دانشگاه معرفی شد

 .شودها استفاده می ها از حضور آنرکت کردند، به عنوان عضو هیأت علمی با شعبه همکاری خواهند داشت ضمن اینکه در سایر پست ش

الملل دانشگاه، تصریح کرد: به منظور  اندازی دفتر دانشگاه سبطین و تشکیل تیم اجرایی آن در معاونت بین الملل دانشگاه با اشاره به راهمعاون بین

بین   حفظ ایجاد شعبه  برای  فرآیندهای طی شده  و  تازگی سامانه تمامی مستندات  به  دانشگاه در کربلا،  راهالملل  آنلاین  استای   .اندازی شده 

ماه پروژه طی  این  از  شده  انجام  بازدیدهای  و  سفرها  در خصوص  توضیحاتی  آیتی همچنین  تمامی دکتر  داشت:  اظهار  و  کرد  ارائه  اخیر  های 

ها و موانع موجود در قالب فلوچارتی گردآوری  های مربوط به ایجاد شعبه از جمله مسئولیت افراد، زمان اختصاص یافته به اجرای برنامه ریزیبرنامه 

وی در پایان با تشریح فرآیندهای آموزشی و پژوهشی طراحی شده برای دانشگاه سبطین، خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت درگیر   .شده است

های متعدد طرف عراقی،  مندی و درخواست الملل دانشگاه و با تکیه بر علاقه های نخستین شعبه بینها و برنامه ها در فعالیتدانشکده  شدن تمامی

برای   (CME) مدت، مهارتی و آموزش مداوم پزشکی های کوتاههای آموزشی، دوره رود تا شروع فرآیند پذیرش دانشجو، برگزاری کارگاهانتظار می 

 .یان این کشور مورد توجه قرار گیردمتقاض

 دانشگاه سبطین، نسل جدید دانشگاه علوم پزشکی تهران 

های زیرمجموعه با های ستادی و دانشکدهمقام رئیس دانشگاه سبطین نیز هدف از این گردهمایی را آگاهی معاونتسپس دکتر شریعتی، قائم 

مندی از تجارب، الملل دانشگاه در کربلا دانست و گفت: به طور حتم در این مسیر نیازمند بهرهبیناندازی شعبه  های انجام شده برای راهفعالیت

وی افزود: بدون شک یکی از دلایل اصلی طرف عراقی برای همکاری با دانشگاه علوم پزشکی تهران،    .دانش و توانمندی شما همکاران هستیم

علمی توانمند و البته  شمار دانشگاه و برخورداری از اساتید و اعضای هیأتهای بیالمللی، ظرفیتبندی بین های رتبهجایگاه این مجموعه در نظام

 . شناخته شده است

انداز تعریف شده، دانشگاه سبطین نسل جدید دانشگاه  دکتر شریعتی رسالت دانشگاه در این مسیر را بسیار سنگین عنوان کرد و گفت: طبق چشم

 .های این مجموعه به علاوه بهبود و اصلاح نقاط ضعف و موانع موجود خواهد بودمی مزایا و توانمندیعلوم پزشکی تهران با تما

الملل دانشگاه در کربلا به عنوان نخستین دانشگاه علوم پزشکی، خدمات بهداشتی و  مدیر گروه پزشکی خانواده دانشگاه افزود: رویکرد شعبه بین 

 .دهنده سلامت استدرمانی عراق، دانشگاه ارتقاء 

، تمام تلاش ما بر پایبندی به رسالت  (Medical Education) مقام رئیس دانشگاه سبطین با تأکید بر اینکه در بحث آموزش پزشکیقائم

خواهیم کرد. به  دانشگاه خواهد بود، بیان داشت: البته در این راستا مبتنی بر نیاز متقاضیان و مطابق با قوانین و مقررات آموزش عالی عراق عمل  

)دوره پزشکی بدون   MBBS های خصوصی عراق در قالب رشتهعنوان مثال مکانیزم ارائه مدرک تحصیلی به دانشجویان پزشکی در دانشگاه

تاری و فیزیوتراپی  اندازی دو رشته پرسوی با بیان توضیحاتی درباره راه   .ایمریزی لازم را انجام داده کارورزی( است که ما نیز به تبعیت از آن، برنامه 

 .در دانشگاه سبطین، از انجام توافقات اولیه برای تعریف رشته مامایی برای نخستین بار در عراق خبر داد

مدت برای متقاضیان عراقی به صورت حضوری، مجازی و ترکیبی های کوتاهها خواست نسبت به تعریف دورهدکتر شریعتی همچنین از دانشکده

 .آغاز به کار رسمی دانشگاه سبطین اقدام کنند )حضوری و آنلاین( تا
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الملل نسخه نمایشی سایت دانشگاه سبطین را برای حاضران به  المللی سازی الکترونیک معاونت بیندر ادامه، دکتر حاجی علی عسگری، مدیر بین

 .دهای به کار رفته ارائه کرنمایش درآورد و توضیحاتی در خصوص امکانات این سایت و تکنولوژی

ای که سیر آموزش دانشجویان  های اضافهها و فعالیتپس از آن، دکتر شفیعی ثابت، معاون علمی دانشگاه سبطین نیز گفت: حذف تمام پیچیدگی

  وی با اشاره به اینکه اساس   .را تحت تأثیر قرار دهد، مورد توجه خواهد بود ضمن اینکه پیگیر حداقل حضور همکاران در دانشگاه سبطین هستیم

الملل دانشگاه، برنامه درسی بلوک مبتنی بر اندام خواهد بود، بیان داشت: این در حالی است که شرایط  ارائه دروس برای دانشجویان شعبه بین

 ها نیز مشخص شده و باید پیش از بازدید نمایندگان وزارت آموزش عالی و تحقیقات علمی ها و فضای اختصاص یافته به آنشروع کار آزمایشگاه

 اندازی صورت گرفته باشد عراق از این فضاها، اقدامات لازم برای راه

ها اختصاص یافت که توسط دکتر آیتی و دکتر شریعتی پاسخ ها و دانشکدهبخش پایانی این نشست به طرح سؤالاتی از سوی نمایندگان معاونت

 .داده شد

 .در آینده نیز به شکل منظم و به صورت آنلاین و حضوری برگزار شودالملل دانشگاه همچنین مقرر شد جلسات شورای راهبردی شعبه بین 
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 خدمات الکترونیک 

علمی   دکتر گتمیری: ما به عنوان جامعه، ختتامیه پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات سلامتا

 علم را از شبه علم پالایش و جدا کنیم باید تلاش کنیم ساحت و حوزه

بررسی مبحث پالایش علم از مباحث شبه علم به عنوان طب مبتنی بر شواهد و مشکلات به وجود آمده موضوع سخنرانی دبیر علمی  

 .پنجمین سمینار تعهدحرفه ای در خدمات سلامت بود 

 

ط با دانش آموختگان، پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات سلامت  ، دفتر ارتباروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

روز در دفتر ارتباط با دانش آموختگان و به همت بنیاد علمی فرهنگی استاد بهادری و همکاری سازمان نظام   2به مدت   1400از چهارشنبه اسفند 

 .پزشکی برگزار شد

علم از مباحث شبه علم به عنوان طب مبتنی بر شواهد و مشکلات به وجود آمده در این حوزه    دکتر سیدمنصور گتمیری، به بررسی مبحث پالایش

ها هایی که هر دوی این حوزهپرداخت و گفت: صحبت من در مورد پالایش طب از شبه علم با تکیه بر استدلال و شواهد مبتنی بر علم و چالش

 چالش  موضوع  بدانیم  اینکه   برای   وی ادامه داد:  .ر حوزه استدلال و هم در حوزه شواهد داردبرای پالایش علم از شبه علم و علم از شبه علم هم د

 مخاطبین  خواستم  که  یافتم  سندی  دادممی  انجام  که  مطالعاتی  در  من  بوده،  دانشوران  و  علم  اهل  افراد  و  فرهیختگان  یمساله  دیرباز  از  علم  شبه

نش است که نخستین بار در کتاب دینکرد پنجم استفاده  دا  مانند  یا  مانند  دانش  ترامروزی   زبان  به  یا  دانش  مانا  یواژه.  شوند  مطلع  سند  این  از  نیز

های نه جلدی است که در زبان پارسی نگاشته شده و هر کدام به موضوعاتی  گانه یا سلسله کتابشده است. که گفته می شود دینکرد یک نه 

های امروزی باقی بازنویسی یا شرح و تفسیر است از اوستا یا آنچه که از اوستا به دست ما برای نسل مرتبط می شود و می توان گفت باز شرح و

 .مانده است

کنترل  دکتر گتمیری افزود: اگر بخواهیم در متون امروزی با اندکی تسامح تعریفی از شبه علم یا دانش ارایه کنیم برای اینکه در این حوزه هم،  

هایی که به اشتباه، علمی تلقی می شوند  ها و فرضیات و روشا آنچه که مورد قبول اکثر محافل است سیستمی از نظریه حسی بسیار است و تقریب

 .را به عنوان شبه علم تلقی می کنند

باطل  فرضیات  بر  مبتنی  علم   شود   می   است،  خرافه   شامل  که  صحیح  غیر  هایآموزه  از  بخشی  کردن  جدا  برای  بیشتر  که  است  شبیه 

افه و اهل خرافه، مدعی دانش نیستند به همین دلیل تحمیل آنها بر جامعه با ابزارهای دیگری است ولی اصحاب شبه علم خود معتقد به  چون خر

  یا   شده   معلوم  آن   بطلان   اینکه  ولو   مبانی علمی برای اثبات نظریات هستند اما به دلایلی عناصر فرآیند علم که شامل نظریات یا فرضیات است 
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دارند ولی  عیفش میدهد ولی به دلایلی دست از سر آن فرضیات و نظریات برنمی تض  یا  بطلان  بر حکم  عقلایی  هایاستدلال   و   استنادات  و   شواهد

 .کنندمی  تحمیل جامعه به   کماکان آن را با یک قالب و قبای علمی

ول  ط  در:  کرد  تصریح  کنیم،  جدا  و  پالایش  علم  شبه   از  را  علم  یحوزه  و   ساحت   ی علمی باید تلاش کنیموی با بیان اینکه، ما به عنوان جامعه 

شده، بدون تعصب باید کنار گذاشته شود و هرکسی تعصب کمتری نسبت به فرضیاتی که خود  شبه علم ها شناخته   تاریخ اگر فرضیات و نظریات 

خارج    علم  فرآیند و  علم  یگردونه  از  ها  علم  شبه  و  شود  می  بیشتر  معهجا  آگاهی  جویان  حقیقت  و   یا تیم خود ارایه داده طبیعتا با تلاش دانشمندان

 .می شوند

دکتر عیسی زاده: قرآن از این جهت برای  ، اختتامیه پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات سلامت

 بیان معیار تشخیص علم از شبه علم مرجعیت دارد چون پرتوی از علم و دانش خداوند است 

معاون آموزشی نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها تاکید کرد: خداوند خالق تمامی مفاهیم از جمله خود علم و شبه علم است قرآن  

 .ترین مرجع برای تشخیص علم از شبه علم باشدتواند بهترین و محکم هم که کلام خداست پس می 

 

، دفتر ارتباط با دانش آموختگان، اختتامیه پنجمین سمینار)مجازی( تعهدحرفه ای در خدمات روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

در دفتر ارتباط با دانش آموختگان به همت بنیاد علمی فرهنگی استاد بهادری و با همکاری سازمان نظام پزشکی برگزار    1400اسفند    5سلامت  

 .شد

سلام والمسلمین دکتر عیسی زاده معاون آموزشی نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها در مورد مصادیق شبه علم از دیدگاه وحی سخنران  حجت الا

هاست در گروه های علمی مطرح است ذهن بسیاری از اندیشمندان و فرهیختگان را به خود جلب  وی گفت: یکی از موضوعاتی که مدت  .ویژه بود

 .به علم است اما پیگیری این آسیب در منابع دینی به خصوص قرآن کریم بسیار حایز اهمیت استکرده موضوع ش

پرتوی  وی با بیان اینکه قرآن به تمامی علوم مرجعیت دارد، افزود: قرآن از این جهت برای بیان معیار تشخیص علم از شبه علم مرجعیت دارد چون  

ای هاست که بشر را دعوت به تهدی کرده اما تا امروز هیچ کسی نتوانسته سورهی الهی قرنک معجزهاز علم و دانش خداوند است قرآن به عنوان ی

 .مانند قرآن بیاورد

گردد و اعجاز قرآن یعنی کلامی که در لفظ و محتوا و برآمده از سوی خداوند متعال دکتر عیسی زاده ادامه داد: علت این امر به اعجاز قرآن برمی 

و دانش  سوی خداوند متعال بر پیامبر اکرم است. بنابراین قرآن پرتوی از علم و دانش خداوند است. خداوندی که خود خالق علمو نازل شده از  

 .گرددهای علمی در نهایت بر اساس نگاه توحیدی به خداوند متعال برمی ی این مفاهیم و گزاره هاست و همه است. خداوندی که خود خالق انسان
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ند متعال که خالق انسان و خالق میدان علمی و دانش و اندیشه است قرآن را خلق کرد بنابراین همانطوری که خداوند خود خالق  وی افزود: خداو

ترین مرجع برای تشخیص علم از شبه علم  تواند بهترین و محکماین مفاهیم از جمله خود علم و شبه علم است قرآن هم که کلام خداست می 

 .باشد

ی شبه علم ادعاییست با طبیعت و ظاهر علمی که شواهد  در پایان با اشاره به شاخصه های شبه علم گفت: نخستین شاخصه  دکتر عیسی زاده

ها ست یعنی در روی  ی دوم که بسیار مهم است مبتنی بر شواهد روایی و حکایت علمی قابل تکرار و مستند ندارد و قابل تکرار نیست، شاخصه

ی های علمی مانور می دهند، شاخصهی سوم موارد و ناسازگارید علمی ندارد و بر اساس نقل قول است، شاخصهزمین یک دلیل علمی و مستن

های آماری سواستفاده کنند و شاخصه ی پنجم از بحثچهارم در شبه علم برای توصیف مسایل غیر قابل توزیع به صورت راز یا اسطوره تلاش می

 .کنندنی بیان می کنند یعنی آمارهای غلط و دروغیمی
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 با فرزانگان 

دکتر علی جعفریان: ایران از نظر پیوند کبد در سطح ملی و  ، ا فرزانگان دانشگاه علوم پزشکی تهرانب

 المللی کاملاً شناخته شده است بین

شود که این ایران رایگان انجام می رئیس بخش پیوند کبد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، با تاکید بر اینکه پیوند کبد در  

فرد است، گفت: هیچ عمل پیوند اعضای داخل شکم نیست که در دنیا انجام شود و ما نتوانیم آن را انجام  فرآیند در دنیا منحصربه 

 .دهیم 

 

استاد پیوند کبد، گروه جراحی عمومی، دانشکده پزشکی دانشگاه   دکتر علی جعفریان  ،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ی  علوم پزشکی تهران و رئیس بخش پیوند کبد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با اشاره به اینکه در بیست سال گذشته در مجتمع بیمارستان

ای های کبد و پانکراس را داریم؛ گفت: هرکدام مقوله پانکراس و جراحی   - های اخیر نیز پیوند کلیه  ی )ره( فعالیت پیوند کبد و در سالامام خمین

بیمارستان  وی یادآور شد: زمانی که دستیار بودم فقط    .ای استشود؛ پیوند کبد در همه دنیا درمان خیلی پیشرفته و پیچیدهجداگانه را شامل می

ار را  نمازی شیراز تعداد محدودی پیوند کبد انجام داده بودند که از آن زمان صحبت شد که ما هم در بیمارستان امام خمینی باید بتوانیم این ک

ای جراحی پیشرفته موازات این کار اعمال جراحی کبد، مجاری صفراوی و لوزالمعده که اعمال  استارت این کار زده شد. به   1۳80شروع کنیم. از سال  

دهیم، البته شد. چون این دو مقوله با هم ارتباط دارند در یک سرویس ما داریم کار را انجام میصورت خیلی محدود انجام می است و آن زمان به 

خیم و بدخیم ی خوشهاهای کبدی، بیماریشود. به طور نمونه؛ بیمارانی که توده که در خیلی از مراکز درمانی دنیا هم یک سرویس محسوب می

های  تدریج که تکنولوژی پیشرفت کرد و تکنیکشد اما به شد و خیلی از کارها انجام نمیزحمت انجام میها خیلی به کبدی دارند اعمال جراحی این

ام خمینی ما سالانه علاوه بر  ها را هم شروع کردیم که الان در واقع در بخش پیوند کبد بیمارستان امموازات آن این جراحیآن توسعه پیدا کرد به 

عمل جراحی بزرگ در    600طورکلی حدود  عمل جراحی بزرگ کبد، پانکراس و مجرای صفراوی داریم و به  400پیوند کبد،    150بیش از بیش از 

 .شودسال در این بخش انجام می 

د از شیراز در کشور دوم است؛ افزود: این مجتمع مرکزی با حجم  دکتر جعفریان با بیان اینکه تعداد پیوند کبد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بع

های  توجه است. از نظر اعمال جراحی کبد و مجاری صفراوی نیز رتبه یک کشور را در بیمارستانشود که در دنیا قابلبالایی پیوند کبد حساب می

 .دانشگاهی داریم

ایم و همکاران جراحی که )تربیت فلوشیپ( را شروع کرده  1۳95ادامه داد: از سال    رئیس بخش پیوند کبد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(،

 .توانند وارد این مرحله شوندمند هستند در این رشته تحصیلاتشان را ادامه دهند میعلاقه 

https://pr.tums.ac.ir/
https://isid.research.ac.ir/Ali_Jafarian
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تواند  های دارویی نمیری که با درمان های کبدی است؛ گفت: بیمادکتر جعفریان با اشاره به اینکه پیوند کبد در واقع آخرین مرحله درمان بیماری

وی با  .  شودبه ادامه زندگی خودش بپردازد در واقع طول عمر خیلی کوتاهی خواهد داشت که از این مرحله به بعد این بیمار کاندید پیوند کبد می 

پیوند    1۳00، بیش از  وند کبد بیمارستان امام خمینی )ره(بخش پی: افزوده بالایی برای کشور دارد؛ تصریح کردبیان اینکه پیوند کبد ارزش 

هزار دلار حداقل هزینه پیوند کبد در ایالات متحده، حساب کنید که چه حجمی   ۳00تا حالا انجام داده است که اگر این تعداد را ضرب کنیم در  

د از کشور خارج شوند از بابت زبان، فرهنگ و ... با مشکلاتی  خواستنتر اینکه همراهانی که با بیماران می کند. مهمجویی ارزی ایجاد می صرفه

کند های پیوند را وزارت متبوع پرداخت می مواجهه باشند ولی هم اکنون در کشور خوشبختانه با تمهیداتی که از ابتدا وزارت بهداشت اندیشیده هزینه

 .فرد استنند و این تقریباً در دنیا منحصربه کو بیمارانی پیوندی بابت عمل جراحی پیوند هیچ مبلغی را پرداخت نمی 

که »قانون پیوند از افراد دچار مرگ مغزی« در ایران تصویب شد؛ اهدا مرگ مغزی    1۳80دکتر جعفریان ادامه داد: خوشبختانه از همان ابتدای سال  

توانیم اهدا داشته باشیم  د. البته بالاتر از این هم می شورشد خیلی خوبی پیدا کرده است و هم اکنون سالانه اعضاء هزار دهنده مرگ مغزی اهدا می 

ی زنده نباشند و عمدتاً از مرگ مغزی در کشور ارگان بگیرند.  ایم. این باعث شد که در واقع بیماران ما نیازمند دهندهولی رشد خوبی را شاهد بوده

ای بود که  سالهپیوند کردیم دخترخانم دوازده  1۳80ری که در سال  طول عمر بیماران پیوند کبد هم خیلی خوبی است، به طور نمونه اولین بیما

های دیگر بهتر است و  ی پیوند کبد در درازمدت از بسیاری ارگان الان سی و دو سالش است و الحمد الله زندگی نرمالی دارد. خوشبختانه نتیجه

د مؤثر و مفید بوده است. الان »عمل جراحی کبد و مجاری صفراوی  ها و دردسرهایی که دار ی پیچیدگیکند که این کار با همهآدم احساس می 

لاپاروسکوپی که بشود در جایی از دنیا انجام داد و در ایران نتوان انجام داد تقریباً نداریم«. البته که تکنولوژی نقش خودش را دارد مثلاً اعمال  

 . وابسته به تجهیزات است

خاطر پاندمی کرونا تعداد پیوند مثل همه دنیا کم شد؛  به   1۳99نظر از اینکه در سال اینکه در کشور ما سالانه صرف این استاد پیوند کبد با اشاره به 

های همه زیاد نیست. در واقع دو بخش بزرگ در  خاطرنشان کرد: هم اکنون حدود یازده تا بخش پیوند کبد در کشور وجود دارد که البته فعالیت

شود، پیوندها در بیمارستان ابوعلی سینای شیراز و مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( انجام می  %80داریم که بیش از    زمینه پیوند کبد در کشور

موقع هزار پیوند کبد در سال در کشور احتیاج داریم. اگر بخواهیم بیماران به   2000اما بر اساس تعداد بیماران در لیست انتظار، به نظرم شاید بیش از  

ها و فضایی که ایجاد شده گسترش پیدا  وند در واقع باید »روی اهدا از مرگ مغزی« کارهای زیادی انجام دهیم و تشویق کنیم که خانوادهپیوند ش

 .های فرهنگی فراهم شودها یکسان نیست، باید زمینه ی استان کند چرا که در همه

اش بیشتر از ایران است و در کشورهای عال هستند یکی ترکیه است که عدد کلیدکتر جعفریان گفت: در منطقه کشورهایی که در زمینه پیوند کبد ف

تری نسبت به ایران دارند. پیوند کبد ایران در  خاورمیانه یا غرب آسیا هم عربستان و مصر در زمینه پیوند کبد فعال هستند که البته آمار خیلی پایین

 .های آن عضو هستمالمللی پیوند کبد و یکی از کمیتهر انجمن بین خوبی شناخته شده و خود من دی پیوند دنیا به جامعه

ی عنوان از دهنده هیچوی با اشاره به بحث توریسم درمانی در زمینه پیوند کبد ادامه داد: بیماری که از خارج کشور برای پیوند مراجعه کرده باشد به 

شود. طبق قانون ما در ایران فقط  آورد و پیوند از آن طریق انجام میهمراه می ی زنده با خودش بهگیرد بلکه دهندهمرگ مغزی ایرانی عضو نمی

توانیم کبد پیوند کنیم یعنی اگر الان یک فردی که افغانستانی است و در ایران مرگ مغزی شود ما کبد او را فقط به  به ملیتی که دهنده دارد می

این است و در بعضی از جاهای دیگر دنیا هم به این صورت است. یک مزیتی که ما داریم این  توانیم اهدا کنیم. قانون ما فعلاً یک فرد افغانی می

ی خیلی زیادی دارد؛ وی با بیان اینکه ماهیت کبد طوری است که ذخیره  .تر استی پیوند کبد در ایران از همه جای دنیا ارزان است که هزینه 

شود که  توانیم برداریم بدون اینکه هیچ مشکلی برای فرد به وجود بیاید. این باعث می لم را می تاکید کرد: ما تا حدود هشتاد درصد کبد یک فرد سا

مثلاً؛ سن،    ما بتوانیم یک قسمتی از کبد را برداریم و به فردی بیماری که نیاز به پیوند دارد اهدا کنیم. اما فرد دهنده مشخصاتی باید داشته باشد

دش از نظر آناتومی طوری باشد که بتوان قسمتی از آن را برداشت و برای خودش و گیرنده کافی باشد که البته قد و وزن مناسبی داشته باشد و کب

ترین اتفاقاتی که  داریم مهمی کبد که قسمتی از کبد را برمیدهیم. در دهندهاین موارد نیاز به بررسی مفصلی دارد که ماقبل از عمل انجام می 

https://pr.tums.ac.ir/%DA%A9%D8%B1%D9%88%D9%86%D8%A7-%D9%81%DB%8C%D9%84%D9%85/%D9%87%D8%B2%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B1%D8%A7%D8%AD%DB%8C-%D9%BE%DB%8C%D9%88%D9%86%D8%AF-%DA%A9%D8%A8%D8%AF-%D8%AF%D8%B1-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87%E2%81%84-%D8%AF%DA%A9%D8%AA%D8%B1%D8%B9%D9%84%DB%8C-%D8%AC%D8%B9%D9%81%D8%B1%DB%8C%D8%A7%D9%86:-%D9%85%D8%A7-%DB%8C%DA%A9-%D8%AA%DB%8C%D9%85-%D9%81%D8%B9%D8%A7%D9%84-%D9%88-%D8%AB%D8%A7%D8%A8%D8%AA-%D9%82%D8%AF%D9%85-%D9%87%D8%B3%D8%AA%DB%8C%D9%85/92877
https://pr.tums.ac.ir/%DA%A9%D8%B1%D9%88%D9%86%D8%A7-%D9%81%DB%8C%D9%84%D9%85/%D9%87%D8%B2%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B1%D8%A7%D8%AD%DB%8C-%D9%BE%DB%8C%D9%88%D9%86%D8%AF-%DA%A9%D8%A8%D8%AF-%D8%AF%D8%B1-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87%E2%81%84-%D8%AF%DA%A9%D8%AA%D8%B1%D8%B9%D9%84%DB%8C-%D8%AC%D8%B9%D9%81%D8%B1%DB%8C%D8%A7%D9%86:-%D9%85%D8%A7-%DB%8C%DA%A9-%D8%AA%DB%8C%D9%85-%D9%81%D8%B9%D8%A7%D9%84-%D9%88-%D8%AB%D8%A7%D8%A8%D8%AA-%D9%82%D8%AF%D9%85-%D9%87%D8%B3%D8%AA%DB%8C%D9%85/92877
https://pr.tums.ac.ir/%DA%A9%D8%B1%D9%88%D9%86%D8%A7-%D9%81%DB%8C%D9%84%D9%85/%D9%87%D8%B2%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B1%D8%A7%D8%AD%DB%8C-%D9%BE%DB%8C%D9%88%D9%86%D8%AF-%DA%A9%D8%A8%D8%AF-%D8%AF%D8%B1-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87%E2%81%84-%D8%AF%DA%A9%D8%AA%D8%B1%D8%B9%D9%84%DB%8C-%D8%AC%D8%B9%D9%81%D8%B1%DB%8C%D8%A7%D9%86:-%D9%85%D8%A7-%DB%8C%DA%A9-%D8%AA%DB%8C%D9%85-%D9%81%D8%B9%D8%A7%D9%84-%D9%88-%D8%AB%D8%A7%D8%A8%D8%AA-%D9%82%D8%AF%D9%85-%D9%87%D8%B3%D8%AA%DB%8C%D9%85/92877
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کند و کبد در عرض شاید چهار کنترل هست و معمولاً مشکلی ایجاد نمی زی و عفونت بعد از عمل است که قابل ممکن است شاهد باشیم خونری

 .کندتوجه پیدا میهفته یک افزایش رشد قابل 

ه گیری خیلی سخت است به این دلیل کدکتر جعفریان در ادامه به فرهنگ اهدای عضو در جامعه اشاره کرد و گفت: اهدای عضو یک تصمیم

کند های دیگر بدنش کار میدهد قلب ضربان دارد و ارگانشود به لحاظ ظاهری و آن چیزی که در مانیتور نشان میفردی که دچار مرگ مغزی می

این که روشن بشود که این فرد قابل برگشت به حیات طبیعی نیست برای مردم به طور عموم سخت است. در حالت عادی قبل از اینکه تکنولوژی 

کرد و همان افتاد و فوت می ی دو تا پنج دقیقه قلبش هم از کار میافتاد در فاصلهاین مرحله برسد اگر کسی مغزش به هر دلیلی از کار می به  

افتاد؛ اما با وجود تکنولوژی، خدمات درمانی پیشرفت کرد و همکاران ما زمانی که این  تعریف مرگی که به طور عادی در ذهنمان است اتفاق می 

کنند تا با قطع فرمان گذارند و به دستگاه وصل میصورت مصنوعی فعال و لوله میسرعت سیستم تنفس این فرد را به تفاق را شاهد هستند به ا

شود مرگ رسد ضربان دارد. این فاز میتنفس توسط مغز، تنفس ادامه پیدا کند. اما قلب چون ضربانش خودکار است تا زمانی که اکسیژن به آن می 

کنند که مرگ مغزی مثل کما است که فردی چهار ها تصور می غزی که یک فاز کوتاهی است یعنی فازی نیست که یک سال طول بکشد بعضیم

خودی ندارد و در عرض سه تا  محض اینکه دستگاه تنفس قطعش شود هیچ تنفس خودبه شود. در مرگ مغزی به سال در کماست و بعد خارج می

افتد؛ بنابراین آدم از نظر مغزی واقعاً مرده است و موجود حیاتی هم الان نیست نباتی هم نیست هیچ حیاتی ندارد. هر ر میچهار دقیقه قلب از کا

 .ایستدشود و قلب میشود و فشارخون بالا پایین میاصطلاح ناپایدار میکاری که انجام دهیم در چند روز این قلب هم به

های خوبی توسط صداوسیما دای عضو توسط همکاران گروه پزشکی انجام شده و در چند سال گذشته سریالسازی خوبی برای اه تدریج فرهنگبه 

تا پیوند کلیه در ایران داریم این تعداد که  2500وی ادامه داد: حدوداً سالی  .ساخته و پخش شد که فرهنگ اهدای عضو را برای مردم جا انداخت

ی زنده را در معرض یک عمل جراحی بزرگ شود یعنی اینکه ما تعداد خیلی کمتری دهندهانجام می  تا از دهنده مرگ مغزی  1800الان حدود  

دهیم، در بعضی از جاهای دنیا هر مرگ مغزی کاندید اهدا است اما در ایران طبق قانون حتماً باید خانواده رضایت بدهند تا اهدا عضو  قرار می 

 .شودداشته باشد به استناد آن اهدا انجام نمی صورت بگیرد حتی اگر بیمار کارت اهدای عضو

های متعددی تشکیل شد همکاران ما در جاهای مختلف آموزش دیدند و سپس آموزش دادند و خیلی کار پیشرفت کرد. امروزه  در این مدت تیم

  مفهوم فرهنگ اهدای عضو برای مردم جاافتاده که مرگ مغزی و اهدای یعنی چه؟

حال »ایران در منطقه پیشرو است و در منطقه هیچ کشوری درک است. بااین توانند بگیرند که قابل ظر احساسی این تصمیم را نمی اما برخی افراد از ن

العاده برای کشور ما است و جزو افتخارات  اندازه ما اهدای مرگ مغزی ندارد«. عمدتاً در بقیه کشور اهدا از طریق زنده است و این یک مزیت فوق به 

 .سازی را انجام دهد اما هنوز برای گسترش اهدای عضو کارهای زیادی باید صورت گیرداست که توانسته این فرهنگ ایران 

  شرایط پیوند کبد در دوران اپیدمی کرونا 

ینکه خیلی از افرادی دکتر جعفریان با اشاره به اینکه در دوران کرونا به دلیل شرایط موجود در کشور تعداد اهدا خیلی کم شد؛ گفت: مسئله دیگر ا

ها در اختیار  های بیمارستاناستفاده نبود. نکته دیگر اینکه تمام ظرفیتکردند خودشان درگیر کورنا بودند و عضو اهدایی قابلکه عضوی را اهدا می

شود را نگه  چار مرگ مغزی میتوانست بیماری که دیو نمیسیها کم شد و بخش آیبیماران کرونا قرار گرفت، به همین دلیل ظرفیت بیمارستان

وی افزود: در پیک پنجم    .دارند، مجبور بودیم در بیمارستان ظرفیت پذیرشمان را کم کنیم برای اینکه بیمارستان ظرفیت برای کرونا داشته باشد

شد.  تخت داریم یعنی تقریباً بلاک )قفل( می   1100که در بیمارستان  بیمار کرونایی داشتیم درصورتی  500کرونا فقط در بیمارستان امام خمینی )ره(،  

ومیر لیست توانستیم فرد را پیوند کنیم. این باعث شد که مرگ شدند کرونا داشتند یعنی ما نمیمشکل دیگر اینکه خیلی از بیمارانی که باید پیوند می 

 .انتظار ما تقریباً دوبرابر شود
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که آن هم قابل اجتناب نبود و ممکن بود بیمار ویروس در بدنش وارد شود ولی هنوز علامت    گرفتندبعضی از بیماران هم بعد از پیوند کرونا می 

 .رفتگرفتند طبعاً ریسک مرگشان خیلی بالاتر میفردا پیوند، کرونا بگیرد. آنهایی که بعد از پیوند کرونا می نداشته باشد و فردا یا پس 

طع نسبتاً طولانی مجبور بودیم که فقط بیماران اورژانسی را پیوند کنیم در واقع بیمارانی که  این استاد برجسته دانشگاه تصریح کرد: ما در یک مق

توجهی در دوران پاندمی  کردیم. در همه جای دنیا پیوند افت قابل گفتیم صبر کنند و پیوند نمی های انتخابی را می مرگشان نزدیک بود، بقیه مریض 

ود و احتمالاً همیشه با ما است مثل آنفولانزا. اگر برسد به آن فاز که تبدیل شود به یک بیماری فصلی و  رکرونا داشت. البته کرونا از بین نمی

 . واکسن هم برای آن تأثیر جدی داشته باشد، امیدوارم که تأثیر چندانی در پیوند نداشته باشد

گاه کنیم به استانداردهای جهانی خیلی نزدیک هستیم و با مراکز خوب  دکتر جعفریان با اشاره به اینکه در پیوند کبد ما از نظر نتیجه اگر بخواهیم ن

رقابت هستیم؛ خاطرنشان کرد: در بحث پیوند اطفال نیز تا به امروز بیش از هفتاد پیوند کبد اطفال داشتیم که اغلب باز از مرگ مغزی  دنیا قابل

قبول است و فاصله زیادی با آن وده که والدین اهدا کردند. خوشبختانه نتایج قابلی زنده باطفال بوده و شاید حدود ده تا پانزده درصد آن از دهنده

 .افتد نداریمچیزی که در دنیا اتفاق می 

جه برای  هرکدام از این کارها باید زمان خودش را بگذراند تا به نقطه ثبات برسد. برای اینکه همه چیز در سر جای خودش قرار بگیرد و بهترین نتی

رسد و ما واقعاً این را لمس  مثال اگر بخش پیوندی کمتر از پنجاه تا پیوند در سال داشته باشد به نتیجه مطلوب نمیعنوان دست بیاید. به پیوند به  

دهد کردیم. وقتی ما از پنجاه رفتیم بالا یک جهش کردیم وقتی از صد رفتیم بالا یک جهش دیگر را در کیفیت کار شاهد بودیم و این نشان می 

 .رودمسیر خیلی خوبی دارد پیش می  که

ترین چیزی که لازم دارد انگیزه است بیشتر از تجهیزات و  رئیس بخش پیوند کبد مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، ادامه داد: پیوند اعضا مهم

ترین نگرانی من برای پیوند در آینده همین  ای پشت آن بوده است و مهمی موفقی از پیوند وجود داشته یک انگیزه ... اصولاً هرجایی که برنامه

بندی ندارد، همیشه باید شما  کند، پیوند حساب کتاب و زمان های پیوند ایجاد می انگیزه است. کار پیوند کبد خیلی سبک زندگی بدی را برای جراح 

ی جالبی داشتیم مثلاً هشت روز ده  سال جاری تجربهماه  دانید چه روزی دهنده وجود دارد چه روزی وجود ندارد و ... در دیدر دسترس باشید نمی

کلیه پانکراس  تا پیوند زدیم بعضی روزها دو تا و این تجربه را داشتیم که در یک روز سه تا پیوند داشتیم، دو تا پیوند کبد برای دو نفر و یک پیوند 

ی پزشکی تقریباً وجود ندارد که هیچ  ک زندگی در هیچ رشتهبرای بیمار سوم. وقتی دهنده هست همه ما هم باید حضور داشته باشیم و این سب

 .بینی نباشد و مرتب شما درگیر کار باشیدچیزی قابل پیش

کنیم. آورند. از طرف دیگر جبران مادی خیلی بزرگی هم برای پرسنل، پرستار و پزشک نمی بنابراین اگر انگیزه نباشد، افراد در این کار دوام نمی  

ی روزانه یک برنامه آنکال پیوند هم دارند و در ماه هفت و هشت شب رستاران اتاق عمل یک بیمارستان امام خمینی غیر از برنامهبه طور نمونه؛ پ

کشد. در این فرصت مغتنم  آنکال هستند و باید حضور داشته باشند و اگر هر تایمی شروع به عمل پیوند کنیم تا پاسی از شب و یا صبح به طول می

 .امکدام از پرسنل نشنیدهترین اعتراضی از هیچهایی که در طول این بیست سال همراه تیم ما هستند و من کوچکی آننم از همهکتشکر می 

 مجمع جهانی سلامت و جایگاه دانشگاه در آن  

که مرکز آن در آلمان شهر  دانشگاه علوم پزشکی تهران در مجمع جهانی سلامت (2016) 1۳95دکتر جعفریان با بیان اینکه از سال  

ایم. در آن زمان بیست  لامت است که ما هم عضو آن شدهای از مؤسسات آکادمیک در علوم سبرلین است، حضور دارد؛ گفت: این مجمع مجموعه

کند که در دو  نفر در برلین اجرا می  ۳000و چهار پنج تا عضو داشت و الان سی یکی و دو عضو دارد. هرسال یک نشست بزرگ با حضور حدود  

 .شوددوازدهمین مجمع جهانی سلامت برگزار میصورت مجازی برگزار شده است. ان شاالله در سال آینده سال گذشته به علت پاندمی کرونا به 

ی غرب آسیا بود داوطلب شدیم و پس از دو سال ای در منطقهای در ایران که اولین نشست منطقهوقتی عضو شدیم برای برگزاری نشست منطقه

  که   موضوعاتی   از  یکی .  بودیم  کیش  جزیره  در  سلامت   جهانی  مجمع  ی منطقه   نشست  هفتمین  میزبان  ما   1۳98کار مستمر و جدی، اردیبهشت  

https://www.mizan.news/fa/news/509842/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D9%85%DB%8C%D8%B2%D8%A8%D8%A7%D9%86-%D9%87%D9%81%D8%AA%D9%85%DB%8C%D9%86-%D9%86%D8%B4%D8%B3%D8%AA-%D9%85%D9%86%D8%B7%D9%82%D9%87%E2%80%8C%D8%A7%DB%8C-%D9%85%D8%AC%D9%85%D8%B9-%D8%AC%D9%87%D8%A7%D9%86%DB%8C-%D8%B3%D9%84%D8%A7%D9%85%D8%AA
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به اینکه  اینکه ما در شرایط ناپایدار باتوجه   بود.« مشارکت برای توسعه پایدار سلامت در شرایط نامشخص» موضوع  شد مطرح  آنجا

 توانیم برای سلامت افراد انجام دهیم؟ی ما متأسفانه مملو از ناپایداری است، چه کاری میمنطقه

ز آن  شود و افراد ای ما این ناپایداری به طور وسیع وجود دارد. به طور نمونه فرض کنید یک بیماری در یک کشور همسایه شروع می در منطقه 

ی ما هنوز این ایم ولی در کشورهای همسایهکن کردهکنند. ما فلج اطفال را در ایران ریشه جا میکنند و بیماری را جابه شهر به ایران مسافرت می

است که افرادی را   ترین کار ما اینی اصلی و مهموی تاکید کرد: وظیفه .بیماری وجود دارد و ما دائم باید مواظب باشیم دوباره به کشور برنگردد

پذیری اجتماعی موفق عمل کنند. متأسفانه همکار خیلی عزیزمان مرحوم دکتر  های آموزش، پژوهش، درمان و مسئولیتتربیت کنیم که در حوزه

یب شد متأسفانه  الله دشتی را از دست دادیم که ایشان هشت سال در بخش پیوند کارکرده بودند در همان ایامی که دانشیاری ایشان تصوسید حبیب

مبتلا به بیماری شدند و در عرض چند ماه ایشان را از دست دادیم. چند سال طول کشیده بود تا دکتر دشتی تبدیل به فردی شود که در واقع  

نتها قسمت نبود بیشتر ای برای بخش ما بتواند کار کند و در آینده بتواند اثرگذار باشد و کارها و ابتکارات جدید انجام دهد معنوان یک استوانه به 

 .در خدمت ایشان باشیم و از این محصول خیلی خوب بهره بگیریم. روحشان شاد

های ها و توانمندیمانده، بتوانم افرادی که ظرفیتدکتر جعفریان تصریح کرد: تمام تلاش من این است هر مقدار از خدمتم که در دانشگاه باقی

 . های بعدی را خودشان بردارندها باشم تا قدم گر نیاز به حمایت دارند کمک آنخوبی دارند را در سیستم پرورش دهم و ا

بها است و  خاصیت حرفه پزشکی این است که توقف ندارد، دائم تکنولوژی جدید با دانش جدید در عالم پزشکی را شاهد هستیم اما تجربه گران 

ها بهتر از هایی را تربیت کنیم که آن آدمدانشگاه اولویت اول است این است که ما باید آدمآن چیزی که در   .کسوت را بدانیمباید قدر اساتید پیش

های جدید به کار و زندگی کاملاً  توجه و نگاه نسل تغییرات نسلی بسیار قابل .  ما این سیستم را هدایت کنند و به سمت جلو حرکت سوق دهند

 .ندگی و کار به جلو خواهد رفتمتفاوت از ماست، نسل جدید با برداشت خودش از ز 

کنیم که افرادی توانمند را تربیت کنیم تا آنها در ابعاد مختلف بتوانند بدرخشند. تمام تلاشم این است که حتی در اتاق عمل حین پیوند  تلاش می 

 .هندها بتوانند بهتر از من این کار را انجام دبتوانم مهارتم را به بقیه همکاران جدید منتقل کنم که آن

تصور است و ما وقت کمی برای  چالش جدی که برای پیشرفت علمی از نظر فردی با آن مواجه هستم، )وقت است(. حجم کار روزمره من غیرقابل 

 .روز کردن اطلاعات داریمبه 

کنند تو چه کاری را کنند بلکه سؤال می نمیایم از ما سؤال  گفت که آن دنیا فقط بابت کارهایی که کردهیکی از اساتید دوران دبیرستان ما می

ها است گرفتار این حرف هستم«. در واقع علت اینکه من رفتم سراغ پیوند کبد این بوده چون فکر  توانستی انجام بدی و ندادی؟! »من سالمی

 .این کار گذشته است  توانم آن را انجام بدم؛ بنابراین رفتم در پیوند کبد و متمرکز شدم و عملاً عمرم بهکردم من می

رفتند های من میزد وقتی هم سن و سالپذیر باشند. در دوران ما حرف اول را مسئولیت میکنم مسئولیتبه همکاران جوان خودم توصیه می 

 . رفتندکردند که مسئول هستند، برای بازی که نمی رفتند؟ فکر میشدند برای چه می جنگ و شهید می 

تر شده«. البته این یک  تر شده است و نقش کیفیت زندگی در آن پررنگ رنگ ی به زندگی دارد »نقش مسئولیت در آن کمنسل جدید ما نگاه دیگر

کند اینکه بالانس این دو تا یک جوری است که در نهایت نگاه دیگری است و من با این نگاه مشکلی ندارم منتها آن چیزی که نگرانی ایجاد می

های بهتری پیدا کنند که این خیلی خوب  ها روش ممکن است آن  .شود یک جای کار اشکال داردشود یا نه؟! اگر نمی می منجر به ارتقا و پیشرفت 

کنیم و نوع زندگی که داریم باید یک  ها و کارهایی که میهای بهتری را بتوانند پیدا کنند ولی بالانس بین مسئولیتاست، قاعدتاً هم باید روش

 .حال باعث پیشرفت هم بشودعینچیز منطقی باشد و در

https://www.scopus.com/record/display.uri?eid=2-s2.0-85071385451&origin=resultslist&featureToggles=FEATURE_NEW_DOC_DETAILS_EXPORT:1
https://www.scopus.com/record/display.uri?eid=2-s2.0-85071385451&origin=resultslist&featureToggles=FEATURE_NEW_DOC_DETAILS_EXPORT:1
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این به نظرم نکته  به زندگی داشته باشیم  انتخاب کردیم که  با هر نگاهی که  به آن توجه کرد. ما  باید  ی مهمی است که در محیط آکادمیک 

ید ارتقایی را برای سازمان  علمی باشد باید به این مسئله توجه داشته باشد که باکند عضو هیئتعلمی دانشگاه باشیم. کسی که انتخاب می هیئت

 .ایجاد کند

خواهی فعالیت کنی و پرسند که در کدام کار میعلمی شود از آن می دهد که عضو هیئتهای پیشرفته دنیا وقتی فردی درخواست می در دانشگاه

 .آن را به سمت جلو ببری اما متأسفانه ما به این موضوع حساسیتی نداریم

زنیم. نباید این موارد را های دیگری است که میی حرفکنیم یک موضوعی کاملاً متفاوت از همهکه به مردم می  ی دیگر اینکه ما خدمتینکته 

 .با هم اشتباه بگیریم

حرمتی  گذاری در پزشکی، جذب دانشجوی پزشکی اضافه، نسبت به بی من جزو افرادی هستم که خیلی شفاف و صریح نسبت به مکانیسم تعرفه

 .کنمگیری شده است صحبت میو ... که اخیراً در صداوسیما موضعبه گروه پزشکی 

ی پزشکی مستقیماً آسیب به مردم  زند؛ کاملاً معتقدم آسیب به جامعهسلامتی مردم آسیب می این موارد کارهای اشتباهی است که در نهایت به 

 .زندمی

کاملاً حسابش جداست یعنی آنجا اصلاً یک موضوع دیگری است و باید   این سرجای خودش است اما از آن طرف جایی که با بیمار سروکار داریم

 .آید برای بیمار انجام دهیم. ما باید بتوانیم این تفکیک را قائل باشیمتوانیم و از دستمان برمیهر کاری که می

یک وظیفه اخلاقی است که نسبت به بیمار  طرف هم  آییم و اینکنیم و اصلاً هم کوتاه نمیدر آن طرف برخورد کاملاً قاطع، محکم و جدی می 

 .درستی انجام دهیمکند باید درمان را به داریم وقتی به ما اعتماد می 

درستی به دست بیاورد و حفظ کند. امیدوارم که همکاران من در آینده این مسیر را خیلی  ی پزشکی ما باید قداست، شأن و حقوقش را به جامعه

روز شکوفاتر شود و در آینده بیشتر العاده اصیلی است، روزبه نند تا دانشگاه علوم پزشکی تهران که نهاد ارزشمند و فوق پیش ببرند و کاری کبهتر به 

 .از گذشته درخشش داشته باشد
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بیهوشی  ، های آموزش فلوشیپ درد در کشور استدکتر اسپهبدی: دانشگاه علوم پزشکی تهران از برترین

 های بیهوشی است ترین تکنیکاطفال یکی از دشوار

ترین اعمال جراحی کودکان، با کمترین  ترین و پیچیده دکتر اسپهبدی، متخصص بیهوشی و فلوشیپ درد دانشگاه، بابیان اینکه سخت 

ز به قیمت است و برای رفاه بیماران نیاشود؛ تأکید کرد، برخی تجهیزات این رشته وارداتی و گران خطر و خطا در دانشگاه انجام می 

 .ای داردهای بیمه حمایت

 

های مختلف منظور معرفی توانمندی ها و دستاوردهای گروه، مجموعه مصاحبه با فرزانگان، به روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

آن، در روابط عمومی دانشگاه درحال انجام است. به این منظور با دکتر ابراهیم  آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران و تبیین افق پیش روی  

 .خوانیدعلمی گروه بیهوشی و مراقبت های ویژه دانشگاه گفتگو کردیم که در ادامه می اسپهبدی عضو هیئت

 تجربه راه اندازی اتاق عمل در دانشکده دندانپزشکی 

  ملاحظات   اطفال  دندانپزشکی:  گفت  کودکان  به  رسانیخدمت  کیفیت  بر  آن  تأثیر  و  دندانپزشکی  نشکدهدا  عمل   اتاق  اندازیراه   تجربه  درباره   با 

د.  گیرن  قرار  بیهوشی   تحت  یا  و   داشته  عمیق   بخشیآرام   است   لازم  کنندمی   مراجعه   دندانپزشکی   اقدامات   برای  که  کودکانی  اکثر   و   دارد  را   خود  خاص

انجام می دندانپزشکی هفتهازاین، همکاران  پیش را  اقدامات  این  اتاق عمل مرکز طبی  بیماران  ای یک روز در  اتاق عمل،  باوجود یک  اما  دادند 

اندازی اتاق عمل مجهز  ماندند، براین اساس دانشکده دندانپزشکی این نیاز را به دانشگاه اعلام کرد و نسبت به راه بسیاری در نوبت انتظار می 

 .در دانشکده دندانپزشکی اقدام کردیم تمامی امکاناتبه 

دهی بیماران بیان کرد و گفت: باوجود  نوبت  اندازی این اتاق عمل را کاهش فاصلهترین مزایای راهعلمی گروه بیهوشی، یکی از مهماین عضو هیئت

نیاز به بیهوشی اطفال داشت به این اتاق عمل، اقدامات دندان    فلوشیپ   دستیاران  دیگر  سوی  از  و   رائه شدکمی ا  سرعت و بافاصلهپزشکی که 

 .دادند توسعه  را  خود اقدامات و دیدند بهتری آموزش اطفال دندانپزشکی

 ایجاد دوره فلوشیپ اطفال 

برای این   شیپ بیهوشی اطفال بود وفلو   اندازیراه  پیگیر   هااندازی دوره فلوشیپ بیهوشی اطفال در دانشگاه گفت: دانشگاه مدتوی با اشاره به راه

کار لازم بود استادی که این دوره را گذرانده، جذب دانشگاه شود که این اقدام در بیمارستان بهرامی صورت گرفت و فلوشیپ بیهوشی اطفال  

 .اندازی شد و از دو سال پیش دانشگاه علوم پزشکی تهران در حال جذب و آموزش دستیار فلوشیپ بیهوشی اطفال استراه
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های بیهوشی دانست و گفت: باتوجه به ملاحظاتی که بیهوشی نوزادان و کودکان دارد؛ هوشی اطفال را یکی از دشوارترین تکنیک دکتر اسپهبدی بی

 .تربیت دستیاران و حضور آنان در نقاط مختلف کشور در بهبود سلامت کودکان و نوزادان نقش بسزایی دارد

 مقایسه فعالیت های گروه بیهوشی با علم روز دنیا 

های بیهوشی و حفظ سلامت بیماران  های گروه بیهوشی با علم روز دنیا و استانداردهای جهانی گفت: ازنظر تکنیک و روش با مقایسه فعالیت  وی

مرکز ارجاعی است با    یک  که  دانشگاه  در  کودکان   جراحی  اعمال  ترینپیچیده   و  ترینسخت   و   کنیممطابق با استانداردهای روز دنیا اقدام می

شود. اما در زمینه تأمین امکانات و تجهیزات لازم است تلاش بیشتری کنیم. برخی از تجهیزات موردنیاز این رشته کمترین خطر و خطا انجام می

شود و از این لحاظ نیز  قیمت است که اگر این تجهیزات تحت پوشش بیمه قرار بگیرد، فشار اقتصادی کمتری به بیماران وارد می وارداتی و گران 

 .شویمالمللی نزدیک میبه استانداردهای بین

 تجربه راه اندازی دوره فلوشیپ درد

، بیش از یک دهه است که  1۳88شود گفت: از سال  اندازی فلوشیپ درد در دانشگاه و استقبالی که از این رشته میدکتر اسپهبدی با اشاره به راه

های عنوان یکی از دانشگاهاندازی شده و باوجوداینکه این رشته نوپاست اما دانشگاه علوم پزشکی تهران به ته راهفلوشیپ درد به همت اساتید برجس

رشته فلوشیپ، فلوشیپ    50شود و بیشترین متقاضی را برای آموزش این دوره دارد. امسال از بیش از  برتر آموزش فلوشیپ درد در کشور شناخته می

 . رسانی هستندالتحصیل این رشته در نقاط مختلف کشور مشغول به خدمتفارغ ۳0بر عداد متقاضی است و تاکنون بالغدرد ششمین رشته ازنظر ت

 طب درد و نقش آن در بهبود کیفیت زندگی بیماران 

که به فلوشیپ درد علمی گروه بیهوشی دانشگاه، مداخلات طب درد را در بهبود کیفیت زندگی بیماران مؤثر دانست و گفت: بیماری  عضو هیئت

کند؛ اما تا شود اگرچه بیماری فرد بهبود پیدا نمی برد و با مداخلات دارویی و... که برایشان انجام می ها از درد مزمن رنج می کند؛ مدتمراجعه می 

 .کند درمانی خود را پیگیری میکند؛ کیفیت زندگی بهتری خواهد داشت و با اشتیاق بیشتر روند زمانی که حیات دارد، با کاهش دردی که پیدا می

 

 نیاز کشور به تربیت فلوشیپ درد 

ها مانند تهران و مازندران شمار فلوشیپ های درد بیشتر است اما در  دکتر اسپهبدی با اشاره به نیاز کشور به فلوشیپ درد گفت: در برخی استان 

م که قطعاً یک نفر پاسخگوی یک استان نخواهد بود به همین دلیل ها فلوشیپ درد نداریم و در برخی دیگر فقط یک فلوشیپ داری برخی استان 

باشیم داشته  فلوشیپ  جذب  کشور  مختلف  نقاط  از  کردیم  سعی  و  دادیم  افزایش  نفر  چهار  به  نفر  سه  از  را  فلوشیپ  آموزش   .ظرفیت 

 

 وجه تمایز آموزش طب درد در دانشگاه 

اساتید مجرب و علاق عضو هیئت بیهوشی، حضور  را وجه تمایز فلوشیپ درد دانشگاه علوم پزشکی تهران با سایر  ه علمی گروه  به آموزش  مند 

کشور  دانشگاه کل  در  گفت:  و  کرد  بیان  می  4ها  آموزش  را  درد  فلوشیپ  افتخار  دانشگاه،  باعث  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  آنچه  دهند، 

  دهند می   قرار  فراگیران  اختیار  در  ودل،جان   با   وقت هستند و دانش خود راتمام   اغلب  که  است  آموزش  عاشق  و   مجرب  باانگیزه،  اساتید  وجود   است؛

 .داریم درد فلوشیپ ضیائیان و بهارلو  امیراعلم، شریعتی، سینا، خمینی، امام مانند مادر هایبیمارستان اغلب در حاضر درحال و

 نقش درمانگاه چند تخصصی طب درد در کاهش الام بیماران 

یاز به  دکتر اسپهبدی طب درد را نمادی از کار گروهی دانست و گفت: شاید کارگروهی در کشورمان چندان جا نیفتاده باشد اما ازآنجاکه رشته درد ن

های مختلف علوم اعصاب، جراحی مغز و اعصاب، طب  های دیگر دارد؛ در درمانگاه چند تخصصی بیمارستان امام خمینی، تخصص همکاری رشته
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 مداخله  بهترین  تا  کنندمی  گیریتصمیم  شوندمی  ارجاع  درمانگاه  به  که  ای پیچیده  ایکیسه  مورد  در  پزشکانروان  و  درد  طب   کی، طب ورزشی، فیزی

 کنند گفت: فقط در بیمارستان امام خمینی که من در آن وی با اشاره به شمار بیمارانی که در زمینه طب درد مراجعه می  .شود  انجام  بیمار  برای

 .شودمی  انجام درد زمینه در جراحی عمل 100  برکننده و بالغمراجعه 400تا  ۳00فعالیت دارم، ماهانه حدود 

 توسعه فعالیت های بین المللی 

 دهیم  افزایش  را  المللیبین  هایهمکاری  کنیممی  تلاش  آموزش  حوزه  در   های آینده حوزه فعالیت خود گفت:دکتر اسپهبدی در توضیح برنامه

 این   در  را  هاییدوره  نیز  گروه  اعضای  و   کنیم  پذیرش  فلوشیپ   های خارجیه تجربه اساتید گروه امیدواریم امسال در مکاتبه با دانشگاهب  باتوجه

  نیجریه   کشور   از  بیهوشی   متخصصان  از   یکی   درخواست   بار،   نخستین  برای  امسال  نداشتیم  خارجی  فلوشیپ   تاکنون  اینکه  به   باتوجه .  بگذرانند  کشورها

اندازی بانک اطلاعاتی درد انجام و همچنین مصوبه مرکز تحقیقاتی  گروه پذیرفته شد. در حوزه پژوهش، با پیگیری اساتید گروه، اقدامات اولیه راه  در

 .های پژوهشی آینده خواهد بودساز توسعه فعالیتدرد اخذشده که با این دو اقدام زمینه 

 ICU ارانهمک به  آموزش های مورد نیاز

اطفال اشاره کرد و گفت: من   ICU اندازی دوره فلوشیپ دکتر اسپهبدی در بخش دیگری از سخنان خود، به اقدامات آموزشی خود پیش از راه 

همکاران  اطفال ایجاد نشده بود اداره این بخش با  ICU در بیمارستان بهرامی آغاز کردم. آن زمان که هنوز فلوشیپ 1۳90فعالیت خود را از سال 

شد. اما بهترین متخصصی که در زمینه اداره راه هوایی بیماران و تنظیم دستگاه ونتیلاتور در ای  متخصص اطفال بود که انصافاً هم خوب اداره می

بیهوشی و مراقبت سی یو می  براین اساس برحسب نیاز کلاس تواند کمک کند، متخصصان  به های ویژه هستند   کارگیری درستهای آموزشی 

و درنتیجه  دستگاه ونتیلاتور، اسید و باز و احیا را برای همکارانی که در ای سی یو فعالیت داشتند برگزار کردیم که این به ارتقا مهارت همکاران  

 .حفظ سلامت بیماران کمک بسیاری کرد
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داشته باشند و توسعه طب  های اورژانس باید امکان ارایه خدمات با کیفیت را دکتر محمد جلیلی: بخش

 اورژانس یک استراتژی مهم در این مسیر بوده که توفیقات زیادی نیز در این مسیر داشته است 

عنوان یک استراتژی جدی  رئیس مرکز تحقیقات آموزش علوم پزشکی دانشگاه با تأکید بر اینکه گسترش رشته طب اورژانس به

طلبد گفت: این رشته به این دلیل که پاسخگوی نیازهای جدی در  ای را می ه ویژه برای ارتقای کیفی خدمات اورژانس توجه و نگا

 .های متداول دانشگاه دارد ها و بخش جامعه است و شرایط خاص خودش را دارد نیازها و اقتضایاتی متفاوتی نسبت به سایر گروه

 

، دکتر محمد جلیلی استاد گروه طب اورژانس دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران  علوم پزشکی تهران روابط عمومی دانشگاه  به گزارش

ویژه در بخش  ی سلامت به و رئیس مرکز تحقیقات آموزش علوم پزشکی گفت: در کشور ما از حدود دو دهه پیش است که با توجه به نیاز حوزه

 .های اورژانس استاندازی و ایجادشده و تمرکزش بر ارتقای سطح کمی و کیفی خدمات در بخش ه ی طب اورژانس راهای پزشکی، رشته فوریت

نظام سلامت است و کسانی که به  عنوان جایی که محل مراجعه اولیه بخش عظیمی از بیماران است، درگاه ورودی به به  وی یادآور شد: اورژانس 

اندازی رشته طب  مند برخورداری از یک خدمات باکیفیت و سطح بالا هستند که قبل از راهکنند نیازعلت مشکلات حاد به اورژانس مراجعه می

 .ی کیفیت آن باشدنوعی پوشش و ارتقادهندهگونه نبود و ایجاد این رشته سعی داشته که این را به اورژانس شرایط این 

خش  ب  مراجعین  از   ای¬قبت از بیماران کرونایی بودند بخش عمدهدکتر جلیلی ادامه داد: طی دو سال گذشته که عموم مراکز درمانی درگیر مرا

دادند. بخشی از این  ها را تشکیل می ی از مراجعین اورژانس اورژانس در همین حوزه بود و در اوایل پاندمی بیماران مبتلابه کرونا بخش عمده

از بیماران هم نیازمند بستری هستند. یکی از کارهای پژوهشی گیرند و بخشی  صورت سرپایی و بدون بستری تحت مراقبت قرار می بیماران به 

صورت سرپایی مراقبت گرفتند چه پیامدی داشتند  خوبی که در بخش اورژانس انجام شد این بود که بررسی کنیم بیمارانی که بستری نشدند و به 

 .صورت سرپایی تحت درمان قرار بدهیمدر بیمارستان به جای بستری تواند به ما کمک کند که بتوانیم بیماران را به هایی میو چه ویژگی 

های اورژانس درد است گفت: درد ازجمله مشکلاتی  ترین علل مراجعه بیماران به بخش علمی دانشگاه با اشاره به اینکه یکی از شایع عضو هیئت

دهد شناسایی علت و رفع آن  ه تیم پزشکی انجام می کنند و کاری کاست که درصد زیادی از بیماران در همه جای دنیا به اورژانس مراجعه می

را    است و لازم است که علامت و درد بیمار تخفیف پیدا کند. اینکه ما با چه مکانیسم و روشی بتوانیم بیمارانی که نیازمند تسکین درد هستند

وی   .شودعاتی است که در دنیا به آن پرداخته می صورت اثربخشی برای تسکین درد استفاده کنیم از موضوهایی به شناسایی کنیم و از چه روش 

ی در هایی از جنبهخصوص داروهای مخدر همیشه نگرانی شود به طور رایج و متداول در اورژانس استفاده میهایی که بهی درمانافزود: درزمینه

ها  ن است که بیمار بستری باشد و ضمناً این روشها مستلزم ایدسترس بودن، میزان مصرف، احتمال وابستگی و ... وجود دارد. اکثر این روش

شود به  ها را موردبررسی قرار دهیم مثلاً از داروهایی که می های دیگری هم موردتوجه است و ما هم سعی کردیم این روش بر است. روش زمان

https://pr.tums.ac.ir/
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داروهای جدیدی که ضمن اینکه عوارض کمتری    صورت زیرزبانی یا اسپری داخل بینی استفاده کرد. همچنینهای غیر تزریق وریدی مثلاً به روش

 .توانند اثربخشی مناسبی داشته باشندنسبت به داروهای معمول می

شود.  گیری انجام می دکتر جلیلی ادامه داد: هرروزه در بخش اورژانس با تعداد زیادی بیمار مواجه هستیم و برای هر بیمار چندین و چند تصمیم

صورت یکسان ارائه نشود. این بحث در دنیا  شود خدمات به بار شناختی زیادی برای تیم درمان ایجاد کند و باعث می   توانداتخاذ این تصمیمات می 

های بالینی به پزشکان کمک کند و مراکزی در دنیا وجود دارند که  گیریها و ابزارهایی استفاده کنیم که در تصمیممطرح است که ما از روش

خصوص در مورد بیمارانی که در بخش زیاد کنیم بهموضوع را دنبال می  ت. ما هم در دپارتمان طب اورژانس این تمرکزشان بر این موضوع اس

گیری ایجاد کنیم یا اگر ابزارهایی وجود دارد ببینیم که این ابزارها در شرایط ما تا  شویم سعی کردیم ابزارهایی برای کمک در تصمیممواجهه می 

کنند. این درد ممکن است یک مشکل قلبی  ی سینه مراجعه می مثال بیماران زیادی با درد قفسهعنوان داشت. به چه حدی پاسخگویی خواهند  

که کدام بیمار نیاز به بررسی بیشتر و بستری دارد حجم زیادی از مراجعین را در  ی ساده، بنابراین شناسایی این کننده باشد و یا یک مسئلهنگران 

گیری بالینی را ایجاد و کند که ما ابزارهای کمک به تصمیمشده کمک میکند. مطالعاتی که در این زمینه انجاممیزمان کوتاه تعیین تکلیف  

ی بیشتر و بهتر از کنیم با استفاده بهینه و حفظ کیفیت خدمات، امکان استفاده ای که کار میعملکردشان را بررسی کنیم تا در شرایط و عرصه 

 .کند منابع را برای ما فراهم

ای کند و نمرهفراگیران داریم این است که وقتی فردی در آزمونی شرکت می  هایی که ما در ارزیابیعلمی دانشگاه گفت: از بحثعضو هیئت

قابلمی از حد  که وی  این موضوع  تعیین  یا خیر مسئلهآورد  است  برخوردار  توانمندی  به قبول  آنچه  است.  ما  ی مهمی  صورت سنتی در کشور 

های مختلفی که در دنیا  اتفاق همکاران روش ی قراردادی است که مبنای علمی به خصوصی ندارد. من به شده در نظر گرفتن یک نمرهفادهاست

پذیر  ها استفاده و امکانها برای مشخص شدن حدنصاب علمی برای آزمونشد را بررسی کردیم و از آن روشبرای تعیین حدنصاب استفاده می

های آموزشی گیریتواند در تصمیمای است که می ای که از این مطالعات به دست آمد زمینهها را باهم مقایسه کردیم. تجربهین روش بودن و دقت ا

تر در این حوزه از آن استفاده کنیم. امیدواریم های درستهای »مبتنی بر شواهد« و تصمیممورداستفاده قرار گیرد و ما بتوانیم برای اتخاذ تصمیم

 .ی آموزش نیز گسترش بیشتری پیدا کندسازی مبتنی بر شواهد« در حوزهی »تصمیمرویها گسترش این فرهنگ، ایجاد یکب

)مرکز   BEME المللی خوبی را با مرکزهای بینالمللی توضیح داد: دانشگاه علوم پزشکی تهران همکاری های بینایشان در خصوص همکاری

کنیم عمدتاً مبتنی بر تجربیات و نظرات شخصی  هایی که در حال حاضر در آموزش استفاده می ارد. موارد و روش آموزش پزشکی مبتنی بر شواهد( د

کند و رسانی  این است که شواهد علمی را بررسی و در صورت نیاز تولید و اطلاع BEME ی شواهد علمی دارد. کار اصلی مرکزاست و کمتر پایه

مندی ی آموزش هم باید بر مبنای شواهد باشد، این کار در قالب مطالعات مرور نظامها در حوزهگیریصمیمدهد که تاین فرهنگ را گسترش می

ی خاص و در پاسخ به یک  این است که در یک حوزه BEME Guide وی ادامه داد: هدف  .شودانجام می BEME Guide تحت عنوان 

شده را ازنظر کیفی بررسی کنند و ببینند کدام شواهد ارزش استفاده دارد و سپس  پرسش مشخص مجموعه شواهدی که در دنیا تا آن زمان تولید

ها گاید لاین هایی  آید در اختیار عموم قرار دهد و این ای را که از مجموع این مطالعات به دست می این شواهد را باهم ترکیب و نتیجه و چکیده

اتفاق تیمی از همکاران در مرکز  تاکنون حدود هفتاد گایدلاین در این زمینه تولیدشده که به  گیرد والمللی مورد استناد قرار میاست که در سطح بین 

به موضوع   گایدلاین  این  تدوین کنم.  دانشگاه علوم پزشکی تهران  را در  گایدلاین ها  از  داشتم یکی  افتخار  آموزش پزشکی  و گروه  مطالعات 

ابزار بال Mini-CEX »سودمندی  توانمندی  ارزیابی  نظامینی« می در  این مطالعه  و  بینپردازد  پروژه  قالب یک  و مند که در  با مرکزیت  المللی 

منتشر و طی این مدت هم استنادات زیادی به آن  BEME Guide 59  محوریت محققین در دانشگاه علوم پزشکی تهران انجام شد در قالب

 .شده و موردتوجه و استقبال قرارگرفته است

ی طب اورژانس  المللی و داخلی که در زمینه طب اورژانس انجام داده است گفت: در حوزههای تألیفی بینویژگی کتابدکتر جلیلی در خصوص  

شده که تدوین و نگارش  عنوان کتاب مرجع رشته طب اورژانس در دنیا است و این فرصت برای من فراهمبه  (Tintinalli’s) کتاب تینتینالی

فصل با موضوع اداره راه هوایی در بیماران نوروکریتیکال را در کتابی تحت عنوان مطالب م دهم. همچنین یکیکی از فصول این کتاب را انجا
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های مرجع داخلی هم با سفارش  ی کتابچالشی در نوروآنستزی و نوروکریتیکال که انتشارات اشپرینگر آن را منتشر کرده تألیف کردم. در حوزه

های پایه و کاربردی ارزیابی در ای تدوین کردیم که به جنبه یمی از همکاران گروه آموزش پزشکی مجموعهاتفاق تفرهنگستان علوم پزشکی به 

شده است. این کتاب که مستند جامع و ارزشمندی  پردازد و در قالب یک کتاب مرجع نسبتاً مفصل و مشروحی تدوینی علوم پزشکی میحوزه

شدت مورد استقبال همکاران در سطح کشور قرارگرفته  ا چاپ کرده خوشبختانه در این مدت هم بههست و انتشارات فرهنگستان علوم پزشکی آن ر

 .است

ی خدمات درمانی و های کشور برای ارائه ها ظرفیترئیس مرکز تحقیقات آموزش علوم پزشکی دانشگاه در ادامه بیان کرد: در بسیاری از حوزه

به فعالیت را دنبال می های آموزشی و پژوهشی زیاد است و  ی خدمات مثال در حوزهعنوان شود و در رقابت است. به خوبی دستاوردهای جهانی 

شود ها انجام میروز دنیا است و اقدامات تشخیصی و درمانی که در اورژانسهای  روز و متناسب با پیشرفتهای علمی بهاورژانس استنادات و رویه 

شده است. البته آنچه نهایتاً در قالب خدمات بالینی ارائه  نی به دانشی است که در این حوزه شناختهمبتنی بر آخرین گایدلاین های علمی و مبت

ی آموزشی و پژوهشی  وی گفت: در حوزه   .های علمی نیست و مسائل و امکانات اجرایی و امثال آن نیز تأثیرگذار استشود صرفاً ناشی از بحث می

تواند یک  خود میخودیما در گروه علوم پزشکی امتزاج و ادغام آموزش را با ارائه خدمت داریم که به تر است. با توجه به اینکه  شرایط سخت 

های آموزشی و پژوهشی با آن کیفیتی که در دنیا هست  شود که رویه بار زیاد درمانی باعث می هایی همافزوده و نکته مثبت باشد اما زمانارزش

ر شرایطی بغرنج شود. با توجه به اینکه ارائه خدمات برای فراگیران که باید به یادگیری هم مشغول شوند یک  تواند دانجام نشود و این مسئله می 

شده ولی در کشور ما جای این نکته  ریزیی جدی است باید برای آن فکر اساسی شود چراکه در دنیا برای کار صرفاً درمانی فکر و برنامه دغدغه

استفاده در کشور ضرورت دارد، اگر تی قابلاطلاعا  هایبانک   شود. در حوزه پژوهش هم ایجادآن احساس میخالی است و ضرورت پرداختن به  

ه  بخواهیم در این دو حوزه پیشرفت بیشتری داشته باشیم و به آنچه در دنیا وجود دارد نزدیک شویم لازم است که بر این موضوعات تمرکز داشت

توجه است ولی ظرفیت بیشتر از این هم وجود  وهشی نسبت به امکانات و بضاعت موجود چشمگیر و قابل های آموزشی و پژباشیم گرچه فعالیت

 .دارد

های شده در اورژانس بود. درگذشته دکتر جلیلی ادامه داد: طب اورژانس از ابتدا هدف مشخصی را دنبال کرده و آن شخصیت دادن به خدمات ارائه 

تر بوده و فرد یا دپارتمان مشخصی تولیت بخش اورژانس و مسئولیت نهایی را در قبال بیماران نداشت  تجربه دور اورژانس محل فعالیت پزشکان کم

شد. طب اورژانس این  ی گذر که خیلی از متخصصان در شروع کارشان ناگزیر از آن بودند تلقی می عنوان یک دورهو کار در بخش اورژانس به 

تواند جدی و مهم تلقی شود و موضوع تخصص مستقلی باشد تبدیل کرده و در این ای که میعنوان یک مسئلهنگاه را تغییر داده و اورژانس را به 

شود خدمات اورژانس  وی یادآور شد: با حضور این رشته و خدماتی که در بخش اورژانس ارائه می  .موضوع در دنیا و کشور خیلی موفق بوده است

عنوان یک محل  عنوان جایی که قرار است در آن کار کنند و نه به کرده است و افراد در بخش اورژانس به به یک سطح بالاتر و تخصصی ارتقا پیدا

زمان شود یکشود و خیلی از کارهایی که در اورژانس انجام می توجهی ازلحاظ ذهنی و علمی میگذاری قابلکنند و این باعث سرمایه گذر، نگاه می 

 .چنین خدماتی را ارائه بدهیمتصور نبود که ما بتوانیم  قابل

ها و مسائلی هم وجود دارد که باید به آن پرداخته شود که صرفاً با حضور رشته طب  و در دنیا و کشور ما پیشرفت وجود داشته البته محدودیت 

که مشخص است ما در  ها و امکانات دیگر هم لازم است ولی آن چیزی  اورژانس حل نخواهد شد. در کنار حضور نیروی تخصصی یکسری توجه 

های علمی،  های آموزشی، تربیت نیروهای متخصص، وجود انجمن خصوص تشکیل گروهی طب اورژانس پیشرفت خوبی داشتیم به کشور در حوزه

ی ی علمی پژوهشتوجهی داشته و اکنون چندین مجلهمراکز تحقیقات و مجلات علمی پژوهشی در این حوزه در طی این بیست سال یک رشد قابل

های تخصصی که فعالیت خوبی دارند و در امر  شود و مراکز تحقیقاتی متعدد و بخش های علمی معتبر نمایه می ها در نمایه داریم که بسیاری از آن 

 یافته شروع کردیمکنند. نسبت به اینکه ما حداقل سی سال دیرتر از کشورهای توسعه صورت جدی در این حوزه فعالیت می آموزش و پژوهش به 

ی طب اورژانس اگر قرار باشد  وی افزود: رشته   .ولی رشد خوبی داشتیم و طب اورژانس ازلحاظ آکادمیک با یک سرعت قابل قبولی پیشرفت کرد
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خوبی انجام دهد اقدامات جدی در سطح کشور لازم دارد به  اش است را به رشدی را که تاکنون داشته است ادامه دهد و بتواند رسالتی که بر عهده 

 .های تخصصی و فوق تخصصی نیاز جامعه استین دلیل که مبنای طب اورژانس برخلاف رشته ا

ی خدمات سلامت به این تخصص نیاز دارد و از طرف دیگر افراد بر اساس علاقه فردی طرف کشور برای ارائه دکتر جلیلی با اشاره به اینکه ازیک

ها را به سمتی ببرد که افراد  د گفت: سیستم حاکمیتی باید مدیریت کند و این گرایشکننها را انتخاب میهای تخصصی آنو درآمدزایی رشته

تواند یک چالش جدی باشد و اگر به آن پرداخته  های موردنیاز نظام سلامت را باانگیزه و علاقه انتخاب کنند در غیر این صورت این مسئله می رشته 

 یک مسئلهای دیگر و به تبع آن نظام آموزشی و پژوهشی هم متأثر خواهد شد. این های پایهه ی طب اورژانس و بسیاری از رشتزودی رشته نشود به 

 .تواند بر سیستم درمان، آموزش و پژوهش تأثیر داشته باشیمجدی است که می 

شان را صرف توسعه و  رشته نیاز است که متخصصین آن رشته بخشی از زمانی علمی یکاین استاد برجسته دانشگاه تصریح کرد: برای توسعه 

ماند،  ی افراد از یک حدی بیشتر شود جای زیادی برای توسعه، نوآوری، ابداع و اختراع باقی نمی پیشرفت رشته کنند و اگر حجم کارهای روزمره

خدمات بهتر باشد مراجعین    شوند و طبعاً هر چه کیفیتتر و پرمراجعه تر می روز شلوغ های ما روزبه در اورژانس حجم کار بسیار زیاد است اورژانس 

کنند وقت کمتری برای آموزش و پژوهش دارند، لذا باید مکانیزمی  شود. از طرف دیگر ر این شرایط کسانی که در این حوزه فعالیت میهم بیشتر می

ی شود و اگر قرار است ما در حوزه   های آموزشی و پژوهشی دیدهای تنظیم شود که زمان مناسب و لازم برای فعالیتگونه دیده شود که مقدار کار به 

های آموزشی و پژوهشی افراد  های مربوط به فعالیتوی ادامه داد: اگر ما به سنجه  .باشیم باید این مشکل را برطرف کنیمآکادمیک توسعه داشته  

برای میزان مولد بودنشان صرفاً فعالیت نکنیم و  را بدقت  با  ا چالش روبرو خواهیم کرد. میهای درمانیشان را شاخص قرار بدهیم توسعه  شود 

های مخصوص به خودشان  ها بر اساس سنجه های مشخص، ازجمله تعیین تکلیف مشخص وظایف آموزشی و پژوهشی و پایش نظارت آن مکانیزم

ها است. اگر  رساخت تا حدودی این چالش را حل کرد. چالش مهم دیگری که در بخش اورژانس با آن مواجه هستیم چالش ناشی از امکانات و زی

های آکادمیک قابل انجام نیست و این موضوع در اورژانس کمتر موردتوجه  خوبی نداشته باشیم خیلی از کارها و فعالیتها را به ما آن زیرساخت 

رای خدمت نبینیم و بدانیم  ای بعنوان یک عرصهها را منحصراً به ی اورژانس تقویت شود و ما اورژانس قرارگرفته است. باید نگاه آکادمیک به حوزه

 .کندکه فعالیت آموزشی و پژوهشی اثربخش در بخش اورژانس بستری برای ارائه خدمات بهتر فراهم می 

های  علمی گفت: مسئولان در گام اول با ایجاد زیرساخت در حوزههای اعضای هیئتدکتر جلیلی در خصوص حمایت مسئولان دانشگاه از فعالیت

مثال، در آموزش، وجود فضاها و امکانات آموزشی، در پژوهش نیروی  عنوانعلمی حمایت کنند، به های اعضای هیئتز فعالیتتوانند امختلف می

انسانی مجرب که بتواند در امر پژوهش شاغل باشد، همچنین در حوزه درمان فراهم کردن امکانات فضایی و فیزیکی لازم برای ارائه خدمات  

. انتظار بنده این است که مسئولان با کمک گرفتن از کسانی که مشغول به کار در آن حوزه هستند خلاء هایی که در  مناسب و باکیفیت مهم است

تواند در  ای و زیرساختی می های توسعه ها قرار دهند. فعالیتهای اصلی وجود دارد شناسایی و تلاششان را برای توسعه زیرساختبحث زیرساخت 

 .ه باشد و مسیر را هموار کند برای اینکه دانشگاه مسیر رو به رشدی داشته باشدکنندی دانشگاه کمکآینده

کار بسیار حساسی هست که  است. ارزشیابی  رئیس مرکز تحقیقات آموزش علوم پزشکی دانشگاه ادامه داد: گام دوم که بسیار مهم است ارزشیابی 

ها را ناامید و دلسرد کند، اینکه نظام ارزشیابی وجود داشته باشد یک ضرورت قطعی تواند آدم می باید درست انجام شود. یک ارزشیابی نادرست  

کند باید مراقب باشد که این پایش را به روش درستی انجام بدهد و  علمی را پایش و نظارت میاست. دانشگاه ضمن اینکه عملکرد اعضای هیئت

تواند بسیار  رود بر این مهم همت گمارند چراکه میی مدیریتی دانشگاه انتظار می ت ولی از مجموعه باعث دل سردی افراد نشود این کار آسانی نیس

شود از مسئولین دانشگاه در این حوزه داشت این است  ترین انتظاری که میگذاری است و مهمی سیاستوی افزود: گام سوم حوزه  .تأثیرگذار باشد

تواند دانشگاه را درگیر کند این است که مسائل غیر  می  گذاری دانشگاه حاکم باشد. بدترین آفتی که تکه اجازه بدهند اصول آکادمیک بر سیاس

 .مدت و درازمدت بدی خواهد داشتی این کار بدهیم تبعات کوتاه ها ورود کنند. هر جا که ما اجازهسازیها و تصمیمگیریآکادمیک هم در تصمیم
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تواند انجام دهد  ای که دانشگاه می گذاری کارهای جدی و کلانی است که در هر دوره ها، ارزشیابی و سیاست زیرساخت دکتر جلیلی بابیان اینکه  

علمی فعالیت بهتری داشته باشند آنچه اهمیت دارد انگیزه و علاقه در وجود تمام  کند، گفت: برای اینکه اعضای هیئتای را فراهم می بستر ویژه

 .المللی حفظ کنندآکادمیک کنند و عملکرد خوبی ارائه دهند تا همچون گذشته سرآمد بودن دانشگاه را در سطح ملی و بین   اعضا است و اینکه کار

طلبد گفت: این رشته به این دلیل که از یک ای را میدر پایان استاد برجسته دانشگاه با تأکید بر اینکه رشته طب اورژانس یک توجه و نگاه ویژه

هایی های دانشگاه وجود تفاوت ها و بخشیازهای جدی در جامعه و از سمت دیگر هم شرایط خاص خودش را دارد و با سایر گروه سمت پاسخگوی ن

علمی، شیفت و حضور مقیم دائم در بیمارستان است و از طرفی اهمیت زیادی هم از بعد حاکمیتی  عنوان نمونه مدل کاری اعضای هیئتدارد و به 

 .ای به آن بشود و امکانات، امتیازات متناسب با شرایط خاص این رشته در نظر گرفته شودست که توجه خاص و ویژهدارد نیازمند آن ا

 

 

 

 


